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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 12/2014 
Caràcter: Ordinària  
Data: 31 de juliol de 2014 
Horari: de 10’08 a 15’15 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andrés Alcover Ordinas (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sánchez (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andrés Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blázquez (PSIB-PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MËS) 
Guadalupe Pulido Román (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belén Soto Mateu (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MÉS) 
 

Excusa la seva assistència: 

Sandra Fernández Herranz (PP) 
 

Cap de Departamet: Antoni Pol Coll 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 26 de juny de 2014 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a juny de 2014 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords complimentats 
corresponents al  Ple ordinari de 26 de juny de 2014 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de juny de 2014 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 10. 912 de dia 23 de juny de 2014 fins al número 13.382 dia 25 de 
juliol de 2014 inscrits en el llibre de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES. 
 
6. Donar compte del Decret núm. 11168 de 25 de juny de 2014 de compatibilitat de la regidora 
Sra. Maria Isabel González Carrasco per a l’activitat de professora de cicles formatius de grau 
superior i mitjà, amb efectes del dia 1 de setembre de 2014 
 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret núm. 11875 de 2 de juliol 2014, de 
nomenament dels representants de la Comissió de seguiment de l’Ordenança Municipal 
reguladora del renou i les vibracions per el seguiment  i el control de l’aplicació de l’Ordenança 
 
8. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret núm. 13095 de 21 de juliol de 2014 
d’ampliació de  representants municipals  per formar part de la Comissió de seguiment de 
l’Ordenança reguladora del renou i les vibracions per al seguiment i el control de l’aplicació de 
l’Ordenança 
 
9. Proposta d’aprovació d’acord de les festes locals per a l’any 2015 
 
10. Proposta d’aprovació de la Memòria de la gestió corporativa corresponent a 2011 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de compatibilitat  de l’ajudant de biblioteca per a 
l’exercici de l’activitat pública e professora associada de la UIB 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de compatibilitat del coordinador d’activitats de 
l’IME amb el treball d’entrenador del CN La Salle, en horari compatible 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors del departament 
d’Infraestructures per import de 4.611’46€ 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Canon España S.A. per import de 
211’41€ 
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15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón S.A. per 
import de 108’51€ 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón S.A. per 
import de 166’10€ 
 
17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de Benestar Social per 
import  de 172.150’96€ 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA S.A. per import de 108.019’16€ 
 
19. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Trablisa S.A. per import de 28.629’75€ 
 
20. Proposta d’aprovació de modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost sobre béns 
immobles 
  
21. Proposta d’autorització a EMAYA S.A .per la subscripció d’una operació d’endeutament a 
llarg termini per un import màxim de 2.000.000€ 
 
22. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 9, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014 
 
23. Proposta d’aprovació de ratificar la definitiva dissolució i liquidació del Consorci Mirall 
Palma Eixample i resta de municipi 
 
24. Proposta d’aprovació de ratificar la definitiva dissolució o liquidació del Consorci Parc de 
les Estacions 
 
25. Proposta estimar parcialment les esmenes presentades pel grup polític MÉS, ampliant el 
termini d’exposició pública per un termini de dos mesos i aprovació inicial de l’Ordenança 
Municipal de Subvencions 
 
26. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’acord de la Junta de Govern de modificació 
d’horaris de les terrasses de les places de Cort  i  Sta. Eulàlia 
 
27. Proposta d’aprovació inicial, amb les prescripcions que figuren als informes de la tècnica 
municipal de medi ambient i del Servei de Valoracions, que s’adjunten com Annexos, la 
Modificació del PGOU a les cases de Son Xigala (ce. Estornell, 1 i ce. Mussol, 72), Equipament 
35-04-P EQ0C/SC, API/35-01 i catàleg 35-01A2 .  PA12/0003 
 
28. Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana que té 
per objecte l´ exclusió de l’àmbit de la UE 44-06 (ce. Jaume Busquets. Son Sardina) d’una part de 
la parcel·la cadastral 04601-25, de superfície aproximada 45 m2, passant de zona I2b a zona J2a, 
atès que la delimitació de l’àmbit de la UE no s’ajusta als límits de les parcel·les existents. 
PA13/0009 
 
29. Proposta de deixar sense efecte l’acord de la Junta de Govern de data 19-1-2011, 
d’aprovació inicial de l’Estudi de Detall per a la implantació d’un ascensor a un edifici 
plurifamiliar de vivendes existent, aprofitant l’espai disponible a un pati interior, ubicat al C/ 
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Missió núm. 1; Denegar l’aprovació de l’esmentat Estudi de Detall tenint en compte l’al·legació 
formulada i Ordenar l’arxiu de l’expedient. PE10/0003  
 
30. Proposta d’aprovació de declarar la caducitat de l’expedient relatiu a Estudi de Detall per a 
l´instal.lació d’un ascensor a un edifici ubicat al C/ Valseca 18, i ordenar l’arxiu de les 
actuacions. PE13/0002  
 
31. Proposició conjunta dels Grups Municipals  PSIB-PSOE i MÉS relativa a “Continuen els atacs 
als drets de les dones. Retirada immediata de la modificació de la LO 2/2010. Avortament lliure 
i gratuït” (459/2014) 
 
32. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a solidaritat amb el poble palestí (461/2014) i 
esmena de substitució (505/2014) 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a “volem una platja de Palma més neta i 
segura” (479/2014) 
 
49. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa al PERI pel Molinar (458/2014) 
 
50. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la protecció de la barriada del Molinar 
(492/2014) 
 
33. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a les Torres del Temple (463/2014) 
 
37. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la situació de la barriada de Son Gotleu 
(477/2014) 
 
40. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’actuació de l’equip de govern a la 
Junta General de la EFM del passat 26 de juny de 2014 (467/2014) 
 
42. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a programes ocupacionals amb persones 
majors de 45 anys (474/2014) 
 
43. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la situació de l’empresa pública 
“correos” (504/2014) 
 
47. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE i MÉS relativa a modificar el traçat de l’obra del 
gasoducte a la barriada de Son Roca (473/2014) 
 
36. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a policia comunitària: funcions prioritàries 
(469/2014) 
 
38. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Pla d’abordatge del treball sexual (478/2014) 
 
44. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa al Parc de la Quarentena i Parc de Bellver 
(457/2014) i esmena d’addició (499/2014)  
 
34. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa als menjadors escolars a Palma (465/2014) 
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35. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a nova escola oficial d’idiomes a Palma 
(468/2014) 
 
41. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la nefasta gestió del personal a EMAYA  
(471/2014) 
 
45. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a unitat mòbil de deixalles (460/2014) 
 
46. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a protocol d’actuació en poda d’arbrat 
(462/2014) 
 
48. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la situació del vell molí del solar al 
costat del carrer Joan Bonet (491/2014) 
 
51. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la no convocatòria de la Comissió no 
permanent del PGOU (495/2014) 
 
52. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal PSIB-PSOE del regidor d’Hisenda i 
el regidor d’Infraestructures per explicar la solució aportada pel govern per finançar l’acabament 
de les obres del Palau de Congressos (507/2014) 
 
53. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’informe d’intervenció sobre el seguiment del pla 
d’ajust de l’article 7 RDL 4/2012, segon trimestre 2014. 
 
54. Donar compte de l’informe d’objecció 108.1/2014 de 3 de juny, de pròrroga extraordinària 
del contracte de serveis de neteja i porteria dels centres escolars i preescolars de l’Ajuntament 
de Palma 
 
55. Pregunta Oral del Grup Municipal MÉS relativa a subvencions per al foment de la banca 
ètica (500/2014) 
 
56. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a publicitat (506/2014) 
 
FOD 1 Sol·licitud de compareixença a petició pròpia, del Regidor de l’Àrea Delegada de 
Seguretat Ciutadana, per tal de donar tota la informació necessària amb motiu de les 
informacions publicades als mitjans de comunicació 
PRECS I PREGUNTES  
 
1. SECRETARIA 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 26 de juny de 2014 
 “Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia  31 de juliol de 2014,  per si escau, l’aprovació de  
l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 26 de juny de 2014”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a juny de 2014 
  
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
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“Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, 
la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a juny de 2014, les 
quals, se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta escrita que han 
presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a juny de 2014”. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al  Ple ordinari de 26 de juny de 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
“Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels acords del ple 
ordinari de 26 de juny de 2014. Per això, se sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el 
següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords complimentats 
corresponents al ple ordinari de 26 de juny de 2014 de l’Ajuntament”.  
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de juny de 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
“Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 31 de juliol de 2014, de la relació dels convenis 
rebuts per a la seva inscripció al registre de convenis de la Secretaria General del Ple durant al 
mes de juny, amb el corresponent número de registre: 

  
1418  Conveni de col·laboració entre el Ministeri de l’Interior (Direcció General de la 

Policia) i l’Ajuntament de Palma de Mallorca per la creació i funcionament del 
servei d’atenció al turista estranger (SATE) (Firmat el 28.05.2014) 

 
1419 Convenio de 15 de marzo de 1994 entre el Centro Nacional de Información 

Geográfica, del Instituto Geográfico Nacional y la Empresa Municipal de 
Informatica de Palma para su colaboración en materia de producción 
cartogràfica i comercialización de servicios y productos de información 
geogràfica. (Firmat el 15.03.94) 

 
1420 Acuerdo filial del Convenio (núm. Registre 1419) entre el Centro Nacional de 

Información Geográfica, del Instituto Geográfico Nacional y la Empresa 
Municipal de Informática de Palma para su colaboración en materia de 
producción cartográfica i comercialización de servicios y productos de 
información geográfica (Casa del Mapa) (Firmat el 20.12.94). 

 
1421 Convenio de 19 de enero de 2009 entre el Consorci Platja de Palma i el  

Instituto Municipal de Innovación de Palma (I.M.I) sobre assisténcia técnica y 
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documentación y mantenimiento cartográfico (Firmat el 19.01.2009) 
 
1422 Conveni Intermunicipal de Targeta Ciutadana amb l’Ajuntament d’Artà. (Firmat 

el 14.05.2014) 
 
1423 Protocol d’adhesió al Conveni subscrit entre la Jefatura Central de Tràfic i la 

Federació Espanyola de Municipis i Provincies (FEMP) per l’intercanvi 
d’informació i la mútua col·laboració administrativa firmat el 15 de març de 
2006 (Firmat el 13.12.2012) 

 
1424 Protocol d’intencions entre l’Ajuntament de Palma de Mallorca i la Fundació 

Rafa Nadal per iniciar el projecte de creació d’un centre d’activitats esportives 
i formació  per a nins i nines al solar ubicat al carrer Brotad, parcel·la 1-11. 
(Firmat el 18.6.2014) 

 
1425 Convenio de colaboración entre la Fundación Casals d’Art i Espais Expositius de 

Palma, el Ayuntamiento de Palma y la Fundación Banco Santander (Firmat el 
13 06 2014)” 

 
3. PART RESOLUTIVA 
3.1. PROPOSTES DE BATLIA 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 10.912 de dia 23 de juny de 2014 fins al número 13.382 de dia 25  
de juliol de 2014 inscrits en el llibre de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
6. Donar compte del Decret núm. 11168 de 25 de juny de 2014 de compatibilitat de la 
regidora Sra. Maria Isabel González Carrasco per a l’activitat de professora de cicles 
formatius de grau superior i mitjà, amb efectes del dia 1 de setembre de 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
“El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el dia 20 de juny de 2011, va acordar facultar al 
batle per a reconèixer les compatibilitats del regidors amb dedicació parcial d’acord amb la 
legislació vigent. 

Per Decret núm. 9063 de 27 de maig de 2014, es va modificar el règim de dedicació de la 
regidora Sra. Maria Isabel González Carrasco, del Grup Municipal PSIB-PSOE, passant del règim 
de dedicació exclusiva al règim de dedicació parcial del 75% a partir del dia 1 de setembre de 
2014. 

Per escrit de 6 de juny de 2014, la regidora ha sol·licitat, a partir del mateix dia 1 de setembre, 
la dedicació parcial del 67,48 % i la compatibilitat per poder exercir com a professora de cicles 
formatius de grau superior i mitjà al Centre de Formació Professional ADEMA, amb flexibilitat 
horària. 

D’acord amb el que determinen l’article 75.5 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del 
règim local; els acords adoptats en sessions plenàries del dia 20 de juny de juny de 2011 i de 24 
d’abril de 2014, respecte al règim de retribucions dels membres de la Corporació, i dels articles 
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5, 9 i 14 de la Llei 53/1984, de incompatibilitats del personal al servei de les Administracions 
públiques, 

RESOLC 
1. Informar favorablement la sol·licitud de compatibilitat formulada per la regidora Sra. Maria 
Isabel González Carrasco, actualment en règim de dedicació exclusiva, per a l’activitat de 
professora de cicles formatius de grau superior i mitjà al Centre de Formació Professional 
ADEMA, amb efectes del dia 1 de setembre de 2014. 
 
2. El règim de dedicació com a regidora, a partir del dia 1 de setembre de 2014, serà de 25 
hores setmanals (67,48 %) en règim de disponibilitat horària flexible segons els torn de treball 
com a professora de cicles formatius de grau superior i mitjà al Centre de Formació 
Professional ADEMA i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
3. Notificar aquesta resolució a la interessada i publicar-la al BOIB per a coneixement general” 
 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret núm. 11875 de 2 de juliol 2014, de 
nomenament dels representants de la Comissió de seguiment de l’Ordenança Municipal 
reguladora del renou i les vibracions per el seguiment  i el control de l’aplicació de 
l’Ordenança 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
“El Ple de l’Ajuntament de 19 de desembre de 2013 va aprovar l’Ordenança reguladora del 
renou i les vibracions, publicada al BOIB nº 4 de 9 de gener 2014. 
 
La Disposició addicional de dita ordenança, acorda la creació d’una comissió de seguiment amb 
representació de tots els grups municipals i  entitats inscrites al REMEC que hi vulguin 
participar. 
 
Atès que s’ha posat en coneixement dels grups i entitats indicades per tal que designin els seus 
representants i suplents i que s’ha rebut dita informació 
 
De conformitat amb el que disposa l’art. 130 del Reglament orgànic del Ple, l’article 124.4 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local segons l’addició efectuada per 
la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local, i altra 
normativa d’aplicació, consider oportú dictar el següent:  
 
DECRET: 
 
1 Nomenar els següents representants per formar part de Comissió de seguiment de 

l’Ordenança Municipal reguladora del renou i les vibracions per el seguiment i el control de 
l’aplicació de l’ordenança:. 
 
a) Representants d’associacions o Entitats empresarials: 
       -Un representant de la  CAEB, (Confederación de Asociaciones Empresariales de    

Baleares.) 
       -Un representant de PIMEM,  (Federació de la petita i mitjana empresa de Mallorca) 
b) Representants associacions veïnals 
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 -Un representant de  FEPAE,  (Federació palmesana d’associacions i entitats     
ciutadanes). 
- Un representant de FAAV, (Federació de Associacion de veïns de Palma) 

c) Representants Municipals: 
- El Regidor de l’Area d’Infraestructures o el seu Coordinador o D.G. com a suplent 
- El Regidor de l’Area de Policia Local o el seu Coordinador o D.G. com a suplent. 
- El Regidor de l’Area de Mobilitat, o el seu Coordinador o D.G. com a suplent. 
- El Regidor de l’Area de Govern Interior o el se Coordinador o D.G. com a suplent. 
- El Regidor de l’Area d’Urbanismo, o el seu  Coordinador o D.G. com a suplent.  
- El Regidor de l’Àrea de Medi Ambient, Infraestructures i Coordinació Territorial, o    el seu 

Coordinador o D.G. com a suplent, 
 
- Els Regidors de Districtes o suplents en que deleguin. 
- Un representant de cada grup municipal no integrat a l’equip de govern. 

 
b. Nomenar secretari/a de la Comissió de Seguiment el Secretari Adjunt Director de la 

Secretaria de la Junta de Govern, en funcions o persona en qui delegui. 
 
c. Es donarà compte a les persones interessades i al Ple de l’Ajuntament a la primera 

sessió ordinària que es dugui a terme”. 
 

8. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret núm. 13095 de 21 de juliol de 2014 
d’ampliació de  representants municipals  per formar part de la Comissió de seguiment de 
l’Ordenança reguladora del renou i les vibracions per al seguiment i el control de l’aplicació 
de l’Ordenança 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
“Mitjançant Decret de la Batlia núm. 11875 de data 2 de juliol de 2014, es van nomenar els 
representants de les àrees de govern, grups municipals, associacions, entitats, federacions i 
altres administracions o institucions públiques per formar part  de la Comissió de seguiment de 
l’Ordenança reguladora del renou i les vibracions per al seguiment i el control de l’aplicació de 
l’ordenança. 
 
Atès que per error no es va incloure  el representant de l’Àrea de Sanitat i Consum, de la qual 
depèn la tramitació de l’ordenança, s’ha d’esmenar dita errada. 
 
A tal efecte, de conformitat amb el que disposa l’article 124.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local segons l’addició efectuada per la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre, de mesures per a la modernització del govern local, art. 105 de la Llei 30/92 de 26 
de novembre de Regim Jurídic de els Administracions Publiques i del procediment 
Administratiu Comú, i altra normativa d’aplicació, es considera oportú dictar el següent:  
 
DECRET: 

 
1. Ampliar  els representants municipals  amb el Regidor/a  de l l’Àrea Delegada de Sanitat i 

Consum, o el seu Coordinador o Director General com a suplent, per formar part de la 
Comissió de seguiment de l’Ordenança reguladora del renou i les vibracions per al 
seguiment i el control de l’aplicació de l’ordenança”.  
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9. Proposta d’aprovació d’acord de les festes locals per a l’any 2015.  
 
Es proposa 
 
“El Consell de Govern de conformitat amb el que disposa el Decret 75/1998 de 31 de juliol, pel 
qual es regula el calendari de festes de la  Comunitat Autònoma de les Illes Balears (BOCAIB 
núm. 105, de 15 d’agost), i altra normativa d’aplicació, ha aprovat per acord del Consell de 
Govern de 4 de juliol de 2014 el calendari de festes per a l’any 2015 en l’àmbit de les Illes 
Balears, publicat en el BOIB núm. 91 de 5 de juliol de 2014. 
 
D’acord amb l’article 46 del Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol de regulació de jornades, 
hores extraordinàries i descansos, els ajuntaments han de determinar dues festes locals en 
l’àmbit municipal, a més de les festes que són dies festius en l’àmbit de les Illes Balears, atès 
això aquesta  Batlia  proposa al Ple el següent: 
 
ACORD 
 
1. Donar compte de l’acord del Consell de Govern de 4 de juliol de 2014 mitjançant el qual 
s’aprova el calendari de festes per a l’any 2015 en l’àmbit de les Illes Balears. 
 
2. Declarar com a festes de caràcter local per l’any 2015 les següents: 
 
-Dia 20 de gener,  festivitat de Sant Sebastià (dimarts) 
-Dia 26 de desembre, segona festa de Nadal  (dissabte)  
 
3. El present acord es publicarà al Butlletí Oficial de les Illes Balears”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
3.2. PROPOSTES DE LA JUNTA DE GOVERN, DELS SEUS MEMBRES I DELS/DE ALTRES 
REGIDORS/RES AMB RESPONSABILITAT DE GOVERN 
 
10. Proposta d’aprovació de la Memòria de la gestió corporativa corresponent a 2011 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania 
 
“Complint el que disposa l’article 149 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les corporacions locals (RD 2568/86), s’ha redactat la Memòria descriptiva de la 
gestió corporativa d’aquest Ajuntament durant l’exercici 2011 amb les dades facilitades pels 
departaments, organismes autònoms i empreses públiques, per la qual cosa, s’eleva al Ple de 
l’Ajuntament el següent: 
 
ACORD 
 
1. Aprovar la Memòria de la gestió corporativa corresponent a l’exercici 2011 
2. Procedir a la seva difusió mitjançant la publicació a la web de l’Ajuntament 
3. L’estructura de l’esmentada Memòria de Secretaria 2011 és la següent: 
 
ÍNDEX MEMÒRIA 2011 
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TÍTOL PRIMER – CARACTERÍSTIQUES DEL MUNICIPI 
CAPÍTOL I – TERRITORI 
CAPÍTOL II – POBLACIÓ 
CAPÍTOL III – ESTRUCTURA ECONÒMICA I VIES DEL TERME MUNICIPAL 

 
TÍTOL SEGON - ORGANITZACIÓ MUNICIPAL 
CAPÍTOL I. CORPORACIÓ MUNICIPAL 
CAPÍTOL II. PERSONAL 
CAPÍTOL III. ESTRUCTURA ORGÀNICA 

 
TÍTOL TERCER  - SERVEIS DE COMPETÈNCIA MUNICIPAL 
CAPÍTOL I. PATRIMONI MUNICIPAL 
CAPÍTOL II. URBANISME 
CAPÍTOL III. SALUT I MEDI AMBIENT 
CAPÍTOL IV. CONSUM 
CAPÍTOL V. TRANSPORTS 
CAPÍTOL VI . EDUCACIÓ I CULTURA 
CAPÍTOL VII. JOVENTUT I ESPORTS 
CAPÍTOL VIII. SERVEIS SOCIALS 
CAPÍTOL IX. PROTECCIÓ I SEGURETAT 
CAPÍTOL X. TURISME 
CAPÍTOL XI. SERVEIS JURÍDICS MUNICIPALS 
CAPÍTOL XII. PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
CAPÍTOL XIII. ALTRES SERVEIS 
 
TÍTOL QUART - HISENDA MUNICIPAL 
CAPÍTOL I- PRESSUPOSTS MUNICIPALS DE L’EXERCICI ECONÒMIC 
CAPÍTOL II- LIQUIDACIÓ DE L’EXERCICI ECONÒMIC 
CAPÍTOL III. DEPARTAMENT TRIBUTARI 
CAPÍTOL IV. SERVEIS DE TRESORERIA I RECAPTACIÓ 
 
TÍTOL CINQUÈ - CRÒNICA DE LA CIUTAT 
 
TÍTOL PRIMER – CARACTERÍSTIQUES DEL MUNICIPI 
 
CAPÍTOL I – TERRITORI 

Divisió del terme municipal en entitats de població 
Divisió del terme municipal en districtes 

CAPÍTOL II – POBLACIÓ 
Padró municipal d’habitants a 1 de gener de 2012 

• Evolució del moviment natural de població 
Explotació estadística del PMH 

• Densitat de població 
Toponímia 
Retolació i numeració postal 
Certificacions i diligències padronals 
Serveis delegats de l’Estat 

• Cens electoral 

• Eleccions autonòmiques, locals i Consells Insulars de maig 2011 
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• Eleccions a les Corts Generals  
 

CAPÍTOL III – ESTRUCTURA ECONÒMICA I VIES DEL   TERME MUNICIPAL 

• Béns immobles de naturalesa rústica 

• Béns immobles de naturalesa urbana 

• Impost sobre activitats econòmiques 

• Vies del terme municipal 
 
TÍTOL SEGON - ORGANITZACIÓ MUNICIPAL 
 
CAPÍTOL I. CORPORACIÓ MUNICIPAL 

Corporació municipal 

• Ple de l’Ajuntament 

• Grups municipals 

• Regidories d’àrea 

• Regidories delegades d’àrea 

• Tinències de batlia 

• Portaveus de cada grup municipal 

• Junta de Govern 

• Comissió de Coordinació 
Comissions del Ple 

• Comissió de Serveis a la Ciutadania 

• Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 

• Comissió de Suggeriments i Reclamacions 

• Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures 

• Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient 
Districtes 

• Centre 

• Ponent 

• Nord 

• Llevant 

• Platja de Palma 
 
Comissions no Permanents 
Organismes autònoms: instituts, fundacions, patronats, empreses municipals i societats 

mercantils 
Representacions municipals als organismes col·legiats, a les entitats i a les societats 
Activitat corporativa 

• Nombre de sessions i acords que han adoptat els òrgans municipals 
col·legiats 

• Decrets de la Batlia 

• Iniciatives dels grups municipals 
 
CAPÍTOL II. PERSONAL 
Plantilla orgànica 

• Funcionaris de carrera 

• Altres cossos i escales 

• Funcionaris eventuals 
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• Òrgans directius 
Selecció de personal 

• Convocatòria de processos selectius 

• Nomenaments de personal 
Escola Municipal de Formació 
Prestacions i control 

• Assistència sanitària 

• Assegurança de vida i invalidesa 

• Expedients de jubilacions i invalidesa 

• Tramitació d’ajudes mèdiques 

• Tramitació de beques d’estudi 

• Documentació tramitada 
Servei de Prevenció de Riscs Laborals 

 
CAPÍTOL III. ESTRUCTURA ORGÀNICA 
Estructura orgànica 

• Batlia 

• Grups Polítics 

• Secretaria General del Ple 

• Secretaria de la Junta de Govern Local 

• Serveis Jurídics 

• Oficina del Defensor de la Ciutadania 

• Àrea de Coordinació Municipal i Turisme 

• Àrea delegada de Seguretat Ciutadana 

• Àrea delegada de Mobilitat 

• Àrea de Benestar Social, Immigració i Participació 

• Àrea delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors 

• Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació 

• Àrea de Funció Pública i Govern Interior 

• Àrea d’Infraestructures i Coordinació Territorial 

• Àrea de Medi Ambient 

• Àrea delegada de Sanitat i Consum 

• Àrea de Cultura i Esports 

• Àrea delegada de Comerç, Treball i Joventut 

• Àrea d’Urbanisme i Habitatge 
 
TÍTOL TERCER  - SERVEIS DE COMPETÈNCIA MUNICIPAL 
 
CAPÍTOL I. PATRIMONI MUNICIPAL 

Inventari 
 
CAPÍTOL II. URBANISME 

Gerència Municipal d’Urbanisme 

• Planejament i Gestió Urbanística 

• Gestió Urbanística i Patrimoni del Sòl 
- Sistemes d’Actuació 
- Patrimoni Municipal del Sòl 
- Tramitació de projectes d’urbanització 
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• Activitats i Seguretat d’Establiments 
- Servei de Control i Seguretat d’Establiments 
- Control d’Activitats 
- Resum del volum de gestió 

• Disciplina Urbanística i Seguretat dels Edificis 
-     Servei de Disciplina d’Obres 
- Servei de Protecció de l’Edificació 
- Servei d’Inspecció Tècnica d’Edificis 

• Oficina Economista 

• Arxiu de la Gerència d’Urbanisme 
Consorci Riba 
Empresa Municipal d’Obres i Projectes Urbans de Palma, SA 

• Fusió per absorció SMAP-SMOP 

• Gestió urbanística i obra 

• Altres 

• Comptes anuals 
Departament d’Infraestructures 

• Servei Administratiu 

• Contractes majors 

• Convenis/Subvencions tramitats 

• Contractes menors 

• Enllumenat Públic 

• Servei de Logística 

• Equipament Escolar 

• Edificis Municipals 

• Estudis i Projectes d’Arquitectura 

• Estudis i Projectes d’Enginyeria 

• Parcs i Jardins 

• Vialitat 
Institut Municipal de Coordinació d’Obres Viàries 
Patronat Municipal de la Il·luminació Ornamental 
Departament de Mobilitat 
Patronat Municipal de l’Habitatge 

• Mesures de foment 
 
CAPÍTOL III. SALUT I MEDI AMBIENT 

Aigua i Sanejament (EMAYA, SA) 
Sanitat Mortuòria 

• Empresa Funerària Municipal, SA 
- Recursos Humans 
- Estadístiques de gestió 
- Comptes anuals 

Serveis de Sanitat Veterinària Municipal 

• Centre Sanitari Municipal de Protecció Animal 

• Servei de Protecció de l’Avifauna Balear 

• Controls de coloms 

• Educació mediambiental 
Laboratori Municipal 
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• Anàlisi d’aigua 

• Campanya de control d’arena a zones lúdiques 

• Programa de control alimentari 

• Programa de control de qualitat de les analítiques 
Centre Municipal de Salut 

• Gestió sostenible dels sectors ambientals clau 

• Gestió sostenible a espais significatius 

• Informes ambientals 

• Servei de Desratització, Desinfecció i Desinsectació 

• Inspecció de la zona de manipulació d’aliments als col·legis públics 

• Campanya d’inspecció higiènic-sanitari de les escoletes i centres d’educació de 
0 a 3 anys 

• Inspecció de vigilància a centres de tatuatges i pírcing 

• Activitats educatives 

• Subvencions 
Altres realitzacions de l’àrea de Salut 

• Campanyes 

• Convenis 

• Altres actuacions 
Altres realitzacions de l’àrea de Medi Ambient 
Servei de Mercats    

• Mercats minoristes: permanents i temporals 
 

CAPÍTOL IV. CONSUM 
Oficina Municipal d’Informació al Consumidor (OMIC) 
Inspecció de Consum: inspeccions i intervencions 
 

CAPÍTOL V. TRANSPORTS 
Transport urbà de viatgers amb automòbils lleugers 
Transport urbà de viatgers amb vehicles de tracció animal 
Transport públic col·lectiu de viatgers (EMT - PALMA) 
Societat Municipal d’Aparcaments de Palma 
 

CAPÍTOL VI . EDUCACIÓ I CULTURA 
Educació 

• Equipament escolar 

• Departament de Dinàmica Educativa 

• Servei Municipal d’Educació d’Adults (SMEA) 

• Consells Escolars de Centre 

• Conservatori Municipal Elemental de Música de Palma 

• Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma 
Família, Igualtat i Majors  

• Igualtat de gènere 

• Violència de gènere 

• Drets cívics i Convivència 

• Centre Flassaders 

• Convocatòria pública de subvencions 
Cultura 
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• Activitats culturals 

• Banda Municipal de Música 

• Activitats teatrals 

• Activitats musicals, d’esplai i de cinema 

• Fundació Pública de les Balears per a la Música 

• Fundació Palma espai d’art 
- Casal Solleric, Ses Voltes i altres activitats a altres centres i espais 
- Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca 

• Museus, Arxius i Biblioteques 
- Museu - Castell de Bellver 
- Arxiu Municipal 
- Tractament dels fons 
- Biblioteca Municipal de Cort 
- Biblioteques municipals 

• Servei d’Assessorament Lingüístic 
 

CAPÍTOL VII. JOVENTUT I ESPORTS 
Joventut 

• Centre d’Informació Palma Jove 

• Servei de Vacances 

• Servei de l’Agència del Voluntariat 

• Servei Descentralitzat de dinamització d’Infants i Joves 
- Programes 

• Servei de Casals de Joves 
Servei Municipal d’Esports 

• Dades macroeconòmiques 

• Abonaments 

• Plantilla 

• Serveis Jurídics 

• Àrea d’Obres i Manteniment 

• Àrea de Serveis Esportius 

• Instal·lacions esportives municipals 
- Poliesportiu Son Moix 
- Poliesportiu Germans Escalas 
- Piscines Municipals Son Hugo 
- Poliesportiu Municipal S’Estel 
- Poliesportiu Rudy Fernández 
- Piscina Toni Servera 
- Piscina Xavi Torres 
- Poliesportiu Son Roca 
- Instal·lacions exteriors 

 
CAPÍTOL VIII. SERVEIS SOCIALS 

Serveis Territorials 

• Atenció individual i familiar 

• Atenció grupal comunitària 

• Servei d’integració i atenció a persones amb discapacitat 

• Servei Socioeducatiu comunitari 
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• Programa Alter 

• Programa d’educadors/res familiars 

• Servei de tallers de promoció social 
Serveis específics 

• Servei d’ajuda domiciliària 

• Servei de promoció de l’autonomia personal Ciutat Antiga 

• Servei de promoció de l’autonomia personal Es Jonquet 

• Servei de promoció de l’autonomia personal Can Ribes 
Serveis de Ciutat 

• Pla municipal sobre drogues i conductes addictives 

• Servei d’acolliment i promoció sociolaboral (SAPS) 

• Menjador social “Sa Fàbrica” 

• Servei d’acollida per a dones i famílies (SADIF) 

• Programa de mediació social intercultural 

• Patronat Son Riera 

• Oficina Municipal d’Informació als Immigrants (OFIM) 

• Palma segle XXI-Servei de suport a la inserció laboral de persones amb 
discapacitat psíquica 

• Servei de transport adaptat per a persones amb mobilitat reduïda severa 

• Centre de dia S’Estel 

•  Centres de dia Son Dureta, Coll d’en Rabassa, Son Sardina 

• Aliments en xarxa 

• Servei de menjar per equipaments 
Serveis Centrals 

• Prestacions municipals 

• Programa interinstitucional d’acció tutelar d’adults a Mallorca (IATAM) 

• Convenis 

• Subvencions 
 

CAPÍTOL IX. PROTECCIÓ I SEGURETAT 
Àrea de Seguretat Ciutadana 
Servei contra Incendis i Salvaments (Cos de Bombers) 

• Distribució i dades de la plantilla 

• Serveis realitzats 
Policia Local 
 

CAPÍTOL X. TURISME 
Servei Municipal de Turisme 
 

CAPÍTOL XI. SERVEIS JURÍDICS MUNICIPALS 
Serveis Jurídics Municipals 
 

CAPÍTOL XII. PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
Activitats Participació Ciutadana 

• Recursos econòmics aportats per l’Ajuntament 

• Registre Municipal d’Entitats Ciutadanes  

• Festes Institucionals 
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CAPÍTOL XIII. ALTRES SERVEIS 
Oficines d’atenció a la ciutadania (OAC) 
Unitat Administrativa de Correspondència (UAC) 
Contractació 
Central de Compres 
Govern Interior 
Expedients sancionadors 
Gabinet de Premsa 
Gabinet General Tècnic 
Targeta Ciutadana 
Institut Municipal d’Informàtica (IMI) 
Departament de qualitat 

 
TÍTOL QUART - HISENDA MUNICIPAL 
 
CAPÍTOL I- PRESSUPOSTS MUNICIPALS DE L’EXERCICI ECONÒMIC 

Resum dels pressuposts municipals de l’exercici econòmic 

• Pressupost propi 

• Pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport 

• Pressupost de la Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma 

• Pressupost del Patronat Municipal de l’Habitatge 

• Pressupost de l’Institut Municipal d’Informàtica de Palma 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Formació Ocupacional i Feina 

• Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció Social 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Il·luminació Ornamental 

• Pressupost del Patronat Llegat Weyler 

• Pressupost de l’Institut Municipal d’Obres Viàries 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Turisme 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Protecció del Consumidor 
Resum general econòmic i funcional del Pressupost de despeses 
 

CAPÍTOL II- LIQUIDACIÓ DE L’EXERCICI ECONÒMIC 
Liquidació de l’exercici econòmic 

• Pressupost propi 

• Pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport 

• Pressupost de la Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma 

• Pressupost del Patronat Municipal de l’Habitatge 

• Pressupost de l’Institut Municipal d’Informàtica de Palma 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Formació Ocupacional i Feina 

• Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció Social 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Il·luminació Ornamental 

• Pressupost del Patronat Llegat Weyler 

• Pressupost de l’Institut Municipal d’Obres Viàries 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Turisme 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Protecció del Consumidor 
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CAPÍTOL III. DEPARTAMENT TRIBUTARI 
Departament Tributari 
Padrons fiscals 

• Impost sobre vehicles de tracció mecànica 

• Impost sobre béns immobles 

• Impost sobre activitats econòmiques 
Consell Tributari 
 

CAPÍTOL IV. SERVEIS DE TRESORERIA I RECAPTACIÓ 
Tresoreria 

• Caixa, moviments de fons 

• Recursos, registre  i nòmines 
Recaptació 

• Ingressos 
Secció de Multes 

• Expedients tramitats 
 
TÍTOL CINQUÈ - CRÒNICA DE LA CIUTAT 
 
CAPÍTOL I- CRÒNICA DE LA CIUTAT 

Actes corporatius, socials i protocol·laris 
Actes als quals va assistir la batlessa/el batle 
Actes delegats 
Enllaços matrimonials 
Cronista” 

 
S’aprova per unanimitat 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de compatibilitat  de l’ajudant de biblioteca per 
a l’exercici de l’activitat pública de professora associada de la UIB 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes,  Economia i Recursos Humans 
 
“La Sra. Catalina Aguiló Ribas, Ajudant de Biblioteques, mitjançant instància de data 
18.06.2014 sol·licita li sigui concedit el reconeixement de compatibilitat per a l’exercici 
d’activitat pública de Professor Associat de la Universitat de les Illes Balears, durant el curs 
acadèmic 2014/2015, amb una dedicació no superior a la del temps parcial (4 hores 
setmanals). 
 
Vist que l’esmentada sol·licitud compleix els requisits establerts als art. 3, 4, 7, 12 i següents de 
la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril, ja que es tracta 
d’un contracte en règim de dedicació no superior a la del temps parcial i amb duració 
determinada, no superant els límits retributius, i essent aplicable en aquest cas l’excepció 
establerta a l’article 16.3 de l’esmentada llei. 
 
Vist l’article 123.1.p) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
segons la modificació realitzada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per a la 
Modernització del Govern Local, en relació a l’article 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
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d’Incompatibilitats del Personal al Servei de las Administracions Públiques, és motiu pel qual el 
cap de departament que subscriu proposa a l’Excm. Ajuntament Ple que es complagui en 
emetre el següent 
 
A C O R D   
 
1er. Reconèixer a la Sra. Catalina Aguiló Ribas, Ajudant de Biblioteca, la compatibilitat per a 
l’exercici de l’activitat pública de Professora Associada de la Universitat de les Illes Balears, en 
règim de dedicació no superior a la de temps parcial (4 hores setmanals) i amb duració 
limitada al curs acadèmic 2014/2015.  
 
2on. El reconeixement de la compatibilitat es condiciona a l’estricte compliment dels articles 3 
i següents de la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril.  
 
3er. El reconeixement de compatibilitat no podrà modificar la jornada ni l’horari de treball de 
la persona interessada a l’Administració Local i les infraccions en matèria d’incompatibilitats es 
consideren molt greus als efectes previstos dins la normativa de Règim Local”.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de compatibilitat del coordinador d’activitats de 
l’IME amb el treball d’entrenador del CN La Salle, en horari compatible 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Amb data 16 de juny de 2014, entrada núm. 393, s’ha rebut sol·licitud del treballador Albert 
Rodríguez Cantero, amb la categoria de coordinador d’activitats en la plantilla de l’IME, de 
compatibilitat de feines entre l’activitat de coordinador a l’Institut Municipal de l’Ajuntament 
de Palma i la de d’entrenador al CN La Salle. 
 
Per tot això, tal i com recull la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions Públiques, en el seu article 14, es proposa elevar al 
Ple de l’Excm. Ajuntament de Palma, la resolució reconeixent la compatibilitat abans detallada. 
 
Per tant, es proposa elevar a l’Excm. Ajuntament Ple la proposta del següent  
 
A C O R D 

 
Aprovar la sol·licitud presentada pel Sr. Albert Rodríguez Cantero, amb la categoria de 
coordinador d’activitats de l’Institut Municipal de l’Esport, demanant compatibilitat entre el 
treball principal que realitza a l’IME i el treball d’entrenador del CN La Salle, en horari 
compatible, i d’acord amb la Llei 53/1984, de 26 de desembre sobre incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions Públiques”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
VOTACIÓ CONJUNTA  DEL PUNT 13 AL 19 
13.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors del departament 
d’Infraestructures per import de 4.611’46€ 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

30
-0

9-
20

14
 A

ct
a



 

- 21 - 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes Economia i Recursos Humans 
 
“El Servei d’ Edificis Municipals va remetre, mitjançant informe de data 12 de maig de 2014 
(ANNEX I), a aquest Servei Administratiu les factures que més avall es relacionen, i que 
corresponen a quotes de lloguer i manteniment de les instal·lacions de gas propà als CEIP Son 
Ferriol i al CEIP Els Tamarells, així com a diversos subministraments, des de l’any 2008 al 2013, 
factures que no es varen tramitar perquè es van extraviar, no tenint constància qui subscriu de la 
seva existència, per un import total de 4.611,46’- € (QUATRE MIL SIS-CENTS ONZE EUROS I 
QUARANTA-SIS CÈNTIMS), amb l’ IVA inclòs, de l’empresa Repsol Butano S.A., amb CIF. A-
28076420, i amb domicili al carrer Méndez Alvaro, 44, 28045 MADRID, per a tramitar el 
corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 10 32100 221 
03 EDUCACIÓ.- SUBMINISTRAMENT COMBUSTIBLE.  
 
   Període       Núm. factura  Data        Concepte    Import 

23.08.2010 A 
22.10.2010 0031822646 23.10.2010 

Quota manteniment instal·lació 
gas CEIP Els Tamarells 62,94 

16.12.2008 0030680118 16.12.2008 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Els Tamarells 798,09 

16.06 A 15.08 
de 2009 0031096906 17.08.2009 

Quotes lloguer i manteniment 
instal·lació gas CEIP Son Ferriol 76,70 

23.02 a 21.04 de 
2011 0090348583 25.04.2011 

Quota manteniment instal·lació 
gas CEIP Els Tamarells 62,94 

20.12.2013 0092120909 20.12.2013 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Son Ferriol 1.027,46 

16.08 a 15.10 de 
2013 0092003579 16.10.2013 

Quotes lloguer i manteniment 
instal·lació gas CEIP Son Ferriol 81,65 

03.12.2013 0092091492 04.12.2013 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Son Ferriol 1.266,46 

12.12.2013 0092114633 17.12.2013 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Son Ferriol 1.005,33 

15.12.2013 0092115272 17.12.2013 

Factura de liquidació de la 
instal·lació de gas al CEIP Son 
Ferriol 2,78 

16.12.2010 a 
15.02.2011 0090220155 16.02.2011 

Quotes lloguer i manteniment 
instal·lació gas CEIP Son Ferriol 78,35 

23.10 a 22.12 de 
2013 0092125098 23.12.2013 

Quota manteniment instal·lació 
gas CEIP Els Tamarells 66,55 

16.10 a 15.12 de 
2013 0092111253 16.12.2013 

Quota lloguer i manteniment 
instal·lació gas al CEIP Son Ferriol 82,21 

 
Vist que les esmentades factures corresponents al període que va de l’any 2008 al 2013, ambdós 
inclosos, no es varen poder tramitar en el seu dia perquè no varen tenir entrada a l’ Ajuntament 
de Palma, i que ara l’empresa ens reclama el seu abonament,  vist que els subministraments foren 
necessaris per a l’execució de les prestacions i els preus aplicats correctes, i vist que les factures 
han estat conformades per la tècnica responsable del manteniment de les instal·lacions de gas 
propà i dels subministraments per als col·legis públics de Son Ferriol i Els Tamarells de Palma i que 
no existeix impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
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Existeix crèdit suficient i adequat a la partida 10 32100 221 03 EDUCACIÓ.- SUBMINISTRAMENT 
COMBUSTIBLE. 
Atès que una de les matèries englobades dins el manteniment dels centres docents és el 
subministrament de combustible, en aquest cas gas propà a les escoles públiques de Palma 
que l’empren i, en concret, els col·legis públics de Son Ferriol i Els Tamarells,  
Vist, doncs, que el subministrament de gas propà es tracta d’un servei necessari per als centres 
escolars, a fi que no quedin desatesos i que esdevé imprescindible pel bon funcionament dels 
centres escolars i, per tant, de necessària continuïtat, i que l’Ajuntament té l’obligatorietat legal 
de prestació d’aquest servei. 
Per tot això, atesa la necessitat d’abonar les esmentades factures, d’acord amb el que estableixen 
l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de Règim Local; arts. 22 a 27 de 
la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprovà el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; la Base 29 de les d’execució 
del Pressupost municipal de 2014; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ 
Ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’ Organització, 
funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de 
Comptes, Economia i Recursos Humans, propòs al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1r. Reconèixer el deute contret amb l’empresa Repsol Butano, S.A., amb CIF. A-28076420, i 
domicili al carrer Méndez Alvaro, 44, 28045 MADRID, per les factures que més avall es relacionen, 
per un import total de 4.611,46’- € (QUATRE MIL SIS-CENTS ONZE EUROS I QUARANTA-SIS 
CÈNTIMS), amb l’ IVA inclòs,  atès l’informe del Servei d’ Edificis Municipals de data 31 de març de 
2014 (annex I). 
 
   Període         Núm. factura  Data        Concepte  
  Import 

23.08.2010 A 
22.10.2010 0031822646 23.10.2010 

Quota manteniment instal·lació 
gas CEIP Els Tamarells 62,94 

16.12.2008 0030680118 16.12.2008 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Els Tamarells 798,09 

16.06 A 15.08 
de 2009 0031096906 17.08.2009 

Quotes lloguer i manteniment 
instal·lació gas CEIP Son Ferriol 76,70 

23.02 a 21.04 de 
2011 0090348583 25.04.2011 

Quota manteniment instal·lació 
gas CEIP Els Tamarells 62,94 

20.12.2013 0092120909 20.12.2013 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Son Ferriol 1.027,46 

16.08 a 15.10 de 
2013 0092003579 16.10.2013 

Quotes lloguer i manteniment 
instal·lació gas CEIP Son Ferriol 81,65 

03.12.2013 0092091492 04.12.2013 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Son Ferriol 1.266,46 

12.12.2013 0092114633 17.12.2013 
Subministrament gas a instal·lació 
CEIP Son Ferriol 1.005,33 

15.12.2013 0092115272 17.12.2013 

Factura de liquidació de la 
instal·lació de gas al CEIP Son 
Ferriol 2,78 
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16.12.2010 a 
15.02.2011 0090220155 16.02.2011 

Quotes lloguer i manteniment 
instal·lació gas CEIP Son Ferriol 78,35 

23.10 a 22.12 de 
2013 0092125098 23.12.2013 

Quota manteniment instal·lació 
gas CEIP Els Tamarells 66,55 

16.10 a 15.12 de 
2013 0092111253 16.12.2013 

Quota lloguer i manteniment 
instal·lació gas al CEIP Son Ferriol 82,21 

 
2n. Abonar les esmentades factures amb un import total de 4.611,46’- € (QUATRE MIL SIS-CENTS 
ONZE EUROS I QUARANTA-SIS CÈNTIMS), amb l’ IVA inclòs, a l’empresa Repsol Butano S.A., amb 
CIF. A-28076420, i amb domicili al carrer Méndez Alvaro, 44, 28045 MADRID, amb càrrec a la 
partida 10 32100 221 03 EDUCACIÓ.- SUBMINISTRAMENT COMBUSTIBLE. 
 
3r. Comunicar el present acord a l’empresa interessada, al Servei d’ Edificis Municipals i a la secció 
de Comptabilitat.” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Canon España S.A. per import de 
211’41€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“En data 3 de desembre de 2008 per part de la Gerència d’Urbanisme es va adquirir una 
fotocopiadora en color multifunció Canon IRC3080I, aquest contracte d’adquisició incloïa el 
manteniment de la fotocopiadora per una vigència de 60 mesos.  
 
Aquest manteniment es facturava cada mes tenint en compte el volum de còpies realitzades, 
per tant Canon cada mes emetia una factura en funció de les còpies realitzades per la Secció 
d’Informació Urbanística. 
 
Per causes alienes a la Gerència d’Urbanisme Canon no va emetre la factura corresponen al 
mes d’octubre de l’any 2013.  
En data 9/05/2014 per part de Canon s’ha sol·licitat l’abonament de la factura núm. 
400579211 corresponen al mes d’octubre de 2013. Una vegada comprovat que l’esmentada 
factura no ha estat enviada a la Gerència i per tant no ha estat abonada, s’ha de reconèixer i 
abonar el deute a l’empresa Canon pels serveis prestats. 
 
Per això, d'acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local; l'art. 176 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
maig, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; els articles 172 
i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim jurídic de les entitats locals, les 
Bases d'execució del Pressupost municipal, i el Reglament orgànic del Ple de l'ajuntament,; 
previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans, propos al Ple 
l'adopció del següent: 
 
A C O R D 

 
1r.- Reconèixer el deute de la factura núm. 400579211 de data 04/10/2013, presentada per 
CANON España S.A, amb N.I.F. A-28122125, per un import de 174,72 € més 36,69 d’IVA 
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(211,41 € IVA inclòs), corresponent al manteniment de la fotocopiadora en color multifunció 
Canon IRC3080I durant el mes d’octubre de l’any 2013. 
 
2n.- Abonar la quantitat de 211,41 €, a CANON España S.A, amb N.I.F. A-28122125, amb càrrec 
a la partida 08.151.00.219.00, “Urbanisme- manteniment d’altre immobilitzat material”. 
 
3r.- Notificar aquest acord a l’adjudicatari”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón S.A. per 
import de 108’51€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“I. Atès que mitjançant ofici de data 5 de juny de 2012, es va sol·licitar a l’empresa 
CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701, pressupost per a dur a terme, 
per via d’execució subsidiària, les actuacions ordenades i reiterades mitjançant els Acords del 
Consell de Gerència d’Urbanisme de data 11 de novembre de 2010 i de data 18 d’octubre de 
2011, previstes a l’informe tècnic de data 11 de maig de 2010, consistents en: 
 
1.- Reparación de la terraza con el fin de evitar fugas de agua que perjudiquen al local en 
planta baja, tomándose para ello las medidas oportunas de correcta impermeabilización, 
eficacia en pendientes, pruebas de estanqueidad y posibilidad de nuevos solados. 
 

2.- Reparación y reposición al estado primitivo del techo del local afectado por las obras del 
desagüe. 
 
II. Atesa la factura núm. DS130011, de data 13 de desembre de 2013, presentada el dia 18 de 
desembre de 2013, per un import de 108,51.-€ (CENT VUIT EUROS I CINQUANTA-UN 
CÈNTIMS), de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, relativa als honoraris de 
redacció de pressupost, que obra a l’expedient informada favorablement a l’informe tècnic 
emès en data 16 d’abril de 2014, que transcrit diu: 
 
“(...) Informe:  
 

A.- A la vista de la factura presentada núm. DS 130011, de data 13/12/2013, relativa al 
pressupost elaborat per l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMON S.A., en relació de les 
obres ordenades per via d’execució subsidiària de l’immoble situat al carrer Gabriel Llabrés 15,  
s’informa que és, des del punt de vista tècnic, correcta. 

 
B.- L’ import total de la factura DS 130011 presentada ascendeix a la quantitat de //108,51.-€// 
impostos inclosos i s’ajusta bàsicament al treball d’elaboració del pressupost descrit al punt 
“A”.” 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú; l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost 
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municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 
29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic 
de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposo al Ple l'adopció del següent 
 
A C O R D 

 
1r) RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. DS130011, de data 13 de desembre de 2013, 
presentada el dia 18 de desembre de 2013, per un import de 108,51.-€ (CENT VUIT EUROS I 
CINQUANTA-UN CÈNTIMS), de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA. Els treballs 
inclosos en la factura són pels honoraris de redacció de pressupost, amb motiu de l’encàrrec 
realitzat per ofici de data 5 de juny de 2012. 
 
2n) ABONAR a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA l’import de 108,51.-€ (CENT 
VUIT EUROS I CINQUANTA-UN CÈNTIMS), assenyalat al paràgraf anterior, quantitat que serà 
carregada a la partida: obres a càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del pressupost 
municipal vigent. 
 
3r) DONAR COMPTE al Departament Financer (Comptabilitat) als efectes oportuns. 
 
4t) DONAR COMPTE al Departament Tributari (Liquidacions) a efectes d’emetre la liquidació 
corresponent a la factura núm. DS130011, de data 13 de desembre de 2013, pels honoraris de 
redacció de pressupost en relació amb l’immoble situat al carrer Gabriel Llabrés, núm. 15 (PC 
01407614), per un import de 108,51.-€ (CENT VUIT EUROS I CINQUANTA-UN CÈNTIMS), que 
serà de compte de la propietat de l’immoble: la comunitat de propietaris de l’immoble ubicat 
al carrer Gabriel Llabrés, núm. 15 (PC 01407614), amb CIF H57245045. 
 
5è) NOTIFICAR aquesta resolució a la comunitat de propietaris de l’immoble ubicat al carrer 
Gabriel Llabrés, núm. 15 (PC 01407614), amb CIF H57245045, a través de la seva Presidenta, 
Sra. Maria Teresa Jimenez Guadix, amb DNI 43.114.934-P, i a l’empresa CONTRATAS 
BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón S.A. per 
import de 166’10€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economía i Recursos Humans 
 
“I. Atès que en data 27 de gener de 2012, i arrel del reiterat incompliment per part de la 
propietat, es va sol·licitar a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-
57115701, pressupost per a dur a terme, per via d’execució subsidiària, les actuacions 
ordenades mitjançant Acord del Consell de Gerència d’Urbanisme, de data 10 de juny de 2010, 
i reiterades mitjançant Decret de Batllia núm. 7303, de data 20 d’abril de 2011. 
 
II. Atesa la factura núm. DS 130012, de data 13 de desembre de 2013, per un import de 
166,10€ (CENT SEIXANTA-SIS EUROS I DEU CÈNTIMS), de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ 
RAMÓN, SA, relativa als honoraris de redacció de pressupost, que obra a l’expedient 
informada favorablement a l’informe tècnic emès en data 14 de gener de 2014, que transcrit 
diu:  
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 “(...) Informe: 
 

 A.- A la vista de la factura presentada núm. DS 130012, de data 13/12/2013, relativa al 
pressupost elaborat per l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, en relació de les 
obres ordenades per via d’execució subsidiària de l’immoble situat al carrer Reina Constança, 7 
ang. carrer General Ricardo Ortega, s’informa que és des del punt de vista tècnic correcta. 

 
 B.- L’ import total de la factura DS 130012 presentada ascendeix a la quantitat de //166,10.-€// 

impostos inclosos i s’ajusta bàsicament al treball d’elaboració de pressupost descrit al punt 
“A”.” 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú; l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost 
municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 
29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic 
de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposo al Ple l'adopció del següent 
 
A C O R D 
 
1r) RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. DS 130012, de data 13 de desembre de 2013, 
per un import de 166,10€ (CENT SEIXANTA-SIS EUROS I DEU CÈNTIMS) de l’empresa 
CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701. Els treballs inclosos en la factura 
són en concepte d’honoraris de redacció de pressupost, amb motiu de la sol·licitud realitzada 
en data 27 de gener de 2012. 
 
2n) ABONAR a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA l’import de 166,10€ (CENT 
SEIXANTA-SIS EUROS I DEU CÈNTIMS), assenyalat al paràgraf anterior, quantitat que serà 
carregada a la partida: obres a càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del pressupost 
municipal vigent. 
 
3r) DONAR COMPTE al Departament Financer (Comptabilitat) als efectes oportuns. 
 
4t) DONAR COMPTE al Departament Tributari (Liquidacions) a efectes d’emetre la liquidació 
corresponent a la factura núm. DS130012, de data 13 de desembre de 2013, pels honoraris de 
redacció de pressupost en relació amb l’immoble situat al carrer Reina Constança, núm. 7 ang. 
carrer General Ricardo Ortega, núm. 13, per un import de 166,10€ (CENT SEIXANTA-SIS EUROS 
I DEU CÈNTIMS), que serà de compte de la propietat de l’immoble: la comunitat de propietaris 
de l’immoble ubicat al carrer Reina Constança, núm. 7 ang. carrer General Ricardo Ortega, 
núm. 13, amb CIF H07552268. 
 
5è) NOTIFICAR aquesta resolució a la comunitat de propietaris de l’immoble ubicat al carrer 
Reina Constança, núm. 7 ang. carrer General Ricardo Ortega, núm. 13, amb CIF H07552268, a 
través de la seva Presidenta, Sra. Maria Blanca Arbós Pérez; i a l’empresa CONTRATAS 
BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701”. 
 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

30
-0

9-
20

14
 A

ct
a



 

- 27 - 

S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de Benestar Social 
per import  de 172.150’96€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“L’Àrea delegada de Benestar Social i Igualtat ha recepcionat mitjançant registre d’entrada de 
l’Ajuntament la reclamació del pagament de  les factures que es relacionen a continuació que 
comença per ENTITAT, CIF/NIF, IMPORT (ESPIRAL, G-57238065, 12222,92€) i acaba en 
ENTITAT, CIF/NIF, IMPORT( AMÉS, G57320012, 105€):  
 

ENTITAT CIF/NIF IMPORT Nº FACTURA DATA FACTURA 

ESPIRAL G-57238065 12.222,92 € 041/2014 30/06/2014 

ESPIRAL G-57238065 17.999,00 € 042/2014 30/06/2014 

ESPIRAL G-57238065 14.740,94 € 040/2014 30/06/2014 

FUNDACIÓ 
DIAGRAMA G73038457 16.897,07 € 

Fvta14AY-
1017 30/06/2014 

FUNDACIO 
PATRONAT 
OBRER G07794910 13.852,00 € 12/2014 08/07/2014 

FUNDACIÓ 
DIAGRAMA G73038457 15.000,00 € 

Fvta14AY-
1016 30/06/2014 

FUNDACIO IRES G64147184 4.193,27 € 14/06/20 30/06/2014 

FUNDACIÓ 
ESPLAI DE LES 
ILLES G07332042 10.690,00 € 10A/14 02/07/2014 

AMES G57320012 1.974,00 € 135/14 23/06/2014 

     

AMES G57320012 1.288,00 € 136/14 23/06/2014 

AMES G57320012 1.288,00 € 137/14 23/06/2014 

AMES G57320012 966,00 € 138/14 23/06/2014 

AMES G57320012 2.220,00 € 139/14 23/06/2014 

AMES G57320012 448,00 € 140/14 23/06/2014 

AMES G57320012 532,00 € 141/12 23/06/2014 

AMES G57320012 420,00 € 142/12 23/06/2014 

AMES G57320012 420,00 € 143/14 23/06/2014 

AMES G57320012 392,00 € 144/14 23/06/2014 

AMES G57320012 224,00 € 145/14 23/06/2014 

AMES G57320012 56,00 € 146/14 23/06/2014 

AMES G57320012 56,00 € 147/14 23/06/2014 

AMES G57320012 406,00 € 148/14 23/06/2014 

AMES G57320012 84,00 € 149/14 23/06/2014 

AMES G57320012 84,00 € 150/14 23/06/2014 

AMES G57320012 672,00 € 151/14 23/06/2014 

AMES G57320012 336,00 € 152/14 23/06/2014 

AMES G57320012 672,00 € 153/14 23/06/2014 

AMES G57320012 336,00 € 154/14 23/06/2014 
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AMES G57320012 672,00 € 155/14 23/06/2014 

AMES G57320012 336,00 € 156/14 23/06/2014 

BAOBAB G57742710 15.435,00 € A 20/14 26/06/2014 

ESTUDI 6 B07526007 431,97 € 14/180 30/04/2014 

ESTUDI 6 B07526007 345,58 € 14/249 30/05/2014 

ESTUDI 6 B07526007 259,18 € 14/332 27/06/2014 

ESTUDI 6 B07526007 863,94 € 14/346 03/07/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 200,00 € 05/14 27/06/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 200,00 € 06/14 27/06/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 150,00 € 07/14 27/06/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 150,00 € 08/14 27/06/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 200,00 € 09/14 27/06/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 150,00 € 10/14 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 96,19 € 69 04/02/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 96,19 € 68 04/02/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 256,52 € 71 03/03/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 192,39 € 72 03/03/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 192,39 € 73 03/03/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 513,04 € 75 31/03/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 192,39 € 76 31/03/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 192,39 € 77 31/03/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 288,58 € 81 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 144,29 € 82 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 144,29 € 83 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 256,52 € 84 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 240,49 € 85 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 240,49 € 86 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 43068047H 225,45 € 87 27/06/2014 
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FERRA 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 192,39 € 88 27/06/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 160,33 € 89 27/06/2014 

GERMANES 
OBLATES DES ST. 
REDENTOR R0700418G 1.058,00 € 01/2014 03/07/2014 

GREC G07267628 9.709,00 € 31 16/07/2014 

ASSOCIACIO 
RANA G57414534 2.628,00 € 009/2014 27/06/2014 

EAPN- Illes 
Balears G57357048 4.999,75 € 4/14 09/05/2014 

EAPN- Illes 
Balears G57357048 4.999,75 € 5/14 03/07/2014 

BAOBAB EDUCA G57742710 120,00 € A 18/14 04/06/2014 

BAOBAB EDUCA G57742710 780,00 € A 16/14 30/05/2014 

AMÉS G57320012 205,00 € 133/14 23/06/2014 

BAOBAB EDUCA G57742710 675,00 € A 13/14 30/04/2014 

ESTUDI 6 B07526007 259,18 € 14/002 01/01/2014 

Fundació Reial 
Mallorca G57124273 140,00 € A-01-14 02/01/2014 

Fundació Reial 
Mallorca G57124273 280,00 € A-02-14 02/01/2014 

Fundació Esplai 
de les Illes G07332042 264,00 € 01A/14 10/01/2014 

CATALINA 
NEBOT RIOS 37342485-F 118,50 € 01/14 25/01/2014 

BAOBAB EDUCA G57742710 254,50 € A 01/14 02/01/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 192,39 € 65 03/01/2014 

PEP TONI FERRER 
FERRA 43068047H 96,19 € 66 03/01/2014 

Tres Serveis 
Culturals, SL B07857451 715,00 € 4 22/01/2014 

AMÉS G57320012 120,00 € 34/14 18/02/2014 

BAOBAB EDUCA G57742710 780,00 € A 09/14 31/03/2014 

Associació 
CreArtCció G57697674 610,00 € 06/2014 01/04/2014 

Associació 
CreArtCció G57697674 610,00 € 05/2014 01/04/2014 

ESPIRAL G57238065 210,00 € 005/2014 31/01/2014 

ESPIRAL G57238065 157,00 € 006/2014 31/01/2014 

AMÉS G57320012 157,50 € 04/14 13/01/2014 

AMÉS G57320012 84,00 € 05/14 13/01/2014 

AMÉS G57320012 84,00 € 06/14 13/01/2014 

AMÉS G57320012 84,00 € 07/14 13/01/2014 

AMÉS G57320012 84,00 € 08/14 13/01/2014 
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AMÉS G57320012 84,00 € 09/14 13/01/2014 

AMÉS G57320012 105,00 € 10/14 13/01/2014 

 
Donat que el nostre Ajuntament no disposa de mitjans propis per dur a terme el  servei, la 
Unitat de Prevenció comunitària, de la Unitat d’Igualtat, i de la Unitat de Infància i Família 
de la Regidoria de Benestar Social, va encarregar els esmentats tallers sense que, en el 
moment de l’aportació de les factures, hi hagués temps material per a la seva corresponent 
tramitació. 
 
Una vegada realitzades les comprovacions pertinents, ha estat conformada pel 
departament tècnic de Benestar Social. Es per  això que d’acord amb l’establert pel del RDL 
2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, el 
Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma i la base 29 de les d’execució del 
pressupost general corresponent a l’exercici de 2014 es  proposa al Ple l’adopció del 
següent 
  
ACORD 
 
1.- Reconèixer el deute existent a l’Àrea delegada de Benestar Social i Igualtat i abonar les 
factures,pels imports que es detallaran a continuació i que recull el següent llistat que comença 
per ENTITAT, CIF/NIF, IMPORT (ESPIRAL, G-57238065, 12222,92€) i acaba en ENTITAT, CIF/NIF, 
IMPORT( AMÉS, G57320012, 105€), es total del qual es 172.150,96 €. Aquest import s’abonarà 
mitjançant transferència amb càrrec a l’aplicació pressupostària 05.23200.22724- Benestar 
Social- Contr. Activitats sociocomunitaris del pressupost municipal de despeses de 2014” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA S.A. per import de 
108.019’16€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Dins l’any 2014 s’han rebut factures pel subministrament d’aigua potable i replega de residus 
sòlids de l’empresa EMAYA corresponents al mes de maig. Les esmentades factures no es 
poden tramitar per falta de diners a les partides adients i es per tal causa que, seguint les 
instruccions del Departament financer, un pic realitzades les comprovacions pertinents, la cap 
de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 
de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el Reglament 
orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, demana al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Es proposa al Ple reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels 
imports que es detallaran a continuació i iniciar l’expedient de modificació de crèdit per habilitar 
el crèdit suficient a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. 
L’esmentat deute correspon a factures pel concepte d’aigua potable i replega de residus sòlids de 
l’empresa EMAYA, consums produits dins l’any 2014, facturació del mes de maig. L’import a 
reconèixer és el següent: 
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PROVEÏDOR: EMAYA, Empresa municipal d’aigües i clavegueram, S.A. CIF A-07000029. C/Joan  
Maragall, 3.07006 Palma. 
 
PARTIDA 06.92000.22101 
Subministrament mes de juny 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:    108.019,16€” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
19. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Trablisa S.A. per import de 
28.629’75€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“Atès que l’empresa TRABLISA Y ATESE, UTE, amb NIF: U57499303, durant l’any 2012 va 
presentar les factures 12/20, 12/48, 12/71, 12/104, 12/129 i 12/157 corresponents als serveis 
realitzats pe la vigilància  nocturna de l’edifici de Gesa per ordre de les regidories de 
d’Urbanisme i de Funció Pública, atesa la urgència i caràcter imprescindible  del servei a causa 
de reiterats robatoris, ocupacions il·legals i actes vandàlics que han causat una seria 
degradació del l’edifici.  Dit servei de vigilància es va prolongar fins el dia 23 de maig de 2012 
data en que es va prescindir del servei de vigilància nocturna a petició de l’Àrea d’Urbanisme 
interessada en la prestació de dit servei, una vegada consultats el Departament 
d’Infraestructures i la Policia Local. La manca de la dotació pressupostària corresponent va 
ocasionar que les factures no es poguessin tramitar durant els exercicis pressupostaris  2012 i 
2013, la qual cosa fa necessari reconèixer el deute contret amb l’empresa, l’import del qual és 
de 28.629,75 €, amb els mateixos preus/hora que la resta de serveis municipals contractats per 
acords de la Junta  de Govern de 25/04/07 i 26/10/2011. 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril., 
reguladora de les bases de regim local; secció 2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; l’article 172 
del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals;  la base 29 de 
les bases d’execució del pressupost per a l’any 2014,  que estableix  que correspon al Ple  de la 
Corporació el reconeixement extrajudicial dels crèdits per obligacions corresponents a factures 
de l’exercici o exercicis anteriors  que no es varen aprovar en aquells exercicis per manca de 
crèdit o per no haver seguit el procediment legalment establert amb matèria de contractació, 
el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  previ dictamen de la Comissió de 
Comptes, Economia i Recursos Humans, proposo al Ple l’adopció del següent  
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’empresa TRABLISA Y ATESE, UTE, amb NIF: U57499303 i 
domicili Camí dels Reis s/n. 07990 Palma, per un import total de 28.629,75 € (IVA inclòs) en 
concepte de factures de l’any 2012 núms. 12/20, 12/48, 12/71, 12/104, 12/129 i 12/157  per la 
prestació de serveis de vigilància nocturna a l’edifici de Gesa  i  iniciar l’oportú expedient de 
modificació de crèdit per poder cobrir el total de la despesa amb càrrec a la partida 
06.92000.22701 del vigent pressupost de despeses”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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20. Proposta d’aprovació de modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost sobre béns 
immobles 
 
Sr. Secretari: 
 
“Proposta d’aprovació de la modificació de l’Ordenança Fiscal de l’impost sobre béns immobles.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Per reproduïda la votació? Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Jo aquí si que m’agradaria explicar el sentit del vot.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò quan vostè vulgui Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Ens abstenim en aquesta votació, que planteja aquesta rebaixa del IBI. Evidentment estam a favor de 
rebaixar la pressió fiscal en els ciutadans de Palma, que l’han patida, han patit un 14% de pujada d’IBI en 
aquesta legislatura. Ara això, ara rebaixem una mica aquesta, aquest tipus, especialment en el 50% de 
bens immobles de menor valor, per tant això evidentment és positiu, però des del nostre grup, des de 
MÉS, considerem que hi ha una cosa que s’ha d’afrontar, que és que amb aquesta rebaixa, patim una 
rebaixa d’ingressos, de prop d’un milió d’euros de recaptació. Evidentment aquest Ajuntament presta 
uns serveis bàsics, uns serveis públics. Hi ha hagut un petit incident. Aquest Ajuntament presta uns 
serveis públics bàsics, que evidentment es podrien veure afectats amb aquest descens d’un milió 
d’euros de recaptació. Nosaltres ja a tots els debats de pressuposts, plantegem que es pot fer pagar en 
el qui més té, en el qui més té se li pot fer pagar. Podríem augmentar el tipus específic per aquells bens 
immobles no residencials de major valor, estam parlant de grans superfícies comercials, grans 
superfícies hoteleres. Tenen un tipus específic molt reduït a Palma, si ho comparem amb altres capitals, i 
per a nosaltres aquesta rebaixa plantejada en els ciutadans, que molt bé, estam totalment d’acord, 
hagués hagut de venir acompanyada per garantir la prestació de serveis bàsics, amb aquest increment, 
en aquells que més tenen, en aquestes grans superfícies de tipus hoteler, restauració, oficines, grans 
zones comercials. També s’hauria pogut plantejar una cosa que nosaltres des de principi de legislatura, 
que demanem, que és el 50% de recàrrec en els pisos buits, una previsió que està al IBI que no aplica 
l’Ajuntament. I també plantejar el tema aquest de les exempcions per família nombrosa, que en aquest 
Ajuntament de Palma, les famílies nombroses, aquelles que tenen tres fills, no estan pagant IBI, tenen 
una exempció pràcticament total, tot i que tinguin les rendes molt altes. Nosaltres, evidentment, les 
exempcions per famílies nombroses han d’existir, però no tenen perquè aplicar-se en aquelles famílies 
que pel fet de tenir tres fills s’eximeixen d’IBI, i a lo millor tenen unes rendes molt altes. Això està 
passant avui en dia a Palma, aquestes famílies no paguen el IBI, i evidentment és una qüestió a remeiar, 
més que res perquè necessitem els doblers, per mantenir freqüències de la EMT, per, després no n’hi ha 
tampoc per a rehabilitar patrimoni, les torres del Temple, que avui duim una moció, tampoc no n’hi ha 
per a polítiques actives d’ocupació, tampoc n’hi ha per a polítiques actives d’habitatge social. No tenim 
doblers per a tot això. Mentrestant estam rebaixant els ingressos amb això que estam aprovant avui, i 
no plantegem aquesta alternativa de fer pagar més en el qui més té, i per això nosaltres ens abstenim.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 
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Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Tot i estar d’acord amb la rebaixa, ens abstenim perquè no ve acompanyada d’aquest increment en el 
qui més té.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. No? Don Andreu. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“No simplement aclarir en el Sr. Verger, que avui lo que votem és tenir la recaptació de IBI que donarà 
compliment en això que vostè estava dient, el que menys té, el que manco té, pagarà molt manco IBI 
que el que té més, els que tenen més pues paguen lo que és el IBI progressiu, les grans superfícies i tot 
això, paguen més que una persona que té una vivenda diríem més humil, el 50% dels ciutadans que 
tenen les vivendes més humils, se li baixa més d’un 5% l’impost. En relació a, vostè recordava del inici, 
és ver que el inici hi va haver un recàrrec per part del Govern central, però actualment, i encara no ha 
acabat la legislatura, el tipus municipal, el que depèn de l’Ajuntament de Palma, és un 6,5 inferior en el 
tipus del 2011, per el que menys té, aquest 50 la normativa ens ha permès això de que qui manco té, 
pues li hem pogut aprovar un tipus municipal més baix, a mesura que anàvem baixant, i per tant tenim 
actualment el tipus en el 2011 era del 0,69 i ara és del 0,66, en el que menys té, no en els bancs, no a les 
grans superfícies, i per tant nosaltres entenem que és una bona notícia baixar el IBI. I respecte a com es 
pot finançar, nosaltres Sr. Verger lo que hem fet és aprofitar la renegociació que hi ha hagut de la 
despesa financera, és a dir, uns doblers que havien d’anar en els bancs, aniran directament a la butxaca 
dels ciutadans. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies, molt bé. Idò, podem donar per reproduïda la votació? Moltes gràcies.” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 27 de Juliol de 1989, va aprovar 
l'Ordenança Fiscal reguladora de l'Impost sobre béns immobles, i va entrar en vigor el dia 1-1-
1990. La darrera modificació d’aquesta ordenança va ésser aprovada provisionalment per 
acord plenari de 31 d’octubre de 2013, entrant en vigor el dia 1 de gener de 2014. 
 
El Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, preveu en els seus articles 16 a 19 el procediment per a la modificació 
de les  ordenances fiscals.  
 
L’aplicació dels nous valors cadastrals resultants de la ponència de valors aprovada en 2012 
dona lloc a un increment anual de la base liquidable de l’impost equivalent al 10% de la 
diferència entre el nou valor cadastral i el valor cadastral anterior. Això implica que, sense 
modificar l’ordenança per a 2014 s’incrementen els ingressos fiscals per aquest concepte 
proporcional a l’increment de la base liquidable. Per mantenir el nivell d’ingressos 2013 per 
l’any 2014 el Ple va aprovar reduir el tipus de gravamen aplicable als béns de naturalesa  
urbana al 0’680%  i al 0,717% el tipus de gravamen diferenciat aplicable als béns immobles 
urbans que, exclosos els d’ús residencial, amb un valor cadastral pertanyent al 10% dels béns 
immobles urbans que, per cada ús, tingui major valor cadastral.  
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La voluntat del Ple de no incrementar als ciutadans els ingressos per IBI l’any 2014 ha quedat 
afectada per l’article 8 de la Llei 16/2013, de 29 d’octubre, pel qual, en el cas de Palma, s’ha 
d’exigir un recàrrec del 4% sobre el tipus de gravamen vigent en 2013: el 0,0294 %, amb 
caràcter general, i del 0,0310% per als béns immobles urbans que, exclosos els d’ús residencial, 
amb un valor cadastral pertanyent al 10% dels béns immobles urbans que, per cada ús, tingui 
major valor cadastral. Aquest recàrrec no afecta als béns urbans d’ús residencial que pertanyin 
a la meitat amb menor valor cadastral del conjunt d’immobles amb el citat ús.  
 
Per complir amb l’objectiu de no incrementar els ingressos com a conseqüència de l’increment 
en la base liquidable en relació al valor cadastral, s’estima oportú minorar el tipus de 
gravamen aplicables als béns urbans en l’import resultant del recàrrec de l’article 8 de la Llei 
16/2013, de 29 d’octubre. Aquesta modificació ja seria aplicable en el present exercici de 2014. 
 
La Junta de Govern de 23 de juliol de 2014 ha aprovat el projecte de modificació de 
l’Ordenança de l’Impost sobre Béns Immobles, concepte 112,00-12,01; i els grups polítics han 
acordat no formular esmenes respecte del Projecte presentat, per tant, d’acord amb l’article 
99 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, aquest projecte se presenta 
directament a la Comissió. 
  
L’article 127. 1. a) de la Llei de Bases de Règim Local  determina la competència de la Junta de 
Govern Local en l‘aprovació dels projectes d’ordenances i reglaments municipals. 
Conformement el que disposa l’Article 123. 1. d) de la Llei de Bases de Règim Local, correspon 
al Ple l’aprovació de les modificacions de les ordenances. 
 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament, considera que podria elevar-se al Ple, previ 
dictamen de la Comissió, la següent proposta d’ 
 
A C O R D 
 
"Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança fiscal de l'Impost sobre béns 
immobles. Conceptes 112,00-112,01, la darrera modificació de la qual va ser aprovada 
definitivament el 19 de desembre de 2013; pel que fa l’article 14; tot això en base a la 
legislació vigent en la matèria, constituïda singularment pels articles 16 a 19 del Text Refós de 
la Llei d’Hisendes locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, per entrar en 
vigor el dia de la publicació de l’acord plenari en el BOIB i ser d’aplicació a partir de l’1 de gener 
de 2014. S'adjunta a la proposta la nova redacció. 
 
Segon.- Que una vegada adoptat l’acord provisional referit, es publiqui en el BOIB i en un dels 
diaris de major difusió de la Comunitat Autònoma el corresponent anunci d’exposició al públic 
de l’expedient, a efectes de reclamació. La citada exposició es farà en el tauler d’anuncis 
d’aquest Excm. Ajuntament durant el termini de trenta dies, dins dels quals els interessats 
podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes, ben entès 
que si dins el dit termini no s’haguessin presentat reclamacions, s’entendrà definitivament 
adoptat l’acord provisional.” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
21. Proposta d’autorització a EMAYA S.A .per la subscripció d’una operació d’endeutament a 
llarg termini per un import màxim de 2.000.000€ 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, Sr. Garau, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si bé, duim aquí la petició d’aprovació d’un préstec de dos milions d’euros, per fer front en el Pla 
d’inversions, en el 50% en aquest cas, de l’endeutament que ens fa falta per a donar compliment en el 
Pla d’inversions aprovat, senzillament és, en fi, suposo que hi havia una intervenció del Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, nosaltres ... el vot del Consell d’administració, allà on es va explicar, perquè entenem que no és 
necessari endeutar més per fer front en aquestes inversions. Però no només érem nosaltres els que ho 
pensàvem, també hi havia altres consellers, que també varen manifestar en aquest sentit. Per tant, no 
entenem com ara s’ha de fer aquesta operació de dos milions d’euros, quan no seria necessari, segons el 
nostre punt de vista. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Don Andreu. Donem per reproduïda la votació idò.” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“L’empresa Municipal d’ Aigua i Clavegueram, SA (EMAYA), per poder finançar inversions, té la 
necessitat de acudir a la concertació de una operació de préstec per import de 2.000.000 euros 
a través de la línea ICO per a 2014. 
 
L’article 54 de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, regula que para la concertació 
d’operacions de crèdit a llarg termini dels organismes autònoms i ens i societats mercantils 
dependents es precisarà la prèvia autorització del Ple de la Corporació i informe de la 
Intervenció. 
 
D’acord amb el apartat k) del punt III.a.2 Hisenda, de les competències específiques del regidor 
de l’àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, del Text Refós del Decret d’Organització dels Serveis 
Administratius de l’Ajuntament de Palma, número 8435, de 13 de maig de 2013, s’eleva al Ple 
la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 

 
PRIMER.- Autoritzar en compliment de l’article 54 del RDL 2/2004 pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, a l’Empresa Municipal d’Aigua i 
Clavegueram, SA (EMAYA) la subscripció d’una operació d’endeutament a llarg termini per un 
import màxim de 2.000.000 € (dos milions d’euros) amb les següents característiques: 
 
Préstec ICO per import de 2.000.000 € a subscriure amb el Banco Popular a un termini de 7 
anys, sense carència.  
Interès:  Euribor 6 mesos+ diferencial ICO +3,05% 
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SEGON.- Facultar al Sr. Andrés Garau Garau, President d’EMAYA, per a què pugui subscriure la 
documentació pública o privada necessària per a dur a terme l’operació en tots els seus 
tràmits”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
22. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 9, de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
En data 21 de juliol la regidora de l’àrea de Funció Pública i Govern Interior  ha sol·licitat que 
s’habilitin les aplicacions pressupostàries necessàries pel complement de productivitat pel 
personal interí de projectes que s’ha d’abonar el mes de setembre de 2014. Aquestes 
modificacions de crèdit se finançaran amb baixes d’altres aplicacions. Aquestes disminucions 
de crèdit no afectarà al bon funcionament del servei. 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret de batlia núm. 954 de 27 de gener de 2014, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de l’Ajuntament, 
prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 9, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    

Orgr Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT Crèdit def. 

08 15100 1500101 URBANISME.- COMPL. PRODUCTIVITAT PERS. INTERÍ 0,00 4.971,38 4.971,38 

10 23251 1500101 
COMPL. PRODUCT. PROJ. MEDIACIÓ PER A LA 
CONVICÈNCIA 0,00 2.717,11 2.717,11 

12 13222 1500101 COMPL. PRODUCT. PROJ. SEGURETAT TURÍSTICA 0,00 480,02  

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  8.168,51  

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials DISMINUC. Crèdit def. 

08 15100 12009 URBANISME.- RETRIB. BÀS. PERSONAL FUNCIONARI 2.672.194,56 4.971,38 2.667.223,18 

10 32100 12009 EDUCACIÓ.- TRETRIB. BÀS. PERSONAL FUNCIONARI 244.726,01 2.717,11 242.008,90 

12 13200 12009 POLICIA.- RETRIB. BÀS. PERSONAL FUNCIONARI 11.832.750,67 480,02 11.832.270,65 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  8.168,51  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
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2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
VOTACIÓ CONJUNTA PUNTS 23 I 24 
23. Proposta d’aprovació de ratificar la definitiva dissolució i liquidació del Consorci Mirall 
Palma Eixample i resta de municipi 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 

“La Junta Rectora del Consorci va aprovar, en sessió de data 28 de novembre de 2012, l’acord 

d’iniciar la tramitació oportuna per a la liquidació i dissolució del Consorci, tota vegada que la 

funció que li fou encomanada ja s’havia desenvolupat en la seva totalitat. 

 

Igualment va acordar, entre altres assumptes, que el deute financer del Consorci s’imputés a 

cada ens consorciat, en els termes de que els préstecs formalitzats amb el BEI anirien a càrrec 

de la Comunitat de les Illes Balears, i els préstecs formalitzats amb el Banco de Santander 

(BSCH) i Banc de Sabadell (antiga CAM) a càrrec de l’Ajuntament de Palma. 

 

Així, el Ple de l’Ajuntament de Palma en sessió ordinària de dia 25 d’octubre de 2012, va 

acordar iniciar els tràmits per deixar de formar part del Consorci, assumint el deute municipal 

d’aquest Consorci, així com aprovar en el seu cas la seva dissolució. El deute i càrrega financera 

dels préstecs subscrits amb el Banco de Santander (BSCH) i Banc de Sabadell (CAM), van ser 

assumits directament per l’Ajuntament de Palma, no restant deute financera a càrrec del 

Consorci derivat d’aquests préstecs. 

 

Les amortitzacions i despeses financeres associades als préstecs formalitzats amb el BEI han 

estat cancel·lats durant l’exercici 2013, no restant cap deute financer a càrrec de la Comunitat 

Autònoma derivat d’aquests préstecs. 

 

No consta que s’hagin presentat al·legacions contra l’acord d’inici del procés de liquidació i 

dissolució del Consorci, adoptat per la Junta Rectora en sessió de data 28 de novembre de 

2012 (BOIB núm. 186 de 15 de desembre de 2012). 

 

L’article 5 dels Estatuts del Consorci preveu que aquest es dissoldrà, entre d’altres motius, per 

acord unànime dels tots els seus membres. Per la seva banda, l’article 12, apartat 19 dels 

Estatuts, atribueix a la Junta Rectora la dissolució i liquidació del Consorci i l’article 17 dels 

mateixos Estatuts, estableix que per a l’acord de dissolució i liquidació serà necessària la 

unanimitat de tots els membres del Consorci amb dret de vot i la ratificació per part de les 

entitats que siguin membres del Consorci amb dret a vot a la Junta Rectora d’aquest. B
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Per això, conforme a l’acord pres per unanimitat de la Junta Rectora de sessió extraordinària 

de 22 de juliol 2014, de dissolució i liquidació del Consorci, s’eleva al Ple l’adopció del següent 

 
ACORD 

 
1r. Ratificar la definitiva dissolució i liquidació del CONSORCI MIRALL PALMA EIXAMPLE I 
RESTA DE MUNICIPI. 
 
2n. Aprovar el Balanç de Liquidació del CONSORCI MIRALL PALMA EIXAMPLE I RESTA DE 
MUNICIPI, a data de 31 de desembre de 2013, per un import de 16.893,96 euros (setze mil 
vuit-cents noranta-tres euros amb noranta-sis cèntims), segons el següent detall: 

 
3r. Aprovar la proposta de dissolució del CONSORCI MIRALL PALMA EIXAMPLE I RESTA DE 
MUNICIPI, repartint els fons propis o haver social entre l’Ajuntament de Palma i la Comunitat 
Autònoma de les Illes Balears, i entregant el saldo en efectiu, per import de 16.893,96 euros 
(setze mil vuit-cents noranta-tres euros amb noranta-sis cèntims), a l’Ajuntament de Palma. 
 
4r. Aprovar el canvi de titularitat del compte corrent obert al Banco de Santander núm. 0049-
1853-15-2510410289 a nom del Consorci, que passarà a ser de titularitat de l’Ajuntament de 
Palma, així com el saldo que presentava aquest compte a data 31 de desembre de 2013 per 
import de 16.687,66 euros (setze mil sis-cents vuitanta-set euros amb seixanta-sis cèntims). 
 
5è. Liquidar i cancel·lar el compte corrent obert al Banc de Sabadell núm. ES43-0081-0652-27-
0001404341 a nom del Consorci. El saldo que presentava aquest compte a 31 de desembre de 
2013, per import de 206,30 euros (dos-cents sis euros amb trenta cèntims), s’ingressarà al 
compte del Banc de Sabadell núm. ES23-0081-5138-60-0001061511 de l’Ajuntament de Palma. 
En cas de què, amb posterioritat a la data a que es refereix el balanç de liquidació es generés 
algun romanent o despesa, aquest s’afegirà o descomptarà de la part de la liquidació a 
ingressar a l’Ajuntament de Palma.  
 
6è. Els avals pendents de devolució pel Consorci detallats es cancel·laran i transferiran a 
l’Ajuntament de Palma, prèvia notificació a l’avalat: 
 

 
7è. L’Ajuntament de Palma i la Comunitat Autònoma de les Illes Balears assumiran, a parts 
iguals, les deutes, responsabilitats, obligacions i drets que puguin sorgir amb posterioritat a la 
dissolució i liquidació del Consorci. 
 

CIF Denominació Import Aval Descripció

A-12029559 Jardineria i Riegos Azahar SA 2.889,28 Garantia def. Ajardin. zona verda C/Paradís i Mónaco

G-07873326 UTE Const. y C. Billenium-Serv. Hispania 1.397,00 Garantia def. Remodelació Plaça Sant Salvador

ACTIU PASSIU

(5715) Bancs C/C Sabadell-CAM 206,30 (1000) Patrimoni 12.101.410,77

(5716) Bancs C/C Santander (BSCH) 16.687,66 (1090) Patrimoni lliurat a l'ús general -52.151.079,40
(1200) Rtats.d'exercicis anteriors 38.186.334,89

(1290) Resultats de l'exercici 1.880.227,70

16.893,96 16.893,96
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8è. Una vegada ratificada la dissolució i liquidació del Consorci per l’Ajuntament de Palma i la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears, publicar al Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB) el 
present acord per al seu general coneixement i efecte”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
24. Proposta d’aprovació de ratificar la definitiva dissolució o liquidació del Consorci Parc de 
les Estacions 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 

“La Junta Rectora del Consorci va aprovar, en sessió de data 28 de novembre de 2012, l’acord 

d’iniciar la tramitació oportuna per a la liquidació i dissolució del Consorci, tota vegada que la 

funció que li fou encomanada ja s’havia desenvolupat en la seva totalitat. 

 

Igualment va acordar, entre altres assumptes, que el deute financer del Consorci s’imputés a 

cada ens consorciat, en els termes de que el tram autonòmic del préstec subscrit amb La Caixa-

Dexia anirien a càrrec de la Comunitat de les Illes Balears, i la resta o tram municipal del mateix 

préstec, a càrrec de l’Ajuntament de Palma. 

 

Així, el Ple de l’Ajuntament de Palma en sessió ordinària de dia 25 d’octubre de 2012, va 

acordar iniciar els tràmits per deixar de formar part del Consorci, assumint el deute municipal 

d’aquest Consorci, així com aprovar en el seu cas la seva dissolució. El deute i càrrega financera 

del tram municipal del préstec subscrit amb La Caixa-Dexia va ser assumit directament per 

l’Ajuntament de Palma, no restant deute financer a càrrec del Consorci derivat del tram 

municipal d’aquest préstec. 

 

Les amortitzacions i despeses financeres associades al tram autonòmic del préstec formalitzat 

amb La Caixa-Dexia ha estat cancel·lat durant l’exercici 2013, no restant cap deute financer a 

càrrec de la Comunitat Autònoma derivat del tram autonòmic d’aquest préstec. 

 

No consta que s’hagin presentat al·legacions contra l’acord d’inici del procés de liquidació i 

dissolució del Consorci, adoptat per la Junta Rectora en sessió de data 28 de novembre de 

2012 (BOIB núm. 186 de 15 de desembre de 2012). 

 

L’article 5 dels Estatuts del Consorci preveu que aquest es dissoldrà, entre d’altres motius, per 

compliment dels seus objectius o acord dels seus membres i que els drets i deures del Consorci 

es distribuiran entre els membres d’acord amb les seves aportacions, llevat del que disposi per 

unanimitat la Junta Rectora. Per la seva banda, l’article 10, lletra j dels Estatuts, determina que 

correspon a la Junta Rectora proposar la dissolució i conseqüent liquidació del Consorci i, 

conforme a l’article 18 dels mateixos Estatuts, es requereix la ratificació de l’acord de 

dissolució i liquidació del Consorci per part de les entitats fundadores. 

Per això, conforme a l’acord de la Junta Rectora de sessió extraordinària de 22 de juliol de 

2014, de dissolució i liquidació del Consorci, s’eleva al Ple  l’adopció del següent 

 
ACORD 
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1r. Ratificar la definitiva dissolució i liquidació del CONSORCI PARC DE LES ESTACIONS. 

2n. Aprovar el Balanç de liquidació del CONSORCI PARC DE LES ESTACIONS, a data de 31 de 

desembre de 2013 per un import de 61.926,05 euros (seixanta-un mil nou-cents vint-i-sis 

euros amb cinc cèntims), segons el següent detall: 

 

 

 

 

 

3r. Aprovar la proposta de dissolució del CONSORCI PARC DE LES ESTACIONS, repartint els fons 

propis o haver social entre els ens consorciats Ajuntament de Palma i Comunitat Autònoma de 

les Illes Balears, a cada un d’ells segons el següent detall: 

- Ingressar al compte de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears obert a l’entitat bancària 

CAIXABANK SA núm.ES03-2100-0011-81-0201626897 la quantitat de 5.406,63 (cinc mil quatre-

cents sis euros amb seixanta-tres cèntims). 

- Ingressar al compte de l’Ajuntament obert a l’entitat bancària CAIXABANK SA núm. ES91-

2100-0011-85-0201543055 la quantitat de 56.519,42 (cinquanta-sis mil cinc-cents denou 

euros amb quaranta-dos cèntims). 

4r. Liquidar i cancel·lar el compte corrent obert a l’entitat CAIXABANK SA núm. ES54-2100-

1378-67-0200076058 a nom del Consorci. En cas de què, amb posterioritat a la data a que es 

refereix el balanç de liquidació, es generés algun romanent o despesa, aquest s’afegirà o 

descomptarà de la part de la liquidació a ingressar a l’Ajuntament de Palma. 

5è. L’aval pendent de devolució pel Consorci detallat es cancel·larà i transferirà a l’Ajuntament 

de Palma, prèvia notificació a l’avalat: 

6è. L’Ajuntament de Palma i la Comunitat Autònoma de les Illes Balears assumiran, a parts 

iguals, les deutes, responsabilitats, obligacions i drets que puguin sorgir amb posterioritat a la 

dissolució i liquidació del Consorci. 

 

7è. Una vegada ratificada la dissolució i liquidació del Consorci per l’Ajuntament de Palma i la 

Comunitat Autònoma de les Illes Balears, publicar al Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB) el 

present acord per al seu general coneixement i efecte”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
25. Proposta estimar parcialment les esmenes presentades pel grup polític MÉS, ampliant el 
termini d’exposició pública per un termini de dos mesos i aprovació inicial de l’Ordenança 
Municipal de Subvencions 
 

CIF Denominació Import Aval Descripció

B-07422116 Bellatrix Segunda SL 30.050,10 Garantia definitiva concessió construcció i explotació aparcament Plaça Estacions

ACTIU PASSIU

(57) Tesorería 61.926,05 (100) Patrimoni 51.112,79

(120) Rtats. d'exercicis anteriors 10.935,73
(129) Resultats de l'exercici -122,47

61.926,05 61.926,05

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

30
-0

9-
20

14
 A

ct
a



 

- 41 - 

Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 25, que aquí hi havia debat, proposta. Secretari.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Proposta d’estimar parcialment les esmenes presentades pel grup polític MÉS, ampliant el termini 
d’exposició pública per un termini de dos mesos i aprovació inicial de l’Ordenança Municipal de 
Subvencions.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, volen, Don Toni, vol explicar?” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, bé, era per fer una seriosa reflexió sobre aquesta normativa de subvencions de l’Ajuntament de 
Palma. El tema és perquè no es poden subvencionar activitats de caire polític. Clar, aquí entraríem a 
xerrar de lo que és política i de lo que no és política. Nosaltres estam d’acord que aquest Ajuntament no 
subvencioni actes partidistes, evidentment, no faltaria un altre, però amb aquest text, possiblement, si 
el Consell de Joventut de Palma denunciés la sagnant reforma laboral, o el GOB fes una campanya per a 
salvar les Fontanelles, o una entitat feminista fes una campanya sobre el dret a decidir de les dones, o 
Biciutat fes una campanya perquè vol carril bicis a tota la ciutat, o Ben Amics fes una campanya perquè 
vol, campanya d’igualtat LGTB, no seria objecte de subvenció, perquè vostès no volen subvencionar 
actes de caire polític, que té un rere fons, que té un rere fons de coaccionar les reivindicacions dels 
ciutadans, i això és molt greu, això és molt greu, perquè en el final vostès neguen la capacitat del ciutadà 
per fer política, perquè en una democràcia lo que hem de fer és fomentar la participació, i fomentar la 
massa crítica, i fomentar l’associacionisme, sigui quin sigui. Evidentment nosaltres no estam d’acord que 
aquestes subvencions vagin destinades a partits polítics, només faltaria, però si a poder fer política. 
Deixin en els ciutadans poder fer política, poder reivindicar l’assumpte públic, que puguin tractar els 
temes de la ciutat, i que puguin marcar posicionament. Això és ni més ni manco associacionisme, i amb 
aquest text s’intenta coaccionar tot això. I quins seran els criteris perquè vostès diguin que és política i 
que no és política? Vostès m’ho expliquin. Quins seran els criteris? Ho pot aclarir Sr. Martínez? Per vostè 
que és política i que no és política. Reivindicar els drets dels ciutadans, evidentment és política, però és 
política de la bona, política en majúscules, i vostès intenten ja amb la Llei mordaza, l’Ordenança Cívica, 
intenten fer un ús repressiu d’ordenances i de lleis, que en el final lo que volen és posar un mocador 
dins la boca dels ciutadans. Expliqui’ns que és política i que no és política, perquè per a nosaltres la 
política feta pels ciutadans, és la millor política que pot haver-hi. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Martínez, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Noguera, ja ho varem dir a la Comissió, nosaltres no tenim, si vostès haguessin fet una 
esmena parcial, no tenim cap problema en eliminar una cosa que mai s’ha subvencionat en aquest 
Ajuntament. Aquest Ajuntament mai ha obert línees de subvencions per a subvencionar reivindicacions 
polítiques, que n’hi ha de molts tipus, no, de, de per exemple gent que estigués en contra de la pujada 
de la taxa de fems del 40%, no també, hi havia. Gent que vulgui fer actes pro vida, gent que vulgui fer 
actes n’hi ha moltes, no només les que ha dit vostès. Gent que estigui a favor de l’ampliació del Port del 
Molinar, més de lo que diuen, n’hi ha moltes, però la idea de les subvencions és per dinamitzar la ciutat, 
com vostès les aprovaven, igual que les hem aprovat nosaltres. Mai s’ha aprovat una línea de 
subvencions, on es reculli la possibilitat de subvencionar un acte de reivindicació política, si vostès 
creuen que això no s’ha de posar, facin l’al·legació i nosaltres l’acceptarem. Ara en lloc de donar 30 dies, 
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donarem 2 mesos. Facin una al·legació perquè només havien fet una esmena a la totalitat, i no el 
podíem aprovar, si haguessin presentat tècnicament una esmena parcial, l’haguéssim eliminat perquè 
escolti, nosaltres no tenim pensat aprovar línees de subvencions per això, i vostès no l’han criticat mai 
en tres anys, mai, i no fa falta agafar doblers dels ciutadans per temes ideològics, és a dir, no es retalla 
res ni es fa, vostès es munten una pel·lícula, ja a la Comissió de Comptes, ja li varem dir, facin l’esmena i 
s’acceptarà, ja els hi dic ja per si això és problema d’aquest Reglament. No es coacciona res, lo que si 
hem fet és agafant les recomanacions de la Sindicatura de Comptes, agafant sobretot les recomanacions 
de la Intervenció municipal, que és qui més ha participat en fer un Reglament de subvencions, perquè 
no ens treguin els colors la Sindicatura i el Tribunal de Comptes, és això lo que estam aprovant ara, és un 
document molt tècnic, no és per fer política, és un document per a sortir en consens. Si l’únic problema 
perquè vostès avui no poguessin votar a favor és aquest, ja li dic que quan facin, la podríem fer nosaltres 
també com a grup polític i el PSOE, tots junts, però sinó com han estat vostès els únics que han 
presentat una esmena, facin una al·legació, ara en els 60 dies que hi ha d’exposició pública, i s’acceptarà 
i s’aprovarà pues m’agradaria que sortís per unanimitat, perquè és un document molt tècnic, ja li dic. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Votem.” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“Vist l’Acord de Junta de Govern de data de 12 de juny del 2014 pel qual s’aprova el projecte 
d’ordenança Municipal de Subvencions als efectes de que pugui continuar el tràmit per a la 
seva aprovació definitiva d’acord amb el procediment establert a l’article 102 de la Llei 
20/2006, de 15 de desembre, Municipal i del Règim Local de les Illes Balears.  
Que la Secretaria General del Ple ha rebut el projecte d’Ordenança Muncipal de Subvencions i 
de conformitat amb els articles 95 i 99 del Reglament Orgànic del Ples ha fet la tramitació  
perquè es pugui presentar al·legancions donant un termini de 10 dias. 

Tenint en compte l’esmena a la totalitat al projecte d’Ordenança Municiapl de Subvencions de 
l’Ajuntament de Palma presentat en data de 25 de juny pel Grup Municipal MES. 

Vist que s’han acceptat parcialment les al·legacions presentades pel Grup Municipal MES. 

Pel que s’ha exposat, d’acord amb l’establert a l’art. 127.1 lletra a de la Llei 7/85 de 2 d’abril, 
Reguladora  de les Bases del Regim Local, segons l’addicció que li dona la Llei 57/2003 de 13 de 
desembre de mesures per a la modernització del Govern Local,  es proposa a la Junta de 
Govern que en virtut de l’article 102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i del 
Règim Local de les Illes Balears elevi al Ple de la Corporació, previ dictamen de la Comissió de 
comptes, l’adopció del següent  
 
A COR D: 
 
1.- Estimar parcialment les esmenes presentades pel Grup Polític Mes ampliant el termini 
d’exposició pública per un termini de dos meses. 
 
2.- Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal de Subvencions. 
 
3.- Obrir un període d’informació pública i audiència als interessats per un termini de dos 
mesos, previ anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en la pàgina web de l’Ajuntament 
l’acord d’aprovació inicial”.  
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S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots en contra  (MÉS) 
 
26. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’acord de la Junta de Govern de modificació 
d’horaris de les terrasses de les places de Cort  i  Sta. Eulàlia 
 
Assabentat per la Comissió del Ple Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial 
 
“L’Ajuntament Ple en sessió de 26 d’abril de 2012 va aprovar definitivament la Ordenança 
municipal d’ocupació de via pública (OMOVP) de l’Ajuntament de Palma, i va ser publicada al 
BOIB núm. 74 de data 24 de maig de 2012. la seva entrada en vigor es va produir al dia 
següent. 
 
Aquesta Ordenança regula l’horari de les ocupacions a l’article 18 que textualment diu: 
 
1. L’horari autoritzat serà el que consti a la llicència d’ocupació de via pública. L’horari 

general autoritzable a les terrasses serà de 08:00 hores a les 00:00.. Els divendres, dissabte 
i vísperes de festiu de 08:00 a les 00:30 hores  del dia següent. Per resolució de l’òrgan 
municipal competent podrà ser ampliat excepcionalment en zones d’us majoritàriament 
turístic, així com restringit per evitar molèsties als veïns o en zones d’especial incidència en 
el medi ambient. La restricció podrà afectar a una zona concreta o únicament als locals on 
l’ocupació produeixi molèsties als veïns previ informe de la Policia Local, d’acord amb la 
normativa municipal reguladora de les contaminacions per renous i vibracions.  El 
incompliment de l’horari autoritzat per a l’ocupació de la via pública podrà ser causa de la 
revocació de la llicència i la inhabilitació d’obtenir-la per el temps legalment establert. 

2. Les ampliacions o reduccions de l’horari general autoritzable hauran de respondre als 
criteris establerts als plans zonals.  

 
Per Acord de Junta de Govern de Palma en sessió de dia 12 de juny de 2012 es va reduir 
l’horari general establert per l’OMOVP a un horari reduït fins les 23:00 hores a Sa Gererria, per 
evitar molèsties als veïnats a l’àmbit delimitat pels següents carrers : Plaça de Cort, Sant 
Bartomeu, Monges, Passadís, Marquès del Palmer, Forn del Racó, Teatre, Plaça Major, Sintes, 
Pols, Mare de Deu de la Salut, Josep Tous i Ferrer, Enric Alzamora Avingudes fins a la plaça 
Porta del Camp, Bala Roja, Bastió del Príncep, Llorenç Villalonga, Dalt Murada, Mirador, Palau 
Reial i plaça de Cort.   
 
Des de la Regidoria de Districte Centre i de l’Àrea delegada de Salut, s’ha sol·licitat la 
modificació de la reducció horària establerta per l’Acord de Junta de Govern de 12 de juny de 
2012 a la zona de Sa Gerreria, en el que afecta a les places de Cort i Santa Eulàlia, a fi d’aplicar 
l’horari general de l’article 18 de la OMOVP, motivant la petició en que aquestes dues places 
no han estat afectades per zones de protecció acústica especial i que les activitats hoteleres 
establertes a les places no provocarien problemes de renous als veïnats. 
 
Per aquest motiu des de la Comissió Tècnica formada per Urbanisme, Policia Local, Govern 
Interior i Sanitat i Medi Ambient, es va acordar la realització d’un mesuratge de les 
mencionades places, i de l’informe d’avaluació acústica  de la Patrulla Verda de la Policia Local 
es conclou que es complirà amb els objectius de qualitat acústica en horari nocturn 
 
En virtut de tot això, ates l’article 18 de l’ordenança municipal reguladora de la ocupació de la 
via pública  i altre normativa aplicable, es proposa a la Junta de Govern l’adopció del següent 
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ACORD 
 
1. Modificar l’acord de la Junta de Govern adoptat en sessió celebrada el dia 12 de juny de 
2012 de reducció horària a la zona de Sa Gerreria, en el sentit d’excloure de l’àmbit d’aplicació 
de la reducció a les Places de Cort i Santa Eulàlia. Queda per tant, ampliat l’horari de 
tancament de les terrasses autoritzables a dites places de Cort i Santa Eulàlia fins a l’horari 
general establert a l’article 18 de l’Ordenança  Municipal d’Ocupació de la Via Publica de 
l’Ajuntament de Palma,  que es fins les 00:00, i els divendres, dissabtes i vísperes de festiu fins 
les 00:30. 

 
2. Donar compte al plenari d’aquesta modificació horària i a les Regidories de Districte Centre, 
Salut, Urbanisme i Policia Local”. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
Abandona la sessió el Sr. Gilet (PP) 
27. Proposta d’aprovació inicial, amb les prescripcions que figuren als informes de la tècnica 
municipal de medi ambient i del Servei de Valoracions, que s’adjunten com Annexos, la 
Modificació del PGOU a les cases de Son Xigala (ce. Estornell, 1 i ce. Mussol, 72), Equipament 
35-04-P EQ0C/SC, API/35-01 i catàleg 35-01A2 .  PA12/0003 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Hi havia debat en aquest punt? Podem donar per reproduïda la? Debat? Molt bé, idò Senyor.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno pues damos por reproducido lo alegado en el y bueno lo que estuvimos 
conversando en la Comisión informativa de Pleno. Aquí se trata de un equipamiento sociocultural que 
hace 27 años que está cerrado, nosotros en el nuevo Plan General vamos a apostar por la nueva 
flexibilización de usos en los equipamientos, siempre que mantengan la titularidad pública o mantengan 
la titularidad privada, si así vienen de origen en el Plan General, y aquí se trata de una modificación de 
planeamiento, que va a permitir tener los usos de un bien catalogado, que está respaldado en el interés 
general, que se preserva en todo momento. Se cumplen los estándares de equipamiento de la zona, se 
realizan cesiones al Ayuntamiento que creemos que esto beneficia mucho a los vecinos, porque se crean 
dos zonas nuevas, y dos viales para los vecinos. Y existe también el informe de sostenibilidad económica, 
que justifica la modificación. Se han pronunciado de manera clara los servicios jurídicos y técnicos de 
planeamiento, medioambiente del Ayuntamiento, el departamento de Valoraciones, la Comisión de 
Centro histórico, que ha valorado muy positivamente que un A2 se pueda recuperar para un uso 
colectivo, y en caso de que sea privado, al menos poder acceder a su visualización desde el exterior. Hay 
informes favorables de Participación Ciudadana, Cultura y Deportes, Recursos Hídricos, a esa el Consell 
Insular de Mallorca, porque estamos hablando de un BIC, y hay un informe también de adaptación para 
cumplir los parámetros de la nueva Ley del suelo, recientemente entrada en vigor. El alcance de la 
modificación, es como les digo una regularización del Plan General, hay una ampliación de la calificación 
de un solar público de 5.000 m

2
, de los cuales 1118 van a tener un uso múltiple, asistencial, 

sociocultural, recreativo, sanitario, religioso, administrativo, para que el Ayuntamiento lo pueda 
desarrollar en el futuro. Todo el equipamiento privado se convierte en una unidad de ejecución, por lo 
cual se tendrán que realizar las cesiones correspondientes para zonas verdes, espacios libres y viales, 
para beneficio de los vecinos, y además se cancela, a propuesta del promotor, una deuda que el 
Ayuntamiento tenía con esta promotora, que supera los 150.000 euros entre principal e intereses. Esta 
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es la propuesta, consideramos que es ajustada, todos los informes son favorables, y por tanto por eso la 
tenemos a aprobación. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Valls. Doña Yolanda, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Sr. Valls, yo no se si alguien de los que están presentes en el Pleno, salvo Usted y 
seguramente el Sr. Verger y yo, que nos lo hemos leído, ha entendido que es lo que aprobamos. 
Seguramente nadie, viva la transparencia, pero lo que Usted ha contado no lo ha entendido 
absolutamente nadie. Habla de regularizar el Plan General, habla de ampliar calificaciones, bueno, aquí 
lo que tenemos, y Usted lo sabe, es un Señor que desde hace 27 años, efectivamente un promotor que 
tiene una edificación catalogada con un uso sociocultural privado, y nosotros acumulando tres años de 
retraso en el Plan General, según Usted a semanas vista de presentar el avance, le recalificamos esa 
edificación, que no tiene a lo mejor el beneficio que él considera, y le permitimos hacer 15 viviendas. 
Eso es lo que estamos aprobando. Eso no lo ha contado. O sea, un Señor que tiene un edificio con un 
uso sociocultural privado, de repente le vamos a dejar hacer viviendas, y Usted, es que me ha llamado 
mucho la atención, dice, haremos una unidad de ejecución. No, haremos 15 viviendas, le dejaremos que 
haga 15 viviendas, y él a cambio tendrá las cesiones obligatorias, que son un beneficio para los vecinos, 
no, es un derecho para los vecinos, porque es obligatorio por Ley. El único que saca beneficio de esta 
operación es el promotor, el único, el único, el otro. Los vecinos recogen derechos, es que hay mucha 
diferencia. Entonces, no solo no lo ha explicado, sino que aquí también lo escribieron así, y hay que 
leerse mucho las cosas para ver. Presentan lo que aprobamos diciendo, que en el punto primero vamos 
a arreglar un error material, tremendo, porque eso es una consecuencia secundaria, secundaria, 
secundaria. Contemos la verdad, por lo menos escribámosla. Segundo, dice, vamos a pasar de un 
equipamiento deportiva de 5.000 y pico metros a 4.000 y pico. Ya me dirá lo que ganamos. Y luego dice, 
es que es tremendo, la supresión de la calificación tal, tal, tal, tal, tal, todo con nombres y números, para 
que se mantenga su uso A2 y se le asigne el cuadro de usos 84, con lo fácil que es decir, no, vamos a 
hacer una recalificación a un Señor que la lleva demandando desde hace 25 años, que todos los equipos 
de Gobierno han dicho no, y yo se lo voy a dar. Porque la realidad de lo que aprobamos, si que lo ponen 
sus técnicos, que ponen prescripciones, y dicen: se aumenta en 15 viviendas el número permitido. Se 
disminuye la parcela calificada como equipamiento deportivo de 6.000 metros a 4.800. Se cambia la 
ubicación del equipamiento sociocultural privado, porque el Plan General nos obliga a colocar en algún 
sitio, lo vamos a colocar en eso que le hemos robado a la parte deportiva. Eso es lo que hoy 
presentamos, y conviene que cuando votemos, quien tiene la obligación de explicar el proyecto, que es 
Usted, que para algo lo trae a acuerdo, lo cuente para que lo entendamos todos. Solamente le repito lo 
que hablamos en Comisión, no tiene sentido recalificar nada a nadie, cuando llevamos tres años de 
retraso con el Plan General, y cuando es tan inmediato la aprobación del avance. Si estas operaciones 
son tan ventajosas, hágala dentro del avance al Plan General, que haya un periodo de exposición 
pública, lo suficientemente largo, que se pueda alegar con una visión global de la ciudad, y no nos 
vendan humo.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Garvi, muy amable. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Mire Sra. Garvi, vamos a ver, yo le veo dando muchas lecciones de 
racionalidad, sin embargo sin que yo vaya a derivar el discurso hacia otros temas, centrándome en este, 
yo le digo, hay más de 11 informes que afirman que esto es una ventaja para los ciudadanos, aquí no 
estamos engañando a nadie. Que haya un cuadro de usos, en el cual se permite el uso residencial, el uso 
institucional, el uso administrativo, perdón institucional no, el administrativo, el uso comercial, el uso 
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turístico, dentro del cuadro de usos, porque estamos poniendo en valor un bien de interés cultural, muy 
valorado por el Consell de Mallorca, muy valorado por la Comisión de centro histórico, esto ¿Qué quiere 
que le diga? Usted intenta confundir, diciendo que yo miento, y yo digo la verdad, la verdad que está en 
los 11 informes, y esa verdad no es más que evitar un estado de degradación en un barrio. Si vienen en 
otro barrio, y mantiene la titularidad privada y es de titularidad privada, lógicamente nosotros lo vamos 
a escuchar, y si es mejor para los ciudadanos lo vamos a hacer, si efectivamente los ciudadanos reciben 
derecho, pero eso no quiere decir que no sea un beneficio, absolutamente. Lo que Usted me tendría 
que decir es, si Usted está tan en contra ahora en este momento, y no antes, porque, ¿Cuál cree Usted 
que es el perjuicio para la ciudad? Determíneme cual es el perjuicio para la ciudad. Y entonces pues nos 
aclaramos. Mire, nosotros cuando los informes son favorables, es porque se ha examinado el interés 
general, es porque se ha asimilado el interés público, es porque se han visto los estándares, es porque 
se han visto los parámetros, y todas las regularizaciones yo creo que mejoran porque ponen al día el 
Plan General, aunque la revisión esté en marcha, y yo creo que en eso las razones que Usted arguye 
pues lógicamente no son de suficiente peso como para que nosotros tengamos que retirar esta 
propuesta. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias pues, muchas gracias, podemos dar por reproducida la votación. Sí, gracias.” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme 
 
“INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- En data 23/04/2012 tenia entrada al servei de 
Planejament, presentat per l´entitat Vibelba SL, un Projecte de modificació puntual del PGOU 
relatiu a la supressió de la qualificació EQ0C/SC 35-04-P, equipament sociocultural de domini 
privat i ús col.lectiu  dins l´àmbit de l´API 35-01, Son Xigala II, perquè siguin permesos els usos 
assenyalats a l´article 271 de les Normes Urbanístiques, i al quadre d´usos núm. 8 de l´article 
65. 
 
En data 15/07/2013 tenia entrada al servei de Planejament nova versió de la proposta de 
modificació del PGOU, presentada per Vibelba SL com a conseqüència de l´informe emès des 
del departament de Planejament i Gestió. 
Aquesta documentació va ser informada pels serveis tècnic i jurídic de Planejament, amb 
deficiències. Els informes varen ser notificats a l´entitat promotora. 
Per altra banda, es va sotmetre la proposta a informe de la Comissió de Centre Històric i 
Catàleg, que va emetre informe favorable de data 05/11/2013. Així com també de l´Institut 
Municipal d´Esports, ja que la proposta de modificació del PGOU, entre d´altres, proposava 
reduir l´àmbit de l´equipament públic esportiu previst amb referència EQ00/DP-P (35-06-P), 
amb la finalitat de requalificar la superfície de 1.180 m2 com a equipament públic social. 
Transcorregut el termini corresponent, l´IME no va emetre cap informe. 
 
Quant a la tramitació ambiental de l´expedient: en data 24/10/2013 tenia entrada al servei de 
Planejament el document ambiental Memòria-Anàlisi. Aquest document va ser informat per la 
tècnica municipal de medi ambient, en informe de data 18/12/2013.Segons l´esmentat 
informe, la Memòria-Anàlisi s´havia realitzat seguint els criteris de l´article 97 de la Llei 
11/2006. Per altra banda s´indicaven les administracions a consultar abans d´emetre les 
conclusions. Aquestes administracions varen ser: la Comissió de Centre Històric i Catàleg, als 
efectes d´aclarar si la possessió de Son Xigala ha de tenir una protecció A2 o A1, ja que a la 
fitxa de Catàleg sortien ambdues categories (la Comissió contesta en informe de 21 de gener 
de 2014: entén que el grau de protecció del catàleg és A1; si bé amb informe posterior de 
04/03/2014 rectifica en el sentit que la qualificació adequada és A2). L´Àrea de Comerç, 
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Treball, Joventut i Participació Ciutadana (contesta en el sentit que no té cap inconvenient a la 
modificació del planejament). L´Àrea de Cultura i Esports (no contesta). EMAYA (informa 
favorablement). Direcció General de Recursos Hídrics (informa favorablement la present 
modificació puntual). 
 
En data 11/03/2014, per la tècnica municipal de medi ambient es va emetre informe de 
conclusions, en el sentit que no es considerava necessari subjectar la present modificació a 
avaluació ambiental estratègica, si bé entenia que s´havien d´incloure certes determinacions al 
projecte de modificació del PGOU. Finalment, per acord del Ple de la CMAIB de data 
09/05/2014 s´aprovava no subjectar al procediment d´avaluació ambiental estratègica la 
present modificació del PGOU. 
 
En data 25/10/2013 tenia entrada al servei de Planejament nova versió de la proposta de 
modificació del PGOU, presentada per Vibelba SL. En aquest moment de la tramitació es va 
sol.licitar informe a la Direcció General d´Aviació Civil. Aquest organisme va emetre informe 
favorable amb condicions, amb data d´entrada al servei de Planejament de 10/03/2014, i que 
va ser notificat a l´entitat promotora. 
 
Abans d´haver-se informat l´anterior versió de la modificació del PGOU, en data 07/11/2013 
tenia entrada al servei de Planejament nova versió de la proposta de modificació del PGOU, 
presentada per Vibelba SL. A més, entre d´altres, aportava certificat emès pel Consell de 
Mallorca segons el qual l´immoble amb referència cadastral 69260-15 apareix consignat al 
Catàleg de protecció d´edificis i elements d´interès històric, artístic, arquitectònic i paisatgístic 
de Palma, amb la denominació de Son Xigala s/n i núm. clau 35/01. I l´immoble de referència 
no gaudeix de la declaració individualitzada de Bé d´Interès Cultural ni de Bé Catalogat, tal i 
com estableix la Llei 12/1998, de 21 de desembre, del patrimoni històric de les Illes Balears. 
En relació a la versió de modificació del PGOU esmentada es varen emetre informe dels serveis 
tècnics de Planejament, de 3 de desembre de 2013; i dels serveis jurídics, de data 19 de 
desembre de 2013. Tot dos informes assenyalaven deficiències, i varen ser notificats a l’entitat 
promotora, de la qual cosa queda constància a l’expedient. 
 
En data 23 d’abril de 2014 es va emetre informe pel servei jurídic de Planejament, notificat a 
l’entitat promotora, en el sentit que la present proposta de modificació del PGOU havia 
d’adaptar el seu contingut a la recent Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl. 
Per altra banda, obra a l’expedient informe del Gerent d’urbanisme, de data 30 d’abril de 
2014, justificant l´interès general de la present proposta de modificació del PGOU. 
 
En data 05/06/2014 tenia entrada al servei de Planejament nova versió de la proposta de 
modificació del PGOU, presentada per Vibelba SL, amb adaptació al contingut de la Llei 
2/2014, de 25 de març, d´ordenació i ús del sòl. I en data 20/06/2014, ha tingut entrada al 
servei de Planejament mitjançant instància (núm. 352) i compareixença (núm. 353), 
documentació corresponent a la proposta de modificació del PGOU,  als efectes de substitució 
de les fulles correlatives de la versió amb data d´entrada de 05/06/2014. 
 
En relació a l´esmentada documentació s´han emès els següents informes favorables: informe 
dels serveis tècnics de Planejament, de data 20 de juny de 2014. Informe dels serveis jurídics 
de Planejament, de data 20 de juny de 2014. I informe del servei de Valoracions, de data 23 de 
juny de 2014: aquest informe conclou que està justificada la viabilitat i sostenibilitat 
econòmica de la actuació proposada, si bé abans de l´aprovació definitiva de la modificació 
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puntual s´hauràn d´introduir certs continguts a l´estudi de viabilitat i a la memòria de 
sostenibilitat econòmica. 
A més, durant la tramitació prèvia a  l´aprovació inicial, s´ha demanat  informe als Serveis 
Jurídics Municipals ( informe favorable, de data24 de juny de 2014, obrant a l´expedient). 
 
Els objectius d´aquest Projecte de modificació del PGOU de Palma són: 1) La correcció d´error 
material relatiu al EL1a/35-07-P. 2) La requalificació  d´una superfície de 1.118 m2, actualment 
qualificada com equipament esportiu públic, amb referència 35-06-P, que passa a EQ4a/SC-RE-
AS-SA-RL-AD, amb referència 35-04-P.  3) La supressió de  la qualificació EQ0C/SC 35-04-P, 
equipament sociocultural de domini privat i ús col.lectiu, que es manté com a catàleg A-2, i el 
seu règim d´usos passa a regular-se pel quadre núm. 8. 4) La delimitació d´una Unitat 
d´Execució amb sistema de compensació amb la finalitat de donar compliment al règim de 
deures derivats de la present actuació urbanística de dotació. 
 
Per aplicació de l´article 53 de la Llei 2/2014, de 25 de març, d´ordenació i ús del sòl, 
l´aprovació inicial i la tramitació del planejament urbanístic correspon a l´Ajuntament de 
Palma, així com la seva aprovació definitiva en els termes fixats per la  Llei 23/2006, de 20 de 
desembre, de Capitalitat de Palma de Mallorca, en la seva redacció donada per la Llei 6/2012, 
de 6 de juny. De conformitat amb els seus articles 72.3 i 73, es sol.licitarà informe al Consell 
Insular de Mallorca abans de l´aprovació definitiva. 
 
Vist els informes emesos i, en general, la tramitació haguda fins a la data, es considera que es 
pot aprovar inicialment el projecte de modificació del PGOU, elevant a la consideració del 
Consell de la Gerència i posterior aprovació inicial del Ple, així com a informació pública, això 
tenint en compte els articles 58 i següents de la Llei 2/2014; Disposició transitòria segona, i 
Disposicions finals primera i tercera de l´esmentada Llei. 
 
Es fa constar que es sol•licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves funcions 
d´assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´art. 122.5 e) ap. 2n. de la Llei 7/85, 
de 2 d´abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà caràcter preceptiu per que 
es tracta d´assumptes que exigeixen una majoria especial. 
 
Atès el que disposa l´article 50 de la Llei Balear 2/2014 abans esmentada, es produeix la 
suspensió de l’atorgament de llicències en els termes que s’assenyalen en aquest article. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim 
jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122.4.a), i  amb el quòrum establert a 
l’article 123.2 del capítol II, títol X de la  Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 
16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, 
art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4.1.e) i  12.a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, la Cap de Servei que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  
adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació inicial  de la Modificació del   PGOU  de Palma, per 
tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del 
següent  
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1. Aprovar inicialment, amb les prescripcions que figuren als informes de la tècnica municipal 
de medi ambient i del Servei de Valoracions, que s´adjunten com Annexos, la Modificació del 
PGOU de Palma, presentada per Vibelba SL, amb data d´entrada al servei jurídic de 
Planejament de  05/06/2014, i número 305 i en data 20/06/2014, mitjançant instància (núm. 
352) i compareixença (núm. 353). 
Això,   vista la tramitació que s´ha duit  a terme  i els informes obrants a l´expedient, ja 
esmentats a la part expositiva del present acord. 
  
Aquesta modificació  té per objecte: - La correcció d´error material relatiu al EL1a/35-07-P. - La 
requalificació d´una superfície de 1.118 m2, actualment qualificada com equipament esportiu 
públic, amb referència 35-06-P, que passa a EQ4a/SC-RE-AS-SA-RL-AD, amb referència 35-04-P. 
- La supressió de  la qualificació EQ0C/SC 35-04-P, equipament sociocultural de domini privat i 
ús col.lectiu, que es manté com a catàleg A-2, i el seu règim d´usos passa a regular-se pel 
quadre núm. 8 - La delimitació d´una Unitat d´Execució amb sistema de compensació amb la 
finalitat de donar compliment al règim de deures derivats de la present actuació urbanística de 
dotació. 
 
Per acord del Ple de la CMAIB de data 09/05/2014, s’aprovava  no subjectar a avaluació 
ambiental estratègica la present modificació puntual del PGOU,  donat que no té efectes 
significatius sobre el medi ambient. 
 
Abans de l’aprovació definitiva, s’haurà de presentar per part de Vibelba SL un exemplar de la 
modificació del PGOU aprovada inicialment que incorpori els continguts que sindiquen a 
l’informe de la tècnica municipal de medi ambient de data 11/03/2014;  i a l´informe del servei 
de Valoracions, de data 23/ 06/2014, al seu apartat de Conclusions, i que s’adjunten  com 
Annexos. 
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació d’edicte al BOIB, i 
anunci a un dels diaris de major circulació de la província i al tauler d’edictes municipal. 
 
3. Sol•licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la matèria, quedant 
suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que resultin preceptius i 
determinants. Particularment es sol.licitarà, abans de l´aprovació definitiva, informe al Consell 
Insular de Mallorca, així com a l´IME. 
 
4. Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències les 
compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades per les determinacions 
del nou planejament. 
 
5. Comunicar el present acord  a l´Oficina de Revisió del PGOU i a la resta de Serveis que es 
puguin trobar afectats. 
 
6. Notificar el present acord a  Vibelba SL.” 
 
S’aprova per 15 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal  
 
VOTACIÓ CONJUNTA PUNTS 28-29 I 30 
28. Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana 
que té per objecte l´ exclusió de l’àmbit de la UE 44-06 (ce. Jaume Busquets. Son Sardina) 
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d’una part de la parcel·la cadastral 04601-25, de superfície aproximada 45 m2, passant de 
zona I2b a zona J2a, atès que la delimitació de l’àmbit de la UE no s’ajusta als límits de les 
parcel·les existents. PA13/0009 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme 
 
“INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI-  El projecte de modificació del PGOU de Palma, redactat 
pels Serveis tècnics de Planejament, i referit a l’exclusió de l’àmbit de la UE 44-06 d’una part de 
la parcel·la cadastral 04601-25, de superfície aproximada 45 m2, passant de zona I2b a zona J2a, 
fou aprovat inicialment pel Ple de l´Ajuntament , en sessió celebrada el 27/03/2014, i sotmès a 
informació pública d’un mes mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 50 de 
dia 12.04.2014, edicte núm. 6372;  al diari “El Mundo”de dia 10.04.2014;  i al tauler d’anuncis 
d’aquesta Corporació. 
 
Dins aquest termini, que va acabar el dia 13.05.2014, no s’ha presentat cap  al·legació. 
 
Atès el que disposen els articles 72 i 73 i la disposició addicional quarta de la Llei 23/2006, de 20 
de desembre, de Capitalitat de Palma de Mallorca, d’acord amb la redacció donada per la Llei 
6/2012, de 6 de juny, es va sol·licitar  al Consell Insular de Mallorca l’emissió del corresponent 
informe, amb remissió d’un exemplar de la documentació que havia estat objecte d´aprovació 
inicial pel Ple de l´Ajuntament. 
En data 03 de juny de 2014 ha tingut entrada a l´Ajuntament l’acord adoptat per la Comissió 
Insular d’ordenació del Territori i Urbanisme del Consell Insular de Mallorca, acord de 30 de maig 
de 2014, segons el qual s’informa  favorablement la proposta de modificació del PGOU. 
 
Es fa constar que es sol·licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves funcions 
d’assessorament legal al Ple i les Comissions, atribuïdes en l´article 122.5.e) apartat 2n. de la Llei 
7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en relació a l´ article 123.2 del mateix 
text legal, que tindrà caràcter preceptiu per què es tracta d’assumptes que exigeixen una majoria 
especial. Dit informe se preveu també a l’article 85 de la Llei 20/2006, Municipal i de Règim Local 
de las Illes Balears, de 15 de desembre. 
 
Atès el que disposen els articles 72 i 73 i la disposició addicional quarta de la Llei 23/2006, de 20 
de desembre, de Capitalitat de Palma de Mallorca, d´acord amb la redacció donada per la Llei 
6/2012, de 6 de juny;  i atès la Disposició transitòria segona de la Llei 2/2014, de 25 de març, 
d´ordenació i ús del sòl, pot aprovar-se definitivament  la proposta de modificació del Pla 
General d´Ordenació Urbana de Palma. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim 
jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), i  amb el quòrum establert a 
l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 
16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, 
art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, es considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació definitiva del projecte de  modificació del Pla 
General d´Ordenació Urbana de Palma, per tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ 
dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del següent: 
 
ACORD 
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1r.- Aprovar definitivament la modificació del Pla General d´Ordenació Urbana de Palma, 
redactada pels Serveis tècnics de Planejament, atenent la sol.licitud dels propietaris de la 
parcel.la cadastral 04601-25, versió aprovada inicialment per acord de l´Ajuntament ple de data 
27/03/2014. Aquesta modificació del PGOU  té per objecte l´exclusió de l´àmbit de la UE 44-06 
d´una part de la parcel.la cadastral 04601-25, de superfície aproximada 45 m2, passant de zona 
I2b a zona J2a, atès que la delimitació de l´àmbit de la UE no s´ajusta als límits de les parcel.les 
existents. Això, atès el resultat de l´informaciò pública, i vistos els informes obrants a 
l´expedient.. 
 
2n.- Comunicar el present acord  als  Serveis municipals que es puguin trobar afectats, així com 
a l´Oficina de la revisió del PGOU. 
 
3r.- Donar trasllat al Consell Insular de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present acord, 
dins el termini de quinze dies des de la seva adopció, tot adjuntant un exemplar degudament 
diligenciat de la documentació aprovada.  
 
4t.-Publicar el present acord, juntament amb normativa adient, al Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, quedant aleshores aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del 
territori objecte d'aquest acord. 
 
5è.- Notificar el present acord als titulars de la parcel.la cadastral afectada per la present 
modificació” 
 
S’aprova per 15 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal  
 
29. Proposta de deixar sense efecte l’acord de la Junta de Govern de data 19-1-2011, 
d’aprovació inicial de l’Estudi de Detall per a la implantació d’un ascensor a un edifici 
plurifamiliar de vivendes existent, aprofitant l’espai disponible a un pati interior, ubicat al C/ 
Missió núm. 1; Denegar l’aprovació de l’esmentat Estudi de Detall tenint en compte 
l’al·legació formulada i Ordenar l’arxiu de l’expedient. PE10/0003 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme 
 
“INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO.- En data 19-01-2011 la Junta de Govern aprovava 
inicialment el projecte d´estudi de detall per a la implantació d´un ascensor a un edifici 
plurifamiliar de vivendes existent, aprofitant l´espai disponible a un pati interior, ubicat al C/ 
Missió núm. 1, Palma, presentat pel Sr. Andrés Cañellas Marqués en representació de la 
Comunitat de Propietaris de l´edifici del C/ Missió 1, i redactat per l´arquitecte Asensio Peña 
Velazquez. 
 
L´esmentat projecte d´estudi de detall es va sotmetre a informació pública per un termini de 
quinze dies mitjançant la inserció d´anunci al Butlleti Oficial de les Illes Balears, al tauler 
d´edictes de la Corporació i en el diari “Ultima Hora”, notificant-se als propietaris afectats i 
demés interessats compresos dins l´àmbit afectat per l´Estudi de Detall. 
 
En el termini d´informació pública, amb data d´entrada en aquest Ajuntament de 15-2-2011,  
es varen produir al.legacions per part de la representació de la Comunitat de Propietaris del C/ 
Missió 3 en les quals es sol.licitava la denegació de la instal.lació de l´ascensor ja que aquesta 
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perjudicaria de manera molt greu a l´edifici ubicat al C/ Missió 3 deixant les seves cuines  sense 
il.luminació i sense ventilació. 
 
A l´informe del Servei de Control de Planejament de data 1-4-2011 es va concloure que “De la 
documentació presentada per la Comunitat de Propietaris del C/ Missió 3 es dedueix 
clarament que l´omissió a la planimetria presentada de les finestres de les cuines d´aquest 
edifici, que s´il.luminen i ventilen pel pati on es preten instal.lar l´ascensor, impossibilita 
totalment l´esmentada instal.lació ja que contradiu clarament el punt 3 de l´article 47 del 
vigent PGOU, ja que disminuiria les condicions d´il.luminació i ventilació d´aquestes peces”, 
estimant-se l´al.legació presentada per la Comunitat de Propietaris del C/ Missió 3. 
 
Atès que l´al.legació formulada per la Comunitat de Propietaris del C/ Missió 3 va ser notificada 
a la promotora en data 2-3-2011 i en data 18-5-2011 se li va comunicar l´informe del Servei de 
Control de Planejament de data 1-4-2011. 
 
Atès que en data 6-3-2012 es va comunicar de bell nou l´informe del Servei de Control de 
Planejament esmentat a la Comunitat de Propietaris del C/ Missió 1, sense que fins el dia d´avui 
s´hagi efectuat cap manifestació al respecte per la promotora havent transcorregut amb escreix 
el termini atorgat a l´efecte. 
 
Per això i atesos els articles172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 de 2 
d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 
12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG  Cap de Secció que subscriu considera 
que el Consell de la Gerència pot  proposar a la Junta de Govern que sigui elevat a l’Ajuntament 
Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  el següent: 
 
ACORD 

 
1.- Deixar sense efecte l´Acord de la Junta de Govern de data 19-1-2011, d´aprovació inicial de 
l´Estudi de Detall per a la implantació d´un ascensor a un edifici plurifamiliar de vivendes 
existent, aprofitant l´espai disponible a un pati interior, ubicat al C/ Missió núm. 1 de Palma, 
presentat pel Sr. Andrés Cañellas Marques, en representació de la Comunitat de Propietaris de 
l´edifici del C/ Missió 1, i redactat per l´arquitecte Asensio Peña Velazquez. 
 
2. Denegar l´aprovació de l´esmentat Estudi de Detall tenint en compte l´al.legació formulada 
per la Comunitat de Propietaris del C/ Missió 3 en la qual es sol.licitava la denegació de la 
instal.lació de l´ascensor ja que deixaria les cuines del seu edifici sense il.luminació i ventilació, 
i l´informe del Servei de Control de Planejament de data 1-4-2011 que es pronuncia en contra 
de la instal.lació de l´ascensor proposada ja que incumpleix el punt 3 de l´article 47 del vigent 
PGOU disminuint les condicions d´il.luminació i ventilació de l´edifici del C/ Missió 3, els qual 
foren notificats a la Comunitat de Propietaris del C/ Missió 1 sense que fins al dia d´avui s´hagi 
efectuat cap manifestació al respecte. 
 
3. Ordenar l´arxiu de l´expedient relatiu a l´Estudi de Detall per a la implantació d´un ascensor 
a un edifici plurifamiliar de vivendes existent, ubicat al C/ Missió 1 de Palma, presentat pel Sr. 
Andres Cañellas Marques, en representació de la Comunitat de Propietaris de l´edifici del C/ 
Missió 1, i redactat per l´arquitecte Asensio Peña Velazquez. 
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4. Notificar el present acord a les Comunitats de Propietaris ubicades als núms. 1 i 3 del C/ 
Missió. 
 
5.- Comunicar aquest acord a tots els serveis que es puguin trobar afectats”. 

S’aprova per 15 vots a favor (PP) i 12 vots abstencions (PSIB-PSOE)  
 
30. Proposta d’aprovació de declarar la caducitat de l’expedient relatiu a Estudi de Detall per 
a l´instal.lació d’un ascensor a un edifici ubicat al C/ Valseca 18, i ordenar l’arxiu de les 
actuacions. PE13/0002 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme 
 
“INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO -Atès que en data 15-03-2013 es va presentar pel Sr. 
Jochen Lendle, en representació de “JLE Arquitectos”, projecte d¨Estudi de Detall per a la 
instal.lació d´un ascensor a un edifici ubicat al C/ Valseca 18; Terme Municipal de Palma, 
redactat per “JLE Arquitectos”. 
 
Detectades deficiències jurídiques i tècniques es varen comunicar a la promotora en data 26-9-
2013 amb advertència de que transcorregut el termini de tres mesos sense haver fet cap 
manifestació al respecte es procediria a declarar la caducitat del procediment i ordenar l´arxiu 
de les actuacions, sense que fins el dia d´avui s´hagi efectuat cap manifestació al respecte per la 
promotora havent transcorregut amb escreix el termini atorgat a l´efecte. 
 
Per la qual cosa, d´acord amb l´article 92 de la Llei 30/92 de règim jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu, i vist que s´ha produit una 
paralització del procediment per causa imputable al promotor, es proposa declarar la caducitat 
del procediment iniciat i l´arxiu de les actuacions.  
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals; els arts. 127.1 c), 123.1 i), 122-4 a) del capítol II, títol X de la Llei 
7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la 
modernització del govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril, art. 99 i següents del Reglament 
Orgànic del Ple, 4-1 e) i 12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG que subscriu 
considera que el Consell de la Gerència pot adoptar la següent resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern declarar la caducitat del projecte de l´Estudi de Detall referent al 
C/ Valseca 18,  per tal que sigui elevat a l´Ajuntament  Ple, previ dictamen de la Comissió 
informativa,  l´adopció del següent: 
 
ACORD 
 
1.- Declarar la caducitat de l´expedient relatiu a Estudi de Detall per a l´instal.lació d´un 
ascensor a un edifici ubicat al C/ Valseca 18, Terme Municipal de Palma, presentat pel Sr. 
Jochen Lendle, en representació de “JLE Arquitectos”,  redactat per “JLE Arquitectos”;  i 
ordenar l´arxiu de les actuacions; vist que mitjançant el corresponent requeriment amb 
advertència de caducitat notificat a la promotora el 26-9-2013 aquesta no ha efectuat cap 
manifestació al respecte, havent transcorregut amb escreix el termini atorgat a l´efecte. 
 
2.- Notificar el present acord a la promotora”. 
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S’aprova per 15 vots a favor (PP) i 12 vots abstencions (PSIB-PSOE)  
 
Es reincorpora el Sr. Gilet (PP) 
 
3.3. PROPOSICIONS D’INICIATIVA POPULAR 
(No n’hi ha) 
 
 
SOL·LICITUDS INTERVENCIONS A PROPOSICIONS  
 
- Associació de veïns de l’Arenal-Platja de Palma  (G07686033) 
 Punt 31 (Francisco Nogales Anca) 
 Punt 38 (Francisco Nogales Anca) 
 Punt 39 (Francisco Nogales Anca) 
 
- Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de Mallorca (Cif G57621427) 
 Punt  36   (Francisco Fernández Ochoa) 

Punt  44   (Yusmely Coronado) 
Punt  50   (Pere Felip Buades) 

 
- Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina (Cif G57301814) 
 Punt  31   (Pere Felip Buades) 
 Punt  40   (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Unió d’Associacions de Mallorca (Cif G57472045) 
 Punt  32  (Pere Felip Buades) 
 Punt  37  (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB (Cif G079893169) 
 Punt  32  (Pere Felip Buades) 
 Punt  49  (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci (Cif G57247033) 
 Punt 33  (Pere Felip Buades) 

Punt 42  (Francisco Fernández Ochoa) 
  
- DONES D’ESQUERRES (G07254998) 
 Punt 31 (Francisca Mas Busquets) 
 
- ADIBS (G57374209) 
 Punt 31 (Jimena Jiménez) 
 
- METGES DEL MÓN (G79408852) 
 Punt 31 (Nina Parrón) 
 
- Associació de temps lliure ANEM (G07958515) 
 Punt  31 (Francisco Cano Correoso) 
 
- BEN AMICS. Associació LGTBI Illes Balears (G07698855) 
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 Punt 31 (Alejandro Gómez Saiz) 
 
- PAU I SOLIDARITAT DE LES ILLES (G57048894) 
 Punt 31 (Ana M. Olivares Martínez) 
 
- TAULA PER PALESTINA (G57573214) 
 Punt 32 (Sebastiano Rossi) 
 
- Associació de propietaris PROYECTO VISTA BONA (G57223620) 
 Punt 39  (Josefa María Ramis Artigues) 
 
- Secció sindical de CCOO en Correos. 
 Punt 43 (Juana Garcia Villegas) 
 
- Associació de veïns Son Rapinya 
 Punt 47  (Marisa Bonache Vico) 
  
- GOB Grup Balear d’Ornitologia i Defensa de la Naturalesa (G07089600)  
 Punt 49 (Jaume Amengual Serapio) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien, vamos a dar inicio a las intervenciones de las asociaciones. Tiene la palabra la Asociación de 
Veïns de l’Arenal-Platja de Palma, Don Francisco Nogales Anca, para hablar de los puntos 31, 38 y 39. 
Don Francisco, cuando Usted quiera.”   
 
Sr. Tenorio, representant de l’Associació de Veïns de l’Arenal-Platja de Palma: 
 
“Alcalde, Equipo de Gobierno, Concejales de la oposición. El PSOE ganó las elecciones sin llevar en su 
programa una Ley de plazos, aprobó una Ley que no tenía previsto en su programa electoral y convirtió 
el aborto en un derecho. Tras la legislatura de Zapatero, el Partido Popular se presentó a las elecciones 
llevando en su programa la promesa de proteger más la vida humana. Con este programa electoral los 
españoles le dieron su voto por mayoría absoluta. Es lógico a la vista de esto que el PP cumpla con su 
programa electoral. La tasa de natalidad en España es de las menores de Europa, la pirámide 
poblacional se está invirtiendo y estamos a la cola en las ayudas a la maternidad. Las campañas 
informativas de prevención de embarazos no deseados están siendo ineficaces. Es necesario invertir en 
educación afectivo sexual. El principal motivo por el que abortan las españolas es el socioeconómico, 
mantener una Ley de plazos sin promover ayudas a la maternidad, no conseguirá disminuir las cifras de 
abortos. Baleares mantiene una de las tasas de abortos más altas de todo el Estado español, cerca de 
10.000 abortos en los dos últimos ejercicios contabilizados, de los cuales el 50% eran niñas, no puede 
calificarse de éxito de las políticas progresistas que el PSIB-PSOE, y MÉS vienen a proponernos. La 
población juvenil de 0 a 14 años se ha visto reducida en más de 1,3 millones de personas por causa del 
aborto. En el año 2011 nacieron en España 470.000 niños. Fueron abortados más de 118.000. La cifra de 
abortos equivale a haber eliminado cada año la población completa de ciudades como Jaén, Orense o 
Cáceres. El aborto es un drama que supone la muerte del hijo y el sufrimiento de la mujer. Ninguna 
mujer quiere abortar y por eso es lógico promover que este drama desaparezca de nuestra sociedad, 
apoyando a la mujer y protegiendo la vida de su hijo. Legalizar el aborto no equivale a dar más seguridad 
a la mujer. Lo que da seguridad a la mujer es proporcionarle alternativas al aborto, promoviendo ayudas 
y asegurando un consentimiento informado completo y veraz. El aborto no está contemplado como 
derecho en ninguna Constitución, ni en ninguna declaración de Derechos Humanos. En cambio sí existe 
el derecho a la vida. La Conferencia del Cairo declaró que nunca el aborto puede ser utilizado como 
método de planificación familiar. La ONU acordó la no discriminación de los discapacitados, consideran 
el supuesto eugenésico como discriminatorio hacia ellos. Eliminar el supuesto eugenésico es una 
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muestra de avance y de respeto al principio de no discriminación. No es admisible que a una niña se le 
prohíba fumar o votar con 16 años y sí se le permita abortar sin la autorización de los padres. Si España 
deroga la Ley de plazos y presenta una reforma valiente, seremos ejemplo de país moderno y 
progresista. La sociedad española ha demostrado estar a favor de una Ley que protege la vida humana 
en todas sus etapas. Legislar a favor del más débil, en este caso el concebido, y más aún si es portador 
de alguna enfermedad o discapacidad, y promover ayudas a la maternidad es un signo de progreso en 
pleno siglo XXI, y por eso la sociedad española anima al Gobierno de la Nación con el apoyo del 
Excelentísimo Ayuntamiento de Palma de Mallorca, a llevar a cabo esta reforma, que sin duda es un 
paso adelante en el sentido correcto.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, muy amable.” 
 
Sr. Nogales Anca, representant de l’Associació de Veïns de l’Arenal-Platja de Palma: 
 
“Yo sigo con el punto 38. Nuestra asociación no concibe el trabajo sexual como tal, porque no es un 
trabajo. Las mujeres invisibles carecen de voz. Oiréis a muchos hablar en su nombre, nunca a ellas, 
cuando las quieren proteger, cuando las quieren esconder, cuando las quieren echar, tampoco podéis 
escucharlas por que nadie les pregunta nada. La prostitución no es un trabajo en si, es una explotación 
que afecta a la dignidad de la mujer, que es en contra de lo que hay que luchar. Precisamente el Código 
penal del PSOE de1995, despenaliza en general la prostitución, y solo tipifica figuras como delitos contra 
la libertad sexual, que tiene que ver con la coacción de la libertad para el ejercicio de la misma. Como 
esto es un tema muy largo, que no se puede terminar en dos minutos pasaré al punto 39, Playa de 
Palma. De todas formas aconsejamos que miren Ustedes la Fundación Isonomía, que explica el 
problema que tienen las prostitutas. El punto 39 Playa de Palma, limpia y segura. Tenemos que decir, 
tenemos que romper una lanza a favor de Emaya y de la Policía local, porque está haciendo una gran 
labor con los medios que tiene, con los medios que se le han añadido. Vemos nosotros que cada día la 
Playa de Palma se limpia a las 8 de la mañana, que yo suelo ir a darme un baño, vemos la cantidad de 
basura que han sacado, que es bueno, es inimaginable. De todas formas no hay que dormirse en los 
laureles, y ver porque sucede todo este gran problema de suciedad y de falta de seguridad, vienen por 
nuevas modas desde el extranjero, y ahí es donde tanto el partido de oposición, los partidos de 
oposición, como el propio Consistorio, Equipo de Gobierno, tienen que hacer un esfuerzo y un estudio 
aún más para que esto quede corregido. Y tengo que decir que en parte de la inseguridad que hay en la 
Playa de Palma, tenemos culpa los comerciantes, tenemos culpa los hoteleros, y tenemos culpa muchos 
ciudadanos. Tenemos que colaborar todos, si queremos una ciudad Palma bella y linda que es. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Don Francisco, muy amable. Passem a la següent intervenció, l’Associació de Ex 
jugadors i Ex jugadores de Futbol Base de Mallorca, tenen la paraula Don Francisco Fernández, Doña 
Yusmely Coronado i Don Pere Felip, per parlar dels punts 36, 44 i 50. Les recuerdo que son 5 minutos, 
por favor, divídanselo Ustedes entre los tres. Gracias.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Concejales. Fue el Partido Popular quien creó la Policía 
turística. Fue el Partido Popular quien fomentó la figura de la Policía de barrio. Ha sido el Partido 
Popular el que ha reinventado el concepto de proximidad y ahora le llama Policía comunitaria. Según 
Ustedes prima el valor seguridad para el ciudadano, pero la realidad, los que hemos conocido es: 
corrupción política en las pruebas de acceso a la Policía local. Pleitos en los Tribunales de los miembros 
de la Policía turística que se sienten completamente abandonados por Cort. Falta de eficacia de la 
Policía de proximidad porque esta proximidad se convierte en convivencia con el delito, como hemos 
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descubierto esta misma semana, en estos días en Playa de Palma y en el Paseo Marítimo. ¿Qué sucede 
con su modelo de Policia local? Es un modelo que no padece estos problemas en dos días, son 
problemas estructurales graves que se vienen arrastrando años, y que ahora le han explotado a Usted 
Sr. Alcalde. ¿Han pensado en el motivo, la causa de que así sea? ¿Falta incentivo económico para estos 
Policías que tienen que recurrir a estos dobles trabajos actúen de esta manera? ¿Qué sucede desde el 
momento en que un agente puede favorecer a un empresario o a otro en lugar de cumplir con su deber 
de proteger al ciudadano? Son muchos los interrogantes que plantea su gestión, una gestión de la que 
se han encargado históricamente algunos miembros del Partido Popular, porque vemos que la 
organización se ha corrompido con el paso del tiempo en lugar de convertirse en un cuerpo ejemplar 
para los palmesanos que lo son. Las bases de la Policía son ejemplares, pero las noticias que recibimos, 
lamentablemente no son en este sentido. Muchas gracias.” 
 
Sra. Coronado, representant de l’Associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de Mallorca: 
 
“Buenos días. Es deplorable, vergonzoso, el estado en que se encuentra, de un tiempo a esta parte, el 
Parque de la Quarantena, ante la inaceptable pasividad del Equipo de Gobierno de Cort. Da pena la falta 
de mantenimiento de las plantas y árboles del lugar. Por otra parte, los gamberros andan a sus anchas 
por el parque, y hasta se han permitido el lujo de realizar pintadas sobre el mural que reproduce una 
obra de Joan Miró. La presencia policial brilla por su ausencia. Y el quiosco está cerrado. Ustedes, 
Señoras y Señores del Equipo de Gobierno, por lo visto, pasan de un parque que es una de las joyas 
ecológicas más importantes de Palma. Y diremos el porqué, el Parc de Sa Quarantena muestra al Paseo 
Marítimo una caída de plantas verdes, enredaderas, hiedra principalmente, y una entrada con una 
hermosa puerta tras la que se ven escaleras de piedra y árboles. En este paradisíaco parque no sólo los 
árboles sino también la vegetación del suelo hacen soñar de naturaleza viva, ya que éste, aún de rocas 
se muestra cubierto de numerosa vegetación variada. Si miramos hacia lo alto, la luz cegadora se 
oscurece entre las ramas arbóreas y hay todo un juego de luces y sombras. En su interior hay una 
escultura de Rolf Schaffner hecha de piedras mojadas y de plantas de agua. Es el único lugar de Palma 
que crece el papiro. El agua siempre ha sido un elemento del jardín. Ofrece un juego agradable a la vista 
y aquí, encauzada, un pequeño caudal cae entre las rocas y la vegetación y puede ser seguida a través 
de uno de los caminos, siempre escalonados del parque. Este maravilloso jardín que Cort, contra toda 
lógica, tiene marginado, en el ostracismo, fue realizado en 1992 y ocupa una superficie de 12.800 
metros cuadrados. Muchas gracias.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“L’Associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de Mallorca afirma que El Molinar no és un 
barri qualsevol de Palma, és un espai privilegiat de la geografia estètica i emocional de la ciutat. En els 
ciutadans que els agraden les fotografies antigues de Palma, potser ho hauran notat, les que tenen més 
encís no són les del Born, ni les de la Rambla, ni tan sols les de la Seu, són les del Molinar. I les del 
Jonquet, un altre espai que té molins i que fa olor de la mar i que es troba sota perill permanent de 
desfiguració. I si el Molinar i el Jonquet ens agraden d’una manera especial, és perquè conserven, més 
que altres bocins de Palma, alguna cosa del que ens commou en aquelles fotografies en blanc i negre. 
Amb el nou projecte, desmesurat, de totes, totes, repeteixo, desmesurat de totes, totes, d’ampliació del 
port del Club Marítim de Llevant, el nostre estimat Molinar, s’hi juga el caràcter, la fisonomia. Més enllà 
d’això, Palma s’hi juga part de l’ànima. Per altre part, hi ha que recordar que la protecció del Molinar fou 
un compromís de totes les forces polítiques, idò, en 2010, tots els grups polítics de Cort recolzaren 
ampliar la protecció del Molinar. Però tot es pot arreglar a base de consens, consens i més consens. 
Visca el Molinar port petit! Per finalitzar, desitjo unes bones vacances d’estiu en el Sr. Batle Mateu Isern 
i a tots els regidors, PP, PSOE I MÉS. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Moltíssimes gràcies Don Pere, nosaltres també li desitgem per a vostè i per a tots els 
aquí presents. Torna vostè a tenir la paraula, en representació aquesta vegada de l’Associació de Veïnats 
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Es Raval de Santa Catalina, per actuar o per intervenir perdó, respecte del punt 31 i Don Francisco 
Fernández del punt 40. Don Francisco, Senyor Don Pere Felip. No se preocupi. 31, comparteix el temps 
amb el Sr. Francisco Fernández, que intervindrà en el punt 40. Quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“L’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina considera que la Llei de n’Alberto Ruiz Gallardón és 
un total desconeixement al principi de raonabilitat de les lleis, en atenció a la violació de drets humans 
de les dones constitucionalment consagrats, com el dret a la llibertat personal, a la salut, entre d’altres, 
vicia d’inconstitucionalitat aquesta Llei Gallardón. Per reformar aquesta inconstitucionalitat raons en 
sobren. Aquesta inquisitorial Llei Gallardón vulnera el principi de progressivitat, no regressivitat vigent 
en matèria de drets humans. S’elimina la llibertat de les dones, repeteixo, s’elimina la llibertat de les 
dones, per decidir quan interrompre un embaràs. Aquest avantprojecte també resulta regressiu en 
relació al dret a la salut de les dones, i en particular a la salut sexual i reproductiva. Les Convencions 
Internacionals del Caire i Beijing van establir que són drets humans triar tenir fills o no tenir-los, la 
quantitat, el moment i l’espaiament dels naixements. L’experiència dels països que obstaculitzen l’accés 
a l’avortament de les dones, assenyala que això no disminueix la quantitat d’avortaments, sinó que els 
fa insegurs, castiga a les dones subalternitzades i causa la mort de dones. De tot això es conclou 
clarament la regressivitat que fa una Llei atacable d’inconstitucionalitat. Resulta una mica més clar 
llavors, el que des dels feminismes diuen fa estona, no es tracta de raons de drets humans o sanitàries, 
es tracta de relacions de poder, d’aliances amb el més ranci del conservadorisme fonamentalista catòlic, 
en una Espanya governada per dirigents que creuen, per exemple, que es pot sortir d’una crisi 
econòmica injustament generalitzada, fent retallades en salut i educació. Bombes de fum, compra i 
venda dels cossos de les dones, dels seus projectes vitals, precarització de l’atenció sanitària dels 
avortaments, tot apunta a la privatització de la interrupció del embaràs. Per finalitzar, direm que 
l’avortament ha de ser lliure i gratuït, repeteixo, lliure i gratuït. Bueno, ja falta una paraula, perquè hi ha 
raons de justícia social, drets humans que així ho justifiquen. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Con permiso Sr. Alcalde, seré breve. En referencia a la Junta General de la Empresa Funeraria 
Municipal, tenemos que decir que la celebración de una Junta de estas características, siempre pone en 
evidencia los verdaderos problemas que padece esta entidad, que como no podía ser de otra manera, 
no son una novedad, por desgracia arrancan desde hace ya una década atrás. Hemos pasado de la falta 
de control sobre los responsables de la Funeraria, nuevamente al escándalo, a que sean los ciudadanos 
ahora quienes padecen la falta de información, y la deshumanización de los servicios, que se reducen a 
pagar los costes del entierro, sin tener alternativas donde comparar si el precio y la calidad que 
recibimos son las adecuadas. Esto recibe un nombre, recibe el nombre de abuso. De los problemas 
internos hemos pasado a los problemas económicos, evidentemente como consecuencia de lo anterior, 
y de que la Empresa Funeraria Municipal, sea una entidad monopolista. Los excesos monopolistas y la 
falta de gestión pública adecuada, ya tradicionales en la Empresa Funeraria, se coronan ahora con 
cantidades de dinero, con partidas que no cuadran, con una imagen pésima que le llega al ciudadano 
año tras año, que no percibe otra cosa que no sea el descontrol, nada menos que de las empresas 
municipales, que prestan los servicios públicos más importantes, hablamos de la muerte de las 
personas, no de los negocios de los Ayuntamientos, la raíz de los problemas de la Empresa Funeraria 
Municipal, no es otra que la de pensar que el servicio público se tiene que prestar independientemente 
de la atención que reciba el ciudadano. Hacemos las cosas porque hay que hacerlas, pero no les damos 
la trascendencia que tienen. Las tendencias sociológicas son cambiantes, el entendimiento de la muerte 
de nuestra sociedad, es otra. Esto ha dado lugar a otro tipo de peticiones, como a más incineración, a 
que el servicio funerario pueda ser mejorado constantemente, gracias a las tecnologías y a la 
introducción de prácticas, que no consuman el terreno físico ni el espacio, sino que buscan la calidad de 
un servicio póstumo ejemplar, por la sencillez y el respeto a los familiares. Esto es lo que exigimos del 
Ayuntamiento, sencillez y respeto. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muchísimas gracias. Té la paraula la Unió d’Associacions de Mallorca, Don Pere Felip i Don Francisco 
Fernández Ochoa, aquesta vegada per parlar del punt 32 i del punt 37. Punt 32 i punt 37. Usted Don 
Francisco, ahora le digo cuando va a actuar Usted. Usted le faltan 4 o 5 intervenciones pero no se 
preocupe que lo tengo bien presente, no se preocupe.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Puc començar Sr. Batle? La Unió d’Associacions de Mallorca és de la opinió que l’Estat d’Israel, 
instrument essencial de l’ordre imperialista al Medi Orient, sempre surt reforçat pel debilitament o el 
enderrosall dels governs dels països àrabs. Els llaços de dependència que trava amb el imperialisme 
nord-americà no l’impedeixen jugar la seva pròpia basa en relació amb la seva lògica específica, o sigui 
una Palestina sense palestins, repeteixo, una Palestina sense palestins. L’Estat d’Israel, expressió més 
avançada de la reacció que caracteritza l’època del imperialisme, està embarriolat en les seves pròpies 
contradiccions. La Nakba que dura des de fa 65 anys, està en l’origen de la radicalització d’una part de la 
població israelita, que demana obertament que s’acabi amb els palestins a terres de Palestina, 
constituent un Estat jueu exclusiu. La tensió actual reforça el fanatisme de molts d’israelites, educats en 
la perspectiva d’una possible destrucció dels jueus. Fins s’evoca la possibilitat de la constitució a l’Estat 
d’Israel d’un moviment sediciós del tipus de la OAS, que actuava de forma feixista, quan l’Argelia 
francesa. L’ordre nord-americà recolzat des de decennis en grups parasitaris corromputs en la regió del 
Magreb i del Medi Orient, ha estat desestabilitzant pels processos revolucionaris a Tunísia i a Egipte, que 
han influït en la caiguda de les dictadures imperialistes. Malament aquests processos estiguin 
continguts, el imperialisme considera que tot pot ressorgir en qualsevol moment, perquè darrera està 
plantejada la qüestió de la sobirania dels pobles, en particular a aquesta regió productora de petroli. Per 
altre part, Israel no té capacitat de realitzar les seves amenaces contra Irán, perquè ells mateixos estan 
enfrontats a una crisi interior sense precedents. Aquest reequilibri  amb Iran en nom de la real politic 
dur així a l’Estat d’Israel a anar cada vegada més enfora en la repressió massiva contra els palestins. No 
és estrany, idò, que Israel hagi estat conegut, des del principi i baix certa forma, com un Estat 
d’apartheid. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Concejales. Con respecto a la barriada de Son Gotleu, 
tenemos que decir que al comienzo de la legislatura de 2011, el Gobierno local del Partido Popular se 
puso a la tarea, a la labor de evitar la gran degradación que padecía esa zona. Las asociaciones vecinales 
dialogamos con representantes históricos, en ese momento, de la barriada, que nos ponían de 
manifiesto los problemas de total dominio de los clanes de cualquier etnia sobre la población. Hoy se ha 
hecho el esfuerzo de incrementar la presencia policial, y se lo reconocemos, y de abrir nuevas 
instalaciones en la barriada, también se le reconoce a este Consistorio, pero no se han vuelto a conocer 
casos tan escandalosos como los que movieron en su día este tipo de actuaciones, pero nos sigue 
preocupando precisamente esta ausencia de noticias. Pensamos que el que no haya noticias o titulares 
de periódicos de esa barriada, significa que se está haciendo lo mismo pero de forma callada. No se sabe 
exactamente, no se informa, de cual es la evolución que se está teniendo en cuanto a estadística, de la 
delincuencia de esa barriada. El análisis sociológico de la barriada de Palma en Son Gotleu, que pone, o 
que empezaba en un momento dado a ser una barriada de trabajadores en los años 80, de gran 
prestigio en nuestra ciudad de Palma, hoy en día nos pone de manifiesto que ha habido una evolución 
hacia peor, que la multiculturalidad tal y como se entiende, no funciona cuando lo que fomenta la 
competencia entre clanes no es la búsqueda de un empleo, sino el delito, las drogas. La delincuencia es 
itinerante, la represión policial, puede evitar que los titulares de los periódicos, como decimos, no sean 
los mismos, pero esta barriada, y así día a día la vemos, se demuestra que no sirve el estado policial a 
esta barriada, sino que se debe recuperar el estado de las barriadas que han sido infectadas por motivo 
de las drogas y la delincuencia. Mire Sr. Alcalde, Ustedes inauguran oficinas que son próximas al 
ciudadano, pero es la Alcaldía de Palma la que tiene que estar próxima a la Policía local, es la Policía 
local la que nos tiene que dar esta información, sobre la verdadera evolución de la barriada. Por lo 
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tanto, les felicitamos en lo que han hecho bien, y también les recordamos que hay que seguir haciendo 
mucho trabajo en ese sentido. Muchísimas gracias.” 
  
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, muy amable. Torna a tenir la paraula Don Pere Felip en aquest cas y otra vez también 
el Sr. Francisco Fernández, en representación de la Federación de Asociación de Jubilados y Pensionistas 
de la CAIB, per parlar del punt 32 i del punt 39. Don Pere Felip, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“La posició de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la Comunitat Autònoma de les 
Illes Balears, es el recolzament incondicional als pobles per a la independència i la sobirania. Defensar al 
poble palestí és defensar el dret de tots els pobles, repeteixo, defensar el poble palestí és defensar el 
dret de tots els pobles. La nova prova sagnant, que sofreix el poble palestí, no és sinó el producte de la 
política del imperialisme nord-americà que, el 1947 amb l’ajuda de la burocràcia soviètica, organitzà la 
partició de Palestina. La situació actual és producte de tota la política del imperialisme nord-americà 
aquests seixanta últims anys. És l’administració nord-americana la que imposà en 1978 els acords de 
Camp David entre Egipte i Israel. O sigui, per primera vegada el reconeixement de l’Estat d’Israel per un 
país àrab. Són aquests records els que després varen permetre al imperialisme nord-americà, imposar la 
firma dels acords d’Oslo el 1993 en els que la Direcció de la OLP, renunciava a la lluita del poble palestí 
per afirmar els seus drets nacionals, i en primer lloc el dret al retorn de tots els refugiats. Vint anys més 
tard els fets ho demostren. Les violències i les guerres contra el poble palestí, no han aturat de 
multiplicar-se. La realitat és que es vol dislocar al poble palestí, que està tancat a la banda de Gaza 
sotmès a Hamas, que està tancat a Cisjordania sotmès a l’autoritat Palestina, que està tancat en els 
camps de Jordania, en el Líban, a Síria i a molts de països. Però la realitat és també l’afirmació de la 
unitat de totes les components del poble palestí, que reclama els seus drets nacionals i, a través d’ells, 
reafirma l’existència d’una nació palestina. I, en primera fila d’aquestes reivindicacions democràtiques 
palestines, està la reivindicació del dret al retorn dels refugiats i de la reconstrucció dels pobles destruïts 
per la Nakba. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“Respecto del PERI del Molinar, en esta misma semana la prensa norteamericana elogiaba las bondades 
de la ciudad de Palma, destacaba entre ellas el gran cambio que la ha hecho destacar como una de las 
principales ciudades de referencia internacional. Dentro de ese cambio positivo el factor de la 
conservación patrimonial y del carácter tradicional de las barriadas mediterráneas más emblemáticas, 
era el más importante. Es decir, que si conservamos la barriada del Molinar, con la fisonomía y la 
tradición arquitectónica que nos caracteriza como pueblos del mediterráneo, no solo hacemos más 
atractiva la oferta turística, sino que estamos consolidando una calidad de vida, que es elogiada desde 
otros países. Y nos preguntamos, ¿Tenían que venir de fuera a decirnos lo que tenemos que hacer para 
darnos cuenta de lo que tenemos? Suele pasar que quienes somos parte de ese cambio, quienes 
estamos esforzándonos por la consecución de unos resultados, no somos conscientes de la evolución 
hasta que otras personas nos la hacen saber, ya sea por su felicitación o por su crítica. Este es el caso, 
cuánto más no se habría hecho por las Islas Baleare, si en lugar de la especulación salvaje a la que 
sometemos nuestros recursos, hubiéramos sido conscientes de que un simple Plan General de 
Ordenación Urbana a la medida del municipio, nos hubiera servido para promocionar mucho más, lo 
que significa ser palmesano, a niveles que están desconocidos a día de hoy.  Cuánto tiempo perdido, 
cuánto tiempo perdido por este Consistorio, cuánta insensatez y sobre todo qué poco apreciamos y 
valoramos lo que tenemos. No han luchado Ustedes Señores del Partido Popular por una fisonomía 
propia, no han luchado Ustedes por unas normas municipales mínimas de uniformidad arquitectónica, 
como se hace en todos los municipios españoles. Aquí Señores del Partido Popular, todo vale y el ritmo 
no lo marca la necesidad de restauración de una barriada, de su conservación, no, lo marca el estado de 
las arcas municipales que como siempre están vacías, para declarar la protección mínima, no solo de la 
barriada del Molinar, sino también la de Santa Catalina, o incluso la del Casco antiguo de Palma. El árbol 
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no nos ha dejado ver el bosque, porque desde luego un urbanismo municipal bien encauzado, hubiera 
dado mucho más dinero que el recaudado por las licencias urbanísticas, hubiera permitido construir de 
verdad una ciudad y no elementos fuera de lugar como el Palacio de Congresos, no hubiéramos 
escuchado el despropósito de un Palacio de la Ópera, sino que hubiéramos salvado lo nuestro, el 
Molinar, y seríamos ahora mucho más prósperos. Todavía están Ustedes a tiempo de rectificar, 
posiblemente dentro de diez años nuestras Islas sean el objeto de deseo de la masificación turística y del 
extranjero que busca una residencia en las Islas Baleares ¿Están Ustedes preparados o seguimos sin 
planes urbanísticos porque quienes tienen claro qué Islas Baleares queremos no viven en ellas? Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias, muy amable. Tornen a tenir la paraula el Sr. Pere Felip i el Sr. Francisco Fernández Ochoa, en 
aquest cas per parlar del punt 33 i del punt 42. Quan vulgui Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“L’Associació de Veïnats Garau-Columnes-Temps d’Oci desitja senyalar que les Torres del Temple, un bé 
patrimonial de primer nivell, lamentablement i contra tota lògica, estan en un estat d’abandonament 
total i absolut, qual rehabilitació està pendent des de principis d’aquesta legislatura, per part de l’Equip 
de Govern del Partit Popular. Des de l’any 2005, el Temple està protegit amb la declaració de Bé 
d’Interès Cultural, però els distints Equips de Govern que han passat per Cort han passat, olímpicament, 
del Temple. I no hi ha que oblidar que l’oratori del Temple és un dels conjunts arquitectònics més 
rellevants de la Mayurqa Medieval. Hi ha que matisar que les dues torres, abandonades per complet en 
la deixadesa, no són un element originari, sinó una ampliació realitzada en el segle XII. El Temple es 
tracta d’una part d’un recinte fortificat, que es va construí per a defensar la zona més feble de la 
fortificació de la ciutat de manera que, per entrar a la ciutat, s’havia de travessar una porta, un recinte 
rectangular amb torres i una segona porta, la que actualment es pot veure. Durant l’època musulmana 
la ciutat de Medina Mayurqa amplià el perímetre de la seva fortificació amb un segon i tercer 
emmurallat. Adossada al tercer cinturó de muralles es trobava una Almudaina o fortificació, 
denominada Gumara, amb els seus propis murs i franquejada per dotze torres de defensa. La data de 
construcció es remunta al segle XI, en plena època taifa. L’edifici tenia que esser del mateix tipus que 
l’Almudaina del carrer Palau Reial, amb murs robusts i torres d’argamasa, amb cantons de pedra picada. 
Lo realment important, però, és saber que El Temple, altre temps, fou una de les joies de la cultura 
palmesana. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Concejales, respecto de los programas ocupacionales para 
mayores de 45 años, la Asociación Garau-Columnas expone lo siguiente: hablar de programas 
ocupacionales en plena crisis es como darle una charla a alguien que te pide de comer. Este colectivo, de 
mayores de 45 años, es uno de los más afectados por la crisis. Son personas cuya preparación no está 
basada en los cursos académicos, sino en la experiencia. Miren, las personas mayores de 45 años no 
están para recibir cursos de ocupación, están para enseñar a los más jóvenes porque tienen una 
experiencia de la que estos carecen. Un programa implica una salida digna al finalizar el mismo, significa 
integración laboral de este colectivo. Las medidas complementarias y salariales que hacían atractiva la 
contratación laboral de estas personas mayores de 45 años, se han cancelado al introducir el Gobierno 
nuevas estrategias para la creación de empleo, que son claramente competitivas y que incentivan un 
modelo de competencia laboral brutal. Si los jóvenes hasta los 30 años tienen los mismos problemas 
que los mayores de 45 años, qué modelo de sociedad estamos generando, ni apostamos claramente por 
la juventud, ni le damos una solución ocupacional a los mayores. El municipio de Palma está envejecido 
como lo hace toda la población española, las oportunidades en el mercado laboral son escasas y la gran 
experiencia de este colectivo, está completamente desaprovechada. Los programas tienen como 
finalidad la ocupación, es cierto, pero el empleo de estas personas, la verdad es que tan difícil a día de 
hoy poder conseguirlo, como construir una familia, ellos no pueden mantener una familia. El fracaso del 
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modelo laboral que ha discriminado a los mayores de 45 años, es sinónimo de frustración, de 
impotencia, de falta de sensibilidad social que genera depresión, enfermedad, desequilibrio en las 
familias. Es nuestra obligación, por tanto, buscar una salida digna para los mayores, para los que están 
en tránsito hacia la vejez, pero las soluciones que vemos que nos proponen no son realistas. Nadie se 
preocupa de la pirámide de población invertida, nadie habla de las políticas sociales en función de la 
edad, nadie explica cómo hacer las cosas que proponen porque en realidad estas soluciones no existen, 
solo existen programas ocupacionales, como remedios de paños calientes del municipio, es un problema 
grave que requiere de soluciones que le den la oportunidad a los jóvenes de tener una vida, pero 
también a los más mayores de poder mantenerla. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Don Francisco, muy amable. Pasamos ahora en el punt 31 Dones d’Esquerres, 
Donya Francisca Mas Busquets.” 
 
Sra. Mas Busquets, representant de Dones d’Esquerres: 
 
“Bon dia, tota persona sensata i formada, estarà d’acord en tres punts, primer que les normes jurídiques 
estan per pacificar i resoldre conflictes, i en concret les normes penals, estan per castigar lo que la 
societat considera inacceptable, i que no es pot resoldre per altres vies. En segon que el dret modern té 
com a característica la separació de la moral. I en tercer lloc, que les pitjors lleis són les lleis 
innecessàries. També sabem: que són les dones les que queden embarassades, i les que amb Llei o 
sense, interrompen l’embaràs quan així ho decideixen. I que malauradament la responsabilitat de la 
criança, encara recau en gran part sobre elles. Amb aquestes cinc premisses, és senzill trobar moltes 
raons que fan del text, presentat pel Sr. Gallardón, un autèntic despropòsit des de la racionalitat 
jurídica, però me limitaré a al·legar-ne tres, demanant el vot a la proposició presentada, inclús vostès 
dones i homes del PP, també poden votar a favor, just cal un poc de coratge i humanitat, a altres llocs de 
l’Estat ho han fet. El primer motiu és que l’avortament quedaria dins el Codi penal, amb tot el dolor que 
això significa. Però és que es dona una peculiaritat que és una ofensa per a la dona a més de trencar un 
principi general del dret, que és el de la responsabilitat. Segons el projecte, la dona quedarà exempta de 
pena, no així els professionals que l’ajudin. És com si la Llei l’equiparàs a una menor d’edat o a una 
persona discapacitada, i de poc li servirà aquesta gràcia si els professionals poden esser condemnats a 
penes de 1 a 3 anys de presó i de 1 a 6 anys d’inhabilitació. Segon, fins i tot afegint el supòsit de la 
malformació fetal, el projecte seguiria essent una errada des del punt de vista jurídic, perquè manté el 
sistema de supòsits que és el que menys respecta la llibertat i autonomia de la dona. A més el text la 
sotmet a una intensa tutela, amb esperpèntiques sessions d’assessorament i d’informació inútil. Des de 
la vessant jurídica, la postura predominant és que, en el cas de l’avortament, els drets fonamentals a 
protegir, es situen a l’esfera dels drets de la dona, que no es pot considerar al mateix plànol, tot i que 
sigui digne de protecció, al concebut no nascut, perquè segons el dret, just se és persona després de 
néixer. Es tracta de donar rellevància a lo que és el valor superior del nostre ordenament jurídic, que és 
la llibertat, que interpretat en relació a la llibertat ideològica i religiosa, no pot estar condicionada de 
cap manera, per concepcions morals que són alienes al subjecte que l’exerceix. I tercer motiu, el 
tractament de les dones menors, entre 16 i 18 anys, també mereix un comentari. Segons els centres 
acreditats, just entre un 3 i un 4% de les dones d’aquesta edat, hi van sense estar acompanyades de la 
mare o del pare. I en tots aquests casos es tracta de situacions absolutament límits. Negar a aquest grup 
minoritari, però tan vulnerable, la possibilitat d’interrompre el seu embaràs d’una manera segura, és 
absolutament perillós. La norma a demés té una previsió que esgarrifa: quan no és pot o no és 
aconsellable consultar a la mare o al pare, es posa en marxa un procés judicial, amb tot el patiment i 
tribulacions que això comporta. Vull afegir que aquesta Llei no vol combatre l’avortament, perquè no va 
acompanyada de cap política de prevenció o de suport, ben al contrari, aquests anys la política del PP ha 
estat eliminar drets, i dificultar l’accés a serveis essencials per una vida digna dels ja nascuts. Es vol 
derogar una Llei que no ha provocat alarma social, inclús han disminuït el nombre de avortaments. I a 
les nostres Illes, es duen a terme uns 3000 avortaments anuals, que amb la reforma, pràcticament més 
del 90% quedarien fora de la Llei. En conclusió: és un projecte que en la seva lletra i esperit va en contra 
de les dones, posant el poder de l’Estat per sobre de la seva llibertat. És una norma hipòcrita, 
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innecessària i classista perquè produirà molt de patiment a les dones més pobres i soles. Per tant de cap 
manera es pot aprovar amb el vot de persones mínimament sensibles i educades, una norma que 
afegirà més problemes als actuals, i que és radicalment injusta i perillosa per la vida de les dones. Ara 
sentim moltes vegades el lema el meu cós és meu, aquest lema no és recent, ni és propi de grups 
feministes radicals, en realitat és el més poderós llegat de la tradició política i lliberal del segle XVII, que 
proclama que el control sobre el cos, és una part essencial de l’individu. Fa temps es va dir, la única 
demarcació de la conducta de qualsevol persona, per la qual aquesta és responsable davant la societat, 
és la que afecta als altres. En la part que només l’afecta personalment, la seva independència és, per 
descomptat, absoluta. Sobre si mateix, sobre el seu cos i sobre els seu esperit, l’individu és sobirà. Va dir 
John Stuart Mill al seu llibre sobre la llibertat el 1859. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Donya Francisca, molt amable. Té la paraula Donya Jimena Jiménez, en 
representació de ADIBS, quan vostè vulgui Donya Jimena.” 
 
Sra. Jiménez, representant de ADIBS: 
 
“Bon dia a totes i a tots. A raíz del anteproyecto de Ley para la protección de la vida del concebido y los 
derechos de la mujer embarazada, que pretende aprobar el Ministerio de Justicia, ADIBS, Associació de 
Dones de les Illes Balears per a la salut, manifiesta que: la interrupción del embarazo es un problema de 
salud pública y una realidad social, en la que los poderes públicos han de poder dar una respuesta 
regulada, que proporcione seguridad jurídica a las personas implicadas. Este proyecto de Ley pretende 
acabar con el derecho a decidir de las mujeres y con la concepción integral de la salud sexual y 
reproductiva, que la Ley actual contiene. La aplicación de la actual Ley que ahora el Gobierno quiere 
reformar, no ha generado ningún problema de salud y tampoco ha aumentado las cifras de aborto en 
nuestro país. La interrupción del embarazo es un acto médico, que debe llevarse a cabo en centros 
autorizados, con los medios necesarios y bajo la ejecución y supervisión de profesionales médicos, que 
acompañan a la mujer en una decisión que le corresponde a ella, sola o con su pareja, de acuerdo con su 
conciencia, sus valores personales, sus condiciones económicas y cualquier otro tipo de índole. En 
condiciones óptimas, la interrupción del embarazo debe ser el último recurso y no debería consistir en 
una medida contraceptiva o de planificación familiar. Por tanto, hay que poner énfasis en el desarrollo 
de acciones formativas y educativas, especialmente sobre la población más joven, en el ámbito de la 
afectividad y la sexualidad, haciendo más esfuerzos en materia de educación sexual y facilitando el 
acceso a los métodos de contracepción adecuados de primer nivel. El acceso a la interrupción del 
embarazo, debe regularse con criterios de equidad, no sólo económicos, sino también territoriales. Las 
legislaciones más restrictivas no han contribuido a reducir este problema, al contrario, lo hacen más 
complejo y contradictorio. Por un lado, porque llevan a las mujeres afectadas con recursos a buscar 
soluciones en países con legislaciones más abiertas, y vierte a las mujeres con pocos recursos a prácticas 
clandestinas, que ponen en riesgo su salud y, eventualmente, su vida. Con la propuesta de la nueva Ley: 
desaparecería la posibilidad de interrumpir el embarazo en las 14 primeras semanas a petición de la 
mujer, a la que se acogieron en 2012 el 91,26% de las interrupciones voluntarias del embarazo 
realizadas. Más de tres mil mujeres serían arrojadas cada año a una maternidad impuesta, a un aborto 
clandestino o en otro país, o a la incierta ruta de las causas o supuestos, dependiente de decisiones 
ajenas. Restringiría, complicaría y alargaría el acceso a la interrupción voluntaria del embarazo en los 
supuestos específicos que permite la Ley, con una sesgada información disuasoria dada por equipos 
especiales, semana obligada de reflexión, recorridos por varios centros sanitarios tratando de obtener 
numerosos dictámenes. Quitaría a las jóvenes de 16 y 17 años el derecho a decidir, incluso en los 
supuestos contemplados por la Ley, pues de no contar con el asentimiento de todos sus representantes 
legales la decisión la tomaría uno o una juez. Se trata de un problema que afecta a la salud y a los 
derechos de las mujeres, que requiere respeto a la pluralidad de sensibilidades. Por tanto, reclamamos 
de nuestros legisladores un esfuerzo de consenso para converger en el conjunto de Estados de la Unión 
Europea y alcanzar una homogeneización de las legislaciones en materia de interrupción del embarazo, 
y evitar también así, entre otros objetivos, el vergonzoso y humillante espectáculo migratorio de 
mujeres embarazadas. Porque por nuestra salud y nuestros derechos, nosotras decidimos. Gracias.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Muy amable, muchísimas gracias Doña Jimena. Tiene la palabra ahora, Metges del Món, Doña Nina 
Parrón. Cuando Usted quiera Sra. Parrón.” 
 
Sra. Parrón, representant de Metges del Món: 
 
“Gràcies. En el 1994 es va celebrar la Conferència Internacional sobre Població i Desenvolupament, a El 
Caire, que va tenir una enorme importància per a la salut i els drets sexuals i reproductius de la població 
mundial. El seu programa d’acció va ser signat per 179 països, entre ells l’Estat Espanyol. Va significar un 
enorme pas endavant per als drets de les dones, impulsant polítiques i programes que han millorat 
milions de vides, tot i que els problemes de salut sexual i reproductiva segueixen afectant a milions de 
persones, per causes que fàcilment podrien ser evitades, entre elles, l’avortament. 47.000 dones, 
47.000, moren tots els anys degut a avortaments insegurs, la majoria en països on el seu accés està 
restringit o penalitzat per Llei. Vint anys després d’aquesta històrica conferència, les Nacions Unides es 
reuniran el proper mes de setembre, per analitzar el nivell de l’avançament i els reptes en la 
implementació del programa d’acció fins ara, i per definir la nova agenda post 2015. No serà una tasca 
fàcil ja que els drets i la salut en matèria de sexualitat i reproducció es qüestionen constantment, en 
nom de la cultura, la religió o la moral. També corren perill temes tan importants com la necessitat 
d’assegurar en tots els països una educació sexual integral des de l’escola, o l’eliminació de la 
discriminació i la violència basada en l’orientació sexual. Espanya, donat que es comprometé amb la 
seva signatura, ha de contribuir activament en l’adopció d’una agenda ambiciosa i efectiva en aquesta 
Assemblea. Per aquest motiu Metges del Món instem al Ple d’aquest Ajuntament a: exercir la seva 
influència, pels canals d’interlocució legalment establerts, per a què el Govern espanyol renovi i recolzi 
amb fermesa el seu compromís polític i financer amb aquesta conferència, en un clar enfocament basat 
en els drets humans, entre els quals es troben els drets sexuals i reproductius. Que es doni a conèixer 
qui anirà a l’Assemblea representant l’Estat Espanyol, així que ens expliquen quines són les propostes 
que es duran en nom d’aquest Govern. Que, amb antelació a aquesta Assemblea de l’ONU, retirin 
l’avantprojecte de Llei defensat pel Ministre Gallardón, que suposa un retrocés clar i de tràgiques 
conseqüències per a les dones, en l’accés a la interrupció voluntària de l’embaràs, dret que tenen els 
països del nostre entorn, i que està emparat pels organismes de l’ONU. Així mateix, per últim l’instem a 
realitzar un atent seguiment del resultat d’aquesta cita i dels compromisos internacionals assumits, i a 
garantir el seu degut compliment en la ciutat de Palma. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Parrón, molt amable. Té la paraula Don Francisco Cano, en representació de 
Associació de temps lliure ANEM. Don Francisco.” 
 
Sr. Cano Correoso, representant de l’Associació de temps lliure ANEM: 
 
“Buenos días. Alcalde de Palma, Concejales, oposición, público presente. Una vez más hago oír mi voz en 
este Pleno, en representación de los colectivos más afectados por la crisis, una vez más denuncio la 
situación precaria de muchas familias, que viven bajo la angustia de ser desahuciados, por no poder 
pagar las cuotas de la hipoteca o el alquiler. Porque en Palma Sr. Alcalde, sigue habiendo desahucios, y 
lo repito más alto, en Palma hay desahucios, y eso que Usted y su grupo, distinguieron la ciudad con el 
título de Palma ciudad libre de desahucios. Si no se lo cree, hable con los compañeros de la Plataforma 
de Afectados, y verá como se lo confirman. Perdón. Otra cuestión que quiero mencionar, es la de acoso 
que su grupo está realizando sobre el grupo Podemos. Ellos son un rayo de esperanza dentro de una 
política podrida y corrupta, que tanto su grupo como el PSOE, representa. Solo la verdad es 
revolucionaria, y podemos, la está diciendo, que todos vosotros gobernáis solo para unos pocos, y 
privilegiados. Vosotros mismos sois unos privilegiados, con un sueldo que multiplica por cinco, seis y 
hasta siete veces los ingresos de familias enteras en estos momentos de penurias. Vivís en otro mundo, 
y estáis lejos de los problemas de la calle, dejad en paz al grupo Podemos, y en especial al Portavoz, 
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Pablo Iglesias. Perdón. Otro cuestión tiene que ver con la reciente víctima de violencia de género de 
Felanitx, era conocida mía, y su muerte me causa enorme pena, no os culpo directamente, pero os digo, 
que todos los recortes que estáis haciendo, han creado empeoramiento de las relaciones familiares, que 
las mujeres son un colectivo especialmente golpeado por la crisis, y que ya no hacéis campaña de 
prevención de la violencia de género, y muchas mujeres se quedan desprotegidas. Y mi última petición 
está relacionada con los sucesos recientes de Palestina, sufro mucho por la crueldad que están 
padeciendo el pueblo Palestino, a manos de Israel, no hay proporción entre los avanzados medios de 
ataque con que cuentan unos, y los caseros artefactos de defensa con que cuentan otros. Israel debe ser 
condenado por su conducta monstruosa hacia una población y defensa. Expulse de la ciudad a cualquier 
representante institucional del Estado de Israel, paremos este genocidio. Gracias. Por favor, podemos 
guardar dos minutos de silencio por la víctima, por favor, de Felanitx y lo de Israel, por favor, dos 
minutos de silencio os pido. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien, muchísimas gracias. Le parece, Don Francisco, vamos a mantener esos dos minutos de 
silencio que Usted nos ha pedido. ¿Le parece? Vamos a ponernos de pie y vamos a mantener dos 
minutos de silencio. Muy bien, muchas gracias, continuamos pues. Muchas gracias Don Francisco, muy 
bien. Continuamos pues y tiene la palabra Don Alejandro Gómez, en representación de Ben Amics.” 
 
Representant de Ben Amics: 
 
“Gracias. Las mujeres lesbianas y bisexuales también reivindicamos nuestro derecho a decidir. Nuestra 
entidad Ben Amics, quiere mostrar su total rechazo al recorte ideológico protagonizado por el Ministerio 
de Sanidad. La exclusión del acceso a las técnicas de reproducción asistida en la sanidad pública para 
lesbianas, bisexuales y mujeres solas, diferenciando sus derechos y su realidad familiar de las parejas 
formadas por un hombre y una mujer, es la imposición de un único modelo de familia, excluyendo 
nuestra diversidad familiar. Con esta medida, el Ministerio de Ana Mato aprovecha esta reforma en la 
Ley del aborto, argumentando el derecho a la maternidad, cuando por otro lado nos niega a las parejas 
de mujeres lesbianas o bisexuales y a las mujeres solas, acceder a las técnicas de reproducción asistida. 
Se trata claramente de discriminación institucional, que no promueve la maternidad sino que nos priva 
de la libertad a decidir sobre nuestros cuerpos, sobre nuestras familias y sobre nuestra vida y, por 
descontado, atenta contra los principios de la Constitución Española, por diferentes motivos: legitima el 
ataque sistemático a los derechos sexuales de las mujeres lesbianas, bisexuales y solas. Criba el derecho 
de tener descendencia biológica según tu orientación sexual, tu situación personal o tu poder 
adquisitivo. Nuestro derecho a la maternidad es nuestro y no puede depender nunca del varón que 
tengamos o no tengamos a nuestro lado. Discrimina tu poder adquisitivo, aquellas mujeres que pueden 
pagar los elevados costes de una clínica privada, tendrán derecho a la maternidad, mientras que las 
mujeres solas o en pareja con otra mujer sin recursos económicos suficientes, se verán imposibilitadas a 
ejercer dicho derecho fundamental. Exigir el diagnóstico de esterilidad sigue siendo excluyente y 
discriminatorio, como dijo la Ministra Ana Mato, la falta de varón no es un problema médico, pero 
vemos que actualmente en este país, la falta de dinero sí es un problema médico. Extremadura, 
Canarias, País Vasco y Andalucía, ya se han pronunciado a favor de los derechos de las mujeres, a favor 
de la diversidad familiar. Instamos a este Ayuntamiento a apoyar los derechos reproductivos y el 
derecho a decidir de las mujeres, independientemente de cuál sea su orientación sexual y situación 
socioeconómica. Pedimos su apoyo institucional mediante su posicionamiento a favor de la defensa de 
las libertades sexuales y reproductivas, y que se solicite al Govern de les Illes Balears que se sume a las 
comunidades que tiene claro que la maternidad es un derecho y no un privilegio, que no hay un único 
modelo de familia, que la crisis no es una excusa para recortar libertades, la libertad de decidir cómo y 
con quien accedemos a la maternidad. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias, muy amable. Tiene la palabra ahora Pau i solidaritat de les Illes, Donya Aina Maria 
Olivares Martínez. Donya Aina Maria, ah perdoni. Donya Aina Maria, per favor comenci.” 
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Sra. Olivares Martínez, representant de Pau i solidaritat de les Illes: 
 
“Buenos días, buenos días a todas, buenos días a todos. Agradecemos a Pau i solidaritat el espacio que 
nos ha decidido a Dret a decidir, como integrantes de la Plataforma per el dret a l’avortament. Nosotras 
venimos a hablar aquí un poco más desde una perspectiva de movimiento social, desde el movimiento 
social feminista, y desde los feminismos, movimientos sociales pues ya sabemos que estamos 
catalogados como políticamente incorrectos, porque decimos ciertas verdades, visibilizamos las 
injusticias, las denunciamos, y también señalamos a las personas responsables, como pueden ser ahora 
mismo en este caso concreto los que estáis aquí delante. Los movimientos sociales también lo que 
hacemos es refrescar un poquito la memoria, en este sentido nos gustaría refrescar un poco la memoria 
también a un olvido significativo de las mujeres del PP, que parece que se les olvida que pueden estar 
ahí sentadas, gracias a la lucha de mujeres, que en otro momento han luchado por nuestros derechos 
individuales y colectivos. Y hoy justamente en esta sala tenemos algunas de estas mujeres. No está mal 
recordarlo de vez en cuando. También parece que se les olvida que la mitad de la población somos 
nosotras, somos las mujeres, y esto quizás no tanto, no se les olvida tanto, que las elecciones están a la 
vuelta de la esquina. Es verdad que nosotras no sabemos hasta que punto han hecho alguna previsión, 
de cuanto van a tensar la cuerda que nos están poniendo en el cuello, ya no solo a nosotras, sino a toda 
la sociedad, porque precisamente esta contrarreforma, puede ser esa tensión última que aguante la 
cuerda, es que puede ser, que esta tensión última que aguante la cuerda, y las mujeres lo decimos aquí 
públicamente, nos vamos a declarar en desobediencia civil como esta norma salga adelante, pero no 
solamente de esta norma, sino de todas aquellas que nos están maltratando continuamente y 
vulnerando nuestros derechos, y mirad que el listado es cada vez más grande, porque ese listado que 
están Ustedes haciendo, se está convirtiendo en infinito. Sabemos que si esta situación se da, a Ustedes 
posiblemente no les tiemble el pulso, a la hora de enviarnos a las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad, 
porque ya nos hemos encontrado en las calles con ellos, en algunos momentos. Pues también les 
recordamos que esos Cuerpos de seguridad, cada vez están más cansados de ser utilizados como 
seguridad privada, cada vez están más cansados también. Y también les recordamos que dentro de esos 
Cuerpos de seguridad, que conviven los integrantes con las personas que estamos en esta sociedad, hay 
muchas mujeres que también defienden el derecho a decidir, y también muchos hombres. Dentro de los 
roles que cumplimos las mujeres en esta sociedad, algunos de ellos impuestos por el patriarcado, otros 
porque nos da la gana, porque queremos, pues resulta que dentro de esos roles pues somos amigas, 
somos compañeras, somos amantes, somos vecinas, de la gente que integra esos Cuerpos de seguridad. 
Y Ustedes van a enviar a esos Cuerpos de seguridad a arrestarnos y a apalearnos, pues que vengan, las 
mujeres les decimos que vengan, que las mujeres de esta sociedad sabemos perfectamente como 
recibirles a ellos en las calles, y a Ustedes en las próximas elecciones en las urnas. Estamos viendo de 
forma reiterada, que no hay una voluntad política real de escucharnos, lo estamos viendo, de hecho es 
una, es algo que se ve, o sea, bien, en fin, el lenguaje corporal muchas veces dice mucho más que las 
palabras, lo estamos viendo ya aquí. Por eso lo que queremos hacer las mujeres, es un llamamiento, un 
llamamiento a la unidad colectiva, un llamamiento a todas esos colectivos de mujeres, a todos los 
movimientos sociales, a las mareas o como las queramos llamar, a las individualidades y a toda la gente 
que están sufriendo ese abuso de poder por parte de Ustedes, a esta desobediencia. Y ya que les gusta 
tanto la palabra globalización, pues lo que se van a encontrar Ustedes como sigan adelante, va a ser la 
globalización de la desobediencia, porque somos la mayoría. No estamos solas en esto, y lo estamos 
demostrando, y si bien su partido pretende hacer Leyes según su catadura moral, y también para 
cercenar nuestras libertades y derechos, y también para perpetuarse en el poder, la cuerda se va a 
romper, la cuerda se va a romper, en alguno momento, y la responsabilidad será vuestra. Y cuando esto 
ocurra, y los echemos, lo que se van a llevar a sus casas, es la vergüenza de pertenecer al partido, que ha 
sustentado a un Equipo de Gobierno más inhumano y más misógino que hemos tenido en democracia, 
en este Estado. Y por eso, y por eso serán sus nombres recordados, por eso serán sus nombres 
recordados aquí e internacionalmente, y los movimientos sociales nos encargaremos de seguir 
recordándolo, recordándolo y recordándolo. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muchas gracias, muy amable. Muchas gracias Doña Ana Maria. Continuamos ahora con Taula per 
Palestina, punt 32, Don Sebastiano Rossi.” 
 
Sr. Rossi, representant de Taula per Palestina: 
 
“Bon dia a tots, Equip de Govern, grups de l’oposició i ciutadans i ciutadanes presents, moltes gràcies. 
Em dic Sebastiano Rossi, som membre d’una associació ambiciosa, que té entre els seus objectius fer a 
conèixer la situació dels territoris ocupats palestins a la nostra Illa. La nostra intervenció comença amb 
una pregunta, que és: qui aniquila la població civil Palestina? Qui l’aniquila? Les bombes, els míssils, 
droms, tancs, maten a la població civil, però qui aniquila és el silenci. El silenci lleva importància a la 
mort de nins i nines, els mata una segona vegada, li lleven importància, els elimina sense deixar rastre, 
els esborra de la història. Mireu, ara estem vivint una època històrica inèdita de la humanitat, perquè tot 
el planeta està connectat, o per xarxes socials, relacions econòmiques, relacions culturals. És per això 
que el 2014, aquest Ple no pot dir, jo no sabia del genocidi, jo no sabia de milions de refugiats que viuen 
en una tenda de càmping, durant dècades. No poden dir, jo no sabia que se’ls talla l’energia elèctrica, el 
subministrament d’aigua potable a casa. No pot dir, jo no sabia que la detenció administrativa pot 
mantenir a una persona a una presó sis mesos, sense cap tipus de procés. I tampoc podem acceptar que 
qualcú aquí digui, jo des d’aquí no puc fer res. Les persones series no acceptarien mai, una afirmació 
evasiva com aquesta. En nom de la responsabilitat que vostè administra en aquest moment, els 
ciutadans i ciutadanes de Palma, li demanem clara i rotundament que actuï. Sí, que actuï que rompi les 
relacions diplomàtiques, econòmiques, de cortesia i culturals amb l’Estat d’Israel, les seves empreses i 
els seus representants. BDS, boicot, desinversions i sancions a l’Estat de Israel. Des de Taula per 
Palestina, igual que els membres dels partits polítics que composen aquest Govern municipal i l’oposició 
PP, PSOE i MÉS, estem en contra del terrorisme. I per això vos demanem, no és Israel un dels majors 
terroristes de la història de la humanitat? No és terrorisme que el Govern i l’exèrcit israelià hagi 
assassinat a més de 1360 persones sense justificació? Que assassini a 4 nins mentre jugaven a la platja? 
No és una acció clarament terrorista bombardejar zones de jocs infantils de camps de refugiats, escoles 
de la UNRWA, és a dir, de la ONU, i hospitals? Els actes d’Israel i del seu exèrcit no són lícits ni derivats 
de l’autodefensa, sinó que es tracta d’un genocidi, amb totes les lletres, cap al poble Palestí. Des de fa 
més de 20 dies de brutals bombardejos i incursió terrestre, en un càstig col·lectiu penat pel Dret 
Internacional, Israel ha sembrat el terror causant una gran massacra al poble de Gaza en els termes 
següents, i abans de començar amb les xifres, volem recordar que no són només números, que són 
persones que tenen nom, cara, cos, família, il·lusions i somnis: en aquests vint dies hi ha hagut més de 
1360 morts, dels que el 80% era població civil, i 287 nins i nines. Hi ha més de 7000 persones ferides. 
152 escoles greument danyades, de les que moltes són escoles de la UNRWA, és a dir, de la ONU, i que 
serveixen com a refugi dels bombardejos. Hi ha també 23 centres sanitaris bombardejats. I molts altres 
danys com a milers i milers d’habitatges destruïts, bombardeig de l’única central elèctrica operativa de 
Gaza, etcètera. Per tots aquests motius des Taula per Palestina li demanem a l’Ajuntament de Palma les 
següents mesures: que l’Ajuntament de Palma faci una declaració oficial de condemna i rebuig a l’actual 
intervenció militar dins Gaza, i als assassinats i la massacra humana que s’està duent a terme, al sistema 
d’apartheid i al no compliment del Dret internacional i dels drets humans. Que l’Ajuntament de Palma 
no compri cap producte i servei que vengui d’Israel i dels assentaments il·legals. Demanem també que 
es prohibeixi la venda dels productes fabricats a les colònies, o assentaments il·legals, als espais públics i 
edificis de l’Ajuntament. Demanem que l’Ajuntament faci una declaració oficial, demanant a les 
empreses de la ciutat que no comerciïn amb Israel i amb les empreses israelianes. I per últim, demanem 
que l’Ajuntament suspengui les relacions oficials amb l’Instituto de Relaciones Culturales Baleares-Israel. 
Esperem que vostès, com a membres de l’Ajuntament de Palma, prenguin totes les accions possibles per 
acabar amb aquest genocidi i massacra humana. En aquest cas, la falta d’acció és igual a posicionar-se a 
favor dels assassinats i genocidi, torn a repetir, i el incompliment del Dret Internacional. L’equidistància 
és una posició impossible d’aplicar en un conflicte asimètric: una guerra suposaria la presència de dos 
exercits, mentre que en aquest cas només n’hi ha un exèrcit que llança míssils, a zones altament 
poblades, degut a la transformació de Gaza en un camp de concentració. Gaza té el doble d’habitants 
que Mallorca i una dècima part de la seva superfície, 1.500.000 habitants en 360 km

2
. La pau només pot 

arribar després d’una solució justa. Sinó, no és pau, és claudicació davant els botxins, assassins i 
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genocides. Nosaltres com a població civil continuarem expressant la nostra solidaritat, lluitant i cridant. 
Visca Palestina lliure!” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies, molt amables. Continuem. Té la paraula en aquests moments, Donya Josefa Maria 
Ramis Artigues, en representació de l’Associació de propietaris Projecte Vista Bona.” 
 
Sr. Barceló Tomás, representant de l’Associació de propietaris Proyecto Vista Bona: 
 
“Bon dia Sr. Batle, regidors, regidores, no som na Maria Ramis, òbviament, que m’ha cedit la paraula, i 
parlaré en nom de la Plataforma dels veïnats i dels comerciants de la Platja de Palma i Llucmajor. Platja 
de Palma-l’Arenal, el motor económico de nuestro municipio, está gripado y necesita una puesta a 
punto que le permita volver a rodar con suavidad y con la potencia necesaria, para poder aportar 
riqueza y bienestar al conjunto de nuestra sociedad. Una temporada turística más, sufrimos los efectos 
de una extrema suciedad en todos nuestros espacios públicos, vemos cada día como crecen los 
conflictos provocados por actividades ilegales masificadas y por conductas incívicas de todo tipo. 
Observamos cómo se degradan nuestros barrios, con la consiguiente devaluación del precio de nuestras 
viviendas y negocios. El conjunto de estas anomalías, provocadas por años de permisividad sobre las 
conductas incívicas y las actividades ilegales y la falta de inversión pública para la mejora de nuestro 
entramado urbano, están provocando el deterioro continuo de nuestra imagen como destino turístico y 
una perdida in asumible de calidad de vida a residentes y comerciantes. Frente al reto de revertir esta 
situación, de nada servirán, Ordenanzas Cívicas basadas en la sanción y de difícil aplicación, la prueba de 
ello son los resultados obtenidos por la nueva Ordenanza que tras dos meses de aplicación, tan solo ha 
conseguido cambiar los envases de vidrio que se depositaban sobre la arena de nuestra playa, por otros 
envases de materiales diferentes. De nada sirven las Ordenanzas, sin ir acompañadas por los medios 
necesarios para darles aplicación. Con un servicio de limpieza saturado, debido a recortes de personal y 
una insuficiente presencia policial de proximidad, difícilmente podamos llegar a vislumbrar la luz al final 
de este túnel, en el que nos encontramos debido a la ineficacia y a la dejadez. Platja de Palma-l’Arenal, 
es una ciudad, una ciudad con sus propias y diferenciadas necesidades y solo podrá salir adelante con 
cambios importantes en el modelo de gestión, una gestión que la dote de servicios propios y de 
Ordenanzas específicas, que sean de aplicación en todo su ámbito territorial. Una gestión coordinada 
entre los dos ayuntamientos que la administran y consensuada con los representantes del conjunto de 
su sociedad. Les invitamos a reflexionar y a sentarse con todos los sectores de la sociedad de Platja de 
Palma-l’Arenal para darle un nuevo impulso, basado este nuevo modelo de gestión, una gestión 
específica que seguramente beneficiará al conjunto de la sociedad de los dos municipios de los que 
depende Platja de Palma depende administrativamente. Muchas gracias y buenos días.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gracias. Té ara la paraula la Secció sindical de CCOO en Correos, Sra. Juana Garcia Villegas, per xerrar 
del punt 43.” 
 
Sra. García Villegas, representant de la Secció Sindical de CCOO a Correus: 
 
“Buenos días a todas y a todos. En primer lugar quisiera dar las gracias por poder participar en este 
Pleno del Ayuntamiento, hacerlo sobre la importancia de Correos para esta localidad y hacerlo en 
nombre de CCOO. Correos juega un papel fundamental para los ciudadanos, pero también para las 
empresas grandes y pequeñas y para la propia administración en sí. En el conjunto del Estado, Correos 
atiende: 8000 municipios, 28 millones de hogares y empresas, y tiene 9300 puntos de atención 
ciudadana, de los cuales casi 7000 son servicios rurales. Los carteros recorren diariamente en todo el 
país más de 670.000 kilómetros. En el conjunto de las Islas Baleares, 67 municipios atendidos, miles de 
hogares y empresas. Un total de 89 puntos de atención, de los cuales 25 lo son en el ámbito rural. Toda 
esta red es la que hace llegar el servicio postal público a todos los ciudadanos sin excepción, sin 
discriminación por su lugar de residencia, sea rentable o no, sólo está garantizada por correos. No es 
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necesario recordar que Correos, como empresa pública que es, pertenece y la sostienen los ciudadanos, 
pero su ámbito de actuación, sus márgenes de actividad, su capacidad para prestar el servicio que tiene 
encomendado, es responsabilidad política del Gobierno. CCOO quiere llamar la atención, hoy, ante este 
Pleno, sobre el correo público, porque se está viendo seriamente amenazado por varios factores de algo 
riesgo: sabemos que existe un proyecto, un borrador del llamado Plan de Prestación del Servicio Postal 
Universal, para recortar a más de la mitad el actual servicio postal prestado a los ciudadanos, con el 
proporcional recorte de: los recursos de financiación, más de 20000 puestos de la plantilla, del reparto 
domiciliario en barrios, y con la instalación de buzones concentrados a los que tendrían que acercarse 
los ciudadanos, para recoger la correspondencia a kilómetros de distancia, rompiendo de esta forma el 
principio de acceso en igualdad de condiciones, con independencia de la condición económica, social y 
geográfica. Además, nos gustaría recalcar que el Parlamento aprobó hace un año, el pago de la deuda 
histórica que el Estado debía a Correos desde 2008. Y a fecha de hoy, esa cuantía no ha entrado en las 
cuentas de Correos, sino que, además de servir para maquillar las cuentas de SEPI, que es el grupo al 
que pertenece Correos, todavía se encuentra en el limbo contable de los Presupuestos Generales del 
Estado.  El 90% de los ingresos de Correos dependen de la carta tradicional, pero ésta, por diversos 
factores, está cayendo a un ritmo espectacular y preocupante, por tanto correos sólo puede tener 
viabilidad si entra en otros espacios como el comercio electrónico y la paquetería, de lo contrario 
quebraría. Es por eso que nos alarma cómo el Gobierno ha parado la adquisición de una paquetera 
portuguesa y bloquea que la empresa pública haga adquisiciones, como las que está haciendo La Poste 
francesa, con el respaldo de su Gobierno, en cambio el nuestro, da cancha a los lobbies logísticos 
paqueteros, y no se sabe qué razón. Como en otros ámbitos de los servicios públicos, las consecuencias 
de este panorama general tienen su impacto más directo en la situación de Correos en el ámbito local, 
en los ciudadanos y en el empleo. Zonas sin reparto a domicilio, sustitución de buzones en el domicilio 
por buzones concentrados. Como está sucediendo ya en el municipio de Llucmajor. Menos servicios 
rurales. Oficinas con menos horarios de atención al público. Y una elevada reducción de efectivos, 200 
puestos amortizados en lo que va de año. En CCOO creemos que hay motivos más que suficientes para 
demandar un posicionamiento del Gobierno en este sentido. Consideramos que si no se toman las 
medidas, además de realizar una clara dejación de responsabilidades, se podría poner en peligro la 
figura del cartero y de los servicios postales a la ciudadanía. En CCOO consideramos que es necesario 
blindar algunas líneas fundamentales de actuación, para garantizar la viabilidad del correo público: 
definir una posición de Estado que exprese sin ambigüedad, la defensa del correo público. No se 
entiende, por ejemplo, que el Gobierno no tome una clara posición y que todos los Ministerios 
implicados, regulador Fomento, y propietario Hacienda y SEPI, escurran el bulto ante la denuncia 
presentada en Bruselas, tal como se explica en la resolución que entregamos en este Pleno, solicitando 
la devolución de 3500 millones de euros, lo que significaría hacerle un agujero al país, ya maltrecho, 
además de la quiebra de Correos. Garantizar la financiación necesaria para un servicio público que el 
sector privado no va a prestar por no ser rentable. En una palabra, que se materialice el dinero que se 
ha aprobado en el Parlamento, para que Correos pueda invertir, modernizarse y ser competitivo. 
Asegurar que los ciudadanos reciban el reparto de correspondencia 5 días a la semana, como manda la 
Directiva Postal Europea, ya termino. Desbloquear las medidas ministeriales que están impidiendo a 
Correos un desarrollo empresarial alternativo a la carta, que lo ponga en las mismas condiciones que el 
resto de Correos europeos. Para terminar, CCOO considera que estas iniciativas, más pronto que tarde, 
resultarán imprescindibles, para que el correo público siga jugando un papel de referencia como 
elemento de cohesión social, económica y territorial, sin distinciones, para el conjunto de la ciudadanía. 
Gracias nuevamente por su atención y por compartir nuestras preocupaciones sobre el futuro de 
Correos. En nombre de Comisiones y de los trabajadores y trabajadoras, que hacen posible que el correo 
llegue diariamente a millones de hogares y empresas.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Doña Juana, muchas gracias. Muy bien, continuamos, viendo que no hay más 
interrupciones absolutamente inaceptables. Tenemos, té la paraula Donya Maria Bonache, de 
l’Associació de Veïns de Son  Rapinya.” 
 
Sra. Bonache Vico, representant de l’Associació de Veïns Son Rapinya: 
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“Gracias. Sr. Alcalde, Señores y Señoras Regidoras del Ayuntamiento de Palma, ciudadanos y 
ciudadanas. La Asociación de Vecinos de Son Rapinya se ha encontrado, de la noche a la mañana, con 
obras de construcción del gasoducto Son Reus-Andratx, sin que nadie nos informara de nada, sin que 
nadie nos haya tenido en cuenta como parte afectada. Descubrimos las obras gracias a los vecinos de 
Son Roca que, también por casualidad, descubrieron que iban a quedarse sin parque. Esta es la primera 
pregunta ¿Por qué no se nos ha informado de la obra en Junta de Distrito? No hemos faltado a ninguna. 
¿Por qué no se ha tenido en cuenta el Reglamento de Participación Ciudadana, que en sus artículos 11 y 
12 nos considera parte afectada y establece que el Ayuntamiento debe informarnos a tiempo para 
reclamar este derecho? Mientras no se demuestre lo contrario, los hechos concretan que el 
Ayuntamiento no ha cumplido con su propio reglamento de participación y que, intencionadamente o 
no, el resultado es el mismo, ha ocultado información a esta entidad ciudadana y al barrio de Son 
Rapinya. Con la construcción del gasoducto no solo se cortan árboles, también nos cortan derechos de 
ciudadanía, derechos de participación. Pero hay más preguntas ¿Por qué este trazado? No es 
comprensible que se triplique, al no pasar por el lugar más lógico que es el Camí del Reis, contemplado 
en el proyecto como alternativa número 2. No nos digan que sale más barato, es muy difícil de creer y, 
aunque así fuera, es necesario valorar también otros aspectos más importantes, como el impacto 
ambiental o el hecho de que afecta a una zona por la que vecinos y vecinas del barrio, han luchado 
mucho para conservar. Es muy triste constatar, una vez más, que se han antepuesto los intereses 
privados al de los ciudadanos. Puede que el parque de Son Roca se haya salvado, estamos contentos y 
damos todo nuestro apoyo a las asociaciones de la zona, pero ahora exigimos también que se cambie el 
trazado del gasoducto, a su paso por el parque municipal de Son Muntaner en Son Rapinya, que se 
integre directamente en el vial, causando así el menor impacto ambiental. No nos digan que todo es 
terreno privado, eso es un parque público municipal, y hay una normativa concreta que dice que los 
trazados preferentes serán los viales. No nos digan que sale más barato ni que es más seguro. No nos 
digan que vemos fantasmas, es el resultado de la desinformación, el ocultamiento, y la desidia política 
de las administraciones Baleares. Sr. Isern, la ciudadanía reclama más transparencia y más participación. 
Nuestra asociación ha luchado mucho por la defensa del barrio y en otros tiempos se establecieron 
acuerdos, que no estamos dispuestos a ver como se incumplen. Para recobrar la confianza en esta 
institución, lo elemental es parar las obras, recibir toda la información que no se nos han aportado hasta 
ahora, convocar a los agentes sociales y buscar entre todos la mejor solución. Los vecinos de Son 
Rapinya no vamos a aceptar que se recorten ni árboles, ni derechos. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Doña Marisa, muy amable. Tiene la palabra ahora el Grup, el GOB, Grup Balear 
d’Ornitologia i Defensa de la Naturalesa. Té la paraula Don Jaume Amengual Serapio.” 
 
Sr. Amengual Serapio, representant de GOB: 
 
“Bon dia a tothom, gràcies Sr. Batle. Som del Molinar de Llevant de tota la vida i parlaré per la 
conservació de la barriada, en representació de la Plataforma Salvem el Molinar, GOB, ARCA, Amics de 
la Terra, Greenpeace i l’Associació de Veïns Vogar i Ciar. Com ja varem dir en aquesta sala, existia un 
Molinar de Ponent, l’han esbucat per fer un complex de luxe, amb més alçades de les que hi havia. És 
això el que volem pel Molinar que ens queda? Ara tenim la possibilitat de mantenir una de les barriades 
més emblemàtiques de Ciutat i el seu antic port, que el volen fer nou. Esperem que aquesta moció, 
serveixi per a la protecció de la tipologia i arquitectura tradicional del Molinar i siguin protegides per la 
normativa urbanística municipal, agafant el consistori un compromís irrevocable, creant un Àrea de 
Règim Especial, i que no sigui paper banyat per favor. Gràcies per fer-la possible. Si no es fa via en aturar 
l’enderrocament de les cases tradicionals, ja no hi serem a temps de conservar el seu encant, com més a 
prop de primera línea, és on té més efecte, fa unes setmanes, a la plaça de l’església s’ha enderrocat 
una casa antiga per construir-hi no sabem que, el que és segur, és que desfigurarà la plaça de la església. 
Així no ens agrada. Vos convidem a fer una passejada pels carrers de darrera del Molinar, que sembla 
que només és la primera línea, els carrers de darrera, més endins del carrer Llucmajor, sembla que no és 
el mateix barri, és necessària una intervenció urgent per part del consistori del mobiliari urbà, asfalt, 
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aceres, faroles, neteja de solars públics, que no s’està fent com a altres bandes del barri com al litoral, 
no sabem que diuen els turistes que aparquen per allà al darrera. Coneixent que un PERI afecta 
exclusivament a la zona terrestre, volem recordar que el consistori, segons la Llei de Capitalitat de 
Palma, a l’article 71, confereix a: “El Ayuntamiento de Palma participará en la ordenación del territorio 
mediante su intervención en la elaboración de los proyectos de las directrices de ordenación territorial, 
los planes territoriales insulares, los planes directores sectoriales y los otros instrumentos de ordenación 
como sus revisiones o modificaciones, siempre y cuando afecten a dicho municipio”. És el nostre cas, 
amb l’amenaça del port, que afectaria a l’arquitectura tradicional del barri. I segons la Ley de Suelo 
Estatal de 2008, en el seu article 10.2, que és d’aplicació directa, estableix que: “Las instalaciones, 
construcciones y edificaciones habrán de adaptarse al ambiente en que estuvieran situadas en los 
lugares de paisaje abierto y natural, sea rural o marítimo, o en las perspectivas que ofrezcan los 
conjuntos urbanos de características histórico-artísticas, típicos o tradicionales, y en las inmediaciones 
de las carreteras o caminos de trayecto pintoresco, no permitirá que la situación, masa, altura de los 
edificios, muros y cierres, o las instalaciones de otros elementos, limite el campo visual para contemplar 
las bellezas naturales, rompa la armonía del paisaje o desfigure la perspectiva propia del mismo.” Envers 
a totes aquestes lleis, que són d’obligat compliment, pensem en la conservació de la barriada i la seva 
gent, els prats del Molinar, el port amb les seves característiques i el seu edifici, la plaça de l’església, les 
cases del darrera del carrer principal, aquesta moció és urgent i necessària. Instem a la Regidoria 
d’Urbanisme a iniciar la tramitació del PERI per al Molinar, al igual que s’està tramitant per Santa 
Catalina. Moltes gràcies, bon dia i bon estiu.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies. Moltes gràcies Don Jaume, molt amable. Amb la seva intervenció, acabem les 
intervencions de les associacions, i passem ja a continuar el Ple.” 

 
 
3.4 PROPOSICIONS DELS GRUPS POLÍTICS 
 
31. Proposició conjunta dels Grups Municipals  PSIB-PSOE i MÉS relativa a “Continuen els 
atacs als drets de les dones. Retirada immediata de la modificació de la LO 2/2010. 
Avortament lliure i gratuït” (459/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“El primer punt de debat és el punt 31, co proposició conjunta dels grups municipals PSIB-PSOE i MÉS, 
relativa a continuen els atacs als drets de les dones. Té la paraula Sra. Truyol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si. Una vegada més ens veiem abocades a presentar una proposta per demanar en aquest Plenari, que 
tots els regidors i regidores ens pronunciem, de forma clara i contundent davant en Gallardón, per a 
demanar-li i exigir-li, que retiri aquest projecte de Llei, que vol modificar el dret de l’avortament de totes 
les dones, i reduir-li a la mínima expressió. Com ja s’ha dit hem sentit a cinc entitats, que específicament 
treballen en aquesta àrea, i ens han comentat i vos han demanat que les escoltem, i ens han argumentat 
tota una sèrie de punts, que demostren d’una manera clara que aquesta Llei és una irresponsabilitat 
total. És una irresponsabilitat que un Govern, en aquests moments, plantegi un canvi  com el que està 
plantejant, un canvi que suposa una retallada brutal en el dret a decidir, sobre la maternitat i el nostre 
cos, a totes les dones d’aquest Estat. És un dret que prohibeix avortar, senzillament prohibeix avortar, 
només podrem avortar segons dos supòsits, en cas d’una violació, i no només de violació sinó d’una 
violació que hagi estat denunciada, i en cas de que hi hagi, de que es detecti un perill molt greu per a la 
dona embarassada. Només en aquests dos supòsits, les dones podrem avortar. Però ja s’ha dit aquí, a 
les Balears hi ha una mitjana de 3000 dones que avorten cada any, 3000 dones que avorten cada any. 
Que farem amb totes aquestes dones l’any qui ve? O quan s’hagi aprovat aquesta Llei? Que pensa fer 
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l’Ajuntament de Palma amb aquestes, unes 1500 dones, que a lo millor avortaran anualment, veïnes i 
veïnats, veïnes d’aquesta ciutat. Que és lo que pensa fer aquest Ajuntament? Demanem que hi hagi una 
mica de responsabilitat, això és un tema molt seriós, estam parlant de la salut de totes les dones 
d’aquesta ciutat i d’aquest Estat. Demanem una mica de coherència. Que passarà quan comenci a haver 
nadons en els carrers abandonats? No volem recuperar aquestes imatges. Quin problema hi ha? Quin 
problema hi ha? Amb la Llei actual, totes les dones poden no avortar si no volen, però dóna dret en 
aquelles dones que volen avortar, a fer-ho. Quin és el problema? Que és lo que s’amaga darrera 
d’aquesta estratègia?  Volen obligar a les dones a esser mares. S’ha dit per aquí abans. I ho hem dit 
altres vegades. Voleu obligar-nos a esser mares forçoses, aquest és el drama real, obligar a una dona a 
esser mare, no el fet d’avortar, si una dona vol avortar. Esteu abocant a les dones a avortar a la 
clandestinitat, a avortar a espais totalment insegurs, a no tenir cap tipus de garantia, esteu abocant a les 
dones a viatjar a l’estranger per avortar, això vol dir que les dones que puguin pagar, que es puguin 
pagar el viatge, podran avortar, les dones que no es puguin pagar el viatge, no podran avortar. Esteu 
abocant a les dones que puguin pagar-se uns psiquiatres, que puguin dir que està en perill la dona 
embarassada, puguin avortar, i a les dones que no puguin pagar aquests psiquiatres, que vulguin 
declarar això, no podran avortar. Esteu fent una Llei que aboca a les dones a esser mares forçades, i a 
damunt és una Llei que és totalment regressiva, sobretot amb les dones que no tenen recursos. Perquè? 
Perquè ja s’ha vist, hi ha altres Lleis, que després si una persona té recursos, idò se la pot votar, feta la 
Llei, feta la trampa. És més, aquesta Llei va acompanyada, no està en solitari, va acompanyada de tota 
una estratègia, és una Llei totalment cínica, també s’ha dit, està acompanyada de totes les retallades en 
polítiques socials, en polítiques econòmiques, en polítiques de garantia i de seguretat per a la 
maternitat, pels fills i filles. Vull dir, aboqueu a les dones a esser mares, però en el mateix temps, 
retalleu a nivell de Serveis Socials, d’Educació, de protecció de la maternitat. No veieu que esteu 
abocant a les dones precisament a lo que està passant? A que hi hagi una revolta de dones, que vos 
exigeixi que partiu dels llocs de poder, que no podeu estar en els llocs de poder, si no sou responsables 
amb les dones. Aquesta Llei, més que restrictiva, ja ho han dit, no suposarà que es redueixin els 
avortaments, tot lo contrari, tot lo contrari, els aboqueu a la mort, en el perill sanitari, a un risc serio de 
salut. Està claríssim, hi ha molts d’estudis que ho demostren i a molts de països, que és així. Si volem 
reduir la taxa d’avortament, lo que hem de fer és invertir en educació sexual, en anticonceptius, l’accés 
a anticonceptius. No podem deixar que la Conferència Episcopal segueixi governant amb aquests temes, 
la Conferència Episcopal que quedi a ca seva, aquí hem de xerrar del dret de les persones, del dret de les 
dones. No hem de confondre un delicte amb un pecat.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Té la paraula la Sra. Sánchez, cuando Usted quiera Sra. Sánchez.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Jo crec que les intervencions que hi ha hagut avui en aquest Plenari, eren dignes 
d’esser sentides, jo crec que s’ha xerrat des del caire jurídic, molt ben argumentat, des del caire sanitari, 
també dels professionals sanitaris, molt ben argumentat. Des de les associacions en defensa dels drets 
socials i civils, com és el cas de les dones lesbianes i bisexuals, i també de les dones que estan en lluita 
contra aquesta, diríem contrareforma, que vol dur endavant el Partit Popular. Jo la qualificaria de 
fariseisme, de fariseisme i de hipocresia. Perquè la vull qualificar així? Perquè vostès varen mentir, o 
sigui el representant de la marca que vostès duen, Partit Popular, va mentir a un debat amb el Sr. 
Rubalcaba en novembre del 2011, no dient la veritat. Perquè li varen demanar, però vostè que farà amb 
la Llei de l’avort? Bé, farem qualque reformilla, però bé, una cosa que tal, amb una ambigüitat que 
demostra també l’ambigüitat del seu programa electoral. En el seu programa electoral, vostès varen 
amagar, perquè sabien que podien perdre la majoria absoluta, si li deien la veritat de lo que vostès 
estaven tramant, amb la Conferencia Episcopal, amb Legionarios de Cristo i amb l’OPUS DEI, que també 
conforma una ment que també la ideologia del seu partit. Vostès varen mentir, no varen dir la veritat i el 
Sr. Rajoy no va dir la veritat de lo que volien perpetra, si governaven en el Govern d’Espanya, i varen 
ocultar tota aquesta informació. I després un fariseisme, perquè vostès sempre la bandera del dret a la 
vida, després resulta que com han comentar avui els representants de Ben Amics, a les dones que no 
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tenen parella masculina, les impedeixen esser mares, que nins i nines que neixen amb malformació 
també els lleven les ajudes a les famílies. I també, quan xerrem de que hi ha d’haver menys nombre 
d’avortaments, lo que fan és retirar 21 anticonceptius de la sanitat, de la prestació pública de la sanitat, i 
són anticonceptius que són cars, són cars. I que les dones que volen continuar amb aquestes 
prescripcions, han de pagar de la seva butxaca. Per tant, jo crec que el tema és greu, o sigui, s’ha xerrat 
avui de desobediència civil, per tant vostès malgrat no estiguin en el Govern d’Espanya, tenen també 
responsabilitat per la marca que duen, i el seu posicionament, el seu posicionament també quedarà 
palès en aquesta sessió plenària. Per tant, és un tema seriós, el 86% de la població, està en contra 
d’aquesta reforma, perquè no és necessària, perquè està demostrat, malgrat ocultin, oculti el Ministeri 
de Sanitat les dades, de que la reforma de l’any 2010, va esser positiva perquè ha disminuït el nombre 
d’avortaments, malgrat aquesta ocultació és una Llei que en aquest moment, la majoria aplastant i 
aclaparadora de la societat no vol que es canviï. Per tant, dins a donar suport, dins el Partit Socialista, a 
tota, a tota la societat, a la majoria de la societat espanyola, que està en contra d’aquesta reforma, a 
favor d’una pressió social, que esperem que els facin rectificar, igualment que els estan fent rectificar 
tots els organismes, tant de la Comunitat Europea, Internacionals, i també de l’Adjudicatura, que estan 
en contra que es modifiqui aquesta Llei, igualment que moltes organitzacions sanitàries i socials 
d’aquest país. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt amable, moltíssimes gràcies. Sra. Ferriol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. No sé sent massa bé aquest micro per mi. Ara, bé, mirin, aquest tema ha estat 
debatut com vostès saben perfectament, perquè ha estat a proposta seva en aquest Plenari en distintes 
ocasions. Fins ara no hi ha hagut cap canvi respecte del plantejament que els va dur en el seu moment, 
per primera vegada, a debatre aquest tema en el Ple. Jo crec que és una qüestió que és difícil en la que 
ens posem d’acord, per quant com vostès han dit, hi havia un compromís electoral per part del Partit 
Popular, del que nosaltres formem part com a membres. També els vull recordar que aquí, formem part 
d’aquest Consistori, com a regidors de l’Ajuntament de Palma, i que per tant, tot aquest debat que té a 
veure amb l’àmbit nacional, ens pareix molt bé que el duguin, i que les entitats participin, jo crec que és 
molt sa que hi hagi una expressió de la voluntat i de la opinió de les persones, però lo que és evident és 
que aquest és un debat que, on s’ha de produir és en el Congrés dels Diputats i en el Senat, una vegada 
que es presenti un projecte de Llei, que en aquests moments encara no s’ha presentat. Jo lo únic que 
vull reiterar una vegada més, és que el President Rajoy ha manifestat en reiterades ocasions, la seva 
voluntat de que aquesta Llei sigui una Llei que s’aprovi amb el màxim consens, i que en aquest moment, 
les modificacions que s’han pogut introduir a l’avantprojecte inicial, es desconeixen, perquè bé, hi ha 
hagut aquesta voluntat de consensuar, per tant d’escoltar els distints sectors i entitats, i a demés s’han 
fet 29 informes d’orgues estatals de consulta, que són necessaris abans de presentat un projecte. I per 
tant dit això, que és una reproducció dels mateixos arguments que hem estat esmentant a anteriors 
debats, votarem en contra d’aquesta proposició. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Sra. Truyol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Sincerament m’agradaria sabre quins són els arguments reals per a votar en contra d’aquesta 
proposició, voldria sabre quins són els arguments per a defensar aquest projecte, perquè no n’he sentit 
cap, sincerament. Per lo que jo entenc, i han entès les entitats que s’han expressat avui aquí, i moltes 
altres entitats i col·lectius que s’han expressat en altres moments, en contra d’aquesta proposta de Llei, 
és que aquesta Llei és una nova Llei que incrementa la violència institucional cap a les dones. Jo crec que 
cap de nosaltres podem acceptar una Llei que incrementi la violència institucional cap a les dones, cap 
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dona ho pot acceptar. Estaria molt bé que cap home tampoc, però sobretot les dones no ho podem 
acceptar. Voldria sabre quin és l’argument per a defensar aquesta Llei, aquesta proposta de Llei, la 
veritat és que no n’he escotat cap. Jo entenc que el nostre cos és nostre, no és ni de cap Deu, ni de cap 
Estat, és nostre, i nosaltres hem de decidir sobre ell. Hem de decidir sobre la nostra maternitat, hem de 
decidir sobre el nostre futur, quin és el nostre projecte de vida. I la proposta de Llei que hi ha damunt la 
taula per part d’en Gallardón, lo que fa és esqueixar totalment aquesta possibilitat de decisió, aquesta 
sobirania que tenim les dones, per decidir sobre el nostre futur, si volem esser mares en aquest 
moment, o no ho volem esser. És que no entenc, no entenc, sincerament, no entenc quins són els 
arguments a favor. I nosaltres vos demanaríem que votéssiu en consciència, que voteu en consciència. 
Avui aquí i quan a nivell estatal, si se dur finalment aquesta proposta en el Congrés, també es voti en 
consciència allà, però avui que voteu en consciència aquí. Sabeu les repercussions que pot tenir, si voteu 
a favor o si voteu en contra. Si voteu a favor d’aquesta proposició, vos esteu situant devora el dret de les 
dones, que és que no puc entendre que persones responsables, com pareixeu esser vosaltres, voteu en 
contra d’estar devora el dret de les dones, devora els vostres mateixos drets. És que vosaltres mateixes 
vos esteu coaccionant i vos esteu reprimint el vostre propi dret. Sincerament és que no ho entenem, no 
he entenem. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol. Sra. Sánchez, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, jo crec que no hi ha arguments, vostès no tenen arguments, i 
segurament també tenen una divisió interna. No? Dins el Partit Popular, amb aquesta vessant ultra 
religiosa, més extrema, cap a la dreta i posicionament centrades, i això es veu perfectament també en el 
mateix Parlament, en els diputats, i també possiblement en el Consell de Ministres. Però realment jo 
crec que estam en una situació greu, jo crec que la situació d’atac als drets de les dones és, no s’havia 
vist mai des de feia més de 30 anys, vull dir hem passat de, hem passat a un país com també s’ha 
recordat, quan ens recordat com les dones poden votar en contra, les dones que estam aquí assegudes 
poden votar en contra de restringir els drets de les dones, de les persones del nostre gènere, per això és 
una cosa que es tornarà  a produir aquí. Com veníem d’un país, d’un país, d’una dictadura, nacional, 
catòlica, de 40 anys, on les dones no podien ni tenir una compte bancària en el seu nom. On les dones 
només varen poder votar a part de l’època democràtica del 78, també només varen poder començar a 
votar l’any 34-35, a la República. Per tant, que ara siguin les que lideren també aquest moviment a favor 
del dret de les dones, siguin les mateixes dones que es varen començar a manifestar a finals dels anys 
70, del segle passat, i a principis dels anys 80, s’hagin de tornar ara a manifestar amb les seves filles i 
amb les seves netes, per no perdre els seus drets, realment traslladen a aquest país a un túnel del 
temps, que baix el nostre judici, creiem que la societat espanyola moderna i també dins una Comunitat 
Europea, no pot permetre, perquè realment dins una Comunitat Europea, que tenim lliure trànsit, que si 
no tenim, no se’ns pot, no tenim unes garanties jurídiques o sanitàries en aquest país, també es podria 
donar el cas, que dones espanyoles vagin a països com a França o Portugal a avortar, bueno, la veritat és 
que aquí hi haurà d’haver, hauria d’haver un pronunciament també de la Comunitat Europea, que lo que 
vol garantir i els pronunciaments de la Comunitat Europea, és la de l’accés a l’avortament, sense risc 
il·legal a tota Europa. Per tant, jo crec que la situació és insostenible, la situació del Govern d’Espanya, el 
Sr. Gallardón és insostenible, i els demanem un pronunciament valent, també a les dones i homes del 
Partit Popular presents en aquest Plenari. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Sra. Ferriol, per acabar.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
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“Gràcies Sr. Batle. Bé, jo lo únic que vull reiterar, és que, per si no m’han sentit. Aquesta Llei, aquest 
projecte de Llei, es presentarà en el moment en que s’hagi escoltat totes les veus i totes les opinions, 
que després tindrà un debat, i que tindrà possibilitat de més participació, perquè es pugui millorar el 
text i perquè es pugui adequar a la realitat i a les necessitats. I també els vull recordar que no va passar 
exactament així, quan es va aprovar la Llei vigent. És que, jo penso que, bueno, tots els texts són 
millorables, evidentment, però lo que és indiscutible, és que s’està escoltant totes les opinions i tots els 
sectors, i que a demés hi ha una màxima voluntat d’arribar a un consens. Per tant, nosaltres, 
Ajuntament de Palma, no tenim cap responsabilitat damunt una tramitació d’una Llei d’un Govern com 
és el d’Espanya. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltíssimes gràcies. Idò anem a passar a la votació...” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma, per totes les raons anteriorment relacionades, demana al 
President de la Comissió de Justícia del Congrés dels Diputats que aturi i retiri la modificació de 
la Llei Orgànica 2/2010 de Salut Sexual i Reproductiva i de la Interrupció Voluntària de 
l’embaràs, per injusta, no complir amb els compromisos internacionals i desposseir a les dones 
del dret bàsic a prendre les seves pròpies decisions” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
32. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a solidaritat amb el poble palestí (461/2014) i 
esmena de substitució (505/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el següent punt, hi havia, no sé si hi havia una transaccional en el punt 32, perquè aquí me 
posen. No hi hagut en el final no? Idò proposició del grup municipal MÉS, relativa a la solidaritat del 
poble palestí. Té la paraula Don Toni Noguera.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si. Primer de tot Sr. Batle, com a republicans volíem mostra la nostra vergonya aliena, de que aquest 
Plenari estigui presidit, ja no només pel pare, sinó també pel pare i el fill. Si volen tenir tota la col·lecció 
de fotografies de la família Reial, per favor, la tinguin a ca seva, i no en aquest Plenari sigui la monarquia 
que presideixi ja pare i fill. Volíem mostrar  i que consti en acta, el nostre ple desacord. Perquè tinguin 
un poc de vergonya, per lo que van a votar ara mateix en aquesta proposta, els voldríem fer una sèrie de 
consideracions: 1369 palestins assassinats, gran part d’ells de la població civil, inclosos nins i nines. 
Destrucció d`habitatges, bombardejos massius, detencions arbitràries, infinits refugiats. Gaza és un 
autèntic camp de concentració, un apartheid a la sud-africana, a l’any 2014. Més de 65 anys d’ocupació 
il·legal. Incompliment flagrant dels drets humans bàsics de palestins i palestines, incompliment flagrant 
dels drets col·lectius del poble palestí. Un autèntic terrorisme d’Estat. Una autèntica vergonya mundial 
Senyors del Partit Popular. I vostès no volen votar a favor de condemnar aquest genocidi, que està 
practicant el poble palestí, perquè volen seguir mantenint una equidistància que fa vergonya, un poble 
que està patint terrorisme d’Estat. Senyors del Partit Popular, recordin les paraules de Desmond Tutu, si 
ets neutral en situacions d’injustícia, has triat el costat opressor, i és el mateix cas que vostès avui 
practicaran, posar-se en el costat opressor, per mantenir una equidistància que fa vergonya i que va en 
contra dels drets humans. Si, això és així, i és una llàstima perquè Palma, l’Ajuntament de Palma, els 
representants polítics, teníem la oportunitat de dir, no, de dir, no, a la crueltat de lo que està passant a 
Gaza, de dir, sí, als drets humans, de dir sí als drets col·lectius del poble palestí, de rompre aquest silenci 
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mundial, que fa vergonya, de rompre aquest silenci mundial que fa vergonya. I vostès no volen aprovar 
un text, que directament ataqui, ataqui a l’Estat d’Israel. Això se li diu complicitat, se li diu equidistància, 
se li diu neutralitat injusta, i se li diu en el final Senyors del Partit Popular, complicitat amb el Govern 
d’Israel. Només dir una cosa, Visca Palestina lliure!” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sra. San Gil.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno, nosotros lo primero que quiero decir es que la política exterior, es una 
política de Estado, y la política exterior se ha de mantener siempre en el margen del Gobierno. Decir que 
España es un país miembro y convencido, de la Organización de Naciones Unidas, y por ello firmamos la 
Carta de las Naciones Unidas del 48, que mantiene como principal objetivo, como principal objetivo, el 
mantenimiento de la paz. Somos defensores de los derechos humanos, somos defensores de que 
cualquier conflicto, se ha de solucionar siempre, evitando el uso de la fuerza armada, y siempre se ha de 
solucionar cualquier conflicto internacional, mediante la negociación y mediante el uso de los 
organismos multilaterales, en los cuales se han de sentar las partes para intentar llegar a un acuerdo. 
Nosotros condenamos, el Ministro de Exteriores García Margallo, está en este momento compareciendo 
en el Congreso de los Diputados, y confirmamos lo que dice el Ministro. Por supuesto el Ayuntamiento 
de Palma, condena firmemente, condena firmemente cualquier ataque que suponga una víctima, 
cualquier ataque que suponga, que no defienda el derecho internacional humanitario. Y el 
Ayuntamiento de Palma, por supuesto, pide un alto al fuego inmediato, y pide que prosigan las 
negociaciones, hasta que se pueda conseguir un alto al fuego y una solución definitiva de este conflicto, 
que evite más pérdidas civiles, y que sobretodo evite esta sangría humana. Por ello, nosotros habíamos 
hecho un texto, que no hemos llegado a un acuerdo, pero quiero repetir, que quede bien claro, el 
Ayuntamiento de Palma, pide un alto al fuego, y el Ayuntamiento de Palma pide que las partes se 
sienten a negociar, y que lo primero se proteja a las víctimas, que no tiene la culpa de que exista este 
conflicto, y que se pueda llegar a una solución justa, lo antes posible.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. San Gil. El PSOE ¿no? ¿Sí? Sra. Sánchez.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Si. Gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres, tal i com varem manifestar en Comissió, nosaltres donarem suport a 
la proposició de MÉS, en els 7 primers punts. En el punt 1, 2, 3, 4, 5, 6 i 7, nosaltres votarem a favor dels 
7 punts. I en el punt número 8, que xerra d’una campanya de boicot, i de rompre les relacions 
diplomàtiques, ens abstindríem. Manifestar que des del Partit Socialista, amb posició que tenim com a 
partit a nivell estatal, nacional, estem totalment en contra de l’actuació de l’Estat d’Israel contra el poble 
palestí. Realment ens sembla un genocidi, que és de difícil explicació, perquè no es pot comparar, no es 
pot comparar i no es pot tolerar aquestes 1400 morts sistemàtiques, que a nosaltres ens sembla que és 
un autèntic extermini. Per tant, nosaltres, el Partit Socialista, estem a favor de demanar el alt al foc, i de 
que hi hagi una pressió també internacional, no només de l’Estat, del nostre Estat espanyol, sinó també  
de la Unió Europea, i que es compleixin els mandats de Nacions Unides. I realment ens sembla, ens 
sembla lamentable el continuar, continuar mirant cap a un altre banda, com s’estan fent des de, bé, 
diferents organismes, i sobretot des d’Estats Units, i d’aquest posicionament tibi, que en aquest 
moment manté també la Unió Europea. Per tant, nosaltres creiem que s’ha d’augmentar la pressió de 
cara a l’alt al foc a l’Estat d’Israel, com una cosa, bé, que ha d’esser urgent perquè les imatges i la 
situació cada dia, en comptes d’anar millorant s’està agreujant, i nosaltres estam francament 
preocupats, perquè creiem que s’està tractant d’un extermini, d’un extermini d’una població que no pot 
fugir, i creiem que també nosaltres tenim que tenir, com a Plenari de l’Ajuntament de Palma, un 
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posicionament contundent contra aquest extermini i aquest genocidi de l’Estat, de l’Estat d’Israel, d’un 
poble semític, contra un altre poble semític. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si. Perquè l’Estat d’Israel veritablement no vol una solució justa i digna per aquest conflicte? Primer 
perquè la ocupació de Cisjordania, és econòmicament molt rentable per l’Estat d’Israel. I després perquè 
el conflicte manté unit en el poble d’Israel. Molt estratificat en funció d’origen, i molt fragmentat entre 
jueus laics i religiosos. Evidentment s’estalvien problemes interns. Després també recordar, el sionisme 
està connectat totalment amb el neoliberalisme que controla el món. I en relació a Espanya, Sra. San Gil, 
Israel és un dels principals clients de la indústria armamentística espanyola. I si vostè està tan 
interessada en fer complir les declaracions i els dictàmens dels organismes internacionals. Perquè no es 
posiciona que fa 10 anys, el 9 de juliol, es va emetre un Dictamen, al Tribunal Internacional de la Haya, 
on deia que el mur de la vergonya era il·legal, i que s’havia de desmantellar. Si xerrem d’ordre 
internacional, s’ha de dir tot, perquè Israel està complint flagrantment, incomplint flagrantment, totes 
les resolucions de drets humans, i de justícia per Palestina. No es pot tractar aquest tema amb 
ambigüitat, no es pot tractar aquest tema amb equidistància. Hi ha vides en joc, hi ha drets humans en 
joc, hi ha el dret d’un poble, a esser poble Sra. San Gil. És una autèntica pena que Palma, una vegada 
més, sigui una ciutat tan insolidària, que giri, que es posi d’esquena, davant una massacra que està 
matant i assassinant a població civil, inclosos nins. Volíem donar les gràcies, com no podia esser d’un 
altre manera, a les entitats que treballen a Palma per fer pedagogia, per fer conscienciació, i per fer 
activisme per explicar lo que està passant en aquell camp de concentració. Moltíssimes gràcies Taula per 
Palestina. I jo els faig un darrer prec, repensin la seva, la seva postura, condemnin a qui és culpable, i 
facem entre tots un món millor, justícia internacional. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sra. San Gil, para acabar.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Si, yo reitero lo que he dicho anteriormente, el Ayuntamiento de Palma, como no puede ser de otra 
manera, defiende de forma acérrima el cumplimiento de la legalidad internacional, el cumplimiento de 
los derechos humanos, reconoce que hay que poner fin a este conflicto, que está suponiendo una 
sangría humana, y apoyamos que la Comunidad Internacional se implique, para poner fin a este 
conflicto, y que todo el mundo consiga una paz digna, y que se termine con esta sangría humana, y no 
puedo decirle mucho más. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Pasamos pues a la votación… Usted ya sabe, Ustedes Señores ya lo saben, Usted ya 
sabe que hay un método para intervenir, ha intervenido todo el mundo que ha querido. Usted es un 
antidemócrata, siempre interviene cuando no le corresponde, Usted es un antidemócrata, Usted es un 
antidemócrata, los demás Señores no lo saben, y yo entiendo su enfado y lo soporto. Pero Usted ¿sabe 
lo que es? Una persona que no acepta los procedimientos, ¿de acuerdo? Por esto Usted no tiene 
derecho a hablar, la demás gente yo entiendo el enfado y puedo tener, y puedo. Usted no acepta los 
procedimientos, se cree por encima de las demás personas Usted. Sí, se cree por encima de las demás 
personas, se lo cree. Le he dicho 50 veces que hay un procedimiento, como el resto de personas para 
intervenir. Usted se cree más que los demás. Usted se cree más que los demás, y no es más que los 
demás, es exactamente igual que los demás. Yo puedo entender el enfado de estas personas, por esto lo 
admito y por esto tengo paciencia, y me parece que es lo que me corresponde. Pero a Usted que sabe 
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perfectamente como funciona, a Usted, Usted es una persona antidemócrata, no está por encima de los 
demás, que lo sepa, se lo digo cada vez, Usted no está por encima de los demás. No está por encima de 
los demás. Muy bien. Vamos a  continuar ya, espero que podamos continuar, y espero que Usted sea 
como los demás. Diga lo que diga, diga lo que quiera, pero hágalo como los demás, pida turno de 
palabra, pida turno de palabra, no sea superior a los demás. ¿De acuerdo? Haga como el resto de 
personas, sea demócrata, sea demócrata, sea demócrata, sea demócrata. Pues mire el que, sea 
demócrata, sea demócrata, sea demócrata, no se arrogue derechos superiores al resto de los 
ciudadanos, no se los arrogue, no se los arrogue, no se los arrogue, se los está arrogando, no se los 
arrogue, no se los arrogue. Como los demás, Usted como los demás. Muy bien, muchas gracias.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
“1. L’Ajuntament de Palma demana un alto el foc immediat i una pau justa i digna. 
 
2. L’Ajuntament de Palma exigeix al govern israelià que cessi la repressió cap al poble palestí, 
aturi immediatament els atacs militars i deixi de vulnerar sistemàticament els drets humans i el 
dret internacional humanitari. 
 
3. L’Ajuntament de Palma exigeix al govern israelià que deixi d’aplicar les seves polítiques 
d’ocupació, colonització i apartheid en contra de la legalitat internacional i compleixi el 
dictamen del Tribunal Internacional de Justícia per desmantellar el ‘Mur de la vergonya’ i els 
assentaments, igualment declarats il·legals per les Nacions Unides. 
 
4. L’Ajuntament de Palma demana a la comunitat internacional que condemni clarament 
l’actuació del govern israelià contra el poble palestí, exigeixi el compliment de  les resolucions 
de Nacions Unides i treballi per reprendre les negociacions de pau amb una voluntat decidida 
per arribar a una resolució definitiva del conflicte i la fi de l’ocupació 
 
5. L’Ajuntament de Palma demana a Nacions Unides que realitzi una investigació justa, 
transparent i independent sobre els assassinats de la població civil, així com dels crims de 
guerra que s’hagin comés.      
  6. L’Ajuntament de Palma destinarà urgentment 50.000€ a un fons d’ajuda humanitària a 
través d’ONGD establertes a Palma. 
 
7. L’Ajuntament de Palma demana el principi de retorn de les persones i comunitats de la 
població palestina a les terres i cases dels que varen ser expulsats en compliment de la 
resolució 194 de l’Assemblea General de les Nacions Unides. 
 
8. L’Ajuntament de Palma dona suport a la campanya de boicot a Israel BDS i rompi les 
relacions diplomàtiques amb l’estat d’Israel i tots els convenis amb empreses o institucions 
israelianes”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punts 1 i 5: s’aproven per unanimitat 
Els punts 2, 3, 4, 6 i 7: es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
El punt 8: es rebutja per 16 vots en contra (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots a favor 
(MÉS) 
 
S’absenta de la sessió el Sr. Batle 
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39. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a “volem una platja de Palma més neta 
i segura” (479/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Continuamos con el punto 39. Tiene la palabra. Perdó, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, 
relativa a volem una platja de Palma més neta i més segura. Té la paraula Don José Hila, cuando Usted 
quiera Don José.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Hem presentat aquesta proposta per, amb un títol que jo crec que ho diu tot, 
volem una platja de Palma més neta i segura, vist que ja estam en plena temporada alta, i el que ens 
traslladen els veïns i comerciants de la zona, que és molt millorable el tema de la neteja i de la 
seguretat, per això l’hem presentat demanant coses concretes, i és que aquest estiu es tornen a 
contractar 35 Policies turístics, que no s’ha fet aquest any, que s’han contractat 8. I pensem que no són 
suficients, i que per cobrir aquesta falta de personal, traslladar Policies d’altres barris de Palma, no és la 
solució. Millor si els tenim directament a Platja de Palma com reforç, com s’ha fet abans, com es feia 
abans, perquè a més tenen noves responsabilitats com és el tema d’Ordenança Cívica. A més de les 
feines que ja feien, se’ls ha donat aquesta nova, amb menys mitjans que els anys anteriors, amb lo qual 
es complica molt, que puguin donar un bon resultat. Els mateixos veïns, ho han dit avui aquí, que és 
insuficient que una Ordenança Cívica per si mateixa, no soluciona res si no es posen els mitjans perquè 
es faci complir. I també el tema de la neteja, podem dir el mateix, que no hi ha suficients mitjans. Bé, 
avui en dia ja no els hi ha a cap barri de la ciutat, es pot veure cada dia com està Palma de bruta, però en 
concret Platja de Palma, el nostre pulmó econòmic, hem de cuidar-lo el millor possible. I també a Platja 
de Palma el tema de neteja és molt millorable. Un altre aspecte que crec que també s’ha de millorar 
molt i tenim per això el Consorci, tindria que esser una de les seves feines, que no s’està aconseguint, és 
millorar la coordinació entre els dos ajuntaments, els ajuntaments de Llucmajor i Palma, per fer més 
eficaces les mesures que es prenguin i per també amb els mateixos mitjans, poder aconseguir més 
coses. I aquesta coordinació de moment no l’hem vist en cap lloc. Creiem també que el diàleg amb veïns 
i empresaris de la zona, per consensuar les solucions, és imprescindible que fins al moment, perquè ho 
diuen ells mateixos, tampoc s’ha fet com toca. No xerrem ja, no parlem, del diàleg en l’oposició, per 
consensuar mesures per millorar Platja de Palma, que no existeix aquest diàleg. Per tot això, demanem 
la contractació de més Policies de reforç, demanem un retén permanent de neteja Platja de Palma, 
durant la franja horària nocturna, i durant la temporada turística alta, per millorar les condicions. 
Demanem una actuació coordinada entre l’Ajuntament de Llucmajor i l’Ajuntament de Palma, i també 
que l’Ordenança Cívica, recordar, no solucionarà els problemes de Platja de Palma per si mateixa, 
qualcun. Bé, abans pel que ens han dit i pel que es veu quan vas allà, teníem envasos de vidre, ara els 
tenim de plàstic o llaunes, bé, és un canvi, és una millora, però no soluciona els problemes de Platja de 
Palma, no s’ha vist res més, quan vas a Platja de Palma de dia o de nit, veus el mateix que veies l’any 
passat. Ho hem vist nosaltres personalment, ho diuen els veïns, ho diu la premsa, la situació és aquesta. 
Jo crec que per millorar la situació, s’han de posar més mitjans, ho ha de fer l’Ajuntament, i també s’ha 
de posar més diàleg, amb els veïns, comerciants i amb l’oposició, perquè ningú té tota la raó, tots 
podem aportar solucions, i a nosaltres ens trobarà en aquest diàleg. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Hila. Sr. Joan Pau Reus.” 
 
Sr. Reus Frontera (PP): 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Miri Sr. Hila, estic molt content de que hagin presentat aquesta proposició, crec que 
hi ha un canvi de tendència important, perquè fins ara els grups de l’oposició, vos heu dedicat a dir que 
tota la Policia, tota la neteja, anava cap a Platja de Palma, i ara per primera vegada, manifesteu que 
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voleu que Platja de Palma sigui més neta, i sigui més segura. Espero que això continuï essent així. 
Nosaltres com a Equip de Govern, volem que tinguem una platja de Palma, un motor econòmic per a la 
nostra ciutat, més neta i més segura. I seguirem treballant d’aquesta manera. A nivell de Policia, el punt 
número primer de la proposició, clar, ens demanen una vegada més, perquè no és la primera vegada 
que es debat en aquest Plenari, i que el Sr. Donaire i el Sr. Navarro, ho han defensat en diferents 
ocasions, ja se’ls ha explicat, se’ls ha explicat que d’aquests 35 Policies turístics, n’hi ha 20 que ja formen 
part de la plantilla. Se’ls ha explicat i se’ls ha mostrat que només es podien contractar 8 d’aquests 
Policies, i que s’ha fet. Se’ls ha mostrat i demostrat, que tenim els mateixos efectius que altres anys a 
Platja de Palma, que ojalá que fossen més, estam d’acord. Lo que no puc estar d’acord és que diguin que 
l’Ordenança de Civisme, està impedint que la Policia estigui actuant. Ja els hem demostrat, li he mostrat 
les dades de l’efectivitat d’aquesta Ordenança, però per una bona tasca dels agents. La Ordenança és 
una eina, no una càrrega que tenen. Hem fet millores, i aquí ha els enllaç amb temes de neteja, hem fet 
millores substancials, parlin amb els agents, amb tots, comerciants, hotelers, restauradors, oferta 
complementària, discoteques, sales de festa, veïnats, tots estan d’acord en que hem fet una millora 
substancial, tots estan d’acord en que la platja ara és més segura perquè ja no hi ha els envasos de 
vidre. Tots estan d’acord que el vidre s’espanyava i que provocava accidents, que era un motiu 
d’inseguretat. Resulta que quan una botella estava espanyada, era difícil de recollir. Diumenge passat, 
que vostès denuncien que els diumenges és un dia que està especialment brut. Diumenge horabaixa, 
haguessin anat a Platja de Palma, haguessin vist que hi ha persones que durant tot el temps, estan 
recollint la brutor que hi pugui haver a la Platja, per una conducta d’incivisme, una Ordenança que 
vostès varen estar radicalment en contra. En referència en el punt de que actuem de forma conjunta, 
Llucmajor-Palma, això és lo que estam fent, els caps de les empreses de neteja, de Policia local, estan en 
contacte permanent. Nosaltres, els regidors de l’Equip de Govern, el Sr. Gijón, el Sr. Garau, el Sr. 
Navarro, jo, cada 15 dies ens reunim amb tots els agents socials, tots els que li he nombrat. No me 
diguin que no fem res a Platja de Palma, pràcticament totes les proposicions que presenten, com a grup 
municipal cada mes a la Junta de Districte, salvo causes justificades, causes tècniques, els hi aprovem. 
Escoltem a tots i cada un dels sectors. Referent en el punt número 1 de la proposició no podem votar a 
favor, tenim els mateixos efectius, vostès volen que siguin contractats com a Policies turístics, nosaltres 
ja els hem donat totes les explicacions oportunes, i els hem mostrat que no es pot fer. Referent en el 
punt número 2, de la proposició, ja hi ha un retén, un retén que cada dia hi està fins a la 1 i mitja del 
vespre, i fins les 6 del dematí, és la única franja que no hi ha neteja. Però tot d’una es fa neta, els veïnats 
ho han expressat, és el moment que pràcticament ja no hi ha gent en el carrer. Referent en el punt 
número 3, escoltin, nosaltres ja ho estam fent, no enguany, ja des de fa varies anualitats en aquesta 
legislatura, per tant nosaltres votarem en contra de la proposició. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Reus. Sr. Verger? Sr. Hila?” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Mire, yo no le he dicho que no hagan nada, eso es imposible, todos intentan, 
dentro de sus posibilidades y los medios que tienen, hacer cosas. Lo que pasa es que, vistos los 
resultados, evidentemente se puede hacer mejor. Con todas esas personas que Usted ha hablado, debe 
ser que cuando hablan con Usted le dicen que todo va bien, y cuando hablan con los demás, les dicen 
que está peor que nunca. Bueno, es lo que nos dicen a nosotros, yo lo traslado. Se ve que a alguno de 
los dos nos deben mentir, o alguno que expresa que dicen eso, debe mentir. Yo creo que la realidad, si 
vas allí de día o de noche, por lo que te dicen o por lo que uno ve, es que las cosas no están saliendo 
bien, que las cosas no se están haciendo bien, no que no lo intenten, pero no lo están haciendo bien. Lo 
de la mejora sustancial, que se lo he oído algunas veces también al Sr. Gijón en prensa, es de vivir en 
otro mundo. Si eso es una mejora sustancial, no se, bueno, no se en que mundo vive realmente. No se si 
se pasean por Playa de Palma, no lo sé, tengo dudas cuando dicen estas cosas, estas barbaridades. No 
hay ninguna mejora sustancial de nada, en ningún aspecto. La Ordenanza Cívica, nosotros le planteamos 
desde el primer día que la Ordenanza Cívica se plantease solo para Playa de Palma, sería mucho mejor y 
mucho más efectiva, Ustedes dijeron que no, que la querían plantear para toda la ciudad, le dijimos que 
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eso no ayudaría, perjudicaría, con el tiempo se demostrará. También le dijimos que la Ordenanza por sí 
misma, no soluciona ningún problema, se está demostrando. Porque Ordenanzas había veinte y pico 
antes, no es un tema de Ordenanzas, está todo ordenado por Ordenanzas ya en este Ayuntamiento 
desde hace muchos años, es un tema de medios, y es un tema de atacar los problemas reales, una 
Ordenanza no ataca todos los problemas reales, multar no soluciona todos los problemas, hay una 
prevención, una educación, una información. Y también ayudará a muchas personas que están en esa 
situación, no voluntariamente, sino obligados porque no les queda más remedio, también está el Código 
Penal. Una cosa que tienen en su mano que está aprobada y que tienen obligación de cumplir, es que las 
tasas e impuestos que se recauden en Playa de Palma, por las promociones urbanísticas inmobiliarias 
que se pongan en marcha, y últimamente ha habido algunas, se destinen a Playa de Palma, entonces 
Ustedes con buena lógica, van a destinar parte de ese dinero, a mejorar la limpieza y a contratar más 
Policías, espero, porque es un acuerdo, es una obligación. Yo creo que no la han cumplido hasta el día 
de hoy, no la han cumplido, tienen obligación de cumplirla. Además se comprometieron públicamente, 
háganlo, contraten Policías con lo que acaban de recaudar por estos nuevos proyectos, mire que 
sencillo, cumpliendo un acuerdo de Pleno, el Sr. Martínez no les podrá decir que no, está obligado, 
ahora tiene un arma Sr. Reus, que siempre le dicen que no. En cuanto a que hemos cambiado de postura 
Sr. Reus, es la cuarta vez que traemos una propuesta pidiendo mejorar la limpieza en Playa de Palma, 
cuarto Pleno. O no nos escuchó los tres anteriores, o se le ha ocurrido ahora esa idea, no. Queremos 
que Playa de Palma esté limpia y segura en verano, porque vivimos de ella. Lo quiere Usted, lo 
queremos nosotros y lo queremos todos, lo que pasa, lo que pasa es que Ustedes de momento no han 
acertado con la solución, y no hablan con los demás, para intentar entre todos, porque hay problemas 
que solo se solucionan con el acuerdo de todos, partidos políticos con representación municipal, vecinos 
y comerciantes, no lo quieren ese acuerdo, y mientras no lo quieran, seguirán dándose contra la pared, 
y Playa de Palma seguirá como está. Muchas gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Hila. Sr. Reus.” 
 
Sr. Reus Frontera (PP): 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Sr. Hila, que es pot fer millor, sí. Que estam millor que l’any passat, que fa dos anys, 
especialment que la legislatura passada, també. Que els veïnats, els comerciants, la gent amb la que 
vostè parla, l’enganyen a vostè, no. Que vostè no se passeja a Platja de Palma, ho don com un fet, me 
puc equivocar, i si és així li demano disculpes ja per avançat. Sap la diferència? Entre vostè i jo, 
possiblement. Que a jo quan me ve un veïnat, me ve un comerciant, i me diu que hi ha un problema a 
Platja de Palma, ens anem un devora l’altre fins el lloc, i veiem quin problema té. Si a jo me diuen que hi 
ha un problema de grups de turistes, que estan fent renou, jo ho veig amb ells, i veig que enguany ja n’hi 
ha manco que l’any passat. Si a jo me venen i me diuen que hi ha equips de música que causen 
molèsties, en veurem menys enguany que l’any passat, i això ho reconeixen els veïnats. Si me diuen que 
hi ha llaunes, botelles de plàstic a la platja, quan hi anem plegats, al cap de deu minuts d’estar per la 
zona, veu com una persona contractada per Mar de Mallorca, està recollint aquesta brutor, aquesta és 
la diferència, que jo els acompanyo, i ells saben perfectament quina platja han tingut. Estam d’acord que 
el problema que ha tingut Platja de Palma, és que no ha tingut inversions mai. Vostè diu, és que el Sr. 
Martínez està obligat, clar que si, gràcies a una proposició nostra, amb el suport del Partit Popular. És 
que nosaltres volem millorar Platja de Palma, en neteja, en seguretat. Però, qui són els coneixen més 
Platja de Palma? Vostè o jo? Vostè que ara vol fer un especial cura platja o jo perquè fa tres anys que 
sóc el regidor de Districte. No, qui coneix realment Platja de Palma, són els veïnats, qui coneix Platja de 
Palma són els comerciants, qui coneix Platja de Palma són els Policies que estan destinats allà sempre. 
És Mar de Mallorca, la concessionària, són els hotelers de Platja de Palma, són les discoteques i sales de 
festa. Tota aquesta gent, ens reunim nosaltres cada 15 dies. A part d’això, de fer unes reunions, tenen 
contacte directe amb el Sr. Gijón, amb el Sr. Garau, amb el Sr. Navarro i amb jo mateix. I si necessitessin 
res del Sr. Batle, també el tenen en el seu abast. Són ells que ens diuen quins són els problemes, són ells 
que ens diuen allà on hem de fer front, són ells qui ens han demanat, escolteu, durant l’època del 
Mundial, anem a deixar un poc de banda la part de botellot i anem a controlar totes les alteracions que 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

30
-0

9-
20

14
 A

ct
a



 

- 82 - 

hi pugui haver en el Mundial. D’una forma consensuada. Però no només hem d’anar a analitzar Platja de 
Palma des d’un punt de vista de Policia Local, és que també estan coordinats, i té ja caràcter de 
subcomissió, Policia Nacional, Guardia Civil amb nosaltres, amb més presència de Policia Nacional, amb 
més presència de Policia local. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Reus, passem a la votació...” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
 “1. El Ple de l’Ajuntament Palma insta a l’equip de govern a la contractació immediata  de 
policies turístics fins a cobrir les 35 places del reforç d’estiu. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament Palma insta a l’empresa municipal d’EMAYA a l’establiment d’un 
reten permanent de neteja a la Platja de Palma, durant la franja horària nocturna i durant la 
temporada turística alta per tal de millorar les condicions de neteja i mitigar la mala imatge de 
la zona turística. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament Palma insta a l’equip de govern a actuar de forma coordinada amb 
l’Ajuntament de Llucmajor per millorar l’eficàcia de les actuacions municipals a S’Arenal de 
Platja de Palma”.  
 
Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
S’incorpora a la sessió el Sr. Batle 
VOTACIÓ CONJUNTA PUNTS 49 I 50 
49. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa al PERI pel Molinar (458/2014) 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Passem en el punt 49 i 50, proposició del grup municipal MÉS, relativa al PERI del Molinar, i també el 
PSIB-PSOE, relativa a la protecció de la barriada del Molinar. Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, gràcies Sr. Gijón. Bé, hem vist l’alternativa, la transaccional que ens proposa l’Equip de Govern, des 
de MÉS estam satisfets, perquè s’assumeix una cosa que dijous passat en Comissió no es va voler 
assumir, que era que pel Molinar hi havia d’haver un instrument específic urbanístic, que es tramités al 
marge de la revisió del PGOU, que és tramités de manera independent, i per tant de manera més ràpida, 
perquè el PGOU, fins d’aquí a dos anys com a mínim, no tindrem, no tindrem diguéssim aprovat 
inicialment, per tant el Molinar, jo crec que ho hem demostrat també i així ho traslladen els veïnats, i és 
un fet, el Molinar segueix patint un procés de degradació, segueix, es segueixen esbucant cases, que són 
substituïdes per a qualsevol tipus d’edificació, perquè no hi ha una normativa urbanística que obligui a 
protegir tipologies, a protegir façanes, a protegir finestres, a conservar per tant el caràcter del barri. És 
necessari, és urgent, és imprescindible, que aquest instrument urbanístic de protecció del Molinar, es 
desplegui de manera independent de la revisió del PGOU, que va amb molt de retard, i amb la 
transaccional que ens proposa l’Equip de Govern, això s’assumeix, cosa que no va esser així en Comissió 
dijous passat, i avui si que s’assumeix d’això per tant estem satisfets. De lo que no estem tan satisfets, és 
de que no hi hagi un termini, i perquè evidentment això en alguna conversa informal, per part del 
regidor si que es va manifestar, avui no ho veiem per escrit, i a nosaltres si que ens agradaria, malgrat no 
estigui per escrit, si ho pot dir verbalment, i pot quedar consolidat aquest compromís, que el regidor es 
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comprometés a que aquest instrument específic de protecció pel Molinar, i aquesta protecció i aquest 
acord d’inici del expedient, i aquesta aprovació inicial. Que significaran? Que no es podran seguir 
esbucant més cases, per esser substituïdes per no es sap que, per a qualsevol tipus d’edifici, que això 
estigui llest molt aviat, lo més aviat possible. Evidentment a nosaltres ens agradaria que fos en qüestió 
de setmanes. I després també lo que, lo que esperem que així sigui per part del regidor. Després lo que 
també volem incidir, és en una cosa que també ha incidit aquí el representant de la Plataforma de 
Veïnats del Molinar, del Molinar Port Petit. Aquí entre tots els partits, hem assumit un compromís de, 
per un port petit, nosaltres ja varem dir que si ara, des de la Directiva del Club Nàutic, es planteja una 
disminució d’un 10, d’un 5%, d’un 10, d’un 15% del projecte inicialment presentat, evidentment ens ho 
prendrem com una presa de pèl, seria, no és possible. El port del Molinar ha d’esser petit, no ens 
conformarem, i rebutjarem frontalment també una reducció que signifiqui una reducció cosmètica, una 
reducció mínima, insignificant, i lo que instem a fer també des del nostre grup és a lo que demanen 
també els veïnats, fer valer les nostres competències com a Ajuntament, que aquest Ajuntament, 
aquesta ampliació del Club Marítim del Molinar de Llevant, no es pot fer contra l’Ajuntament de Palma, 
no es pot fer contra l’Ajuntament de Palma, l’Ajuntament de Palma pot fer, pot provocar, té les eines 
administratives i les competències, per aconseguir que aquesta, que qualsevol reforma, que qualsevol 
ampliació del port del Molinar, signifiqui que mantenim un port petit, sostenible, i adaptat a la 
idiosincràsia del barri. Per tant, això també ens agradaria, perquè el regidor també, durant mesos no ha 
acabat d’assumir aquest posicionament, de que l’Ajuntament té les competències, i les ha de fer valer, 
té les competències, té les eines administratives, per aconseguir que no es produeixi allà, una ampliació 
que no desitgem ningú, l’Ajuntament ho pot fer valer, que les faci valer aquestes competències, la 
legislació li dona suport en aquest sentit, i l’Ajuntament ha de tenir una actitud en aquest cas pro activa, 
i ha de fer valer el interès general, els drets dels ciutadans, i sobretot lo que volem tots els ciutadans de 
Palma, una immensa majoria dels ciutadans de Palma, que és tenir, mantenir el Molinar, tal com és, a 
una mida, a una mida humana, i poder passejar tranquil·lament veient la mar, i no veient ciment, grues i 
tota una sèrie d’embarcacions de gran eslora, allà amarrades, allà on ara mateix veiem la mar, i allà on 
tots podem gaudir de paisatge, de paisatge urbà, de paisatge marítim, que és el que volem conservar. 
M’agradaria que hi hagués aquests dos pronunciaments, per part del Sr. Regidor, i evidentment a partir 
d’aquí, ens aniríem encara més satisfets d’aquest Ple. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Verger. Sra. Garvi.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Bueno, yo creo que son propuestas que satisfacen, cuando finalmente se llega a 
acuerdos que nos pueden hacer avanzar en aquello que tenemos en común, que es la preservación de 
determinadas zonas de la ciudad, en un momento en que se está llevando a cabo toda la revisión del 
Plan General. Nosotros como grupo estamos muy satisfechos de que tanto el otro grupo de la oposición, 
como el Equipo de Gobierno, hayan asumido como una figura, o la figura más idónea de limitar un área 
de régimen especial, en la zona del Molinar. A nosotros nos parecía que era la manera más directa de 
poder proteger, de manera transitoria, hasta la redacción del Plan Especial, o hasta la aprobación del 
Plan General, preservar la idiosincrasia de la barriada, habíamos llegado a muchos acuerdos durante 
todos los Plenos anteriores, pero realmente más allá de las voluntades, no teníamos ningún acuerdo 
explícito que preservase como tal la barriada. Como digo estamos satisfechos de haber encontrado el 
apoyo en las otras dos formaciones, de que el área de régimen especial, delimitándola,  nos asegura esa 
preservación a corto plazo, en tanto no se apruebe la revisión del Plan General, y por tanto en ese 
sentido estamos satisfechos y agradecidos. A partir de aquí yo creo que, poner de manifiesto que, igual 
que se han llegado a grandes acuerdos, con el tema de Santa Catalina, en definitiva lo que pedíamos era 
que se pudiera aplicar administrativamente, toda la parte formal, puesto que en el fondo del asunto, 
también digamos que compartimos que hay barriadas especiales en la ciudad, y una de ellas es el 
Molinar. En estos momentos también muy protagonista por el tema del puerto, insistir como hemos 
hecho en las comisiones, la figura fundamental que tiene el Ayuntamiento de Palma, la responsabilidad 
yo creo importante que tiene el Área de Urbanismo, y más en particular el Alcalde, a la hora de delimitar 
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y de aprobar ese Plan Especial que tienen que hacer de manera conjunta Ustedes y autoridad portuaria, 
para que ese puerto finalmente se preserve, o esté en consonancia con lo que hoy estamos aprobando, 
que es sin duda, es preservar y proteger la barriada del Molinar, tal y como la hemos conocido, y como 
esperamos dejársela a futuras generaciones. En definitiva es solamente eso, y que nos parece como le 
he dicho también, fuera del Pleno, que la propuesta conjunta debería ir acompañada de un plazo, yo 
creo que hay un compromiso, al menos la voluntad del regidor, de que de, de esa tramitación, se pueda 
iniciar antes de finalizar el año, o a la vuelta del verano, y yo lo que espero es que nos ratifique esas 
palabras en el Pleno, y que entre todos efectivamente puedan llevar Ustedes a Junta de Gobierno la 
aprobación de esta área de régimen especial para el Molinar. Gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gracias Sra. Garvi. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Gijón. Bueno pues reitero todas aquellas cuestiones que Usted, Ustedes ponen de 
manifiesto, ambos, que yo he comentado en la Comisión, y entre pasillos, y que realmente es así. 
Ustedes también han podido vislumbrar, cual es la voluntad del Equipo de Gobierno, a la hora de los 
criterios que van a ilustrar el avance del Planeamiento, y por lo tanto la revisión del Plan General de 
Ordenación Urbana de Palma. Lógicamente en este punto no podemos hablar del puerto, tal y como 
viene planteado por ambos grupos. En primer lugar, el puerto es un sistema general de infraestructuras, 
y por tanto, no se puede incluir dentro de un ARE urbanístico, algo que no hace referencia a eso. Y por 
tanto el puerto no puede formar parte de esto. Yo en relación al puerto, reitero, repito y traigo a 
colación, todos aquellos argumentos que nos han llevado a tomar más de 6 acuerdos plenarios, todos 
ellos destinados a pedir la redimensión, a pedir que se hagan obras para salvar el puerto, que se tenga 
en cuenta la idiosincrasia del barrio. Y por tanto a partir de aquí, reiteramos lo dicho. Lo que se va a 
hacer en los próximos meses, en la medida que haya disponibilidad en el Área de planeamiento, es 
dibujar, con ayuda de la Oficina de revisión del plan, dibujar un ARE, un Área de Régimen Especial, para 
el ámbito del Molinar. Yo les enseñaba cual podría ser este ámbito, ¿verdad? El … azul, y por tanto, se 
trata de realizar una serie de medidas, aprobar un régimen transitorio, se parece a Santa Catalina en 
cuanto a la tramitación, allí también es un ARE, no es un PERI, es un ARE, un área de régimen especial. Y 
por tanto, a partir de aquí, oiga, la disponibilidad de los servicios técnicos, para llevar a cabo, y por tanto 
celebrar también, pues que estemos de acuerdo en cuanto a lo que Usted manifiesta. La Oficina de 
revisión del plan, ya ha hecho los deberes en este sentido, para este y para otros ámbitos, y por tanto 
nosotros decimos y pensamos lo que ya hemos dicho, y lo volvemos a poner de manifiesto. Muy bien, 
muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Podem, hi ha un altre intervenció o podem donar per aprovada la transaccional? Sí? 
Gràcies.” 

 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Urbanisme a iniciar la tramitació d’un 
PERI per al Molinar, al igual que s’està tramitant un per Santa Catalina, per tal d’establir les 
modificacions normatives a nivell urbanístic i patrimonial necessàries per a protegir les 
tipologies constructives i l’estètica tradicional del Molinar (façanes, finestres, persianes, colors, 
limitacions per unir parcel·les, etc.) i per posar punt i final al procés de vulgarització i 
despersonalització que pateix el barri”.  
 
S’aprova per unanimitat 
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50. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la protecció de la barriada del 
Molinar (492/2014) 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme, per unanimitat amb una esmena “in voce” de 
supressió de : “incloent dins el seu àmbit la zona de servei terrestre del Port”. 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern, a delimitar un ARE en el MOLINAR, que 
preservi la idiosincràsia de la barriada, preguen com a referència les actuacions administratives 
que s’han dut a terme en altres barriades com la de Santa Catalina”.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
33. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a les Torres del Temple (463/2014) 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1 informe favorable per unanimitat; el punt 2 informe desfavorable de la Comissió de 
Serveis a la Ciutadania: 
 
“1. L’Ajuntament de Palma insta a la regidoria de Cultura a prendre mesures immediatament  
per aturar la degradació d’aquest element patrimonial. 
 
2. L’Ajuntament de Palma insta a la regidoria de Cultura a continuar la feina feta a la legislatura 
passada per rehabilitar les Torres del Temple”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1, s’aprova per unanimitat 
El punt 2, es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
37. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la situació de la barriada de Son 
Gotleu (477/2014) 
 
Informe favorable per unanimitat de la Comissió de Serveis a la Ciutadania amb la següent 
transaccional 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma  demana a la Comissió Tècnica per a la Convivència un 
anàlisi del compliment i incompliments del Pla d’Acció Immediat per a Son Gotleu. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la convocatòria immediata de la Comissió no 
Permanent per a la Convivència de Son Gotleu, per tractar les denuncies i demandes dels 
veïnats de la zona, les actuacions desenvolupades i a desenvolupar per l’equip de govern, i a 
continuar implantant el Pla d’Acció Immediata per a Son Gotleu”.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
40. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’actuació de l’equip de govern a la 
Junta General de la EFM del passat 26 de juny de 2014 (467/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
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“40, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a l’actuació del Equip de Govern, a la Junta 
General de la EFM, el passat 26 de juny de 2014. Té la paraula Sra. Sánchez.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Si, però no sé, per una qüestió d’ordre, no hi ha la Presidenta de l’Empresa Funerària Municipal, na 
Irene San Gil, jo crec que seria, ho defensarà. Ho defensarà el Sr. Martínez. Bueno. En fin, me deixa 
sense paraules, aquí lo que es tracta no és de debatre un tema, i no és la meva intenció, un tema 
econòmic amb el Sr. Martínez, ni es tracta de xerrar dels 800.000 euros de dividendos que han de passar 
de l’Empresa Funerària Municipal a l’Ajuntament de Palma, i debatre, i si es milloraran Serveis Socials, 
gràcies a aquestes partides pressupostàries. Es tracta de visibilitzar una situació que va succeir a la Junta 
General del 26 de juny, o sigui, de fa ara un poquet més d’un mes. Nosaltres, varem detectar en els 
pressupostos de l’Ajuntament de Palma pel 2014, que hi havia aquesta partida d’ingressos, per part 
d’empreses públiques, tant de Mercapalma com de l’Empresa Funerària Municipal, a l’Ajuntament de 
Palma. I en el Consell d’administració, que el Consell d’administració de l’Empresa Funerària, és l’orgue 
de Govern, el que va succeir és que la regidora que li xerra va fer una pregunta, en el tema de formular 
els comptes de l’Empresa Funerària, i aquests beneficis de 930.000 euros, que va donar l’Empresa 
Funerària l’any passat, lo que es tractava era de que en aquell orgue de Govern, la Presidenta de 
l’empresa, la Sra. San Gil, o en el seu defecte al Gerent, ens digués com passarien aquests 800.000 
euros, si passarien o no, com es faria efectiu el pagament, i vaig fer una pregunta al respecte, i en aquest 
Consell d’administració, se me va negar, es va negar per part de les dues persones, i de la Gerència de 
l’Empresa Funerària Municipal de la Presidenta, que es traspassarien aquests 800.000 euros a 
l’Ajuntament de Palma. I bé, i la sorpresa, hi ha un altre capítol, que és el mateix dia 26 de juny, 
nosaltres rebem una documentació, que evidentment no, bé, xerra, i és una documentació habitual de 
la repartició d’aquests dividends de l’Empresa Municipal, Funerària Municipal, que és per temes de 
pèrdues d’exercicis passats, per a compensar les pèrdues d’exercicis passats, i amortització de deute, i 
en cap cas es xerra de que es passi la transferència de 800.000 euros de dividends a l’Ajuntament de 
Palma. I a les 09:40, quan el Batle de Palma, el Sr. Isern, comença la Junta de l’Empresa Funerària 
Municipal, el Secretari, el Sr. Miquel Ballester, ens passa un nou acord, que els grups polítics municipals, 
no varen tenir, no varen tenir, ni a les 9 del dematí, en els nostres respectius reunions que tenim. I on 
efectivament es feia aquest traspàs de 800.000 euros. Per tant, lo que es tracta és de visibilitzar una 
actuació que ho qualificaria de obscurantista, jo qualificaria de manca de transparència, de manca de 
respecte, tant a la feina que es fa en el Consell d’administració, com en els representants de la Junta 
General, que són tots els regidors i regidores, i que no acabant aquí la mentida, perquè només es pot 
qualificar d’això, dilluns o dimarts de la setmana, de la primera setmana de juliol, la Sra. San Gil i la Sra. 
Gerent, la Sra. González, mantén una reunió amb els representants del Comité d’empresa, i els diu, i els 
diu, que, bé, que aquest és un tema contable de balances fiscals i balances contables de l’Ajuntament de 
Palma, i que no es preocupin que no es traspassarà aquest doblers a la Tresoreria General de 
l’Ajuntament de Palma. Bé, la veritat que és tot plegat lamentable, inclús es va arribar a dir, es va arribar 
a dir, que es demanaria al Interventor, un paper, o un certificat de que no es traspassaria aquests 
doblers. Bé, es tracta de deixar i visibilitzar una actuació de l’Equip de Govern, i nosaltres proposem 
realment, lamentar, lamentar l’actuació de la Sra. San Gil, que ara acaba de fer acte de presència en 
aquest Plenari, per ocultar al Consell d’administració del 23 de març, el traspàs d’aquests 800.000 euros, 
de l’Empresa Funerària a la Tresoreria General Municipal, i considerem també important per les 
conseqüències que pot tenir per l’Empresa Funerària Municipal, convocar un Consell d’administració, on 
hi hagi presència de responsables d’Hisenda, i de qualque membre o President del Comitè d’Empresa, 
on es tracti aquest punt del traspàs de 800.000 euros a l’accionista únic i majoritari, i també veure de 
quina manera, pot afectar a la viabilitat de l’Empresa Funerària Municipal, aquesta actuació que ha fet 
l’Equip de Govern. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Si, gràcies. Sra. Sánchez, amem, aquí hi ha molta gerga tècnica que pot dur a malentesos, perquè quan 
es xerra de pressuposts, es xerra d’una cosa i quan es xerra de tresoreria es xerra d’un altre, i de 
vegades la gent que no hi està molt avesada en aquests conceptes, pues pot fer bueno, que hi hagi un 
malentès. No? Perquè per exemple vostè està xerrant de tresoreria la proposta, no de pressupost. Miri, 
aquí no s’ha amagat res, quan es varen aprovar els pressupostos, hi ha una partida d’ingressos que 
clarament diu, participació en beneficis de Mercapalma i la Funerària, però clarament, eh. Sinó vostès 
poder avui anar en el sicalwin, i veurà que hi ha una partida d’ingressos. I aquests ingressos s’han 
destinat, pressupostàriament, pues per garantir tota una sèrie de serveis públics municipals, per valor 
de 800.000 euros, si eliminem aquesta partida, hauríem de fer retallades a qualque servei, per tant no 
entenem la proposta que vostès diuen, que hauríem d’emplear aquests beneficis, per a donar doblers 
en els bancs, ho dic perquè fa tres anys que vostès estan dient que no hem de prioritzar el pagament en 
els bancs, i en canvi avui ens fan una proposta que desfà tot lo que vostès han estat dient. Jo després de 
la Comissió de Comptes, pensava que retirarien aquesta proposta, de no dir que quan existeix la 
possibilitat, vostè ha estat vicepresidenta de Mercapalma, i a Mercapalma vostè ha votat a favor de que 
uns beneficis d’una empresa municipal, es puguin destinar a finançar serveis públics municipals, que els 
beneficis no se’n van de l’Ajuntament, perquè en el consolidat, no existeixen els beneficis, sinó que es 
gasten. Per tant, no entenem que vostès estiguin en contra, amb aquesta proposta que duen avui, que 
estiguin en contra de no prioritzar en els bancs. No ho entenem. Té temps per retirar la proposta Sra. 
Sánchez, si vol. Antes de que, té temps, perquè és ver que és un tema que no s’entén. Nosaltres no 
forçarem la tresoreria de l’Empresa Funerària, no la forçarem, que era lo que un poc, segur que els va 
transmetre, tant la Presidenta de la Funerària, com la Gerent. Hi ha un acord amb la, amb el Regidor 
d’Hisenda i amb la Tresorera de que no forçarem, és a dir, no forçarem, no demanarem que hagin de 
demanar un crèdit a curt termini per a donar-nos tresoreria, perquè avui no tenim tants de problemes 
d’accés a tresoreria, com si teníem per exemple fa dos anys o fa tres anys. Però en canvi en tema de 
pressupost, encara, una cosa és la tresoreria i un altre tema és el pressupost. Per cert, vostès no varen 
presentar cap al·legació en els pressuposts, que es posicionessin en contra de agafar beneficis de la 
Funerària, per finançar serveis públics. De fet, volien que els agafessin d’altres empreses, per tant queda 
com un poc incoherent, és una proposta realment d’incoherències, prioritzar en els bancs, no emplear 
els beneficis que es quedin a l’empresa. Això hauria de valer per a la Funerària i per les altres. Li vull 
recordar Sra. Sánchez, que la Sra. Calvo aquí plantejava un gran pacte en temes de beneficis d’una 
empresa. Per tant no entenem aquest canvi de criteri. I li dic, si hi ha hagut a lo millor qualque malentès, 
no, el malentès no ha estat amagar la informació, que ha estat pública, que està a la pàgina Web, que 
qualsevol ciutadà pot veure, que en el pressupost d’ingressos de l’Ajuntament, hi ha participació de, en 
els beneficis de Mercapalma i la Funerària.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies. Don Toni, vostè? No? Sra. Sánchez.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Bé, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, jo crec que és lamentable l’actuació del Portaveu municipal, totalment 
lamentable. Primer perquè demostra, o bé que és una persona una mica així, de que com no té 
arguments, no té arguments per explicar l’actuació de l’Equip de Govern, estam xerrant de formalismes, 
de formes i de mentides. He dit que no entraria a un debat de tipus econòmic, perquè no és l’objecte de 
la proposició. Lo que diu el punt número 1 és, lamenta la ocultació al Consell d’administració, de la Sra. 
Irene San Gil, a una pregunta de la regidora que li xerra. I la segona és, acorda convocar un Consell 
d’administració, per donar les explicacions pertinents. I lo que he fet, ja li dic, ha estat la visibilització, la 
visibilització d’un engany i d’una mentida, no a la meva persona, no a na Begoña Sánchez, sinó a una 
regidora que representa, en una democràcia participativa, a molts de ciutadans i ciutadanes que ens han 
votat, i vostès lo que varen fer va esser ocultar una informació. O perquè va haver un malentès, bueno, 
no ho crec, o perquè la Sra. San Gil no s’enterava de lo que el regidor d’Hisenda feia, és que també és 
mal de creure, perquè una reunió de grup municipal, serveixen per aclarir aquestes coses, i moltes més. 
Però bé, vostès faran la bandera de que, que bé que l’Empresa Funerària Municipal, transfereix aquesta 
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quantitat per pagar els serveis socials, també ja ho ha dit, i també pues mira, com ahir varen aprovar a 
Junta de Govern, per pagar 355.000 euros a una empresa que gestiona l’Escorxador privat de Palma, 
quan aquesta reforma local que el seu partit ha aprovat en solitari, i que vostès recolzen, amb vertader 
fervor, lo que fan és eliminar les competències dels ajuntaments dels escorxadors, però bé, vostès 
continuen i continuen volent pagar en aquesta empresa la gestió de l’escorxador. O sigui que no només 
és per lo que vostès diuen, perquè això va evidentment a la tresoreria, o lo que vulgui vostè dir, general, 
i d’aquí es paguen moltes més coses, també casetes per l’esport i cosetes d’aquestes. I llavor també 
aclarir una cosa, o sigui, aquesta empresa, com vostè sap, que vostè va formar part del Consell 
d’administració de l’Empresa Funerària, quan era el seu gerent el Sr. Collado, que aquesta setmana ha 
entrat a presó. També dir-li que ens varen deixar la meravellosa herència de 14 milions d’euros de deute 
bancària. Gràcies a la nostra gestió, i a aquest Pla de viabilitat que vostè dejectava la passada legislatura, 
ens varen deixar, encara tenim 9 milions d’euros per a pagar, l’augment del tipus d’interès suposa 
també una incertesa per l’Empresa Funerària Municipal, i veurem quines conseqüències té en el futur la 
seva acció. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Prioritzem o no prioritzem en els bancs Sra. Sánchez? Aquesta és la qüestió. Prioritzem o no 
prioritzem? La seva proposta ens diu, prioritzar, és a dir, fer amortitzacions anticipades a la Funerària. 
Entès per un tema de privatització a l’exposició de motius, no ha dit aquí. Recordi que en aquest Ple, una 
persona que ha votat a favor de semiprivatitzar la Funerària és vostè Sra. Sánchez. Se recorda que va 
votar a favor el grup municipal Popular no va votar a favor. Però, escolti, amb aquests temes d’amagar 
informació, li torn a fer una pregunta que els vaig fer en el març del 2009, quan varen dur un nou 
gerent. Vostès varen aprovar una modificació en els estatuts, que deien que es considerà en el titular de 
direcció i gerència, tindrà la consideració d’alt càrrec. I nosaltres varem demanar si això era una mesura 
ad hoc pel gerent que vostès duien. Això d’alt càrrec, per si passaven dos anys, consolidava un 
complement que tenen els funcionaris. Vostès varen dir que no. La manté Sra. Sánchez? Que no era una 
modificació específica per una persona, perquè era funcionari, perquè en el futur pogués consolidar 
aquest complement? Perquè a nosaltres ens varen enganyar, varen dir que no ho era. Vostè xerra 
d’amagar informació? Vostè Sra. Sanchez? Segur? Pot contestar que. És retòrica, vostè sap 
perfectament que si, vostès varen fer aquesta modificació perquè els va demanar aquesta persona, els 
va dir, si són dos anys d’alt càrrec, podré tenir aquest privilegi que tenen molts de funcionaris, per haver 
estat dins la política. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Podem donar per reproduïda la votació? Si? Gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta l’actuació de la presidenta de l’EFM, Irene San Gil, 
per ocultar al Consell d’Administració del 23 de març de 2014, el traspàs de 800.000 euros a la 
Tresoreria Municipal, davant una pregunta de l’oposició. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda convocar un Consell d’Administració Extraordinari 
de l’EFM amb la presència dels responsables de la Hisenda Municipal i del president i membres 
del Comitè d’Empresa, on s’inclogui  un punt per tractar el traspàs de 800.000 euros a 
l’accionista únic i majoritari”. 
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Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
42. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a programes ocupacionals amb 
persones majors de 45 anys (474/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos  

S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 

El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a: 
 
1. Presentar-se a les convocatòries públiques en matèria de formació ocupacional convocades 
pel SOIB destinades a col·lectius vulnerables i especialment a les persones majors de 45 anys. 

 
2. Estudiar la possibilitat d’acollir-se a convocatòries públiques del SOIB que subvencionin la 
contractació de col·lectius vulnerables i especialment a les persones majors de 45 anys, de 
forma que puguin cotitzar a la Seguretat Social per tal d’optar posteriorment a l’ajuda d’atur 
corresponent. 
 
3. Treballar conjuntament amb l’ Associació de Mayores Parados por el Empleo de Baleares en 
el programa Activa +45 per aconseguir amb noves iniciatives millorar el nivell d’ocupabilitat 
d’aquest col·lectiu. 

 

43. Proposició conjunta del Grup Municipal PSIB-PSOE i MÉS relativa a la situació de 
l’empresa pública “correos” (504/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 

 “El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Estat espanyol a: 

1. Expressar sense ambigüetats la seva defensa del servei postal públic i els seus compromisos 
amb el futur de Correus com a empresa puntera del sector públic, posant fi quan abans millor 
a les disputes d’interessos i posicions entre Ministeris.  

2. Garantir els compromisos de finançament per a la prestació dels serveis postals a tots els 
ciutadans expressats i aprovats en seu del Parlament de l’Estat. 

3. Impulsar una regulació del mercat que no retalli el Pla de Prestació del Servei Postal 
Universal als ciutadans i que tanqui espai als interessos mercantils de les multinacionals i grups 
de pressió financers que només busquen benefici i rendibilitat a curt termini en detriment dels 
drets dels ciutadans. 

4. Assegurar que els ciutadans rebin el repartiment de correspondència 5 dies a la setmana 
com mandata la Directiva Postal europea. 

5. Desbloquejar les mesures ministerials que estan impedint a Correus la transició de la carta, 
avui en clara caiguda per l’efecte substitució, cap a nous mercats, sobretot paqueteria.  

6. Desbloquejar les decisions ministerials que impedeixen la consecució d’un acord laboral, 
avui inexistent, del que dependrà el treball i les condicions de 55.000 treballadors, però també 
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la pau social a punt de trencar-se i, en conseqüència, l’estabilitat en la gestió de l’operador 
públic Correus”. 

Queda damunt la taula 
 
47. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE i MÉS relativa a modificar el traçat de l’obra del 
gasoducte a la barriada de Son Roca (473/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Punt 47, proposició del grup municipal PSIB-PSOE i MÉS, relativa a modificar el traçat de l’obra del 
gasoducte de la barriada de Son Roca. Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Simplement, aquesta moció es va votar a favor, és per unanimitat, el que passa és que, lo que jo crec 
que convindria també aquí, veig que el Sr. Valls, que crec que és el que podria donar garanties d’això, el 
Sr. Garau, que veig que no escolta, els dos que podrien donar garanties d’això, convindria que. El Sr. 
Valls o el Sr. Garau, són els que haurien de poder contestar això. Evidentment hem vist aquí, han vingut 
uns veïnats preocupats pel tema del gasoducte, gasoducte, tema gasoducte. Si, esperem, esperem. Si, lo 
que passa que, estaria bé que es consolidés alguna explicació. Si, simplement, si, lo que ens agradaria 
que quedés clar, és si realment hem fet totes les gestions i podem confirmar en els veïnats, de manera 
clara i rotunda, que les obres del gasoducte, no passaran ni pel Parc Son Puig Torrent, ni passaran pel 
Bosc de Son Puig, en aquests dos llocs, evidentment hi havia l’amenaça de talar molts d’arbres, 
evidentment dins la moció es recull el tema del Parc de Son Puig Torrent, també estaria bé que aquí el 
regidor responsable, pogués confirmar amb certesa que és lo que volen els veïnats ara, tenir una certesa 
de que finalment el gasoducte, no significarà la tala d’aquests arbres, ni la destrossa d’aquest Parc. 
Donar la màxima claredat al respecte, com a mínim jo crec que seria desitjable. I després també, ja que 
han vingut els veïnats de Son Rapinya, ja que han vingut els veïnats de Son Rapinya, nosaltres fa cinc 
dies varem presentar un escrit, adreçat a l’Ajuntament, sol·licitant la paralització de tota l’obra, i per 
reconsiderar allà on els llocs on es pogués estar causant un dany medi ambiental, que es pogués 
replantejar per part de l’Ajuntament i l’empresa, també un replantejament d’aquest traçat. Evidentment 
recordar que aquest escrit està presentat, que els veïnats de Son Rapinya estan preocupats també per 
un Parc municipal, el Parc de Son Muntaner, i convindria també en aquest cas, que l’Equip de Govern. 
Evidentment a nosaltres lo que ens agradaria és que l’Equip de Govern, com a mínim es segués amb els 
veïns, es mirés amb l’empresa, es mirés l’expedient, i es pogués comprovar si hi ha o no millors 
alternatives a les actualment contemplades en el projecte. I si aquestes dues coses es poden contestar, 
jo crec que donarem certeses en els veïnats de Son Roqueta a Son Puig i Son Roca, i com a mínim també 
una esperança d’algun tipus de replantejament de la qüestió, en els veïnats de Son Rapinya i d’altres 
zones de Palma. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni.  Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé, miri, l’Ajuntament de Palma, des del moment en que va tenir coneixement de que s’havia de fer el 
gasoducte, i que passava pel nostre terme municipal, conjuntament amb la Comissió Balear de Medi 
Ambient, quan va rebre les propostes, hi havia tres alternatives, i l’Ajuntament clarament es va 
posicionar, tant des dels seus serveis de Medi Ambient, com des d’Urbanisme, o com des de les 
diferents empreses municipals, ... Emaya, que la millor opció era la que passava diguéssim dins l’àmbit 
rural, perquè afectava a menys serveis, a menys ciutadans, i que mediambientalment no tindria cap 
impacte, perquè després es podia restituir un àrea rural del tot. Desgraciadament, aquesta proposta no 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

30
-0

9-
20

14
 A

ct
a



 

- 91 - 

va esser acceptada, llavors, hem hagut d’acceptar la segona alternativa. Tot això ha seguit el seu 
procediment, ha estat a exposició pública, i és vera, és vera que tal vegada hagués pogut haver més 
participació, he vist una dona molt enfadada que ha vingut aquí, bueno. Nosaltres ara estam en un 
procés de veure amem, aquest projecte aprovat, i que ha seguit rigorosament tot els seus processos, a 
veure amem de quina manera el podem adaptar, i arribar a acords amb l’empresa instal·ladora, perdó 
amb la promotora, perquè afecti, que minimitzi el seu impacte. En qualsevol cas, lo del Parc, està en vies 
de resolució, però bueno, es necessita un temps per fer el replantejament del projecte, i cada un punt 
on ho puguem replantejar, i on hi hagi el mínim impacte possible, pues tenim el compromís de Redexis 
en aquest cas, del promotor, de que ho intentaran fer. Lo que passa que cada vegada el traçat va més 
condicionat, és a dir, si ara fem un desplaçament, condiciona els futurs, les futures connexions, perquè 
els traçat es modifica, lleument però es modifica, llavors s’anirà intentant minimitzar punt a punt, i això 
és el nostre, el nostre compromís. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sra. Garvi.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno, yo creo que con este tema del gaseoducto Sr. Garau, por lo que hemos visto 
con las reuniones con vecinos, por lo que hemos podido hablar en el Consejo de Gerencia en alguna 
ocasión durante este último mes, son dos grandes, o dos temas fundamentales, uno la falta de 
información, que reiteradamente repiten los vecinos, prácticamente se enteraron porque vieron 
cerrado un día el Parque del Torrente de Son Puig, y porque vieron marcados unos árboles, y eso les 
llamó poderosamente la atención, pero no habían tenido información, como han dicho hoy, ni siquiera 
en las reuniones de la Junta de Distrito. Por lo tanto, piden, ya no subsanar aquel tema del pasado, pero 
si del futuro, en el sentido de tener un conocimiento real de una situación que Ustedes evidentemente 
conocen. Es cierto que el trazado, seguramente está en un plano a una escala que no permite preveer 
de manera previa, a vista de plano, los problemas que podían venir, pero ahora si que somos 
conocedores de que la realidad hace que un trazado, de una anchura de 200 metros, pues nos 
encontremos con viales, con parques, con aceras y con carriles bicis. Y también es una realidad, que la 
normativa, nos lleva a intentar ir siempre a zonas que ya hayan sido de alguna manera canalizadas. El 
problema que tenemos ahora en Son Puig, lo va a ver trasladado, a medida que el gaseoducto avance 
hacia la zona de Calviá, en otras numerosas barriadas. Hoy han venido los vecinos de Son Rapinya, en 
Génova, junto al túnel, se puede ver el desastre de lo que parece un cortafuegos, y no es más que el 
trazado de por donde va a ir el gaseoducto. Y por lo tanto, yo creo que el compromiso, al menos el que 
se ha trasladado en el Consejo de Gerencia, y en el que nosotros intentamos trasladar a los vecinos, es 
que se van a paralizar las obras, no va a haber inicio de obras en ninguna zona, en la que los técnicos 
municipales, junto con Redexis, no comprueben efectivamente, si hay una alternativa mejorable, que 
hasta la hora, parece que si la hay, es decir, que se puede evitar pasar por zonas verdes, se puede evitar 
pasar por parques, y se puede intentar pasar siempre por medianeras de calzadas o por carriles bicis. Yo 
creo que esa es la petición que trasladan los vecinos, la advertencia que les hacemos llegar y que les 
trasladamos, y que seguramente se la abran hecho saber también sus técnicos, es decir, que las 
barriadas van a ir una detrás de otra, y que yo creo que el tema del gaseoducto, va a ser un tema muy 
importante durante estos siguientes meses, para ir viendo alternativas, como le digo, en zonas como, 
solventado el tema de Son Roca o Son Roqueta, a las zonas de Son Rapinya o de Génova. Y si que le 
hacemos trasladar esta petición expresa, de reuniones de información, de convocatorias, porque es 
fundamentalmente la queja que hay, y que por supuesto cuiden la alternativa de que vaya por zonas de 
calzada.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Garvi, muy amable. Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
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“No, bueno, Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“No, simplement, és perquè quedi clar el compromís, clar justament demanàvem una sèrie de certeses, i 
ha estat una mica tot lo contrari, perquè el bosc de Son Puig, per exemple, no es dona cap garantia. 
Quan me diu, clar, hem de pensar que alteracions del traçat pot significar que queden condicionats els 
traçats posteriors, però clar, és que en aquest cas, si evitem passar pel Parc de Son Puig Torrent, tampoc 
no hauríem de passar pel bosc de Son Puig, perquè hauríem de fer una voltera, per tant una garantia 
pels veïnats de Son Puig de que no passarem pel bosc de Son Puig, que hi ha a prop de 250 arbres, si 
això quedés clar, ho agrairíem. També en el mateix sentit de l’argumentació, diu que condicionaria, si 
ara alterem, condicionarà. Clar, és que lo que nosaltres demanem és que ja que hem entrat dins el vial, 
seguim pel vial, seguim per davall l’asfalt, i no seguim per zona, per zona on produïm una sèrie de danys 
ambientals, de tala d’arbres, de vegetació. Bueno, aquí hi ha una normativa aplicable pel transport de 
gas, el Reial Decret crec que és 1413/2002, on lo que s’estableix és que s’afectarà el manco possible a 
zones privades. Per tant és un plantejament diametralment. La normativa, fa un plantejament 
diametralment oposat en el que ha fet el regidor ara mateix. Diu, no és que nosaltres ens estimàvem 
més que anés per rústic, per afectar el manco possible a serveis. La normativa de transport de gas no diu 
això, diu exactament lo contrari, diu que preferentment, i sempre que no hi hagi un altre opció, han 
d’anar al llarg del domini públic, seguint els corredors d’infraestructures preexistents. Per tant els 
problemes d’afectacions de serveis, evidentment són, sempre són, podem entendre que siguin 
problemes però sempre són solventables tècnicament. I evidentment per a nosaltres el plantejament 
més adequat és, seguir el corredor de vies preexistents i afectar al manco possible a entorns naturals, 
perquè diu home, es repoblen els arbres. Quan anem dins un bosc, com és el cas de Son Puig, hi ha una 
servitud de 4 metres, una franja d’ampla de 4 metres, en els dos costats del gasoducte, on no podem 
replantar pins per exemple, per tant és un dany que queda per sempre, queda un tall, un chap dins una 
zona boscosa, que és afectada per un gasoducte que el travessa per davall, i al llarg d’aquesta zona 
boscosa, ens quedarà sempre un chap, una interrupció de zona boscosa, perquè damunt el gasoducte 
no es pot plantar un pi evidentment. Hi ha una zona de servitud d’una franja de 4 metres, per tant, si 
podem mirar en el màxim, el fer el manco mal possible en els entorns naturals, podem entendre que hi 
ha situacions en que pot esser aconsellable, no quedarà més remei que anar per algun tipus de zona que 
no sigui una infraestructura, però sempre que puguem, anem per infraestructures. I aquest compromís 
d’analitzar això amb els veïns, ja que no se’ls ha informat, ja que s’ha comés aquesta errada inicial, 
estaria bé que s’assumís també. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni. Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé, molt ràpid. Simplement, quan es fa referència a la zona rural, evidentment que preferentment 
s’intenta anar per camins rurals, perquè no estan afectats per altres tipus d’instal·lacions, que després 
en el final quan afectes a altres tipus d’instal·lacions, en el futur sempre vol dir més problemes pels 
propis ciutadans. Però bé, dit això, llavors, fer només una petita reflexió, és a dir, tinguin en compte que 
nosaltres estam en un sistema democràtic representatiu, vostès estan representats en els diferents 
òrgans que han anat donant aprovació d’això. Llavors també seria interessant que fessin una miqueta 
d’auto crítica, en quant a si hi ha hagut falta d’informació cap en els veïnats. Nosaltres l’hem feta, 
encara és hora de que vostès la facin, gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies.” 
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Informe favorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a: 
 
1. Impedir la col·locació del gasoducte soterrat al llarg del Parc municipal Son Puig Torrent, 
evitant així la tala d’arbres i els danys ambientals. 
 
2. Pactar amb la Conselleria d’Indústria, d’acord amb la Comissió Balear de Medi Ambient, el 
soterrament del gasoducte al llarg del carrer de Son Puig.  
 
3. Informar en tot moment als veïns de Son Roca, Son Roqueta i Son Puig de l’inici, procés i 
finalització de les obres del gasoducte”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
36.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a policia comunitària: funcions prioritàries 
(469/2014) 
 
Informe favorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Seguretat Ciutadana a atorgar a la 
Policia Comunitària, entre d’altres, unes funcions i atribucions de feines prioritàries, que són 
les demandades de manera general pels veïnats de Palma:  
a)Prioritzar les patrulles a peu 
b) Prioritzar la presència permanent a les places principals dels barris. 
c) Control d’ocupació de les terrasses dels bars i altres establiments. 
d)Control de conductes incíviques com: deixar excrements de cans a carrers, deixar fems o 
escombraries a l’exterior dels contenidors o al carrer, etc” 
 
S’aprova per unanimitat 
 
38. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Pla d’abordatge del treball sexual 
(478/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma recolza la feina realitzada per la XADPEP en l’atenció a les 
persones que exerceixen la prostitució a la nostra ciutat des de l’any 2009. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’Àrea de Benestar Social i Igualtat a continuar amb 
la tasca iniciada el mes de juny amb les entitats de la XADPEP i Càritas amb els grups de feina 
tècnica sobre prostitució i exclusió social, que continuarà el mes de setembre amb la 
incorporació de la resta de membres el GEPIB per tal de desenvolupar el Pla d’Abordatge del 
Treball Sexual. 
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44. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa al Parc de la Quarantena i Parc de Bellver 
(457/2014) i esmena d’addició (499/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Punt 44, proposició del grup municipal MÉS, relativa en el Parc de la Quarentena i del Parc de Bellver. 
Té la paraula, Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, això també, es va votar a favor. Lo únic és que també ens agradaria, alguna garantia per part del 
regidor responsable del Sr. Garau.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Andreu, Andreu.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, estam en el punt del Parc de la Quarentena i el Bosc de Bellver, Bosc de Bellver, Parc de la 
Quarentena. Si, si, si, simplement és una pregunta per a consolidar a partir de quant es pensa, 
diguéssim, allargar l’horari d’obertura del Bosc de Bellver fins les nou i mitja, tal com varem votar, si 
aquesta instrucció està donada, quan es donarà, quan es durà a la pràctica que és lo que interessa en els 
veïnats.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bueno, no, la instrucció es donarà en el moment en que ara ho aprovem en Plenari.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Els propers dies? És una instrucció fàcil de complir a demés.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si, suposo, s’han de donar unes instruccions suposo amb la Policia perquè tanquin.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Que de sempre havien tancat a les nou i mitja, per lo tant era la pràctica habitual fins fa un any, per 
tant m’imagino que serà fàcil redreçar tal. Hi ha el compromís d’aquests propers dies, això es pugui 
arreglar.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, idò moltes gràcies.” 

 
Informe favorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial,  per unanimitat a la proposició i l’esmena d’addició 
    
 “1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a procedir amb la màxima 
celeritat a tramitar una nova concessió del quiosc del Parc de la Quarantena. 
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2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a restaurar al seu estat original del mural Lluís 
Castaldo col·laborador i amic de Joan Miró del parc de la Quarantena i a prendre les mesures 
necessàries per evitar el seu deteriorament.  
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a les regidories d’Infraestructures i Seguretat 
Ciutadana a ampliar l’horari d’obertura del parc del bosc de Bellver (fins a les 21.00 o 21.30) en 
horari estival”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
34. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa als menjadors escolars a Palma (465/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò ja passem en el punt 34, que és una proposició del grup municipal MÉS, relativa en els menjadors 
escolars a Palma. Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, tornem a dur aquesta proposta en aquest Plenari de l’Ajuntament de Palma, per denunciar una de 
les misèries més importants del Govern de les Illes Balears, en quant a gestió política dels menjadors 
escolars de Palma. Nosaltres ja venim anunciant de fa temps, que hi ha molts de pares i mares, moltes 
famílies, que no poden accedir a les ajudes, perquè no poden pagar el menjador. La gestió política dels 
menjadors escolars, fa que les ajudes siguin impossibles per a les persones que més ho necessiten, quan 
hauria d’esser totalment, o radicalment diferent, que les ajudes de menjador siguin per a les famílies 
que més ho necessiten. Perquè dic això? Perquè hi ha dos factors que fan impossible que les famílies 
que tinguin greus dificultats econòmiques, puguin accedir en el menjador escolar. La primera que no 
poden adelantar els doblers, i com la Conselleria, convoca les ajudes tard i malament, obliga en els pares 
a adelantar uns doblers que no tenen. Primer motiu, perquè no puguin anar en el menjador. Segon 
motiu, haver assistit a un 70% el curs anterior d’horari de menjador. Si un pare, evidentment no pot 
adelantar els doblers, un pare tampoc podrà assegurar que el seu fill assisteixi un 70% de dies al 
menjador escolar el curs anterior. Com es tradueix això a Palma? Es tradueix per exemple, que l’Escola 
Graduada hagi passat de 70-80 usuaris, a 15-20 usuaris. Això es tradueix per exemple, que el Col·legi 
Rafal Vell, hagi minvat en 100 usuaris, les persones que assistien al menjador. Això es tradueix que el 
Col·legi públic Es Pont, hi hagi moltes famílies que no puguin pagar els set euros i mig que costa el 
menjador escolar cada dia. I és aquest preu perquè van molt pocs nins, i l’empresa necessita que sigui 
rendible, i quan més pocs nins més car és. La Fapa ha denunciat la situació, els mestres han denunciat la 
situació, nosaltres hem denunciat la situació, no pot esser que hi hagi un atac frontal a la igualtat 
d’oportunitats, és principi bàsic de l’escola pública garantir la igualtat de coneixements i d’oportunitats 
en els seus alumnes, i aquestes decisions de menjadors, és tot lo contrari. Que li demanem Sr. Sansó? 
Primer que tingui una certa sensibilitat per aquestes famílies que no poden pagar el menjador, i que no 
poden demanar els ajuts. Segon, que l’Ajuntament de Palma, faci un posicionament polític instant a la 
Conselleria, a canviar radicalment aquesta gestió. Primer que els ajuts es transformin en beques, i que 
es pugui pagar per adelantat a les famílies, i després les famílies que ho justifiquin, evidentment clar que 
si. I després també donar un missatge de que l’educació pública, no és una mercaderia, no és un negoci, 
és un dret bàsic de qualsevol nin i nina que viu a Palma. Lis demanem de veres que a dia d’avui es 
pronunciïn seriosament sobre el tema, perquè sinó ja tornaríem a caure en la complicitat d’una cosa que 
està molt mal feta, que atempta a la igualtat d’oportunitats, que priva a les famílies, a la conciliació, que 
priva a les famílies en el tema de garantir una alimentació adequada, que garanteix a les famílies 
veritablement tenir un servei bàsic de l’educació pública, com pugui esser quedar a dinar a escola. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Efectivament Sr. Noguera, avui tornem a parlar d’un tema reiterat en aquest 
Ajuntament de Palma, del qual tots els grups hem pogut donar extensa opinió de tot lo que avancem 
sobre el tema dels menjadors escolars, en concret del tema dels menjadors escolars, hem parlat en 
aquest Plenari en febrer de 2013, hem parlat en juny de 2013, hem parlat en juliol de 2013, hem parlat 
en octubre de 2013, hem parlat en gener de 2014, hem parlat en juny de 2014 i avui en tornem a parlar. 
En tots, vostès presenten una proposta d’acord en tres punts, els quals s’han debatut extensament, en 
diferents Plens d’aquests que els hem comentat, i tots hem pogut fer el nostre posicionament damunt 
aquest tema, per tant, me remetre a les actes de tots aquests Plens. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Quan vostè vulgui. El PSOE veig que no participa. El PSOE té res que dir al respecte dels menjadors? Si? 
No? Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si s’ha parlat el gener, el febrer, el març, l’abril, el maig, el juny, el juliol, l’agost, el setembre, l’octubre, 
el novembre i el desembre i la cosa segueix a pitjor, és que vostès són molt inútils, perquè no han 
solucionat el problema.  Perquè ho tornem a dur? Ho tornem a dur perquè posem cara i ulls a les 
escoles que estan patint la mala gestió, i vostès com a responsable d’Educació, com a responsable 
d’Educació, hauria de vetllar com a mínim, que les escoles de Palma, tinguin un bon funcionament. I ja 
no els demanem una inversió, no els demanem que posin un euro, els demanem un posicionament 
polític, instar urgentment a la Conselleria a canviar una mala praxis política de funcionament dels ajuts, 
que està privant a les famílies que més ho necessiten, de poder assistir en el menjador. És tan clar com 
això. Per exemple, vostè s’ha reunit amb la Amipa de l’Escola Graduada, o amb la Fapa, per xerrar 
d’aquest tema? Rafal Vell, El Pont, n’ha parlat? És la seva obligació. No, no n’ha parlat, i en el final un 
tema que hauria d’esser de consens polític, fa autèntic partidisme, i una confiança cega en la gestió de la 
Conselleria. Sr. Sansó, el mes de setembre també ho durem, i el mes d’octubre, i novembre i desembre, i 
gener, i tindrà el caparrot així, de sentir-me xerrar de menjadors, no es preocupi, perquè nosaltres 
estam aquí per a denunciar les injustícies, i per defensar a les persones, i per garantir que l’educació 
pública sigui pública, i per garantir un servei de menjador escolar a els famílies que més ho necessiten, 
que està per això. O sigui, si cada vegada que ho duim la seva contesta és això, és una mostra de la seva 
ineptitud, ineficàcia i incompetència. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Sr. Sansó, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Balte. Sr. Noguera, miri, no, a lo millor nosaltres som ineptes, a lo millor som, 
despilfarrem, però lo cert és que, vostè s’ha assegut amb la Fapa, amb les Amipas dels col·legis per 
explicar-los que deixaren vostès dos milions d’euros de deute de beques de menjador escolar, que ha 
hagut d’estar, que ha hagut d’esser un Govern del PP, que l’hagi hagut de pagar. Si ha assegut vostè? 
Vostè s’ha assegut amb els col·legis per explicar-los que el Ibisec varen deixar un forat econòmic de 14 
milions d’euros? Vostè s’ha assegut per explicar-los que la pròpia Conselleria amb cessions de crèdits, 
varen deixar un forat de 4 milions d’euros? Ara per ara ja n’estic contant 20. Seguim, n’hi ha més.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
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“Sr. Sansó, el Sr. Jaume Matas està a la presó, no me xerri d’herència.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni, Don Toni, escolti, miri Don Toni, no pot esser això, és a dir, a vostè no l’ha interromput i 
vostè sap que no és el seu torn, ho sap, per favor. Gràcies.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Jo Sr. Noguera, li dic clarament, hem xerrat extensament de beques de menjador, i podem seguir 
xerrant-ne, home jo li recomanaria que no fes un copy past de tot lo que m’ha vingut demanant durant 
aquests mesos, al manco faci un poquet de feina, i faci qualcuna nova, perquè totes les que demanen ja 
els hem debatudes. Jo li demanaria que en fes qualcuna de nova, i si pot esser qualcuna que tinguem la 
competència l’Ajuntament de Palma, si pot esser, qualcuna que tinguem la competència l’Ajuntament 
de Palma. Vostè vol seguir xerrant de menjadors, perfecte, en xerrarem, ara si me fa vostè proposicions 
que ja hem vist en el mes de febrer, juny, juliol, octubre 2013, gener i juny de 2014, la meva contestació 
serà la mateixa, vagi a les actes. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies. Passem idò a la votació. És pot donar per reproduïda la votació?” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“És incomprensible Sr. Batle que vostè, vostè, que presumeix d’esser una persona sensata, no s’alarmi 
d’aquesta qüestió, és totalment incomprensible.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni, Don Toni, escolti.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Totalment incomprensible, i que no s’escandalitzi de la resposta del regidor.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni, escolti.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“És incomprensible.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sigui respectuós amb la manera d’exercitar la feina de l’Equip de Govern, del regidor, té tot el dret el 
regidor a defensar.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“La no feina, la no feina.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Don Toni, sigui respectuós, sigui respectuós, no hi ha raó perquè vostè faci aquesta intervenció ni faci 
aquesta recriminació. Escolti, ningú li està discutint la manera en que vostè fa la seva feina, la respectem 
i jo el primer, ho sap moltíssim, els hi demano que malament no els agradi, la respectin. Per lo tant jo 
crec que no és la seva competència dir-li en el Sr. Sansó en aquest cas, com ha de fer la seva feina, no és 
la seva, me cregui que no és la seva, per molt equivocat que pugues estar el Sr. Sansó, no és la seva. 
Gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
 “L’Ajuntament de Palma insta a la Conselleria d’Educació a  adoptar i executar immediatament 
els següents acords:  
 
1. Convertir les ajudes de menjador  en beques, a les famílies que més ho necessiten no poden 
avançar els doblers per menjador o llibres, necessiten l’ajuda abans de fer la despesa. 
 
2. Ajustar els recursos a les necessitats, a partir d’un estudi tècnic seriós, i no cobrir les 
necessitats segons els recursos disponibles en base a criteris discutibles. 
 
3. Incrementar els doblers destinats a beques”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
35. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a nova escola oficial d’idiomes a Palma 
(468/2014)  
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
 “L’Ajuntament de Palma insta a la Conselleria d’Educació a iniciar els tràmits oportuns per 
crear una nova escola oficial d’idiomes incrementant l’oferta pública per donar cobertura a la 
gran demanda ciutadana”. 
 
Queda damunt la taula 
 
41. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la nefasta gestió del personal a 
EMAYA  (471/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 41, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la nefasta gestió del personal 
a Emaya.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Me toca a mi. Miri Sr. Batle, jo li faria un parell de preguntes. Vostè està content de la 
gestió del personal que ha duit aquesta legislatura l’empresa Emaya? Perquè li record que cada estiu 
hem tingut l’amenaça de vaga, i cada amenaça de vaga té uns perjudicis, comercials, turístics, etcètera, 
etcètera, també per la imatge. I cada, cada estiu, hem tingut una amenaça de vaga. Encara li diria més, 
vostè està content de la recollida i la neteja de Platja de Palma? No de Platja de Palma, sinó de Palma? 
La resposta ha d’esser que no, perquè sobretot darrerament hi ha un allau de fotografies diàries, no som 
cap excepció, n’hi ha devers set o vuit, de zones de Palma que estan amuntonades els escombres devora 
els contenidors, que no es recullen. I una darrera pregunta, vostè canviaria la situació que ara tenim de 
10 milions de benefici, perquè l’empresa en tingués 8, però ni hagués cap problema laboral, i Palma 
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estigués neta com una patena? La resposta ha d’esser si, la resposta només pot esser si. I perquè? 
Perquè l’objectiu d’Emaya no només ha d’esser guanyar doblers, que no ho és, és fer net, recollir i tenir 
un aigua de qualitat, és aquesta. Evidentment no ha d’esser perdre doblers, nosaltres tampoc volem que 
perdi doblers, de fet quan nosaltres varem gestionar, varem passar de pèrdues a ganancies, i ara s’ha 
continuat. Però, a que tothom, a que tots els 29 regidors firmaríem perquè en vers de 10 milions de 
benefici n’hi hagués hagut 8, però a Palma no tinguéssim cap problema de neteja, ni a Palma ni a cap 
barriada, no només en el centre, que de moment en qualque temporada no en tenim gaire. A que si que 
canviaríem aquesta situació? Si responem que si, i no me cap, cap dubte, això és tant com reconèixer 
que la gestió ha estat dolenta. I miri jo vaig dir a Comissió, una empresa per anar bé, els treballadors han 
d’estar alineats al manco amb els objectius de l’empresa i de la Direcció, perquè sinó no va malament. A 
Emaya no és que estigui, no és que no estiguin alineats els treballadors i Direcció, és que estan 
enfrontats. I a demés han arribat a un punt de difícil solució, és a dir, són diferencias irreconciliables, 
que es diu, ha arribat a un punt de virulència, un punt de virulència, de negativitat, d’odi fins i tot, tenim 
aversió, que això ja no es soluciona amb una reunió ni amb dues, ni que vostè intervingui. Miri, hi ha 
hagut ara, fins fa un parell de dies, una amenaça de vaga. De tots els escenaris que es podien produir, 
estam en el segon pitjor escenari que es podia produir. Evidentment el pitjor era que hi hagués hagut la 
vaga, que ningú la volia, era el pitjor de tots, és evident, era el pitjor de tots. Però una vegada no hi ha 
hagut la vaga, ha estat horrorosa la gestió que hi ha hagut, perquè ha creat molt més odi del que hi 
havia si hi cap, entre els treballadors de l’empresa. Fins a tal punt, que, bueno, Palma i amb això crec 
que podem estar d’acord tots, no havia estat tan bruta mai, no havia estat tan bruta mai. Per tant, això 
és com un equip de futbol, segurament vostès voldrien canviar tots els treballadors d’Emaya, però això 
no és realista i no es pot. Que s’ha de fer si volem acabar la legislatura amb mínimament tranquil·litat i 
amb Palma com toca de neta, canviar l’entrenador, que en aquest cas és canviar la Presidència, i jo me 
sap greu, no l’havíem duita fins ara, i miri que havíem criticat moltes vegades la gestió nefasta, en 
matèria de personal, que es feia a Emaya. Plenari si, Plenari no, la veníem criticant, des del principi, no 
ens podrà dir que no hem avisat que la gestió era dolenta, del personal. No se’ns podrà dir això. Però 
mai havíem demanat el canvi a la Presidència, però és que ha arribat un punt de virulència tal, que si no 
el canviem serà pitjor per a la ciutat, perquè nosaltres no aguantarem com a ciutat, no aguantarem que 
la situació actual es prorrogui fins el final de la legislatura, no l’aguantarem. És vera que una setmana de 
vaga el Sr. Garau, tampoc l’hagués suportada, se n’hagués hagut d’anar, sobretot en temporada alta, 
això és vera. Però això era l’escenari pitjor, aquest ja no el tenim. Descartat aquest, ara estam a 
l’escenari pitjor de la no vaga, i l’única solució que tenim, baix el nostre punt de vista, és canviar el 
President. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Andreu, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Alcover per dur aquesta proposta en el Ple, podem xerrar d’un tema que fa temps que era la 
discussió que varem tenir en el pressupost, que vostè sempre li demanava en el Sr. Batle amem el tema 
de les subvencions que dona l’Ajuntament a Emaya, era la seva solució del grup municipal Socialista, per 
arreglar tots els pressuposts del 2014 i del 2013. I jo sempre li deia, que lo important era si teníem o no 
teníem el suport seu, a la gestió, no als resultats positius de la gestió, que ja sabem que vostès, de la 
gestió que feia el Sr. Garau, brillant, valenta, vostès aquests resultats, si, si, volien decidir. Ens varen dir 
el d’abans no era el resultat de la gestió, si estaven a favor o no de la gestió, no del resultat de la gestió 
que s’entén òbviament que si el pressupost municipal pot donar menys subvenció a Emaya, podem 
subvencionar per exemple els 4 milions més d’euros, que amb finançament municipal hem posat a 
Serveis Socials. Aquest era el debat. Vostès han passat de dir que havíem de llevar-li subvenció a Emaya, 
avui, dos pics han dit que li havien de donar, per finançar les inversions, per finançar les inversions vostè 
ha dit que no feia falta que s’endeutés Emaya, perquè té aquesta subvenció, que li dona l’Ajuntament. 
Han votat en contra, avui, i després estan dient que s’ha de contractar. Me va bé xerrar de contractar, 
perquè és de lo que nosaltres volem xerrar, la pregunta concreta, ha tingut temps per reflexionar, des 
de la Comissió. Estan o no estan a favor de lo que la Direcció d’Emaya està posant damunt la taula? 
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Poder contractar, com contracten, és a dir, que els ciutadans paguin lo mateix que paguen a un altre 
municipi, un poquet més, hi ha un afegitó, els 16.000 euros, hi ha un afegitó. Hi estan a favor o no? Hi 
estan a favor d’aprovar un protocol de negociació, amb el Comitè d’empresa, i que no sigui sempre, 
anem a negociar, amenaça de vaga. No. Està a favor o no? Són dues qüestions, li dic també a la Sra. 
Truyol, perquè me pugui contestar, si vol xerrar en el seu punt. És d’això de lo que hem de xerrar, de 
política Sr. Alcover, d’això. Perquè vostès canvien si el vent bufa cap aquí diuen això, si el vent ara bufa 
cap a l’altre banda, i diuen tot lo contrari. Sr. Alcover i clar, així no hi ha criteri, quan un no té criteri, no 
es pot arribar a acords i consensos, damunt una empresa molt important, i que vostè sempre que xerra 
de resultats econòmics bons que sempre diu que varen començar a la passada legislatura, crec que no 
era exactament en la gestió de UM, sinó perquè hi havia una Comissió, presidida pel Sr. Gijón, que 
prenia decisions importants, prenia decisions importants, hi havia una Comissió de sanejament. O me 
diu vostè que no es prenien decisions importants damunt Emaya en aquella Comissió. Senyor, en serio? 
Ninguna. Tinc les actes, les actes que vostè va dir que no entreguéssim en el Comitè d’empresa, les tinc 
encara, li vull dir, però les tinc, les tinc. Clar que fèiem actes, vostè és que s’oblida. Vostè s’oblida que ha 
governat Sr. Alcover, vostè s’acaba d’oblidar avui que hi havia una Comissió, una Comissió presidida pel 
Sr. Gijón, on el Comitè d’empresa volia sabre de que xerraven, perquè ells sabien que xerraven d’Emaya, 
perquè venia la Gerent d’Emaya, i prenien decisions. Quines decisions? Decisions de l’estil de les que ha 
pres el Sr. Garau, però clar en aquell moment el pressupost era el seu problema, ara ja no ho és, per 
això canvia. Pega el vent cap aquí, ara dic això, ara pega el vent cap a l’altre banda, pues ara dic això 
altre. El Sr. Garau ha estat un polític valent, n’hi ha hagut pocs a Emaya, valent, ha volgut canviar una 
dinàmica d’Emaya. Vostè la vol canviar o no? Sr. Garau, perdó Sr. Alcover. Tots dos són Andreu. Vostè la 
vol canviar o no aquesta dinàmica? Sr. Alcover, perquè vostès no la varen voler canviar, quan la UGT 
denunciava.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Mire, haga el favor de callarse, no sea Usted, no sea Usted impertinente, no sea Usted impertinente, 
por favor, no sea Usted impertinente, no sea Usted impertinente, ni grosero. No sea Usted impertinente 
ni grosero. No sea impertinente ni grosero. No sea impertinente, no sea impertinente. Gracias. No sea 
impertinente, venga.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Escolti, Sr. Alcover, aquí la clau de lo que ara estam negociant damunt la taula, és sabre si vostès el 
recolzen o no el recolzen. Vostès creuen que els ciutadans han de pagar lo que de Palma, lo mateix que 
paguen ciutadans d’altres municipis, per a poder ampliar la plantilla? És un si i un no, si, no, és molt 
senzill. Vostès hi estan d’acord en posar el protocol? I lo altre, vostès estan d’acord en el canvi de la 
dinàmica, que era l’empresa Emaya. Vostès la varen tolerar durant la passada legislatura. Dirà, no, és 
que això era de UM, això era de UM i jo no tinc res que veure. No? No ho sé, perquè avui, fa un segon, 
deia que no, que això havia canviat gràcies a vostè. Vostè recolza o no recolza la gestió de UM dins 
Emaya? Va durar 4 anys, varen estar fins en el darrer. La recolza o no la recolza? Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sra. Truyol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Un parell de minuts si vols. Bé, nosaltres ja hem mostrat moltes vegades la nostra preocupació, per la 
gestió que s’està fent des de la Direcció d’Emaya, sobretot en termes de la conflictivitat laboral que hi 
ha, que ja s’ha dit, duim tres anys allà on la conflictivitat laboral, no és que hagi minvat, sinó tot lo 
contrari, ha anat creixent cada vegada més, i nosaltres creiem que molta de la responsabilitat d’aquesta 
conflictivitat laboral, i d’aquest creixement constant, ha estat per part de l’actitud i la incapacitat, per 
part de la Direcció, de trobar solucions, i de tenir una voluntat de diàleg sincera i amb voluntat d’arribar 
a acords. Que acords vol dir que les dues parts s’han d’apropar, no imposar una manera de fer. Per un 
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altre costat també ens preocupa, com ja ens va preocupar a la Comissió, el veure que part de tot l’Equip 
de Govern, perquè nosaltres varem demanar una reunió urgent amb n’Isern, amb el Batle, no hem 
tingut cap notícia, perquè volíem sabre si realment tot l’Equip de Govern recolzava la feina que estaia 
fent en Garau, ho varem sabre setmanes després, quan hi va haver una Comissió informativa, no varem 
rebre cap notícia per part del Govern. Vull dir, si veiem que ja la transparència, la opacitat i les formes 
de fer, tan bueno, una mica dèspotes per part vostre, cap a l’oposició. Ja la ciutadania, els veïnats i 
veïnes, que són els que paguen els imposts, els que paguen els serveis públics, encara es mereixen molt 
més. Vos volem recordar que Emaya és una empresa pública, i això vol dir, perquè ho entengueu millor, 
en termes d’empresa privada, és que els accionistes d’aquesta empresa, són els veïnats i veïnes de 
Palma, i són els veïnats i veïnes de Palma, els que mereixen un bon servei, i que mereixen explicacions, 
mereixen honestedat, mereixen transparència, mereixen solucions, i no se’ls estan donant aquestes 
solucions, perquè estan tots els veïnats rebotadíssims, per trobar cada dematí els contenidors plens de 
fems. I se’ls estan trobant, i esteu posant, esteu tapant un forat amb un pedaç, esteu traslladant 
persones que fan feina a la neteja, perquè facin recollida aquests dies, perquè hi ha aquest desgavell, 
quan això no està donant una solució, i està deixant un problema també a la neteja. Vos demanem una 
mica més de responsabilitat, ja fa estona que estem demanant a la Direcció, que tingueu més 
responsabilitat i no ho esteu fent, i per això no ens queda més remei que ens aquests moments, recolzar 
la proposta de que hi hagi un canvi de la Presidència d’aquesta empresa, perquè no ens doneu altre 
alternativa, ni a nosaltres ni als treballadors, ni als veïnats i veïnes, i no podem fer altre cosa. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol. Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri, no és qüestió de que sigui el Sr. Garau valent o no valent. Si fos així podríem 
posar de President n’Angel Cristo, que deu esser més valent, a pesar de que per mi és mort. Però el 
problema, el problema és que Palma no havia estat tan bruta mai. El problema és que Palma no havia 
estat tan bruta mai. Qualcú pot pensar que havia estat més bruta mai que ara, que lo que està ara? No 
és una qüestió de valentia, no té res que veure la valentia, té que veure amb la bona gestió de 
l’empresa, i els objectius de l’empresa és fer net, recollir i tenir un aigua de qualitat. Són aquests, no és 
esser valent, no és un objectiu esser valent, és absurd, lo que està dient és absurd. No és una qüestió de 
peó, el peó, ho proposin, i si arriben a un acord fantàstic. Sap quin és el problema del peó? Ja es va 
plantejar l’anterior legislatura, el problema és que és il·legal, és il·legal crear una figura que faci lo 
mateix que un altre, en el mateix conveni col·lectiu, amb un altre retribució. És que és il·legal, no és un 
problema de que vulguem o no vulguem, és que si és il·legal no es pot fer, no es pot fer, però que ho 
plantegin, i si després resulta que és legal perquè un Tribunal ho diu, fantàstic, escolti, pues tindrem 
peons més baratos. Que vol que li digui? Que vol que li digui? Que jo, o que nosaltres no volem un peó 
més barato per fer la mateixa feina, bueno, si això s’ha de traduir en menys imposts pels ciutadans, que 
vostès han pujat per cert, bien, nosaltres no direm res, el problema és si no és legal. Que fem si no és 
legal? Li record que Emaya, a pesar de lo que havia dit el Sr. Batle en un parell d’ocasions, i esper que no 
ho torni a dir, perquè d’entrada no és cert, i és una mentida, i això ho va dir el Sr. Batle directament en 
aquest Plenari. Emaya 2009 i 2010 ja va tenir beneficis, i evidentment els comptes estaien auditats, 
auditats sense cap excepció ni limitació a l’abast. Per tant, ja estaien auditats, hi havia beneficis. Vostès 
varen agafar una empresa amb beneficis. Per cert, incrementar els beneficis a Emaya, és molt bo de fer, 
és molt bo de fer, basta deixar de fer net. Si se deixa de fer net, que és lo que ara passa, si se deixa de 
fer net, hi ha més beneficis, clar perquè hi ha menys despeses. Hombre, lo que és difícil és tenir 
beneficis fent molt net, si és claríssim, és claríssim. Jo li he dit, li he fet una pregunta. Vostè s’hagués 
estimat més que en vers de guanyar 10 milions, en haguessin guanyat 8, i tenir Palma com una patena i 
sense cap problema laboral a Emaya? Vostès no s’ho estimarien més? Clar que si, tothom, els 29 
regidors d’aquí ens haguéssim estimat més, clar que si. En vers de 10, 8 i Palma com una patena, i sense 
cap problema laboral. Clar que si. Perquè no s’ha fet? Perquè s’ha fet una mala gestió, si és claríssim. I 
Sr. Martínez, jo no he dit, jo no he dit que haguessin de donar doblers a Emaya, és que no m’ha escoltat, 
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no era el seu punt, ho puc entendre, però jo no he dit això, jo he dit que no feia falta endeutar-se, no 
que l’Ajuntament li hagués de portar més. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé Don Andreu, moltíssimes gràcies. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Alcover, menos mal que està en el Partit Socialista, perquè si vostè hagués de redactar el 
programa electoral del Partit Popular, després de lo que diu, estaria un poc nerviós, perquè. Escolti, Sra. 
Truyol, vostè diu que hem de demanar en els ciutadans, demani en els ciutadans si volen pagar 40.000 
euros o 16.000 euros, per una feina que es fa, perquè els altres ciutadans que no són de Palma, paguen 
16.000 euros, per això la valentia de tallar aquesta dinàmica. Vostès diuen que no, que d’aquí a un any, 
perquè governaran vostès, sempre ho diuen, d’aquí a un any, vostès tornaran a contractar amb aquest 
cost. Li diguin en els ciutadans, perquè això significarà pujar imposts, ja sabem que el present candidat 
el Partit Socialista, ho soluciona tot, contractarem gent pujant els imposts, imposts extraordinaris, que 
es cobren un any, però després es contracta la gent, un, dos, tres, quatre, cinc anys, me digui no el 
primer any, sinó com pensar finançar aquest increment de despesa de personal, l’any dos, l’any tres, 
l’any quatre, pujant els imposts. Si aquí està clar, vostès volen pujar els imposts, perquè volen fer tota 
una sèrie de despesa, i nosaltres volem fer millor gestió, perquè els ciutadans paguin menys imposts, 
que és lo que estam fent, lo que estam fent és això, demani-li en els ciutadans, perquè dir només la part 
de gasto però no dir com es pensa pagar, com es pensa finançar, no és donar tota la informació en els 
ciutadans, vostès ho diguin tot. Sr. Alcover, que me xerri de si està més bruta Palma o no, Emaya estava 
més bruta antes que ara, Emaya. Emaya, si, no me digui que no, no ho dic jo, escolti, la UGT, la UGT. Sap 
qui són? La UGT. Octubre 2008, notícia que posar un tal Josep Capó, per tant no som jo, Diari de 
Mallorca, octubre 2008, la UGT denuncia procediments corruptes de contractació a Emaya, això en els 
de. Que varen fer vostès? Octubre 2008, els varen mantenir el 2008, el 2009, fins que la Fiscalia els va 
dir escolti, hem de canviar la dinàmica, si, fins que la Fiscalia no va actuar, vostès no varen fer res a 
Emaya, no varen fer res. No me digui, perquè és que vostè esta traient pit aquí de la gestió d’Emaya, de 
si els beneficis, de no sé, d’aquesta Emaya, que la UGT deia això. Li he dir, perquè ho sàpiga, que el seu, 
s’ha presentat de candidat, ja al final quan havien trencat lo que deien, els sindicats, el Comitè 
d’empresa, el va titular així, lo que això ja era ja en el 2011, como ovejas sin pastor. Perquè? Perquè tant 
el Sr. Grosske com el Sr. Hila, ho té aquí, declaracions seves que varen fer a abril del 2011, deien que ells 
a la gestió d’Emaya no tenien res que veure, i clar, jo no l’he, o si o no, o té raó el Sr. Hila, que no tenien 
res que veure, o té raó vostè que diu que els beneficis són de la seva gestió, perquè un torna un poc 
loco, perquè clar els escolta un que diu una cosa, no sé si és perquè vostè ha decidit no presentar-se de 
candidat, pot dir una cosa i ell pot dir un altre, però escolti, siguem un poc seriós siguem un poc seriós 
Sr. Alcover. El Sr. Gijón presidia una Comissió, on tractàvem el tema d’Emaya, i no me faci xerrar de lo 
que deia vostè. El Sr. Garau ha estat valent, lo que vostè. Sap lo me té com a regidor de? Un poquet 
d’envejar de no haver tingut al Sr. Garau a Emaya. El Sr. Garau, el Sr. Garau, en lloc d’esser un problema 
en el pressupost municipal, ha estat una solució. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Moltes gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
 “1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al batle a proposar canviar al president de l’empresa 
Emaya, atesa l’objectiva incapacitat de l’actual president per resoldre els problemes sense 
crear-ne de més grans”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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45. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a unitat mòbil de deixalles (460/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 45, proposició del grup municipal MÉS, relativa a la Unitat mòbil de Deixalles. Té la 
paraula la Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si. Bé, és una proposta ben senzilla, nosaltres com sabeu sempre hem apostar per millorar el sistema 
de recollida de fems, i per ampliar i diversificar els sistemes, i millorar el sistema de recollida selectiva, i 
creiem que, que Palma tingui unitats mòbils de recollida de certs residus, és una opció molt interessant, 
tant per lo que pot suposar de facilitar en els ciutadans que vagin a tirar aquells residus a un espai 
concret, però també de sensibilització, perquè això suposaria que hi hagués un espai, una unitat que 
nosaltres hem posat un exemple d’una ciutat de l’Estat, però podríem trobar altres exemples, que 
podrien tenir com un camió o un contenidor allà on també servís de panell de sensibilització, i 
d’educació ambiental en el carrer, que aquesta Unitat mòbil aniria traslladant-se de barri en barri, 
perquè estès allà unes hores o un parell de dies, i tothom pogués anar i dur els seus residus. Nosaltres 
en plantejàvem un allà on es pogués tirar residus petits, electrodomèstics, aparells informàtics, bateries 
i així, però també es podrien estudiar altres possibilitats. Creiem que són oportunitats per a donar un 
millor servei de la recollida selectiva, perquè Palma ara només té, per dir-ho d’alguna manera, un punt 
verd i mig, i creiem que és totalment insuficient, i aquesta manera de deslocalitzar també els 
contenidors, perquè es puguin traslladar arreu de la ciutat, creiem que també és una eina útil. 
Senzillament és això.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol. Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé Sra. Truyol. Jo don per reproduït el debat que varem tenir a la Comissió per abreviar temps a tot 
això, però dir-li que el camió ja el tenim i l’estam aprofitant a les escoles, que és el punt on ens ha donat 
millors resultats en quant a conscienciació, tal com li vaig explicar. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé. Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, nosaltres donarem suport a la proposició, perquè ens sembla interessant, i bé, han mostrat una 
valentia sense, amb aquesta.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, bé. Bé nosaltres creiem que no és suficient aquesta Unitat mòbil, i per això proposem, proposem 
ampliar les unitats mòbils, i fer-la d’un altre manera, perquè aquest Unitat mòbil, abans anava en els 
barris, i ara s’ha suspès aquests punts de recollida allà on anava la Unitat mòbil aquest camió, que ara va 
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a les escoles interpreto, perquè també ho hem demanat fa gairebé un mes, a veure amem que havia 
passat amb aquesta Unitat mòbil, i també hi ha hagut un silenci. Vull dir que des d’Emaya i el Sr. Garau, 
vamos, l’excel·lència de la informació, és brutal.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol. Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Miri, jo crec que això que està dient vostè és desafortunat i falta a la realitat, crec que no he deixat de 
contestar cap de les preguntes que vostès m’han fet. I respecte a la Unitat mòbil, dir-li que va a les 
escoles, a totes aquelles que ho demanen, enguany s’han donat a través de Palma Educa, vull dir s’han 
pogut. 12.000 alumnes han pogut tenir accés en aquesta Unitat mòbil, i per suposat les escoles estan a 
les barriades també. En qualsevol cas, miri, demà en el Consell d’administració, els tècnics li podran 
exposar perquè ells creuen que no és convenient.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial 
 
“El ple de l’ajuntament de Palma insta a EMAYA a adquirir un sistema de contenidors per a 
donar un servei mòbil de recollida de deixalles: material informàtic, mòbil, bateries,... i altres 
de petit format. Aquest servei serà itinerant i donarà servei a tots els barris i pobles de Palma. 
Es realitzarà una ruta fixa per a que la unitat mòbil es trobi instal·lada a cada punt un parell de 
dies” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
46. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a protocol d’actuació en poda d’arbrat 
(462/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 46, també proposició del grup MÉS, relativa al protocol d’actuació de la poda 
d’arbrat.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, bé, també és un altre proposta senzilla, que segurament el Partit Popular votarà en contra, però bé. 
A Palma hi ha un Pla de gestió i risc de l’arbrat viari, i s’han detectat aquestes darreres setmanes, 
diferents intervencions per podar arbres o per talar-los, a diferents barris de la ciutat, i s’han mostrat 
moltes queixes, que també han sortit a premsa, d’associacions de veïns, associacions de comerciants i 
veïnats, que es queixaven perquè no havien rebut cap tipus d’informació, o perquè veien que una Plaça 
en concret quedaria amb la meitat d’arbres, i no tenien cap tipus d’informació per part de l’Ajuntament. 
Nosaltres creiem que l’Ajuntament hauria de fer un esforç molt més gran, per poder informar en els 
veïnats i veïnes, perquè sabem que els veïnats, quan són informats, i si els arguments i les propostes són 
raonables, els hi pareixen acceptables, i no posen cap tipus d’impediment, però la problemàtica arriba, 
com ja s’ha demostrat moltes vegades, i hem xerrat moltes vegades en aquest Plenari, és quan la gent 
no està informada i no sap que passa en els seus barris, i l’Ajuntament té un compromís o hauria de 
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tenir un compromís amb les entitats i amb els veïnats d’informar-los i fer-los partícips d’aquestes 
intervencions. I això és una intervenció molt senzilla. Demanàvem que es creés una Comissió mixta de 
seguiment d’aquest Pla, després ens han confirmat els tècnics, que primer ens havien dit que no existia, 
i ens han dit que existeix, lo que passa és que no s’ha convocat mai, o sigui que a lo millor podríem 
canviar el primer punt per envers de constituir-la, que es convoqués aquesta Comissió, per a poder 
avaluar tot aquest temps que té aquest Pla en vigor, i poder avaluar amem com està funcionant. I per un 
altre costat demanem precisament, fer qualque tipus de protocol molt senzill, allà on quan hi hagi una 
intervenció a l’arbrat, a una zona de Palma, s’informi en els veïnats, s’informi a l’Associació de veïns, i es 
pugui arribat a tenir els veïnats en el costat de l’Ajuntament, no confrontats i rebent queixes.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol. Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé, miri, com li vaig explicar a la Comissió que ja existeix la Comissió permanent, perdó la Comissió no 
permanent. La podem convocar quan vostè vulgui, però també li vaig dir que el tema de podar els 
arbres, és un tema que es fa amb criteris absolutament tècnics. Un arbre és una estructura viva, 
normalment viva, i per tant, no seré jo el qui donaré instruccions polítiques, de quan s’ha de podar, 
quan s’ha de deixar de podar o de si s’ha de tallar o s’ha de deixar de tallar un arbre. D’acord? En quant 
a les informacions, torna vostè a faltar a la veritat, cada vegada que iniciem una campanya de podat a 
un carrer, s’informa a través dels mitjans de comunicació, i a través del nostre regidor de Districte. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. PSOE? No? Donya Neus.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bueno, a mi me pareix que qui diu mentides és un altre persona que no sóc jo, perquè això jo ho trec 
dels mitjans de comunicació i de les associacions de veïns, i de comerciants que s’han queixat. Vull dir 
que a lo millor hi ha casos allà on informeu i hi ha casos allà on no informeu, però ja està. Per això 
demanem que hi hagi un protocol, i que vos comprometeu d’alguna manera a informar en els veïnats, i 
aquí jo no estic xerrant de que hi hagi d’haver criteris polítics, o més aviat criteris partidistes, ni molt 
manco, precisament, com que moltes vegades són criteris tècnics per part dels tècnics de Medi 
Ambient, de quan s’ha de podar o no un arbre, els veïnats ho troben molt raonable, de fet varem tenir 
una reunió en el centre, amb una associació de veïnats que estaia alarmada, perquè es trobava que a lo 
millor es llevarien la meitat dels arbres d’una plaça, i quan se’ls hi varen explicar, els veïnats ho varen 
trobar raonable. És que quin problema hi ha de fer partícips en els veïnats? És lo únic que demanem, 
que integrin dins la seva feina, de dins el seu dia a dia, la comunicació i la interrelació amb els veïnats 
dins les associacions. Que és que vos ho estan demanant, no ho estam demanant nosaltres, ho estan 
demanant les entitats, que els escolteu i que els faceu un poc de cas, que no només teniu vosaltres la 
veritat. “ 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol. Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si, miri, si m’està donant la raó. Vostè me mateixa me diu que hem tingut reunions amb les 
associacions de veïnats, i que una vegada que s’han donat explicacions. Perquè vostè ha fet molt bona 
feina Sra. Truyol, és que vostè rep un sou per fer la feina que ha de fer, vostè, miri, li torn a dir, estam a 
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una democràcia representativa, vostè representa a uns ciutadans, els que l’han votada, li agradi o no li 
agradi. Vostè li agradaria més un sistema de, en comptes de representatiu, que fos un sistema 
participatiu, perfecte, però de moment estam a un sistema representatiu, i nosaltres hem posat els 
mitjans que el temps del Pacte no varen posar, per estar més a prop dels ciutadans, més a prop de les 
barriades. El nostre canal són les associacions de veïnats, si després hi ha altres veïnats que a través de 
les publicacions que fem en els mitjans de comunicació, se’n donen compte de que els afecta l’arbrat, 
evidentment. Llavors un altre cosa li vull dir, no sempre vol dir que estiguin informats, que estiguin 
d’acord. Es dona la circumstància que a un mateix carrer, els tècnics diuen, hem de podar, i hi ha veïnats 
que estan d’acord i n’hi ha que no estan d’acord, però aposta ho fem en base a criteris tècnics, a criteris 
tècnics de seguretat, a criteris de manteniment del patrimoni vegetal que té l’Ajuntament. En fi, això 
vostè ja ho sé, que vostè ho faria diferent, ja ho sé, però la nostra manera de fer-ho, no vol dir que 
amaguem informació, com està dient constantment. Perdoni, deixi d’insultar a la nostra manera de fer, 
m’està dient que diem mentides, que ocultem informació, això és completament fals, això és deshonest 
per la seva part. Li demanaria un poquet de rigor i de sensibilitat a l’hora de dir segons quines coses. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial  
 
“1. L’Ajuntament de Palma crearà una comissió mixta de seguiment amb participació de 
tècnics municipals, entitats i grups polítics lligada al Pla de gestió i risc de l’arbrat viari. 
 
2. El plenari de l’Ajuntament de Palma insta al departament d’Infraestructures a aprovar un 
protocol d’actuació per a la poda de l’arbrat viari. Aquest protocol tendrà present el teixit 
associatiu i els veïns i veïnes com a agents a informar prèviament a la poda d’arbres, així com 
per a consensuar les actuacions a realitzar en aquesta matèria”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
48. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la situació del vell molí del solar al 
costat del carrer Joan Bonet (491/2014) 
 
Informe favorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial 
 
“1. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que s'actuï urgentment sobre la 
inseguretat, la brutícia, l'amiant i les plagues que estan generant aquestes ruïnes al costat del 
carrer Joan Bonet a la barriada de S'Olivera”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
51. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la no convocatòria de la Comissió no 
permanent del PGOU (495/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Punt 51, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la no convocatòria de la Comissió no 
permanent del PGOU. Sra. Garvi.” 
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Sra. Garvi Blázquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Yo me voy a ir muy contenta, Sr. Valls, si me voy con una cita, con una fecha, 
porque aunque ya lo hemos hablado en Comisión muchas veces, se lo he pedido por escrito, en los 
pasillos, en el Consejo, con testigos, sin testigos. Y no hay manera. Hasta se lo pedí al Secretario, y le dije 
bueno si no me llama él puedo llamarle yo, y me dijo, no, solo puede llamarle el Presidente, y entonces. 
Bueno, se lo digo en tono jocoso, porque es el último punto del orden del día del último Pleno, antes del 
mes de agosto, pero estoy … bueno, seamos un poco serios, yo se lo que me ha contado, que me va 
decir, a mi ya me parece bien aunque muy tarde, con lo cual aunque, quiero decir, ya no se enmienda la 
cosa, pero bueno. Que conste en acta que el 24 de abril de este año, llegamos a unos acuerdos, de 
convocatorias de las comisiones, que presentamos preguntas formales en marzo también de este año, 
26 de septiembre del 2013, 31 de enero del 2013, 26 de septiembre del 2012, 29 de marzo del 2012, 22 
de diciembre del 2011. Quiero decir que no será porque no haya insistido Sr. Valls, la cuestión es que es 
cierto que vamos con retraso, con mucho retraso, yo creo que también Usted lo ha reconocido, 
evidentemente tendrá sus argumentos, algunos los podremos entender, otros no los compartimos, pero 
yo le he dicho que lo que menos hemos entendido de este proceso, haya sido el silencio, el que al final 
una Comisión, que es una Comisión aprobada por este Pleno, que tiene un Reglamento, que participa el 
Secretario, que es de obligado cumplimiento, que cada tres meses haya una convocatoria, que esa 
convocatoria solo la puede hacer Usted, que desde hace un año pues no nos haya reunido a todos los 
representantes, y nos haya ido contando pues mira, pues ha habido este problema, estamos en este 
punto, esto nos lleva más trabajo, la Comisión nos está poniendo este problema. En fin, tener 
información del día a día, que yo creo que es lo mínimo que le podemos nosotros exigir como oposición, 
y yo creo que es lo que Usted también como mínimo nos tiene que dar como Equipo de Gobierno. A 
partir de ahí, pues espero de verdad que la Comisión se convoque como Usted ha dicho, en cuanto pase 
el mes de agosto, y que a la mayor brevedad posible, podamos tener los primeros esbozos de ese 
avance, y que nos lo cuente con el tiempo suficiente y necesario, para que podamos entender, porque 
ha habido tanto retraso, porque están los trabajos en ese punto, y podamos conocer de primera mano y 
sin enterarnos por los medios de comunicación, que es lo que está decidiendo para la ciudad de Palma 
el Ayuntamiento.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sra. Garvi. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, moltes gràcies. Sra. Garvi, iba a decir que acepto el envite. También sería mucho más sencillo decir 
que estoy de acuerdo, pero yo creo que también, para que conste en acta, deben argüirse los motivos 
por los cuales, el proceso del revisión del Plan General, que no es un proceso que se deba realizar con 
las prisas requeridas por la oposición, pues si es verdad que ha tenido motivos por los cuales este 
proceso se ha retrasado. Uno de ellos sabe que es la falta de medios económicos, otra sabe que es la 
falta de medios materiales, y también humanos. Pero hay algo que creo que no escapa a nadie, de los 
que se dedican al urbanismo, que es la gran volatilidad normativa que ha existido en toda esta 
legislatura. La no contestación en relación al Plan Territorial, la Ley 7/2012 de Urbanismo, la nueva Ley 
del Suelo, la Ley del Turismo, Decretos del Turismo, el PRI en marcha, la Ley de Actividades, la Ley de 
rehabilitación, renovación y regeneración de barrios, estamos estudiando el recién publicado 
Reglamento de la nueva Ley del Suelo, todos esos son cuestiones, que si en estos momentos estuviera 
terminada la revisión del Plan General, y aprobada definitivamente, tendríamos que volver a revisar, y 
tendríamos que volver a abrir un periodo para volver a revisar el Plan. Con lo cual, créame que hay un 
trabajo hecho como Ustedes tendrán ocasión de ver, creo que es un trabajo muy positivo, que se 
pondrá de manifiesto, en el que auguro que habrá en la mayor parte de puntos, gran consenso al 
respecto, y que creo que será un buen documento para organizar el urbanismo del futuro de nuestra 
ciudad de Palma. Por tanto, el 30 de septiembre quedamos emplazados para esa Comisión no 
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permanente, donde podemos hablar ya sustantivamente de urbanismo, y por tanto, doy por 
cumplimentado lo que se solicitaba en el punto. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Continuamos pues. Damos por reproducida la votación.” 

 
Es fa votació separada dels punts: 
Els punts 1 i 3, informe favorable; el punt 2, informe desfavorable de la Comissió  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta al regidor d’Urbanisme, a complir, de manera urgent, tots els 
acords aprovats pel Ple, en particular, els relatius al PGOU. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament lamenta el injustificable retard de la Revisió del PGOU. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament insta al regidor d’Urbanisme a donar prioritat a les feines relatives a 
la revisió del PGOU, publicant un calendari de feines i a convocar de manera immediata la 
Comissió No Permanent del PGOU”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
Els punts 1 i 3, s’aproven per unanimitat 
El punt 2, es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
4. INFORMACIÓ, IMPULS I CONTROL 
4.1. INFORMACIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN  
(No n’hi ha) 
 
4.2 COMPAREIXENCES 
 
52. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal PSIB-PSOE  del regidor 
d’Hisenda i del regidor d’Infraestructures per explicar la solució aportada pel govern per 
finançar  l’acabament de les  obres del Palau de Congressos. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Una sol·licitud de compareixença, a petició del grup municipal PSIB-PSOE, del regidor d’Hisenda, i del 
regidor d’Infraestructures, per explicar la solució aportada pel Govern per finançar l’equipament de les 
obres del Palau de Congrés. Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, l’hem demanada en els dos regidors, per assegurar el tir, perquè no ens puguin 
dir, no, això és d’un altre, això és d’un altre, i realment ens anem amb una contestació satisfactòria, i a 
demés encara té més interès aquesta compareixença avui, per l’acord que va adoptar ahir la Junta de 
Govern, respecte d’exigir a Palau de Congressos, la devolució del import que segurament el Govern ha 
transferit, he suposat de la lectura de l’acord, que el Govern ha transferit a Palau de Congressos. 
Nosaltres ja varem dir en els Pressuposts, que això era un desbarat, que no hi havia res firmat, que era 
molt bo de fer, fer firmar un compromís en el Govern, sabem que les diferències entre el Govern de 
l’Ajuntament són manifestes, per tant segurament, segurament haurà estat per això, però no varem 
aconseguir l’escrit i el resultat és que els doblers deuen esser a Palau de Congressos. Bé ara nosaltres 
exigim, i a mi me preocupa aquesta paraula, perquè un exigeix quan ja ha demanat i li han dit que no, 
perquè de saque exigir, sembla que és pasar-se una  mica de frenada, primer un demana, i si li diuen 
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que no després exigeix, i suposo que després de l’exigència haurà de venir el plet, ja no ens quedarà un 
altre. Això ja va passar, ja va passar si ho recorden quan varen pressupostar en el primer pressupost, la 
venda del solar de Tirme, que nosaltres els varem dir, escolti és un desbarat pressupostar això, i no, 
confiïn en nosaltres varen dir, el Sr. Martínez va dir, confiïn en nosaltres, en tres mesos això estarà fet, 
duim tres anys i encara ni está ni se le espera. No anava per aquí, però també estaria bé aclarir això, i 
amem si és vera que se n’ha anat al Palau de Congressos. Jo la compareixença la vaig demanar, o la 
varem demanar, arran de les notícies que varem llegir en premsa. És vera que la varem llegir en premsa, 
i els temes econòmics i financers, de vegades un detall te pot fer variar una mica la interpretació. Per 
tant és possible que no siguin, no sigui l’operació exacta financera la que jo vaig interpretar de la lectura 
dels mitjans, i per això vaig demanar perquè se m’expliqui, perquè se’ns expliqui, perquè de lo que vaig 
interpretar de la lectura dels mitjans, jo interpretava que aquesta operació no era legal, directament, no 
era legal. Per tant, al tanto, antes d’anar a dir segons que, que se’ns expliqui quina és l’operació, 
segurament serà un error, i una mala interpretació meva, per llegir malament o interpretar malament 
les notícies. M’agradaria fos així, m’agradaria fos així, però com que me quedava el dubte, voldria que 
quedés constància i s’expliqués, perquè no descartem tampoc si es confirmen les sospites, les sospites o 
les interpretacions, si que demanaríem qualque informe d’Intervenció sobre la viabilitat d’aquesta 
operació, perquè aquí la Intervenció no intervé perquè va directament al Govern del Palau. Per tant si 
que és vera que la Intervenció aquí està una mica al marge, però abusant una mica de la confiança, però 
bueno no, la veritat és que m’agradaria que ens expliquessin i ens convencessin de que l’operació és 
fantàstica. Per tant queda dit i.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Andreu. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Alcover. Me permeti començar demanant si el grup parlamentari, en el Parlament de les 
Illes Balears, ha demanat la compareixença dels que han d’explicar això, perquè això li toca explicar a qui 
posa els doblers, que és el Govern. Jo no sé si és que vostè té aspiracions, com ha de redactar el 
programa, el de Balears. No? Ja té aspiracions a anar en el Parlament i ja comença, deu venir per aquí 
perquè sinó. Escolti, jo lo que li puc dir és que el Govern assumeix tot el finançament d’aquesta, del 
Palau de Congressos, que era ja el pacte que venia de l’anterior legislatura. És a dir, vostès varen pactar 
que era el Govern de les Illes Balears el que assumia tot el finançament, sigui a través del finançament 
estatutari, que convé dir al Sr. Verger, si destinem finançament públic en el Palau, no es destinen ni a 
centres de salut, ni a escoles, i això té raó el Senyor, té raó, sigui o pagui Madrid o pagui, és un doblers 
que antes ho pagava una empresa privada, i vostès varen decidir que ho pagués els ciutadans, 
finançament públic. Això es va decidir la passada legislatura, i per tant lo únic que ha fet el Govern és 
anunciar que ells assumeixen, com varen assumir els primers 20 milions d’euros, quan varem arribar ens 
varem trobar que el Govern de l’Estat, del Sr. Zapatero, havia enviat els doblers, però aquí com vostès 
no tenen diferències, o no tenien diferències, la Sra. Calvo i el Sr. Antich, o vostè amb el Sr. Manera, 
però els doblers no va arribar. Ho dic perquè el Sr. Alcover xerra de diferències actuals, és a dir, 
diferències és que quan arriba uns doblers, ha d’arribar on tocava. No? I lo que s’ha d’estar és agraït 
amb un Govern que en una situació molt complicada, amb moltes demandes, com bé recorda el Sr. 
Verger, a altres àrees, ha prioritzat que tinguem un Palau de Congressos a la nostra ciutat, i això jo no sé 
exactament que vol que li expliqui més, és un tema que haurà de contestar el Govern. Un poc que 
demana, és a dir, que assumim nosaltres amb el plurianual? El plurianual, nosaltres hem fet aquest 
acord, un pic que hi ha hagut l’acord del Consell de Govern, existeix un acord del Consell de Govern, això 
no ho ha mirat, el del grup parlamentari no li han passat Sr. Alcover. Però primer hi va haver l’acord, i un 
pic que ja l’acord del Govern, que ells varen decidir per esser un tema qui paga manda, varen decidir fer 
una transferència a través de societat Palau de Congressos, i per tant l’acord d’ahir, li demana societat 
Palau de Congressos, però és una formalitat de lo que varen dir, i que va dir el President Bauzá i varem 
dir tots nosaltres, que assumien aquests doblers, que exactament no són 43, són 37. 37 i pico perquè li 
havien de llevar l’IVA. Ara hi ha el resto, i el resto és vera que l’adelanten ell, li diguin un préstamo, 
subvenció reintegrable tal, és un poc de jerga tècnica que tampoc fa falta ara, i a part és un tema que ha 
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de dir el Govern. Si que hi ha un poc de compromís nosaltres de, tot d’una que hi hagi un cànon que 
sigui més o manco el destí d’aquest cànon, o si es produís qualsevol tipus d’ingrés, pues ha d’anar a 
reduir el finançament públic, que el posa el Govern el finançament públic del Palau de Congressos, i amb 
això jo crec que tots hi estaríem d’acord. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Don Toni, vostè?” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, bé simplement recordar una cosa en el Sr. Martínez, que diu que es va decidir la legislatura passada, 
que el finançament fos públic, però es va decidir amb el suport del PP, va decidir l’Equip de Govern de la 
Sra. Calvo, amb el suport del PP, amb el vot en contra de la regidora del PSM, en aquell moment. Per 
tant, això és així, són fets, i això de dir, no, la legislatura passada ho varen decidir vostès. Escolti, amb el 
vot del Partit Popular. Després, estam parlant aquí d’aquest préstec reintegrable, crec que va dir el Sr. 
Bauzá, de 36 milions d’euros per acabar les obres. Això de reintegrable, ja és un engany en si mateix, 
perquè qui el reintegrarà? Crec que el Sr. Bauzá va explicar que el reintegraria l’hipotètic comprador del 
hotel. Escoltin, aquesta operació ja s’ha intentat, i s’ha ofert aquest hotel a la venda, dins una operació 
conjunta, i ningú ha donat ni un euro per aquest hotel. Per tant, que qualcú expliqui a la ciutadania que 
aquest préstec és reintegrable, perquè un comprador de l’hotel reintegrarà si no tot, part d’aquests 36 
milions, això ja és un engany per començar, perquè evidentment reintegrar no crec que hi hagi ningú 
dispost a reintegrar res d’aquest préstec. Per tant, com a mínim així com ho va explicar el Sr. Bauzá, si 
després hi ha una explicació més profunda, a lo que no hem arribat, però el Sr. Bauzá ho va explicar així, 
i així aquesta explicació és un engany a la ciutadania, un més dins tot aquest procés del  procés del Palau 
de Congressos. No es pot xerrar de préstec reintegrable. I després, l’altre pregunta és que evidentment, 
els doblers els posa el Govern, diu el Sr. Martínez, així pareix, es dedueix, però clar això computa com a 
deute del Ajuntament, tot i que els doblers els posi el Govern, computen com a deute del Ajuntament, 
com està passant. És una de les explicacions que el Sr. Martínez dona dir, no, no hem augmentat tant el 
deute, és que aquí s’està computant lo del Palau de Congressos, perquè no és nostre. Escoltin, el 
Ministeri el computa a l’Ajuntament de Palma, i per fer aquests tipus d’operacions, m’imagino per 
augmentar el còmput de l’Ajuntament de deute, m’imagino que fa falta algun tipus de supervisió 
estatal, ja que tenim l’Ajuntament pràcticament intervingut per l’administració de l’Estat, i pel Sr. 
Montoro. Per tant, això si que convindria una explicació, perquè jo ja els dic, si les sospites del Sr. 
Alcover són certes, jo també ja els ho vull dir, són certes, i aquesta operació no s’ajusta a la legalitat, i 
aquí s’ha vulnerat un mecanisme de supervisió de l’Estat respecte a l’Ajuntament, que no podia 
endeutar-se més, amb aquest préstec de 36 milions per acabar les obres, suposadament reintegrable. Si 
aquí s’està vulnerant la legalitat, evidentment nosaltres que estam absolutament en contra d’aquesta 
sagnia econòmica que suposa haver d’aportar 36 milions d’euros més en el Palau de Congressos, 
evidentment nosaltres emprarem tots els mecanismes jurídics que tinguem en el nostra abast, per 
impugnar aquesta operació, i per impedir que els doblers dels ciutadans, es segueixi anant en aquesta 
infraestructura ruïnosa, pel qual cap privat ha volgut donar ni un euro. Per tant jo ja també ho anuncio, 
jo ara espero les explicacions del Sr. Martínez, amem si ara situa el tema d’una manera més concreta, 
però si aquests dubtes no s’esvaeixen, i realment aquesta operació està vulnerant la legalitat, 
evidentment nosaltres, que no els quedi cap dubte que impedirem de totes, totes, que els doblers dels 
ciutadans, aquests 36 milions per acabar les obres, se’n vagin en aquest pou sense fons de doblers 
públics, en el que s’ha convertit el Palau de Congressos.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable com sempre. Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

30
-0

9-
20

14
 A

ct
a



 

- 111 - 

“Gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Martínez, és que quan vostè dona explicacions passem d’estar preocupats a 
directament espantats, per no dir un altre paraula. Ens asusta, ens asusta, perquè sabem que té costum 
de mentir, avui ja ha dit que ha baixat el IBI, aquesta legislatura ha baixat el IBI, quan ha pujat un 17%. 
Escolti, vostè me vol dir que tot està tranquil i sense, i estem d’acord amb el Govern, i exigim per dues 
vegades en un acord el traspàs dels doblers, a Palau de Congressos, que nosaltres hi som i tenim el 50% 
com Ajuntament. Vostè ens ho vol fer creure? Això és que Palau d’entrada no ens ho vol, no ens ho vol 
passar, i segurament ja hem demanat, perquè sinó hi ha un error de redacció, aquí no s’ha d’exigir, s’ha 
de demanar, si hi ha un acord s’ha de demanar i es traspassarà, punt. Miri, respecte a l’operació 
financera, no només no l’ha explicada, sinó que a damunt ha creat més fum. Miri, el Govern no té cap 
problema, no té cap problema, dona una subvenció plurianual, cap problema, plurianual o no, suposo 
que és plurianual perquè també serà l’any qui ve. Cap problema. Reintegrable, aquí ve el problema, aquí 
ve el problema. Perquè? Perquè la, qui ha de reintegrar el Palau de Congressos, i Palau de Congressos 
ens computa a nosaltres, perquè és sector públic i estar a l’Ajuntament, i el deute de Palau ens computa 
a nosaltres. Quin és el problema d’aquí? Que si ens computa a nosaltres, hem de demanar autorització a 
Madrid, perquè nosaltres ja superem el llindar, perquè vostès han doblat el deute, i com que superem el 
llindar, hem de demanar autorització a Madrid, i no la ens donarien, perquè si la ens haguessin donada, 
ja haurien demanat autorització, no haurien fallat en una cosa tan absurda. És això lo que jo vaig 
interpretar de la lectura dels mitjans, i si és vera, vull que intervingui la Intervenció de l’Ajuntament, 
perquè al final li computarà. Quin és el truco aquí? El truco està en que el negoci és Govern que no fa res 
mal fet, simplement no dona subvenció, que se li ha de tornar, i Palau de Congressos allà on la 
Intervenció no hi té res que veure, perquè en el Consell d’administració no hi és, i no té perquè 
intervenir a les operacions de Palau de Congressos. Això és la nostra por, nosaltres, jo vull que s’acabi el 
Palau de Congressos, si no és això, lo que vull que s’acabi de manera legal, de manera legal, il·legal com 
que no. Jo he dit a la meva primera intervenció, que és possible que hagi interpretat malament, ojalà, 
ojalà, si jo no vull interpretar això, però li asseguro que és lo que vaig interpretar de la lectura dels 
mitjans, a lo millor ha estat una interpretació errònia, per això fem la compareixença, perquè ens pugui 
dir, no, no és exactament això, per això, per això i per això. Bien, idò i nosaltres ens anem tan contents, 
però si seguim amb aquest dubte, nosaltres demanarem un informe de la Intervenció, que intervingui i 
informe amem de la legalitat. Que després és legal, tan campantes, fantàstic, si no hi ha res que dir, a lo 
millor som nosaltres que ens hem equivocat, si pot esser, de vegades ens equivoquem Sr. Martínez, lo 
que no solem mentir. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies, no m’ha dit si el grup parlamentari Socialista ha demanat o no, el grup MÉS la compareixença a 
qui ho ha demanat, que és el Govern, i totes aquestes preguntes que vostès fan, li demano per un tema 
de sabre institucionalment, qui les ha de contestar que les contesti el Govern. Sr. Verger, en el grup 
municipal Popular, se li va demanar un tema d’Estat, nosaltres no hi estàvem d’acord, canviar 
finançament privat en públic, li vull dir que jo personalment no hi estava d’acord, jo personalment no hi 
estava d’acord, lo que varem arribar és a un tema d’Estat. Vostès, el PSM, va votar a favor de tot lo 
referent en el Palau de Congressos, tot lo referent en el Palau de Congressos, de donar doblers en el 
Palau de Congressos, tot, menys un dia, menys un dia i he de reconèixer en aquest Ple, quan sabia que 
no votar a favor d’avalar el préstec que demana el Palau de Congressos, un préstec, no votar a favor, 
sortia gratis. Ha estat l’únic moment, però tots els altres punts referents, sempre ha votat a favor el 
PSM, sempre, mai ha votat, sempre ha votat a favor, la cadira era calenta, sempre han votat a favor Sr. 
Verger, que vostè xerra de lo que no sap, pensi que jo he estat 4 anys aquí i sé lo que venia en el Plenari 
i sé lo que anava a la Junta de Govern, i sé lo que anava, i ha votat sempre a favor, a favor de donar 
doblers públics de l’Ajuntament els ha votat a favor, li he de dir, si. En el 2008, cerqui en el 2000, 
després li donaré l’acta. Vol que li doni? Li donaré l’acta. No posi tan en dubte la meva memòria Sr. 
Verger. Escolti, anant en això, vostè sap Sr. Alcover perquè ens computa a nosaltres el Palau de 
Congressos? Ho sap? No. Ho sap? Vostè xerra de les diferències. Li va telefonar el Sr. Manera, per dir-los 
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que no acceptaven la imputació que li havia fet la Intervenció General de l’Estat a la Comunitat 
Autònoma? Vostè li va dir, vostè li va dir. Vostè Sr. Calvo li va telefonar el Sr. Antich? Perquè era, escolti, 
no se rigui, a jo no me, el Sr. Alcover està dient que perquè ens computa a nosaltres, això pot generar 
problemes, i això va passar la passada legislatura, vostè va rebre una carta abril del 2011, que 
l’informava, la tinc aquí. Qui li enviava? Ministeri d’Economia i Hisenda, varen i aquí, i deien com bé diu 
aquí en el Palau de Congressos, escolti, nosaltres l’havíem computat a la Comunitat Autònoma, però la 
Comunitat Autònoma ens ha dit que les computem a vostès, i que a part de computar-los deixa d’esser 
empresa de mercat com Emaya, i passa a esser administració pública. El problema es va generar la 
passada legislatura, no en aquesta. El problema es va generar a la passada legislatura amb el Palau de 
Congressos. Finançament privat, vostès el varen canviar per públic, arribava doblers de Madrid, però 
després el gastaven en un altre, perquè no hi havia diferències amb el Govern Sr. Alcover, vostè la Sra. 
Calvo, la Sra. Antich, no tenien cap tipus de diferència, això és deslleialtat, no per part seva sinó del Sr. 
Manera, no dir-li, Sr. Alcover, volem fer un canvi, perquè això té molt de significat, ja ho sé que ens 
genera molts de problemes que ens hagin imputat a nosaltres, computat a nosaltres tot lo que té a 
veure amb Palau de Congressos, ja m’estimaria més que vostè hagués donat la batalla quan li tocava, 
hagués lluitat perquè no ens l’imputessin a nosaltres, i haver-li dit la Sra. Calvo, la Sra. Calvo s’hagués 
presentat allà i li hagués dit al Sr. Antich, escolta Xisco, que és això d’imputar-nos a nosaltres això? 
Perquè els problemes venen d’aquella època, els problemes venen d’aquella època. Nosaltres lo que 
estam mirant és de solucionar, i hem trobat una solució, i hem d’aplaudir i ajudar en el Govern Sra. 
Calvo. No és un tema d’Estat el Palau de Congressos? Perquè vostè bé que me va dir a jo, això hauria 
d’esser un tema d’Estat. Perquè me diu que no Sra. Calvo? Vostè es creu que jo no li hagués criticat que 
li va regalar l’aval en el grup Barceló? “ 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“No he dit res.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Que no li hagués criticat?” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Batle, per una qüestió d’ordre.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si li va regalar un aval.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Després, després.” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“No, no, si no.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Li va regalar un aval, encara estic esperant un informe que era molt important, sabre quin poder tenia 
el grup Barceló per guanyar a uns Tribunals la seva sortida. Aquell informe que vostès me varen negar, 
vostès essent el Portaveu, me varen negar l’informe, que era clau per sabre, però com era un tema 
d’Estat. Sra. Calvo, encara el considero un tema d’Estat, el Palau de Congressos ho demana, és un tema 
bo. Tot d’una que estigui funcionant, tot d’una que estigui funcionant, es demostrarà que era un tema 
bo per la ciutadania. O vostè creu que per posar una, l’autopista a Inca, no ha estat un tema bo per 
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Palma? De veres, hi havia gent que hi estava en contra Sr. Verger. A que si? Vostè creu que qualque 
ciutadà posaria en dubte que l’autopista a Inca ha estat un bon, una bona infraestructura? No, pues 
passarà lo mateix amb el Palau de Congressos, exactament lo mateix. Vostè diu que està espantat Sr. 
Alcover, és el seu estat permanent,vostè està espantat sempre, no me digui que és després d’escoltar-
me a jo, no, sempre està espantat. Moltes gràcies. Ah per cert! Un tema molt interessant que ha dit, la 
Intervenció municipal quan vostès hi eren no era en el Consell d’administració, ara ens acompanya des 
del primer dia que jo vaig anar, li vaig dir a l’Interventor, vull que estiguis allà i vull que donis l’opinió. 
Moltes gràcies. No lo mateix amb vostès.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, continuem idò.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Batle, una qüestió d’ordre, és que hem fet una petició d’informe d’Intervenció, que està prevista en 
el ROF, en el Reglament d’Organització i Funcionament, és a dir, està prevista legalment, que un terç 
dels membres del Consistori, poden demanar un informe a Intervenció a Secretaria, damunt la legalitat 
d’aquesta operació, quan hi ha un punt a l’ordre del dia, com que hi és nosaltres el demanem. 
Demanem perquè el Sr. Martínez, Sr. Batle, no ha resolt ni un dels dubtes que teníem, és més, n’ha 
creat un parell més, n’ha creat un parell més, per tant nosaltres oficialment demanem aquest informe a 
Intervenció.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, que quedi constància en acta, i continuem. Sr. Secretari.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni, com que és un terç, evidentment el MÉS també hi està d’acord, perquè.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perdó?” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Que el grup MÉS també hi està d’acord.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Que quedi en acta.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perquè és un terç, no ens bastava.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“El grup municipal Popular, també hi està d’acord.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“També està d’acord?” 
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Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Ens hagués agradat tenir informes de la Intervenció a la passada legislatura, damunt l’estat Palau de 
Congressos, però.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, moltes gràcies, estem tots d’acord, si estem d’acord no importa que hi perdem un 
minut més, el Sr. Interventor tindrà feina per aquest mes d’agost.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni, si ens ho dona durant el setembre ens va bé.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé.” 

 
Compareix el Sr. Martínez 
 
4.3 INFORME INTERVENCIÓ. 
 
53. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’informe d’intervenció sobre el seguiment del 
pla d’ajust de l’article 7 RDL 4/2012, segon trimestre 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
 
“En compliment del que disposa l'article 10 del Reial Decret Llei 7/2012, de 9 de març, pel que 
se crea el Fons pel finançament del pago a proveïdors, la Intervenció  General ha presentat al 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, l’informe trimestral sobre l’execució dels 
plans d’ajust contemplats a l’article 7 del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, pel que es 
determinen les obligacions i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament pel pago als proveïdors de les entitats locals, el qual se sotmet a la consideració 
de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat informe:  
 
Únic.- Donar compte de  l’informe trimestral sobre l’execució dels plans d’ajust contemplats a 
l’article 7 del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, pel que es determinen les obligacions i 
procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pago als proveïdors de 
les entitats locals, remes el 15 de juny de 2014”. 
 
“TÍTULO: PLAN DE AJUSTE DEL ARTÍCULO 7 DEL RD LEY 4/2012, DE 24 DE FEBRERO. INFORME  
DE SEGUMIENTO DEL PLAN 
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En cumplimiento de lo dispuesto en el artículo 10 del Real Decreto Ley 7/2012, por el que se 
crea el Fondo para la financiación de los pagos a proveedores y en el caso de las Entidades 
locales incluidas en el ámbito subjetivo definido en los artículos 111 y 135  del Real Decreto 
Legislativo 2/2004, de 5 marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley Reguladora 
de las Haciendas Locales, esta intervención informa:  
 
Normativa aplicable 

• Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 

• Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de 
la Ley Reguladora de las Haciendas Locales (en adelante rdl 2/2004). 

• RDL 500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el capítulo primero del título sexto 
de la Ley 39/1988. 

• Orden EHA 3565/2008, de 3 de diciembre, por la que se aprueba la estructura de los 
presupuestos de las entidades locales. 

• Real Decreto Ley 4/2012, de 24 de febrero,  por el que se determinan obligaciones de 
información y   procedimientos necesarios para establecer un mecanismo de financiación 
para el pago a los proveedores de las entidades locales. 

• Real Decreto Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo para la financiación 
de los pagos a proveedores. 

• Orden HAP/537/2012, de 9 de marzo,  por la que se aprueban el modelo de certificado 
individual, el modelo para su solicitud y el modelo de plan de ajuste, previstos en el Real 
Decreto-ley 4/2012, de 24 de febrero, por el que se determinan obligaciones de 
información y procedimientos necesarios para establecer un mecanismo de financiación 
para el pago a los proveedores de las entidades locales. 

• Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre,  por el  que se desarrollan las obligaciones de 
suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 

Antecedentes de hecho 

El 30 de marzo de 2012, en cumplimiento con lo regulado en el artículo 7 del RD Ley 4/2012, el 
Pleno del Ayuntamiento de Palma de Mallorca aprobó el Plan de Ajuste para una duración de 
10 años y que es acorde al modelo previsto en la Orden HAP/537/2012, de 9 de marzo, por la 
que se aprueban el modelo de certificado individual, el modelo para su solicitud y el modelo de 
plan de ajuste que constaba de 5 páginas. 

El Ministerio de Administraciones Públicas, a través de la secretaria general de coordinación 
autonómica y local, con fecha 30 de abril de 2012 emitió informe favorable al Plan de Ajuste 
del Ayuntamiento de Palma de Mallorca. 

El Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, ha liberado con fecha 1 de julio de 
2014, la plataforma de captura de datos relativa al  “Informe de seguimiento del plan de ajuste 
aprobado  y otra información conforme a los apartados 4 y 6 de la disposición adicional 
primera  de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y 
Sostenibilidad Financiera”, plataforma que estará disponible hasta el 15 de julio de 2014. 

Por todos los hechos y fundamentos de derecho descrito se emite el siguiente; 

INFORME: 

I.- Que de conformidad con lo regulado en el artículo 10 del Real Decreto Ley 7/2012, el 
interventor municipal debe emitir un informe de manera anual sobre la ejecución del plan de 
ajuste. De dicho informe se dará cuenta al pleno,  y del contenido del mismo se dará traslado 
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al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas,  a través de la plataforma telemática 
que habilita el propio Ministerio. 
 
En el caso de las Entidades locales incluidas en el ámbito subjetivo definido en los artículos 111 
y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, se deberá presentar 
el informe anterior con periodicidad trimestral, como es el caso del Ayuntamiento de Palma de 
Mallorca. 
El contenido del informe y los plazos de remisión de la información del mismo, se han regulado 
en la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre. 

II.- El informe de seguimiento del Plan de Ajuste, de conformidad con lo regulado en  el 
artículo 10 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, debe contener información sobre los 
siguientes extremos: 

- Avales públicos recibidos y operaciones o líneas de crédito contratadas identificando la 
entidad, total del crédito disponible y el crédito dispuesto. 

- Deuda comercial contraída clasificada por su antigüedad y su vencimiento. Igualmente, se 
incluirá información de los contratos suscritos con entidades de crédito para facilitar el 
pago a proveedores. 

- Operaciones con derivados. 

- Cualquier otro pasivo contingente. 

- Análisis de las desviaciones producidas en el calendario de ejecución o en las medidas del 
plan de ajuste. 

Debemos destacar que en la previsión del segundo trimestre y en la proyección anual estimada 
el Ayuntamiento de Palma de Mallorca ha consolidado la Empresa Municipal de Transportes 
(EMT) y Palau de Congressos, S.A, consolidación no prevista al elaborar el Plan de ajuste. 

Del contenido de la información que hay que volcar en la plataforma del MHAP y que se 
adjunta como anexo esta intervención formula las siguientes observaciones:  

1.- Información relativa  a la evolución de los ingresos a 31/12/2014 y comparativa con la 
previsión contenida en el plan de ajuste. 

Existe una desviación entre la previsión del plan de ajuste y la situación a 31/12/2014 en 
términos globales positiva del 7,61%. Esta desviación se produce porque en los datos del plan 
de ajuste no están contemplados los ingresos de la Empresa municipal de Transportes ni de 
Palau de Congressos, ya que el porcentaje se calcula sobre los datos del plan de ajuste con 
respecto a la proyección anual estimada y por una mejora de los ingresos corrientes. 

 
2.- Información relativa  a la evolución de los gastos  a 31/12/2014 y comparativa con la 
previsión contenida en el plan de ajuste 
Existe una desviación en términos globales entre la previsión del plan de ajuste y la situación a 
31/12/2014 es negativa del 15,11%. 
La desviación negativa se debe fundamentalmente a la disminución de los gastos corrientes 
con respecto a los datos contenidos en el plan de ajuste aprobado. 

 
3.- Información relativa  a la evolución del endeudamiento a 31/12/2014 y comparativa con la 
previsión contenida en el plan de ajuste. 
En primer lugar, hemos de destacar que la deuda viva sufre un incremento del 29,14% debido 
a la consolidación de la deuda de Palau de Congressos, S.A., la Empresa Municipal de 
Transportes, así como los Consorcios Mirall Eixample, Museu d’Art Modern i Contemporáni i 
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Consorci Parc de Ses Estacions. Estos tres Consorcios se han disuelto por acuerdo de Pleno de 
21 de octubre de 2012 y el Ayuntamiento de Palma ha asumido la parte de la deuda viva 
pendiente. En segundo lugar, la cifra de endeudamiento aumenta debido a la formalización de 
los préstamos derivados del RD 8/2013 por importe de 70 millones de euros. 
 
La magnitud del ahorro neto es negativa en 3,5MM. 

Tras realizar los ajustes SEC, se pone de manifiesto una capacidad de financiación de 19.908,63 
MM frente a la capacidad de financiación de 42.481,24MM  previstos en el Plan de ajuste. 

4.- Información de avales recibidos del sector público. 

No se ha recibido ningún aval del sector público. 
 
5.- Información sobre operaciones o líneas de crédito contratadas y contratos suscritos con 
entidades de crédito para facilitar el pago a proveedores. 

Se ha procedido a actualizar la CIR local certificando la deuda viva a 30/06/2014. 

6.- Informe trimestral de seguimiento de deuda comercial.  

La deuda comercial a 30/06/2014, correspondiente a las obligaciones reconocidas 
pendientes de pago, procedentes de los periodos que se especifican,  se ha cifrado en 30,05 
millones de euros.   

En el cálculo de la deuda comercial se ha incluido la deuda comercial de Palau de 
Congressos, S.A. y la Empresa Municipal de Transportes, así como el resto de deuda de 
Organismos Autónomos, Consorcios y el propio Ayuntamiento. 

7.- Información sobre operaciones con derivados y otro pasivo contingente. 

Hasta el segundo trimestre del ejercicio 2014 se han realizado operaciones con derivados 
(SWAPS) por importe de 567.656,39€ 

A los efectos oportunos, este es mi informe que emito sin perjuicio de cualquier otro,  mejor 
fundado en derecho. Remitiendo copia del presente informe al señor Alcalde de la 
Corporación, para que proceda a dar cuenta del mismo en la primera sesión plenaria que se 
celebre.  

Los datos contenidos en el mismo deberán ser volcados en la plataforma telemática de captura 
de datos habilitada al efecto antes del 15 de julio de 2014. 

Será necesario continuar con las medidas contenidas en el plan de ajustes del Ayuntamiento 
de Palma de Mallorca en el futuro para ver si se consolida el cumplimiento de los objetivos 
contenidos en el mismo. 

Con motivo de la aprobación de la liquidación del presupuesto del año 2013, se deberá 
analizar con datos ciertos, el grado de cumplimiento del plan de ajuste, y adoptar en su caso 
las medidas que procedan”. 

 

54. Donar compte de l’informe d’objecció 108.1/2014 de 3 de juny, de pròrroga 
extraordinària del contracte de serveis de neteja i porteria dels centres escolars i preescolars 
de l’Ajuntament de Palma. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per assabentat 
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“En compliment del que disposa l'article 218.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel que s’aprova el text refús de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, que estableix 
l’obligació d’elevar informe al Ple de totes les resolucions adoptades pel President de l’Entitat 
Local contraris les objeccions efectuats, aquesta Intervenció General sotmet a la consideració 
de l’Ajuntament Ple el donar compte el següent informe:  
 
“Únic.- Donar compte de  l’informe d’objecció,  108.1 /2014 de 3 de juny, de Pròrroga 
extraordinària del contracte del serveis de neteja i porteria dels centres escolars i preescolars 
de l’Ajuntament de Palma”. 

CONTRACTE: Servei de Neteja i Porteria dels Centres Escolars i Preescolars de l’Ajuntament de 

Palma 

ADJUDICATARI: SERVICIOS ESPECIALES DE LIMPIEZA SA (SELSA) CIF: A-08350621 

 

A la vista de l’informe tècnic justificatiu del Departament d’Infraestructures i la sol·licitud 

d’informe per a una pròrroga extraordinària del SERVEI DE NETEJA I PORTERIA ALS CENTRES 

ESCOLARS I PREESCOLARS DE L’AJUNTAMENT DE PALMA, a partir del 16 de juliol de 2014 i fins 

al 31 d’octubre de 2014 o nova adjudicació, si aquesta es produeix amb anterioritat, aquesta 

Intervenció Municipal observa que la pròrroga proposada té el caràcter d’extraordinari, atès 

que s’iniciarà una vegada finalitzat el termini màxim previst pel contracte (15 de juliol de 2014) i a 

l’espera de l’adjudicació de nou contracte que es troba en fase de licitació. 

 

S’adjunta com a documentació complementària a la sol·licitud de prorroga, un informe del 

Servei d’Edificis Municipals del Departament d’Infraestructures, en el qual es manifesta que el 

procediment per a l’adjudicació del nou contracte està en fase de licitació i que no podrà estar 

adjudicat abans de la finalització del contracte vigent i que, atenint al caràcter de la prestació, 

associada a un servei de competència municipal (art. 25.2.n de la Llei 7/1985 de 2 d’abril de 

Bases de Règim Local), no es pot plantejar la suspensió del Servei. 

 

A l’efecte, i dins l’exercici de la funció interventora prevista als art. 215 i 216.2.c del RDLeg 

2/2004 de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 

(TRLRHL), aquesta Intervenció es troba en l’obligació de manifestar el seu desacord amb la 

forma de tramitar la contractació d’aquest servei, emetent un REPARO a l’aprovació de 

prorrogues (extraordinàries) fora de contracte. 

 

Pels motius exposats, d’acord amb el previst a l’art. 217.1 del TRLRHL, l’òrgan competent pel 

resoldre la present objecció (reparo) és el President de l’entitat, essent indelegable dita 

facultat. 

Conforme al previst a l’art. 218 del TRLRHL, l’òrgan interventor elevarà informe al Ple de les 

resolucions adoptades pel President de l’Entitat Local contràries a les objeccions efectuades, 

de la mateixa manera que el President podrà presentar al Ple informe justificatiu de la seva 

actuació.  

La quantia total de la pròrroga ascendeix a 1.101.145,63 euros (IVA inclòs del 21%) i anirà amb 

càrrec a l’aplicació pressupostària 10.32100.22700 del vigent pressupost de despeses. 

 

En el supòsit de que el reparo es resolgués, l’aprovació de la pròrroga del contracte estaria 

supeditada a la certificació d’existència de crèdit per a fer front a la despesa prevista, existint a 
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data d’aquest informe retenció prèvia (RC amb núm. de referència 22014/5760) per import de 

1.101.145,63 euros. 

 

És quant procedeix informar”. 
 
4.4. PREGUNTES DE RESPOSTA ORAL 
 
55. Pregunta Oral del Grup Municipal MÉS relativa a subvencions per al foment de la banca 
ètica (500/2014) 
“El plenari de març de 2014 es va aprovar per unanimitat que “El Ple de l’Ajuntament de Palma 
introduirà, entre els objectius de les subvencions per entitats socials, el foment de la banca 
ètica”. 
 
De quina forma es té previst fer efectiu aquest acord plenari i introduir com a objectes 
subvencionable la promoció o foment de la banca ètica?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem a les preguntes, la 55 del grup municipal MÉS, relativa a la subvenció pel foment de la banca 
ètica. Sra. Truyol. Queda per reproduïda? Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si, damunt això Sra. Truyol, aquest tipus de subvenció és molt novedós, hem de veure amem si podem 
tenir o no competència a regular, aquí també hauríem de demanar un informe de la Intervenció. No està 
en les línees estratègiques de Serveis Socials, i jo avui encara no li puc contestar com tenim pensat, però 
si hi ha voluntat política de veure amem que pugui entrar dins línees de subvenció de l’Ajuntament. No 
sé si s’haurà de fer des de l’Àrea de Serveis Socials, des de l’Àrea de Palma Activa, ho mirarem, però és 
un tema també un poc tècnic, de sabre si per tema de competències i tal, a lo millor el Interventor ens fa 
un informe en contra, de que no podem subvencionar, però li dic que la voluntat que tenim de veure 
amem si podem engirgolar que hi hagi una línea que pugui subvencionar, perquè hi ha un acord Plenari, 
hi ha la voluntat, nosaltres votem a favor d’un acord, perquè tenim voluntat de complir-lo.” 

 
Contestada 
 
56. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a publicitat (506/2014) 
“Quants d’expedients s’han incoat en compliment de la normativa actual del PGOU referent a 
publicitat i de l’Ordenança de Publicitat vigent, en relació a l’acord de ple aprovar per 
unanimitat en data 27 de juny de 2013?” 
 
Es contestarà per escrit 
 
5. MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
FOD 1  Sol·licitud de compareixença a petició pròpia, del Regidor de l’Àrea Delegada de 
Seguretat Ciutadana, per tal de donar tota la informació necessària amb motiu de les 
informacions publicades als mitjans de comunicació 
Compareix el Sr. Navarro 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Ara, la compareixença a petició pròpia, del regidor de Seguretat Ciutadana, Don Guillem quan vostè 
vulgui.” 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Primer de tot, agrair a tots els grups polítics, haver acceptat la urgència de 
forma tan ràpida, a pesar de que no hem complit els plaços. He demanat la compareixença per aclarir 
una informació no correcta, diré totalment falsa, que va generar una sèrie de reaccions, com no, la 
reacció automàtica dels dos grups de l’oposició, que automàticament demanen dimissió del regidor 
Navarro. En nota de premsa, suposo que la nota de premsa ja la tenen, i només han de canviar la data, 
dimissió del Sr. Navarro. Això, fora haver escoltat, com sempre, les possibles explicacions que jo vaig 
donar. Ahir me vaig reunir amb vostès, els vaig explicar en els dos grups, tot el que havia passat 
realment, també els vagi acreditar documentalment. De totes formes, he volgut demanar la màxima 
celeritat, i en sede Plenària, poder donar les explicacions un altre vegada, perquè en acta constin. 
Nosaltres varem rebre, primer de tot, abans de començar l’explicació, vull remarcar el nostre màxim 
respecte a l’administració de justícia, sabem que això està en secret de sumari, per lo tant la informació 
que nosaltres donem aquí, pues serà tota la que es pugui donar, fora infringir aquesta norma. És a dir, 
vull que quedi ben clar que tot lo que ha passat aquí en aquest moment, és precisament per la nostra 
celeritat i escrupolositat, en voler ajudar a la justícia, qualsevol esclariment de lo que hagi pogut passar 
a la Policia local. Els contaré resumidament lo que ha passat, a pesar de que vostès ja ho saben. Un 
Policia local es va presentar en el quarter, dient que tenia pues un USB, una memòria portàtil, on hi 
havia una sèrie d’informació que podia esser interessant, per a la seva investigació de més, que podia 
comprometre a altres companys seus, i en una investigació que podia haver en marxa. Després per anar 
per molts de departaments, que ensenyava i no ensenyava, i anava i venia i tal, fins que no va venir a 
xerrar amb jo, després de la tercera reunió, que no es va presentar, a la tercera va venir, i me va fer una 
còpia d’un fitxer USB, amb una sèrie de documentació. En principi la documentació no tenia res que 
veure amb lo que ell m’havia dit, pareixia una documentació que no venia massa a cuento amb lo que 
estava contant ell, amb unes històries que tenia. A pesar de tot això, varem donar coneixement pues en 
els comandaments, varem valorar en principi inicialment, la documentació que hi havia dins aquest, dins 
aquesta memòria, i se li va donar una importància mínima, a pesar d’això des de la Unitat de Policia 
judicial, varen donar ordre, o vaig donar ordre jo en aquells moments, que es fes una còpia de la 
informació que hi havia, i s’hi va presentar pues en aquest cas un major i un oficial en el meu ordinador, 
es va fer la còpia de la informació que ens havia remés aquest Policia, i es va fer pues un petit informe, 
que es va remetre, juntament amb aquesta documentació, a en aquest cas a la Guàrdia Civil, que eren 
els que tenien el control de lo que és la investigació. Quan varen fer l’entrega d’aquesta documentació, 
pues ens varen donar l’agraïment, que molt bé, que moltes gràcies per la col·laboració, com sempre, 
però que ells tècnicament havien de fer la còpia ells, ho entenc. Es podria haver perdut algo pel camí, jo 
podia haver fet una còpia parcial, podia haver intentat esborrar algo del fitxer, i ells com és lògic, han de 
sabre que la còpia que ha arribat el jutjat, és totalment fidedigna. I va esser així, varem quedar que 
passarien a cercar l’ordinador, varen venir en el despatx, jo estava fent feina, varen esperar que acabés 
de fer un parell de correus que estava mandant i tal, de forma molt correcta, varen agafar l’ordinador, 
que ens varen deixar precintar a nosaltres i ells el varen precintar a damunt, i se’l varen endur, això és lo 
que va passar. Això escrupolosament lo que ha passat, no té res que veure amb totes les informacions 
que hi ha hagut per enmig, i amb les ganes diguem de tergiversar tot lo que hauria haver passat en 
aquest cas. Perquè vull insistir? Si hem fer algo ha estat ajudar escrupolosament a la Justícia, nosaltres 
no hem volgut valorar si la informació, que en el meu parer particular no té la mínima importància, si 
era important o no per la investigació. A posta lo que hem fet ha estat, agafar-la i de forma més oficial i 
correcta, més pulcra possible, hem fet entrega d’elles en els investigadors d’aquest moment. Arrel 
d’aquí totes les noticies que han pogut aparèixer en premsa i demés, no puc fer res més que desmentir-
les. Insisteixo que me vaig reunir amb vostès, els vaig explicar que és lo que havia passat, els vaig 
acreditar crec de forma documental i demés, i simplement volia pues donar constància de lo que ja els 
vaig explicar i de lo que realment va passar, aquí davant tothom. Simplement era això. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltes gràcies Don Guillem. No sé si hi ha qualque. Si, Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Ens trobem amb una legislatura que, ho dic per contextualitzar, en que s’ha produït, 
s’està investigant una manipulació d’oposicions dins el cos policial. Ens trobem amb una legislatura en 
que s’ha confiat en persones equivocades, jo crec que el mateix Batle ho ha reconegut, per dirigir la 
Policia, el Intendent Vera. Ens trobem també que a demés amb les conseqüències de que el model de 
Policia que s’ha implantat en aquesta legislatura, o pel qual s`ha apostat, o que s’ha impulsat més, és un 
model de Policia reactiva, no és la Policia que volen els ciutadans, la Policia Local que volen els 
ciutadans, que volen com dèiem a una moció anterior, que s`ha tractat avui aquí, volen Policies 
patrullant a peu del carrer, amb presència permanent a places públiques, controlant que les terrasses 
ocupin lo que ocupin, que no hi hagi renous excessius, que els excrements dels cans, els incívics que 
deixen excrements dels cans, es combati aquesta conducta, que gent incívica que deixa fems a defora 
dels containers també siguin, així és la Policia Local que volen els ciutadans. En canvi ens trobem amb 
una Policia que patrulla en cotxes. Però bé, no només això, no només això, sinó que clar, ens trobem ara 
també davant amb unes sospites d’ocultació d’informació a l’administració de justícia, d’unes sospites 
d’obstaculització a l’administració de justícia, tal com ha sortit publicat. El Sr. Navarro ho explica, jo crec 
que clar, per donar verosimilitut a la seva explicació, que acaba de donar ara mateix i que és vera que 
ens va donar anteriorment aquests dies, arrel de sortir la informació, hi ha una qüestió important, que 
és sabre quin laxa de temps hi va haver, quin laxa de temps hi va haver, entre la recepció d’aquesta 
informació per part d’aquest Policia, que es va presentar en el seu despatx, i que li va traslladar aquesta 
informació, i la posterior remesa d’aquesta documentació en els jutjats, a l’administració de justícia, o 
els investigadors a la Policia judicial que està investigant el cas. Perquè clar, evidentment és diferent, de 
si aquí es fa en qüestió de dies, o si el laxa de temps és més ampli, perquè evidentment aquí és on 
sorgeix la sospita de que bé, això s’ha retingut la informació i només quan s’ha sabut, o ha arribat 
informació de que qualcú o la Policia judicial estava investigant això, només en aquest moment s’ha 
reaccionat, i s’ha posat a disposició, s’ha posat a disposició de la Policia judicial aquesta informació, que 
m’imagino, no ho sé, que m’imagino que lo que fa que bueno clar, evidentment estam xerrant 
d’informacions periodístiques, però com a mínim que és lo que fa que quan el periodista demana a la 
Policia judicial o a les fonts de la investigació, diguin, no, no, no, som nosaltres que ho hem demanat, no 
ha estat una aportació voluntària, si hi hagut massa laxa de temps entre una cosa i l’altre. O com a 
mínim si hi ha hagut una laxa de temps important, lleva verosimilitut a l’explicació que acaba de donar. 
Nosaltres, davant això i davant tota la qüestió en general, lo únic que podem fer evidentment, és 
lamentar aquest tipus de, aquest tipus de sospita que ha estès també en bona part també per una mala 
gestió política de la Policia en aquesta legislatura, tria de persones equivocades, tema de manipulació 
d’oposicions, aquesta mala gestió política de la Policia, realment estan aconseguint i estan generant una 
situació, de desprestigi de la Policia Local, un cos que, amb una situació molt lamentable per aquest 
grup, perquè és un cos que compleix unes funcions de seguretat pública vitals, importantíssimes, i 
aquest desprestigi, aquest seguit de qüestions que li estan afectant, i que surten publicades a premsa, 
evidentment això està afectant, i està afectant a la imatge que tenim els ciutadans, que tenen els 
ciutadans de la Policia local, i és molt lamentable. Davant això, davant aquesta situació de desprestigi, i 
davant aquest seguit de casos o de successos que van afectant en aquesta, a la Policia local, la veritat és 
que jo crec que lo únic que pot remeiar aquesta situació, que pot reconduir aquesta situació, són 
decisions contundents i dràstiques, i evidentment nosaltres si ho pensem i així li vaig transmetre també 
en el regidor quan me va donar les explicacions oportunes, la veritat és que la situació és bastant 
insostenible, per tot aquest seguit de circumstàncies que estan succeint en aquesta legislatura, amb la 
guinda d’aquesta possible, d’aquestes sospites d’obstaculització de l’administració de justícia. Jo ja li dic, 
si el laxa de temps entre que vostè recepciona la documentació i la trasllada a la investigació judicial, a la 
Policia judicial, ha estat curt, la seva explicació pot esser verosímil, i la podem intentar assumir, la 
podem inclús assumir, però si el laxa de temps ha estat més separat, evidentment això pot esser que 
sigui com vostè ho diu, però també és lícit pensar que pot haver estat d’un altre manera, i que vostè 
només quan ha tingut una pressió d’investigació, ha estat quan ha entregat aquests documents. Per 
tant, lamenta-ho, i reiterar efectivament, nosaltres no varem enviar cap nota de premsa, però això tal, 
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però lamentar que estiguem, un cos tan important per aquesta ciutat i per aquest Ajuntament, en 
aquesta situació tan insostenible, per una mala conducció política del tema.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni,  molt amable. Sr. Donaire, cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Mire Sr. Navarro, yo creo que se equivoca, cuando piensa que el enemigo, Usted lo 
tiene en la oposición, lo tiene en la Sra. Calvo, o en mi propio nombre, yo creo que se equivoca, yo creo 
que en todo caso el enemigo Usted lo tiene en casa, lo tiene en casa, porque fue la gente que Usted 
nombró la que realmente, la que Usted nombró, la gente de su confianza, el Sr. Vera, el subdirector 
General, los que le han montado toda esta pajarraca en la Policía local. Ha sido su gente, no hemos sido 
la oposición, ha sido Usted con sus decisiones, con las decisiones del Sr. Alcalde, los que han montado 
todo este lío en la Policía local. No se equivoque, nosotros cuando hemos pedido la dimisión, no ha sido 
por una cuestión de corrupción, mire, gente corrupta o funcionarios corruptos, habrá en su legislatura, 
habrá en la mía, en la del Sr. Gijón, en la de la Sra. Jiménez, en la del Sr. Fiol, hasta que lleguemos a la 
época del Sr. Andrés Moreno, en un colectivo de 800 personas, es muy difícil que todas las manzanas 
sean buenas, y es evidente que esas pocas, muy pocas que están podridas, hacen mucho daño a la 
institución, y que aquí todos creemos, todos creemos que políticamente trabajamos para sacar esas 
manzanas podridas. Cuando nosotros le pedimos la dimisión, es precisamente porque creemos que 
Usted puso su confianza en el Sr. Alcalde, en unas personas que Usted nombró y que además formaban 
parte de su partido, y le daban confianza a un entorno pues que parece ser que hay una Juez que cree 
que hay la posibilidad que haya corrupción en eso, y que Ustedes de alguna forma la estaban 
amparando. Es por eso que pedimos, hemos estado pidiendo su dimisión. Mire, yo la verdad es que no 
sé si es justo o injusto que todo aquello que ahora tiene que ver con su nombre, y cuando aparece su 
figura, pues termina impregnando lo que es la imagen de la Policía, pero es así, por eso estamos 
hablando de esto. Y al final lo que vamos a ver en prensa posiblemente es, por lo que estamos viendo, la 
Policía local tal, la Policía local cual, aunque puedan ser asuntos de su ordenador, o de sus cuestiones 
políticas de su entorno. Pero lo que está sufriendo al final es la imagen y la credibilidad de la Policía 
local, que ya está muy tocada, por lo que creemos es una mala gestión política suya y del Sr. Alcalde, por 
eso pedimos la dimisión, no porque creamos que Usted sea partícipe de la corrupción, sino por esa mala 
gestión política que ha hecho Usted, de ese entorno policial cercano a Usted, y que Ustedes nombraron. 
Yo la verdad es que, todos conocemos ya cual es nuestra postura sobre este asunto. No le voy a pedir 
hoy la dimisión, mire, hoy no se la voy a pedir, ya se la pedimos como Usted ha dicho, en la nota de 
prensa. Pero si le voy a pedir una cosa, tenemos un verano por delante, supongo que a Usted también le 
tocará unos días de vacaciones, reflexione, reflexione si realmente Usted con su presencia en la Policía 
local, es beneficiosa su presencia en la Policía local, en la Dirección de la Policía local, para la imagen y la 
credibilidad de la Policía local, o si es mejor que Usted se vaya, reflexione si estando mejora la imagen y 
la credibilidad de la Policía o si yéndose lo mejorará esa imagen, reflexione y después pues tome 
decisiones. Si todo lo que se está arrastrando, porque mucho me temo, mucho me temo que nos queda 
un año duro, sobretodo para esos buenos Policías que están haciendo continuamente 24 horas buen 
trabajo, se tengan que estar viendo, ya no por cuestiones de unos pocos Policías corruptos, sino por la 
mala gestión policial política, que tienen Ustedes de la Policía, que también se verán arrastrados por 
eso. Haga esta reflexión durante este verano, solo le pido eso, si Usted sinceramente cree estando al 
frente de la Policía, mejora la credibilidad y la imagen de la Policía, o si es mejor que se tenga que ir. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, muy amable. Sr. Navarro, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
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“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, esta reflexión la he hecho por supuesto, con todo lo que estaba 
pasando, faltaría menos que yo como Regidor, no hubiese planteado si mi continuidad sería buena o no 
para la Policía. Si yo tuviese la seguridad de que marchándome la Policía se solucionaban todos los 
problemas, o que pasaban a ser inferiores, hace tiempo que ya no estaría aquí, y el Alcalde lo sabe. Todo 
lo contrario, si estoy luchando aquí delante y estoy luchando con todo el equipo que tengo detrás, con 
toda la gente que, es que estoy convencido de que es la solución para que la imagen de la Policía vuelva 
a estar hace justo hace un año, que era una imagen perfecta ¿Por qué? Porque se ha seguido trabajando 
exactamente igual, incluso muchísimo más, en Playa de Palma hemos dotado mucha más Policía allí 
dentro, se están, aunque Ustedes digan que no, se está notando todas las ventajas de lo que hemos 
estado haciendo allí. De todas formas ya le digo, la reflexión está hecho, por lo tanto si sigo aquí es que 
estoy convencido de que la solución se puede superar, el problema lo tenemos, dice que no tengo el 
enemigo, no son Ustedes, son en casa, yo creo que si que lo son. En cuestiones de seguridad, se tiene 
que tener un poco de altura política, y un poco de visión de estado. No se puede aprovechar lo que es la 
seguridad, para, como está allí y hace un poco de sangre pues meterle el dedo y seguir trabajando 
contra esto. Todo lo que Usted me está diciendo del modelo policial, vostè també me diu, ja ho hem 
discutit, és un modelo policial que fins ara ha demostrat que estava funcionant, hi ha hagut una sèrie de 
persones que no han fet com tocava la feina, ja no hi són. Insisteixo, i les investigacions que tenim en 
marxa, hi ha qualcú es demostra que no ha fet les coses com toca, no durarà ni un minut dins la Policia, 
però no me vinguin amb això d’un altre vegada el mateix arguments que ja hem estat discutint 50 
vegades aquí. La Policia local segueix fent la seva feina, a pesar sempre jo li he dit, de l’oposició. Fan 
feina, cada dia, cada dia està funcionant millor, tant trànsit com totes les unitats que hi pugui haver en 
marxa. Ara potenciarem la Policia de barri, que realment, a nivell comunitari, que fa un any que s’hauria 
d’haver posat en marxa, i per tot lo que ha passat hi ha hagut un retràs allà dedins, això nosaltres també 
ho recolzarem. Demostres de tot lo que són sospites i demés, perquè que si nosaltres ens preocupàvem, 
miri, tota aqueixa informació del primer moment, nosaltres sabíem que el tenia el cos nacional de 
Policia i la Guàrdia Civil, per lo tant la informació aqueixa ja estava al puesto on havia d’estar. Nosaltres 
hem fet això per demostrar davant la justícia, de que nosaltres també estam col·laborant. I escolti, 
sabem que vostè ho té, però miri per si a cas jo li don això i investigui, i vostè ha de fer lo que trobi, és a 
dir, la justícia en aquests moments dirà com s’ha fet o no s’ha fet la feina, investigarà que és lo que hi ha 
dins l’ordinador, és a dir, però pel fet de que tècnicament vingui un Guàrdia Civil en aquest cas, a retirar-
me l’ordinador, o que jo faig l’entrega a la Guàrdia Civil millor dit aquest ordinador, no pot encetar un 
altre vegada això, és a dir, lo que no podem fer és que cada vegada que la Policia surti per algo o el meu 
nom surti per algo, ja posem en dubte tot, el model que sabem que s’ha fet, tot, amb això no estic 
d’acord, amb això la veritat que vostès els discutiré sempre. Jo estic totalment convençut de que estam 
fent la feina ben feta, estic dient jo i la gent que estan fent feina allà dedins, amb l’equip nou, ens ha 
costat molt, teníem un equip que funcionava, més o manco, hi ha hagut una sèrie de persones que s’han 
hagut de canviar, jo estic convençut que la Policia va per bon camí, i s’està demostrant amb la feina, i lo 
que intentem dins la Policia és aïllar el dia a dia tot aquest tipus de comentaris. La Policia lo que vol és 
fer feina, i no vol sabre res més, quan xerro amb els Policies a la cafeteria, en el bar, que vaig xerrant 
amb ells, lo que diuen regidor lo que vull és seguir fent feina, jo lo que vull és fer el meu horari, estic fins 
els nassos del diari, ja, la majoria d’ells ja ni llegeixen el diari. Perquè? Per evitar-se una ... més cada 
dematí, simplement és això, ells volen seguir fent feina i jo els recolzaré. I lo que he volgut fer ara avui és 
donar explicacions de lo que els havia donat a vostès, però de forma més oficial i davant tothom. Jo estic 
convençut de que la justícia deixarà clar que hi ha una sèrie de persones que no estan funcionant en 
aquest cos, després ja veurem a qui li demanem responsabilitats. Sra. Calvo, s’està investigant uns anys 
enrere, llavors ja veurem si la medicina que ens demanen per segons qui l’hem de prendre tots, a qualcú 
més inclús que nosaltres, s’està investigant molta de cosa, però anem a veure, nosaltres al menys hem 
demostrat fefaentment, de que col·laborem amb la justícia, i de que estam intentant eradicar qualsevol 
tipus de moviment ... dins la Policia, altres crec que no ho han demostrat tan bé.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, idò donem per acabat el Plenari. Senyors, fins el setembre, que tinguin unes bones 
vacacions. Don Toni, no sé si quan el torni veure ja serà en condició de pare, esperem que si, li desitjo 
que tot vagi molt bé, tots li desitgem de bon de veres, molta sort i molt d’ànim.” 
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6. PRECS I PREGUNTES. 
 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE JULIOL DE 2014 AMB LA NUMERACIÓ DEL 1550 AL 1807 RELATIVES A: 
 
1550P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I 

HABITATGE. 
1551P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I 

HABITATGE.  
1552P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I 

HABITATGE. 
1553P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

1554P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

1555P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

1556P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE 
SEGURETAT CIUTADANA.  

1557P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

1558P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA. 

1559P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

1560P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

1561P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1562P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1563P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1564P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1565P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1566P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1567P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE 
MOBILITAT. 

1568P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1569P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1570P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1571P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1572P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1573P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

1574P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1575P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1576P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1577P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
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INNOVACIÓ. 

1578P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

1579P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ.  

1580P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ  

1581P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

1582P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR. 

1583P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR.  

1584P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR.  

1585P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR. 

1586P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

1587P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1588P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1589P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1590P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1591P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS 
I IMMIGRACIÓ 

1592P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1593P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1594P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1595P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1596P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 

1597P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ 
MUNICIPAL I TURISME.  

1598P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I 
COORDINACIÓ MUNICIPAL 

1599P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I 
COORDINACIÓ MUNICIPAL 

1600P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

1601P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

1602P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1603P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1604P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1605P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1606P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 
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1607P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1608P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1609P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1610P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1611P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1612P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

1613P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

1614P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA  

1615P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC 
PLATJA DE PALMA.  

1616P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC 
PLATJA DE PALMA.  

1617P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA 
DE PALMA. 

1618P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

1619P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA.  

1620P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

1621P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA 
MUNICIPAL, S. A.  

1622P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, 
S.A.  

1623P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

1624P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, 
S.A.  

1625P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA 
MUNICIPAL, S.A.  

1626P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA 
MUNICIPAL, S. A.  

1627P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, 
S.A. 

1628P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. 
A.  

1629P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

1630P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1631P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A EMAYA.  

1632P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1633P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MUNICIPAL EMAYA. 

1634P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1635P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.   

1636P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA 

1637P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1638P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1639P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMT.  
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1640P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMT.  

1641P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMT.  

1642P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT.  

1643P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

1644P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

1645P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMT. 

1646P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

1647P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMT.  

1648P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’EMT.  

1649P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT. 

1650P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.   

1651P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1652P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1653P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1654P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’ESPORTS.  

1655P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1656P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1657P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 

1658P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1659P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS.  

1660P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

1661P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS 

1662P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS. 

1663P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS . 

1664P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS.   

1665P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS.  

1666P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

1667P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D‘INFANTS. 

1668P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1669P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1670P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

1671P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1672P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1673P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE. 

1674P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1675P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE. 
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1676P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

1677P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

1678P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

1679P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE 
PALMAACTIVA.  

1680P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

1681P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

1682P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER PALMAACTIVA. 

1683P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  

1684P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

1685P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1686P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1687P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1688P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
ES BALUARD.  

1689P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1690P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1691P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1692P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1693P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1694P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN 
I CONTEMPORANI.  

1695P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

1696P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART 
MODERN I CONTEMPORANI.  

1697P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART 
MODERN I CONTEMPORANI.  

1698P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

1699P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

1700P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I 
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

1701P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

1702P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

1703P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

1704P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I 
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

1705P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I 
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

1706P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1707P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1708P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1709P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 
365. 

1710P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  
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1711P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
TURISME PALMA 365. 

1712P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 
365.  

1713P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 
365.  

1714P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

1715P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

1716P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1717P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ 
INFORMÀTICA. 

1718P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1719P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1720P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1721P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1722P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA. 

1723P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1724P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1725P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

1726P_2014 PSIB-PSOE AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ 
ENCARREGATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1727P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1728P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A 

1729P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS 
I PROJECTES, S.A.  

1730P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT 
MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1731P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1732P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1733P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA.  

1734P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A 

1735P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

1736P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

1737P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1738P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1739P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1740P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MERCAPALMA, S.A.  

1741P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.   
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1742P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. 

1743P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1744P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1745P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1746P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1747P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1748P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1749P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
PILAR I JOAN MIRÓ.  

1750P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN 
MIRÓ.  

1751P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1752P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. .  

1753P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

1754P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1755P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A 
LA MÚSICA.  

1756P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1757P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1758P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

1759P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS 
PER A LA MÚSICA.  

1760P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER 
A LA MÚSICA.  

1761P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1762P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1763P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL  CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

1764P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.   

1765P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 

1766P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1767P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE 
CONGRESSOS.  

1768P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1769P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1770P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1771P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1772P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS.  

1773P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA. 

1774P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

1775P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

1776P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
RIBA.  

1777P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

1778P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

1779P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

1780P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

1781P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

1782P_2014 PSIB-PSOE HORES EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  
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1783P_2014 PSIB-PSOE DECRETS DE BATLIA.  

1784P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ACOLLIMENT DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.   

1785P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE REFORÇ A LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE 
L'ÀREA D'EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1786P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’AJUDA A DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1787P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA 
POLICIA LOCAL DE PALMA.  

1788P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1789P_2014 PSIB-PSOE AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1790P_2014 PSIB-PSOE CENTRES DE DIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

1791P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE 
GESTIONA PALMAACTIVA.  

1792P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMES DE FORMACIÓ DE PALMAACTIVA.  

1793P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA.  

1794P_2014 PSIB-PSOE PROJECTE “VIVER D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA.  

1795P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE MENJAR A DOMICILI DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT. .  

1796P_2014 PSIB-PSOE NOMBRE DE BICICLETES QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA.  

1797P_2014 PSIB-PSOE SANCIONS AL BARRI DE SA GERRERIA.  

1798P_2014 PSIB-PSOE EMPRESA ASITSA.  

1799P_2014 PSIB-PSOE SUBVENCIÓ DE L’EMT.  

1800P_2014 PSIB-PSOE MANTENIMENT DELS COL·LEGIS PÚBLICS.  

1801P_2014 PSIB-PSOE ESTAT DE LA FLOTA D’AUTOBUSOS.  

1802P_2014 PSIB-PSOE USUARIS DE BICIPALMA.  

1803P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

1804P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS. 

1805P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES DE QUEIXES DELS USUARIS DE L’EMT. 

1806P_2014 PSIB-PSOE LLICÈNCIES DE TAXI 

1807P_2015 PSIB-PSOE PERSONAL DE L'AJUNTAMENT 

 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i general del Ple acctal 
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